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V temle Našem časopisu za november je nekaj strani namenjenih 
predsedniški kandidaturi. Po zakonu o volilni kampanji nam najbrž v 
lokalnem glasilu ne bi bilo treba predstavljati kandidatov, saj so kot 
začimba Evo, škilijo nam iz vsakega javnega medija in nas nagovarjajo, 
lokalno pa najbrž ne bodo pomembni, če nas kot predsedniki ne pridejo 
obiskat na kakšno veselico. Ampak o tem bodo poročali tedaj. 

Vendar se moramo pohvaliti, da nismo najmanjši med najmanjšimi, 
čeprav smo po neki čudežni logiki krojačev medijskega prostora, ki do
ločajo doseg časopisov in televizij in radijskih postaj, izpadli iz nekega 
na pol službenega imenika javnih glasil. Naklada Našega časopisa je 
namreč 13.500 izvodov na mesec, kar je približno petkrat toliko in še 
nekaj ostanka, kolikor povprečno premorejo podobni časopisi. 

Skratka, šest predsedniških kandidatov je nekako našlo pot do nas 
in imamo tudi mi to veletrgovino v izložbi. Zakaj začenjam s temle 
pisanjem? 

V vrhniškem občinskem svetu je bila v začetku oktobra precej mučna 
razprava o tem, ali vrhniški Center za informiranje pripustiti na sejo, 
ki so jo hoteli v celoti posneti. Kabelska televizija s svojim programom 
je nekakšen občinski pastorek na Vrhniki, pa naj to tu priznajo ali ne. 
Studio in vse drugo je nastalo, ko se je zdelo, da je medijski prostor 
neomejen, in se je zdelo, da bo denar kar letel na kup. Tedanji botri so 
bili v tedanji občinski upravi, čeprav je bila pobuda tedanjih javnih de
lavcev popolnoma zasebna: čimveč zaslužiti. In se je zbralo nekaj usta
noviteljev, ki so danes že zelo oddaljeni od tega medijskega projekta. 
Ostal je en sam začetnik pa še ta bolan. Jasno je, da si Center za infor
miranje išče denar za preživetje. Najmanj, kar mora, je plačevanje na
jemnine za občinske prostore. In so prišli na zamisel, da bi utegnile za 
gledalce biti zanimive celo seje občinskega sveta. 

Nočem biti veliki modri starejši brat, kije že dolgo navzoč na Vrhni
ki, in prepuščam sodbo drugim. Morda bi bilo polnjenje programa s po
snetki sej občinskega sveta celo zanimivo, najbrž bi občinske svetnike, 
ki na Vrhniki resnično ne raztegujejo sej, ne zganjajo velike demagogije 
in ne govorijo velikih neumnosti, prisililo k še bolj ekonomičnemu go
vorjenju. Žal pa je problem prenašanja teh sej lahko velika zanka tako 
za lokalne televizijce kot tudi za gledalce. 

Na sejah občinskega sveta govorijo jezik poznavalcev, se pravi, da se 
občinski svetniki, ki imajo pred seboj gradivo, z občinsko upravo, ki 
nekaj pojasnjuje, pogosto pogovarjajo v šifrah, kot pravimo. Ljudem, 
ki se že dolgo ukvarjajo z neko rečjo, pač ni treba veliko besed, da se 
pogovorijo ali pa sprejo. In kar je najpomembnejše: ti ljudje se pogovar
jajo med seboj in se prepričujejo med seboj v razpravi zato, da potem 
sprejmejo ali zavrnejo občinski sklep ali odlok. Gledalcem pred televi
zorji bi tudi ob tem prenašanju včasih bilo treba čisto novinarsko pojas
niti vse razsežnosti zadeve dodatno, ker se nekaterih pomembnih po
datkov na sejah enostavno ne sliši. Včasih gre resnično samo za 
premaknitev vejice v občinskem odloku. 

Načelno pa je stališče tudi tako: Center za informiranje je bil vabljen 
na vse dosedanje seje, kar pomeni, da lahko njegovi poročevalci na se
jah sedijo ali stojijo z vsem orodjem, ki ga novinarji premoremo: lahko 
imajo fotografski spomin, lahko pišejo v beležnice, seje lahko snemajo 
na magnetofon, lahko jih posnamejo tudi s TV kamero, svetnike lahko 
celo fotografirajo. Lahko o seji napišejo ali povedo komentar ali pa ob
javijo vse, kar se govori, ker seje občinskega sveta so razen redkih ome
jitev javne in je v interesu sveta kot javnosti, da se zve, kaj se tam govo
ri. Najbrž pa je tudi res, da zainteresirane javnosti ni veliko, saj ne na
zadnje na tako sejo lahko pride vsak občan, če ga stvar zanima. 
Občanov na seje opbičajno ni. Občinski svet torej nima možnosti zavr
niti tega vpogleda v svoje delo. Najslabši razlog, ki ga je bilo slišati v tej 
razpravi, ko so snemalcem svetovali, naj nehajo snemati, je bil, da bodo 
ljudje slabo mislili o svetnikih, če jih bodo poslušali takole v živo. Bolj je 
to vprašanje za lokalno televizijo, ali res sodi, da bi posnetek s seje po
pestril njen program in ji prinesel denar, ki ga tako nujno potrebuje. Je 
pa dejansko res, da vsi današnji funkcionarji, od krajevne do državne 
ravni, zelo radi nastopajo na televiziji, vsaj v večini primerov jim je 
všeč, če jih vidi vsa žlahta, ker Slovenci smo v glavnem skoraj vsi med 
seboj sorodniki. 

Ne rečem, da na lokalni ravni ni zanimivih besed in zanimivih skle
pov. V neki priljubljanski občini so letos denimo sprejeli odlok, ki dolo
ča, da na njenem območju psi ne smejo lajati od 22. ure zvečer do 6. ure 
zjutraj in predvideva za kršitev odloka izdatne denarne kazni. Problem 
tistega odloka je samo v pomanjkljivosti, da ni zapisano, ali bo kazen 
plačal pes ali njegov lastnik, ki ne čuva psa, da ne bi lajal. Najbrž bi bila 
razprava, ki bi jo v celoti prenašali o tem, ali imajo psi pravico lajati ali 
ne, zanimiva tudi za televizijo, čeprav sem prepričan, da bi bilo prav 
tako, če ne še bolj zanimivo povabiti v studio najbolj glasne zagovorni
ke stališča, da psi ne smejo lajati, in najbolj glasne zagovornike stališ
ča, da psi lahko lajajo, razprava bi bila vroča in ne bi bilo ob tem treba 
gledati še zdehanja vseh tistih svetnikov, kijih pač to ne zanima, saj 
čakajo le na svojih 10 jurjev za sejnino. 

S te plati bi bila zadeva resnično najbolj zanimiva. Namreč: kdo je 
buden in kdo zdeha. Občinske volitve so namreč že čez leto dni. 

TONEJANEŽIČ 

ALI SE BODO PROMETNE ZAGATE NA TRŽAŠKI CESTI RAZREŠILE 

Nov izhod z avtoceste pri Lukovici? 

Prenovljena lekarna na Vrhniki 
Obseg dejavnosti vrhniške lekarne se iz leta v leto povečuje, kar je nedvomno tudi zasluga zelo prizadevnega 
kolektiva. V lekarni so zaposleni poleg vodje lekarne mag. Anke Pažin še trije magistri farmacije in sicer 
Menard Tavželj Jožica (namestnica vodje lekarne), Kamenšek Alenka in Leben Jože ter štirje farmacevtski 
tehniki: Antonijevič Jelka, Pahor Ines, Petrič Helena in Kroupa Naomi. Za čistočo je zadolžena lekarniška 
delavka Ružič Antonija. 

Krajani na zborih prebivalcev 
izglasovali novo občino Šentjošt 

Več desetletij stara želja Šentjoščanov po 
lastni občini, kije delovala že pred drugo sve
tovno vojno, je leta 1994 z reorganizacijo 
občin postala povsem uresničljiva. Kljub neka
terim poskusom ustanovitve je tok dogodkov 
nanesel, da večji del fare spada pod občino 
Dobrova-Horjul-Polhov Gradec. 

V zadnjem času pa so bili storjeni prvi kora
ki, ki so pripeljali do zbora občanov, kjer smo 
glasovali predlogu: 

»Ustanovi se občina z imenom Šentjošt in 
sedežem v Šentjoštu na območju naselij Butaj-

nova, Planina, Šentjošt in zaselkov Kurja vas, 
Ljubljanica, Suhi Dol, Potok, Reženija in 
Medvedov Graben. Občina se ustanovi z izlo
čitvijo iz sedanje občine.« 

Zbori krajanov so potekali v Šentjoštu, 
Butajnovi-Planini in Kurji vasi. Skupna ude
ležba je bila 93 občanov, od katerih je ZA gla
sovalo 82, proti sta bila 2, 9 pa se jih je vzdrža
lo. Torej so se krajani z veliko večino opredelili 
za novo občino Šentjošt. Sedaj čakamo »sa
mo« še na pritrdilo iz Državnega zbora. 

Gašper Tominc 

Nas ledn ja 

š tev i l ka iz ide 

18. decembra 

Tudi letos bo S V E T I M I K L A V Ž 5. decembra razveseljeval 
otroke pred veleblagovnico Loka. Iz cerkve Sv. Lenarta bo s 
spremstvom angelov in parkeljnov odšel ob 17. uri mimo deli-
katese proti železnini, kjer bo med železnino in sodiščem šel 
skozi sodnijski trg pred Loko. 

Medtem ko bo Miklavž pripravljal darila, bodo s kratkim 
programom nastopili naši najmlajši iz vrtca. 

Na darilih - zavitkih, ki j ih bo Miklavž prevzel v župnišču in 
tudi še pred razdeljevanjem, naj bodo napisana imena razločno. 

Obdaritev bo ob vsakem vremenu. 
Občinski odbor S K D Vrhnika 

Društvo upokojencev Borovnica vabi 
v petek, 28. novembra 1997 na 

V E S E L I V E Č E R 

Prireditev bo v večnamenskem prostoru bo
rovniške osnovne šole ob 18. uri. 
Nastopili bodo: 
- pevci upokojenskega društva 
- moški pevski zbor^tinglc 
- kot gosta humorista Iča in Matevž in 
- domača zvezda Kave. 

Vabljeni prav vsi Borovničani, ki hočete biti de
ležni nekaj dobre volje. 

Na drugem srečanju v zvezi z 
razrešitvijo prometne problema
tike na avtocesti in Tržaški ce
sti, s poudarkom na odseku od 
Gorjanca do Loga, ki je bil v 
sredo 5. novembra na občini 
Brezovica, so sprejeli nekaj po-
memnbih sklepov. Tega sestan
ka so se udeležili: sekretar mini
strstva za promet in zveze g. 
Žare Pregelj, z občine Vrhnika 
župan občinski tajnik Sonja 
Pirnat Keršmanc, in Andrej 
Treven, z direkcije za ceste, g. 
Kulenovič, iz K S Log g. Novak, 
Remškar, iz K S Vnanje Gorice 
ga. Kovač, s policijske postaje 
Vič g. Bizjak, s policijske posta
je Vrhnika, g. Godnjavec, g. 
Drole, iz Družbe za avtoceste ga 
Višinski, in iz K S in občina Bre
zovica g. Slana in župan Drago 
Stanovnik. 

Promet se na omenjenem od
seku iz dneva v dan povečuje. 
Prav tako je vedno večja gneča 
tudi pred izstopi iz avtoceste ta
ko pred Gorjancem kot pred 
Vrhniko. Rešitev je v dodatnih 
priključkih na avtocesto in v 
postavitvi semaforjev na križiš
čih Tržaške ceste. 

Odsek avtoceste od cestnin
ske postaje Log proti Ljubljani 
mora biti kategoriziran kot mes
tna obvoznica in ne kot med 
mestna avtocesta, kar predstav
lja možnost izgradnje novih 
priključnih mest na krajši raz
dalji. 

Za to pristojni so ob ogledu 
ugotovili, da je povezava avto
ceste in Tržaške ceste pri nad
vozu na Logu preblizu cestnin
ske postaje. Ustreza pa nadvoz 
na Lukovici . 

Utemeljen in v strokovno ob
delavo sprejet pa je tudi uvoz na 
avtocesto s Podpeške ceste (pri 
nadvozu ali pred Kavčičem, po 
Malovaški ali po stari progi in 
za Slanatom). 

Sklep je bi l , da pristojni pro
jektanti D A R S , skupaj s pred
stavniki krajev in občin in kra
jev ob njej pregledajo vse naše 
predloge, in za najprimernejše 
izdelajo idejne projekte. Isto
časno bodo pristojne službe tu
di ugotovile najprimernejše lo
kacije v smislu funkcionalnosti 
prometa po avtocesti. 

V zaključni fazi pa je tudi vse 
potrebno za prepoved tranzit
nega prometa po Tržaški cesti. 

Župni jska Kari tas 
Polhov Gradec 

organizira predavanje 

Brez dodatnega kisika 
na Mount Everest 

Predaval bo domačin alpi
nist Pavle Kozjek, ki je kot 
prvi Slovenec prišel na naj
višjo goro sveta brez do
datnega kisika. 
Predavanje bo v Zadruž
nem domu v Polhovem 
Gradcu 28. 11. 1997 ob 19. 
uri. Zbrana sredstva bomo 
namenili našemu misijonar
ju Janezu Krmelju na 
Madagaskarju. 
Letos je na Madagaskarju 
divjal silen ciklon, kije uni
čil hiše, riževa polja in mo
stove, tako daje marsikate
ri Malgaš umrl zaradi la
kote. 



KJE SE JAVNOST ZAČNE IN KONCA 

Snemanje sej 
občinskega sveta, 
da ali ne? 

Na dnevnem redu 25. seje občinskega sveta na Vrhniki je bilo 
nekaj zelo pomembnih točk, vendar je javno pozornost najbolj 
pritegnilo dejstvo, daje vrhniški Center za informiranje za dol
go mizo postavil kamero in hotel posneti celoten potek seje. 
Predsednik sveta Brane Jereb je pojasnil, da seje svet na eni pre
jšnjih sej odločil za odklonilno stališče glede integralnega pre
nosa in snemanja sej, snemalci pa so v dvorani, zato je najprej 
načel razpravo o tem. 

Pomisleki so bil i naslednji: občinska še ni pokrita s kabelsko 
T V , posnetka ne bodo videli vsi (Miro Vonča), zadošča infor
macija v Našem časopisu (Helena Rozmane Drašler), imam 
pomisleke glede kvalitete posnetkov (Zmago Solina), o snema
nju bi se morali dogovoriti (Jožef Rus), kje se začne in konča 
javnost (Tomaž Grom), snemalec mi zastira pogled (Her
man Bole), gre za povračilni ukrep C I , ker nismo izglasovali 
njegove prošnje (Brane Jereb), v tem trenutku je stvar nedore
čena (župan Vinko Tomšič), ni mi všeč, da bo nekdo štiri ure 
sedel pred televizorjem in burke zganjal, tako kot se smejimo 
tistim v parlamentu, a zdaj bo tak nov cirkus še na V r h n i k i . 

Zagovorniki so povedali naslednje: seje občinskega sveta so 
javne. B i l sem prijetno presenečen, da seje CI ojunačil za pro
jekt snemanja in poskuša približati delovanje občinskega sveta 
občanom (Richard Beuermann), Center za informiranje vabi
mo na seje(Tone Jesenko), prejšnjikrat smo razpravljali, da se 
ne snema. Če se odločimo drugače, potrebujemo nov sklep 
(Igor Novljan). 

Glasovanje je bilo 13 svetnikov proti, 3 za in dva vzdržana. 
Predsednik je snemalca prosil, naj preneha s snemanjem in iz
roči kaseto. Snemalec je vzel kaseto iz kamere - in kasneje so 
posnetek razprave okrog snemanja predvajali na kabelski T V . 

V nadaljevanju seje je občinski svet sprejel nekaj pomembnih 
sklepov: odlok o zazidalnem načrtu za vrhniški vrtec in odlok o 
lokacijskem načrtu območja med Tržaško cesto in Janezovo 
vasjo, kjer je predviden nov most čez Ljubljanico. Zamisel in 
izpeljavo bomo objavili v naslednjih številkah Našega časopisa. 

Seja se je nadaljevala čez štirinajst dni , pri čemer je bila za 
širšo javnost najbolj zanimiva razprava o občinskem grbu in 
zastavi. Tomaž G r o m predlaga, naj bi obliko grba vrnili v av
tentično obliko iz leta 1908, ki je pravilna. To bodo pripravili , 
grb in simbole računalniško obdelali, ko bo to narejeno, bomo 
pravilen grb objavili v Našem časopisu. O pobudi za spremem
bo grba bodo še razpravljali na eni izmed naslednjih sej. 

7. IZREDNA SEJA SVETA OBČINE VRHNIKA 

Sprejeta delitvena bilanca 
med Vrhniko in Borovnico 

7. izredna seja občinskega 
sveta Občine Vrhnika je bila v 
četrtek, 23. oktobra, v dvorani 
Doma obrtnikov na Vrhniki . 
Seje so se udeležili vsi svetniki, 
kar pomeni 100 % udeležbo. N a 
dnevnem redu sta bili samo dve 
zelo pomembni točki, in sicer 
volitve elektorjev za volitve v 
Državni svet RS in volitve kan
didata za člana Državnega sveta 
RS v 17. volilni enoti. Predstav
ljena je bila končna usklajena 
delitvena bilanca med Občino 
Borovnica in Občino Vrhnika. 

Za volitve elektorjev so poli
tične stranke na podlagi spreje
tih pravic na prejšnji redni seji 
Občinskega sveta posredovale 
svoje predloge komisiji za man
datna vprašanja, volitve in ime-r 
novanja. Ta pa je predlog po
sredovala občinskemu svetu v 
izvolitev. Tako so svetniki na iz
redni seji prejeli kandidatno l i 
sto z devetimi predlaganimi 
kandidati: Tomaž Grom, To-

Gospodu Jeraju, D v i g d.o.o. 
iz Sinje Gor ice , se zahvalju
jemo za brezp lačno opravlje
no delo. Radioklub Ivana C a n 
karja ni še nikol i imel veliko 
sredstev, zato nam taka po
m o č veliko pomeni! Gospod 
Jeraj spada med tisto pešč ico 
poš ten ih ljudi, k i tudi v d a n a š 
njih čas ih še znajo kakšno de
lo opravit i tudi zastonj! 
H v a l a ! 

Radioklub Ivana Cankarja 
Vrhnika 

Vrhniški svetniki so 23. oktobra opravili najprej 7. izredno sejo, nato pa 
nadaljevali prekinjeno 25. sejo iz 9. oktobra. 

Alojza Suhadolca so vrhniški svetniki izvolili za kandidata državnega 
sveta v 17. volilno enoto, kjer naj bi elektorji izvolili enega predstavnika 
za člana državnega sveta RS. 

mislav Grom, Frančišek Jereb, 
Tone Jesenko, Franc Mišic, Ju
rij Petrač, Zmago Solina, A n 
drej Zebenik in Miro Vona. Po 
enakem postopku so svetniki na 
kandidatni listi prejeli tudi dva 
kandidata za volitve člana dr
žavnega sveta iz naše občine. To 
sta bila Jože Rus in Alojz Suha-
dolc. Po tajnih volitvah vseh 24 
svetnikov so bili izvoljeni na
slednji elektorji: Tone Jesenko, 
Zmago Solina, Tomaž Grom in 
Tomislav Grom. T i bodo se
stavljali volilno telo v 17. volilni 
enoti, ki jo sestavljajo občine 
Logatec, Cerknica, Borovnica, 
Loška dolina in Vrhnika, kate
ro bo izvolilo enega člana za dr
žavni svet RS. Vrhniko bo za
stopal Alojz Suhadolc, ki je na 
volitvah vrhniških svetnikov do
bil največ glasov. Za drugo toč
ko dnevnega reda so svetniki 
poprej prejeli gradivo, in sicer 
predlog sklepa o delitveni bi
lanci premoženja prejšnje obči
ne Vrhnika. To gradivo je pri
pravil odbor za gospodarstvo, 
finance in proračun. Kratko ob
razložitev je pripravil njen pred
sednik Ronko Gostiša. Pouda
ril je, da so bila pogajanja zelo 
trda, vendar korektna. Posku
šali so upoštevati navodila, ki 
j ih je sprejemal občinski svet 
Vrhnika, saj je bila ta problema
tika večkrat na dnevnem redu 
sej. Delitveno bilanco je borov
niški svet že sprejel, zato tudi 
»usklajevalni« odbor predlaga 
vrhniškim svetnikom, daje tre
ba sprejeti predlagani doku
ment. V razpravi se je oglasilo 
kar precej svetnikov, k i so po
hvalili delo odbora, kije resnič
no opravil veliko delo do ponu
jenega predloga sklepa bilance. 
Po razpravi so vsi svetniki spre
jeli oziroma glasovali »za« pred
lagano delitveno premoženje 
med občino Borovnica in obči
no Vrhnika. Določili so tudi 
komisijo v sestavi Stojan Jakin, 
Andrej Treven, Alojz Suhadolc 
in V i l i Granda, in sicer za pri
pravo določitve solastniškega 
deleža na komunalni infrastruk
turi, in to za Borovniški vršaj in 
deponijo. 

S.S. 

Na podlagi 100. člena Zakona o lokalni samoupravi (Uradni list RS, št. 
72/93,6/94,45/94,57/94,14/95,20/95,63/95,9/96,44/96,26/97), Statuta 
občine Borovnica (Naš časopis, marec 1995) in Statuta Občine Vrhnika 
(Uradni list RS, št. 34/95) je Občinski svet občine Borovnica na seji, dne 
9.10.1997 in Občinski svet občine Vrhnika na seji, dne 23.10.1997 sprejel 

SKLEP 
o delitveni bilanci premoženja prejšnje občine Vrhnika na 

dan, 31.12.1994 

1. člen 
S sklepom o delitveni bilanci premoženja prejšnje občine Vrhnika na dan, 

31.12.1994, se deli premoženje v višini 3.392.984 tisoč tolarjev. Iz delitve se 
izloči premoženje v višini 462.029 tisoč tolarjev, ostalo premoženje pa se raz
deli med obe občini v skladu s tem sklepom. 

2. člen 
S sklepom o delitveni bilanci premoženja prejšnje občine Vrhnika na dan, 

31.12.1994, se določajo: 
• splošni kriterij za delitev premoženja prejšnje občine; 
• kriteriji za delitev posameznih vrst premoženja; 
• premoženje, ki je izvzeto iz delitve premoženja. 

3. člen 
Splošni kriterij za delitev premoženja prejšnje občine je določen na osnovi 

kriterija površine, števila prebivalcev, števila zavezancev za dohodnino in de
leža dohodnine, in znaša: 18,50% občine Borovnica in 81,50% občine 
Vrhnika. 

4. člen 
Delitev premoženja vsebuje: 

1. nepremičnine: 
• zemljišča (stavbna, kmetijska, gozdove); 
• stavbe (poslovne stavbe, stanovanja, objekte komunalne infrastrukture, 

ceste in prometno infrastrukturo, kulturne objekte, zaklonišča in športne 
objekte); 

2. premičnine: 
• osnovna sredstva (zaloga materiala, drobni inventar, umetniška dela); 

3. pravice: 
• naložbe v javne zavode in javna podjetja; 
• kapitalski upravljavski deleži v drugih pravnih osebah; 

4. denar, vrednostne papirje; 
5. terjatve in obveznosti. 

5. člen 
Nepremičnine se razdelijo med novonastali občini po legi, kar pomeni, da 

pridobi nepremičnine občina, na katere območju nepremičnina leži. 

6. člen 
Premičnine ostanejo občini Vrhnika, razen zaloge materiala, ki se razdeli v 

skladu s sklepom občinskega sveta občine Borovnica z dne, 23.3.1995, in 
sklepom občinskega občine Vrhnika z dne, 6.4.1995. 

7. člen 
Naložbe v javne zavode se delijo po lokaciji zavoda, naložba v javno po

djetje pa se deli v splošnem delitvenem razmerju. 
Kapitalski upravljavski deleži v firmi VIP d.o.o. Vrhnika in Geoplin d.d. 

pa pripadajo občini Vrhnika. 

8. člen 
Denarna sredstva se delijo v skladu s sklepom občinskega sveta občine Bo

rovnica z dne, 23.3.1995, in sklepom občinskega občine Vrhnika z dne, 
6.4.1995; vrednostne papirje pa obdrži občina Vrhnika. 

9. člen 
Terjatve iz naslova prodanih stanovanj po Stanovanjskem zakonu se delijo 

po lokaciji stanovanj; ostale terjatve in obveznosti se delijo v skladu z že spre
jetim sklepom občinskega sveta občine Borovnica z dne, 23.3.1995, in skle
pom občinskega občine Vrhnika z dne, 6.4.1995, razen dolgoročnih kreditov 
za izgradnjo infrastrukture, ki se delijo po lokaciji infrastrukture. 

10. člen 
Sredstva rezerv, sredstva solidarnosti in sredstva za druge namene se delijo 

v skladu z že sprejetim sklepom občinskega sveta občine Borovnica z dne, 
23.3.1995, in sklepom občinskega sveta občine Vrhnika z dne, 6.4.1995. 

11. člen 
Iz delitve se izvzame naslednje premoženje: 

1. 
• Zemljišča (stavbna in kmetijska ter gozdovi); zaradi nedokončanega pre

nosa zemljišč na Sklad RS kmetijskih zemljišč. Po končanem prenosu 
vsaka občina obdrži zemljišča na svojem področju, ki ne bodo prešla v 
last sklada. 

• Stanovanja in poslovni prostori, ki so predmet denacionalizacijskega po
stopka, in stanovanja, ki so predmet sodnih postopkov po Stanovanj
skem zakonu. 
Vse navedene nepremičnine ostanejo po zaključku postopkov občini, na 
območju, na katerem se 
nahajajo. 

2. 
Izloči se objekt Borovniški vršaj, na katerem se vzpostavi solastnina. Za ob
jekt komunalne deponije se ugotovi vrednost in se prav tako vzpostavi so
lastnina. Za določitev deleža solastnine bo ustanovljena posebna komisija, 
sestavljena iz treh članov predstavnikov občine Borovnica in treh članov 
predstavnikov občine Vrhnika ter predstavnika Komunalnega podjetja Vrh
nika. Komisija bo predlog za določitev solastniškega deleža na omenjeni 
komunalni infrastrukturi pripravila najkasneje v roku 6 mesecev, po sprejet
ju sklepa o delitvi premoženja na obeh občinskih svetih. 
3. 
• Izloči se stavba občine Vrhnika. 
• Izloči se oprema v uporabi državnih organov. 

Premoženje ostane v lasti občine Vrhnika. 
4. 
Iz delitve se izločijo naslednji objekti: 

• vrtec Breg, 
• Cankarjev dom, 
• vrtec Hrib, 
• objekti in druga osnovna sredstva v lasti športnih društev, 
• zaklonišča. 

Navedeno premoženje ostane v lasti občine, v kateri se nahaja. 

12. člen 
V skladu s sprejetimi merili za delitev premoženja med novonastalima 

občinama pripada občini Borovnica premoženje v višini 457.586 tisoč tolar
jev, občini Vrhnika pa 2.473.369 tisoč tolarjev. 

13. člen 
Občina Borovnica in občina Vrhnika pa se dodatno dogovorita še: 

1. občina Borovnica prejme odškodnino za: 
• denacionalizirani objekt Paplerjeva 14, v višini 40.000,00 D E M , po sred

njem tečaju Banke Slovenija na dan nakazila; 
• za opremo, ki jo uporabljajo državni organi, v višini 1.268.532,00 

tolarjev; 
• za plačane oskrbnine v višini 1 mio tolarjev; 
• za objekt občine Vrhnika v višini 1 mio tolarjev. 
• Občini Borovnica pripada še del najemnin, pobranih od poslovnih pro

storov v stavbi na Cankarjevem trgu 4. V roku treh mesecev po sprejetju 
sklepa o delitvi premoženja bosta pristojna komisija pri občini Borovnica 
in odbor pri občini Vrhnika določila delež pobrane najemnine. 

2. Občina Vrhnika pa prejme 4.309.126,00 SIT za opravljeno novo izmero 
Borovnica. 

14. člen 
Plačane anuitete dolgoročnih kreditov, od 1.1.1995 do 30.9.1997, v skupni 

višini 111.363.90 D E M , ki jih je plačevala občina Vrhnika, v skladu s skle
pom o delitvi premoženja med občino Borovnica in občino Vrhnika, pa jih 
prevzame občina Borovnica, bo občina Borovnica vrnila občini Vrhnika. 

15. člen 
Najkasneje do 31.12.1997 Občina Borovnica odpre žiro račun, na katerega 

se bodo vplačevale kupnine od prodanih stanovanj, ki ji bodo pripadle po 
sprejetju tega sklepa. Prav tako pa se najkasneje do 31.12.1997 naredi tudi 
obračun med vplačanimi kupninami in že nakazanimi kupninami občini Bo
rovnica, od 1.1.1995 pa do začetka nakazovanja kupnin, na posebni račun pri 
občini Borovnica. 

16. člen 
V roku 3 mesecev po sprejemu delitvene bilance pristojni organi pri občin

ski upravi občine Borovnica in občine Vrhnika sprejmejo predlog poravnave 
obveznosti občine Vrhnika do občine Borovnica. Pri pripravi predloga se 
upoštevajo že nakazana sredstva občini Borovnica iz naslova delitvene bilan
ce po 1.1.1995. 
Predlog poravnave se posreduje v vednost občinskim svetom obeh občin. 

17. člen 
Vrednostni pregled delitve posameznih vrst premoženja je zajet v posebni 

tabeli, ki je sestavni del tega sklepa. 

18. člen 
Delitev premoženja na podlagi tega sklepa je dokončna. 

19. člen 
Sklep začne veljati, ko ga sprejmeta občinska sveta občine Borovnica in 

občina Vrhnika. 

Številka: 
Datum: 

PREDSEDNIK 
OBČINSKEGA SVETA 
OBČINE BOROVNICA 
Marjan KRŽIČ 
Številka: 11/24660-0001/96 
Datum: 23.10.1997 
PREDSEDNIK 
OBČINSKEGA SVETA 
OBČINE VRHNIKA 
Brane JEREB 



PREDSEDNIŠKE VOLITVE 

Volili bomo enega izmed 
osmih kandidatov 

Okrajna volilna komisija 2. volilnega okraja 3. volilne enote 
Tržaška cesta 1,1360 Vrhnika 

OBVESTILO VOLIVCEM 

Predlagani kandidati: 
1. Marjan Poljšak 
Rojen 8.9.1945, dipl. inž. kemij
ske tehnologije, nekdanji po
slanec, ni zaposlen, predsednik 
N S D . 
Predlagatelj: N S D , kandidatu
ro so podprli 3 poslanci (dva 
SDS, en S K D ) . 

V nedeljo, 23. novembra, bomo v Sloveniji volili novega 
predsednika države, ki bo naao Slovenijo vodil nadaljnjih 
pet let. V predlaganje kandidatov so se uvrstile številne po
litične stranke in tudi sami kandidati, ki jim rečemo neod
visni kandidati. Državni volilni komisiji je bilo do dogovor
jenega roka posredovanih deset kandidatov. Po pregledu 
vseh pogojev za kandidiranje je državna volilna komisija 
objavila 8 kandidatov z vsemi pogoji, kot jih določa volilni 
zakon. Komisija je tudi že opravila žreb kandidatov za vo
lilno glasovnico. Predstavniki kandidatov so izžrebali na
slednji vrstni red: Marjan Poljšak, Janez Podobnik, Bo
gomir Kovač, Milan Kučan, Tone Peršak, Franc Miklav-
čič, Marjan Cerar in Jože Bernik. Vsi kandidati bodo na 
glasovnici pred svojim imenom in priimkom imeli izžreba
no številko. Kandidate vam predstavljamo po izžrebanem 
vrstnem redu, o najboljšem in vašem kandidatu pa se boste 
odločili sami na predsedniških volitvah v nedeljo, 23. no
vembra 1997. 

Posredujemo vam tudi nekaj navodil in informacij za vo
litve 97, ki nam jih je posredovala občinska volilna 
komisija. 

S.S. 

Predsednik državnega zbora 
RS je razpisal volitve predsed
nika republike. Odlok je objav
ljen v Uradnem listu RS, števil
ka 56/97. Z odlokom je odlo
čeno, da bodo volitve 23. novem
bra 1997. Predsednika republi
ke volimo za dobo petih let na 
podlagi splošne in enake volilne 
pravice, neposredno s tajnim 
glasovanjem. Izvoljen je kandi
dat, ki prejme večino veljavnih 
glasov. Drugi krog se izvede v 
primeru, če v prvem krogu ni
hče izmed kandidatov ni prejel 
večine veljavnih glasov pri pr
vem glasovanju. Ponovno gla
sovanje poteka najpozneje v 21 
dneh po prvem krogu, v letu 
1997 pa najpozneje 14. decem
bra. 

Pravico voliti imajo državlja
ni Republike Slovenije, ki bodo 
najpozneje 23.11.1997 dopolnili 
18 let starosti in j im ni odvzeta 
poslovna sposobnost. 

V postopku volitev predsed
nika republike lahko glasujemo 
na naslednje načine: 

a) na volišču, na katerem je vo
livec vpisan v splošni volilni 
imenik, in sicer v nedeljo, 
23.11.1997 od 7. do 19.ure; 

b) po pošti za osebe, ki bodo 
23.11.1997: 
- v bolnišnici ali zdravilišču; 
- v domu za starejše občane, 

pa nimajo stalnega prebi
vališča v domu; 

- na služenju vojaškega 
roka; 

- na prestajanju kazni za
pora ali v priporu, če bodo 
najpozneje do 16.11.1997 
vložile zahtevo za tako 
glasovanje pri Okrajni vo
lilni komisiji; 

c) na predčasnem glasovanju 
na posebnem volišču na se
dežu Občine Vrhnika, Tr
žaška cesta 1, 18.,19. in 
20.11.1997; 

d) na domu 23.11.1997 za ose
be, ki se zaradi bolezni ne 
morejo zglasiti na volišču, če 
bodo najpozneje v četrtek, 
20.11.1997, sporočile Okraj

ni volilni komisiji, da želijo 
glasovati na svojem domu. 

Okrajna volilna komisija 
2. volilnega okraja 

3. volilne enote 

7. Mag. Marjan Cerar 
Rojen 15.5.1943, magister kemi
je in ekonomije, glavni direktor 
Belinke. 
Predlagatelj Aleš Orel in skupi
na volilcev, kandidaturo je pod
prlo 5213 volilcev. 

2. Janez Podobnik 
Rojen 17.9.1959, dr. medicine, 
predsednik državnega zbora. 
Predlagatelj: SLS , kandidaturo 
je podprlo 18 poslancev SLS. 

3. Dr. Bogomir Kovač 
Rojen 12.11.1952, doktor eko
nomskih znanosti, profesor na 
E k o n o m s k i fakul te t i v L j u 
bljani. 
Predlagatelj: L D S , kandidaturo 
so podprli 4 poslanci L D S . 

4. Milan Kučan 
Rojen 14.1.1941, dipl. pravnik, 
predsednik Republike Slovenije 
Predlagatelj: dr. Matjaž Kmecl 
in skupina volivcev, kandidatu
ro je podprlo 15.914 volivcev 

5. Tone Peršak 
Rojen 2.1.1947, dipl. režiser in 
dipl. komparativist, docent za 
teorijo gledališča, predsednik 
DS. 
Predlagatelj: D S , kandidaturo 
je podprlo 3448 volivcev. 6. 

6. Franc Miklavčič 
Rojen 29.9.1921, dipl. pravnik, 
upokojenec, predsednik K S U . 
Predlagatelj: K S U , kandidaturo 
so podprli trije poslanci ( L D S , 
DeSUS in samostojni poslanec). 

8. Dr. Jože Bernik 
Rojen 13.4.1924, doktor prav
nih znanosti, upokojenec. 
Predlagatelj: SDS in S K D , kan
didaturo je podprlo 19 poslan
cev (12 SDS, 7 S K D ) . 

STOPIMO NAPREJ! 
Ko smo se odločali za lastno državo Slovenijo, nas je vodila predvsem želja po drugačni vsebini naših 

medčloveških odno sov. Za spreminjanje vsebine in vzdušja v naši družbi je seveda potreben državljanski 
pogum in resnično podrejanje parcialnih in tudi strankarskih interesov nacionalnim in državnim ter 
polno spoštovanje osebnosti in človekovih pravic. 

Prepričan sem, da je zelo pomembno, da si za spremembe iskreno prizadevamo tudi na simbolni, ne le 
na izvršilni in zakonodajni ravni. Najvišja simbolna raven naše države je prav gotovo institucija 
predsednika države. Po vsem. kar seje zvrstilo v zadnjih mesecih, se čutim odgovornega do naših ljudi, 
da jim zagotovim možnost izbire za drugačno prihodnost. 

Slovenija je že naredila veliko dobrih korakov. Zagotovila sije mednarodno priznanje in sLodprla 
veliko novih vrat in možnosti. Korak nam zastaja predvsem pri pogumnejšem in bolj doslednem 
preoblikovanju notranjih odnosov ter razmerij, ob vzpostavljanju pravne države in borbe proti korupciji 
ter različnim oblikam organiziranega kriminala. Prav to je ključnega pomena ne le za uspešnejši razvoj 
naše družbe in države, ampak tudi za splošno vzdušje, za večji mednarodni ugled in za slovenski 
nacionalni obstoj nasploh. To vemo sami o sebi doma, tak odločen korak od nas pričakujeta tudi Evropa 
in svet. 

V slovensko politiko sem vstopil na lokalni ravni ob porajanju demokratičnega sistema leta 1990, leta 
1992 in leta 1996 pa sem bil z veliko podporo ljudi izvoljen v slovenski parlament. Skupaj z državo 
Slovenijo sem se oblikoval kot popolnoma neobremenjen s politiko, kije slovenski prostor oblikovala 
pred tem. Kot mlad zdravnik in intelektualec sem vsa leta svojega dozorevanja zelo občutljivo dojemal 
in razmišljal predvsem o pomembnosti vloge posameznika v vsebinskem in kakovostnem preoblikovanju 
odnosov med ljudmi. 

Vem, da je za to potrebna velika osebnostna zrelost in širina, velik posluh za človeka z vsemi 
njegovimi stiskami, dilemami in potrebami. V današnjem gospodarsko, socialno in politično izredno 
zahtevnem času je za spreminjanje razmer po eni strani potreben tudi izostren posluh za pravičnost, 
solidarnost in strpnost v naših medčloveških odnosih, po drugi strani pa resnična soodgovornost 
posameznika za skupnost. To so kvalitete in zahteve, ki so mi človeško in politično blizu. Globoko 
verjamem, da so to tudi pogledi, ki sijih v politiki in zlasti pri svojih voditeljih želi večina slovenskih 
državljank in dražvljanov. 

Verjamem v Slovenke in Slovence, verjamem v vse slovenske državljanke in državljane in v 
sposobnost Slovenije, da svojo samostojno in demokratično pot bolje zastavi. Verjamem, da vsi skupaj z 
zavzemanjem za nove vsebine, za pravno državo in enakovredne priložnosti za vse ljudi, z željami po 
gospodarsko uspešni, politično zreli in socialno pravični državi mislimo resno. Zato potrebujemo 
pozitivno vzdušje, treznost, strpnost, samokritienost, poštenost in odkritost — v politiki in družbi sploh. 

To je moje sporočilo vsem slovenskim državljankam in državljanom, obenem se na vas obračam za 
podporo v predvolilnem času in na volitvah. S tem Vam ponujam tudi priložnost, da za spremembe, kisi 
jih želite v svojem ožjem in širšem okolju, del pobude in odgovornosti prevzamete tudi sami. Verjamem, 
da se boste ob ponujeni izbiri odločali modro in odgovorno — tako kot ob prvih demokratičnih volitvah 
in ob plebiscitu za slovensko državo, ko ste volivke in volivci — ne glede na spol, starost, poklic ali 
prepričanje — dojeli, da je glavni mehanizem za spremembe v pravi smeri v vaših rokah. 

Zdaj je priložnost za nov korak naprej — na temelju spoštovanja vsega in vseh, ki so s svojim delom 
doprinesli, da imamo samostojno in neodvisno državo Slovenijo. 

JANEZ PODOBNIK 
Rojen 17. septembra 1959, dr. medicine, predsednik državnega zbora RS, predsednik 

programskega sveta SLS. 

Spoštovane Slovenke in Slovenci: JA, KORAJŽA VELJA! 



VA u J 
LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 

T e m e l j n a i z h o d i š č a p r e d s e d n i š k e g a p r o g r a m a 

A . Slovenska družba je konec devetde
setih let na križišču poti (pesimisti bi 
zapisali razpotju). Informacijska teh
nologija, gospodarski globalizem in 
politična povezovanja jo postavljajo 
pred temeljno razvojne dileme: 

* kako misliti prihodnost in udejani-
ti vse moderne razvojne procese ne da 
bi hkrat izgubili kulturno identiteto 

* kako čimbolje uporabiti svoje ome
jene vire in uveljaviti svoje konkurenč
ne prednosti ne da bi hkrati izgubili 
gospodarsko in politično avtonomijo 

* kako premagati dosedanje gospo
darske pomanjkljivosti, politično raz
cepljenost in kulturni nacionalizem, da 
bi lahko uveljavili novo vizijo sodobne 
družbe 21. stoletja. 

Predsednik države ne more nepo
sredno rešiti nobene od teh dilem. To
da s svojo središčno državniško vlogo 
lahko posreduje med zakonodajno, iz
vršno in sodno oblastjo, j ih usmerja v 
modernizacijske procese in vpliva na 
njihovo učinkovitost. S svojo moralno 
držo in globalno razvojno usmerjenost
jo je lahko svetilnik, ki slovenski družbi 
kaže pot v tretje tisočletje. 

Svojo predsedniško vlogo vidim pred
vsem na tej točki. Svet prihodnosti si ne 
delita politična levica in desnica, kot to 
še vedno počnemo v Sloveniji, temveč 
prevladuje delitev na razvojnih teme
ljih. Zato želim v slovenskem politič
nem prostoru podpreti vse tisto, kar 
uveljavlja globalno, gospodarsko od
prto informacijsko družbo. Zagovarjal 
bom tista stališča, ki priznavajo različ
nost in poudarjajo strpnost do drugače 
mislečih. Zavzemal se bom za prema
govanje politično ideoloških plotov in 
graditev mostov med različnimi gos
podarskimi, političnimi in kulturnimi 
pogledi na družbeni, razvoj. Pripadam 
generaciji, ki ni obremenjena s prete
klostjo temveč s prihodnostjo. In prav 

njej posvečam v svojih stališčih poseb
no pozornost. 

Prepričan sem, da je tradicionalna 
liberalna politična filozofija najboljša 
popotnica na tej poti. Liberalizem po
meni odmik od vseh oblik totalitariz
mov, od političnih do religioznih. Po
udarja svobodo, zasebnost in indivi
dualno odgovornost za lasten in druž
beni razvoj. Zahteva ravnovesje med 
ekonomsko učinkovitostjo in socialno 
pravičnostjo, med trgom in pravnim 
redom, med konkurenčnostjo in sode
lovanjem. Predvsem pa vsa te principe 
zavezuje v trdna moralna načela, ki 
vodijo in usmerjajo posameznika v od
nosu do drugega in družbe kot celote. 

B. V svojih programskih izhodiščih 
želim poudariti predvsem pet temeljnih 
poudarkov, od katerih je odvisna raz
vojna usoda Slovenije v naslednjem 
tisočletju. 

1. Najpomembnejši proizvodni vir 
21. stoletja je znanje in sposobnost 
učenja, kar lahko skupaj imenujemo 
intelektualni kapital. Podpreti želim 
vse tiste institucije, od šolstva do podje
tij, k i bodo odločilno vplivale na nje
govo oblikovanje v slovenski družbi. 
Vsak posameznik je s tega vidika po
djetnik, ki svoj intelektualni kapital 
uporablja za povečevanje svoje blagi
nje. Intelektualni kapital je izhodišče 
podjetništva, sodobne konkurence in 
poslovne odličnosti, ki predstavljajo 
temeljni okvir sodobne podjetniške 
družbe, za katero se zavzemam. 

2. Podjetniški razvoj, tržna konku
renca in politična demokracija zahte
vajo trdna pravila igre. Pravni red in 
učinkovitost sodnega sistema sta odlo
čilna faktorja hitrejšega premagovanje 
postsocialistične tranzicije in stranpoti 
političnega klientizma in gospodarske 
korupcije. Pri tem je še posebej po

membno, da razvijemo vse mehanizme 
demokrat ičnih nadzornih mehaniz
mov, ki bodo omogočili večjo učinko
vitost državne administracije in njeno 
demokrat ično usmerjenost. Predsed
nik države ima neposreden vpliv pri iz
biri vrhovne sodne oblasti (ustavno so
dišče), zato lahko pomembno vpliva na 
celoten ustroj in učinkovitost pravnega 
sistema. 

3.21. stoletje zahteva redefinicijo so
cialno tržnega gospodarstva in socialne 
države. Njeno izhodišče je iskanje no
vega ravnovesja med ekonomsko učin
kovitostjo in socialno pravičnostjo in 
povečevanje samoodgovornosti ljudi 
za svoj lastno prihodnost. Socialne re
forme so zato temeljna obveznost in 
hkrati razvojna priložnost slovenske 
države. Reforma pokojninskega in 
zdravstvenega sistema, povečevanje sta
novanjskega standarda in reševanje 
problemov brezposelnosti so pred
nostne naloge, ki j ih morajo reševati 
vse veje oblasti, vključno s predsedni
kom države in zahtevajo predvsem po
litični in generacijski sporazum na rav
ni celotne družbe. 

4. Prihodnost zahteva nove oblike 
političnega povezovanja. Naša pot v 
evropske ekonomske, politične in vo
jaške integracije se pričenja doma, v 
skrbni pripravi institucij, pravil in kul
ture sodelovanja. Naša nova vloga v 
O Z N je lahko pomemben prispevek k 
mednarodnemu uveljavljanju Sloveni
je na širšem političnem področju, 
predvsem Azije, Afrike in Latinske 
Amerike. Toda pri vsem tem ostaja bis
tven element naše razmerje do balkan
ske politike in sosedskih odnosov z 
Avstrijo in Italijo. Tu leži izhodišče na
šega uveljavljanja v Evropi in na sve
tovni ravni. 

5. Sodobni tehnološki revoluciji us
treza globalizem in univerzalizem. Njen 
antipod je negovanje kulturne identite
te Slovenije. Kulturna politika in eko
nomski razvoj nista preprosti prora
čunski nasprotnici, temveč strateški 

djetje, ki gaje lažje menedžirati kot ve
like države. N a ekonomskem področju 
pri nas prevladujejo majhna in srednja 
podjetja, ki so lahko bolj prilagodljiva 
in gibčna na svetovnem trgu. Manjša 
družba pa je hkrati bolj človeško ob
vladljiva, prijazna in naklonjena majh
nim ljudem in njihovim problemom. V 
takšnih razmerah je lahko vloga pred
sednika mnogo bolj človeško nepo
sredna, odkrita in prijazna in prav to so 
tiste značilnosti, ki bi j ih želel razvijati 
kot predsednik države. 

Ž i v l j e n j e p i s 

zaveznici prihodnjega razvoja države. 
Kulturne identitete pa ni mogoče ohran
jati s kulturnim zapiranjem in nacio
nalno ksenofobijo, temveč z multikul-
turalnostjo in odprto družbo. Projekt 
kulturnega in poslovnega oživljanja 
starih mestnih jeder, cerkva in gradov 
na slovenskem, povezovanje kulturnih 
poti in žive festivalske kulturne po
nudbe, ki smo ga pred leti začeli s pro
jektom I M A G O S L O V E N I A E , je lah
ko dobro vodilo takšne nove kulturne 
usmeritve Slovenije. 

C . Slovenija je majhna država, otok 
v svetovni globalizaciji. Toda njena 
majhnost je prednost in ne slabost. So
dobna gospodarstva se podjetniško de
centralizirajo, postajajo vse bolj po
dobna računalniškemu omrežju in vir-
tualni ekonomiji interneta. Bistvo sodo
bne družbe je namreč selitev moči od 
države k posamezniku. Vedno bolj 
razpršena ekonomska in politična moč 
povzroča, da so tradicionalne politične 
institucije vedno manj pomembne. 
Slovenija je s tega vidika politično po-

x jjNova.. ^pjovemja 
k a n d i d a t z a ^ p r e d s e d n i k a 

dr. Bogomir Kovač 

~ Nova i Generaci 

Dr. Bogomir Kovač, rojen leta 1952 v 
učiteljski družini. Za diplomsko nalo
go je na Ekonomski fakulteti v Ljubljani 
leta 1975 prejel Prešernovo nagrado. 
Magistrski študij je z odliko končal na 
Ekonomski fakulteti, kjer je januarja 
1986 tudi doktoriral. 

Po diplomi na Ekonomski fakulteti je 
sprva poučeval na Gimnaziji Kamnik, le
ta 1977 se je zaposlil kot asistent pri 
predmetu Primerjalna analiza ekonom
skih sistemov na Ekonomski fakulteti. 
Od leta 1991 je izredni profesor za pod
ročje Ekonomije in Primerjalne analize 
ekonomskih sistemov. 

Predava tudi predmete Temelji eko
nomije - makroekonomija, Ekonomika 
okolja, Ekonomska filozofija in Institu
cionalna ekonomika. 

Dodatno se je izpopolnjeval na School 
of Economics v Cambridgu, v Parizu, na 
povabilo francoske vlade, Metzu, na 
University of Berkley, Babson Collegu -
Boston, na Dunaju. Sodeloval tudi na 
mednarodnih konferencah in posveto
vanjih. 

Je član European Economic Associa
tion, European Association for Evolutio
nary Political Economy in Hegeil Ge
sellschaft Berlin. 

Poznan je tudi kot publicist, v letih 
1988 do 1989je bil redni kolumnist v Te-
lexu in Mladini, od leta 1993je redni ko
lumnist Financ, ponovno v Mladini v le
tih 1992 - 95 in pisec člankov v Sobotni 
prilogi Dela in Dnevnika. 

V obdobju 1993-1997je bil član Eko
nomskega sveta Vlade Republike Slove
nije, s funkcijo predsednika v obdobju 
1993 - 94. 

Je član Liberalne demokracije Slove
nije od vsega začetka in predsednik Stra
teško razvojnega sveta pri LDS. 

Avtor osmih knjig, 156 člankov in več 
kot 450 objav v časopisih. 

Poročen in oče treh sinov, starih šest
najst, triinpol in dve leti. 

V prostem času smuča in jadra. 

V dobrih šestih letih smo si uredili državo. Postavili smo ustano
ve demokratične politične in gospodarske ureditve. Pogajamo se za 
vstop v Evropsko zvezo in NA TO. V Varnostnem svetu prevzema
mo soodgovornost za mir v svetu. To smo ustvarili skupaj. Živeli 
smo varno in živimo v miru. 

Samo skupaj povezani v skupno usodo, bomo še naprej uspešno 
ustvarjali stabilno, spoštovano in prijazno Slovenijo. Z občutkom 
za pravičnost bomo odpravili nepotrebno negotovost in revščino, ki 
prizadeva mnoge ljudi. Ohranjali bomo slovenstvo in tudi po nači
nu življenja postali prava evropska država. Za takšno nas že štejejo 
v svetu. 

Slovenija je bogata. Imamo znanje in čutimo odgovornost zase, 
za narod in državo. Slovenci se potrjujemo z delom in živimo s pra
vico do svojega prepričanja. To so trdni temelji za prihodnost Slo
venije. Država je dolžna omogočati vsem, da s svojo podjetnostjo 
skrbijo zase in s tem za gospodarsko uspešnost in kulturno boga
stvo. Pa tudi za vse, ki brez svoje krivde zaidejo v stisko. Takšna 
Slovenija bo uspešna v povezanem in soodvisnem svetu. In obetav
na za mlade rodove. 

Spoštujmo drug drugega. Živimo vsak s svojim prepričanjem in 
dovolimo to tudi drugim. Stopimo v tretje tisočletje. 

Skupaj, varno in z zaupanjem smo prišli do sem, skupaj pojdimo 
naprej. 

Milan Kučan 
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Kot Predsednik republi
ke bom v skladu z Ustavo 
RS vestno in predano iz
polnjeval svoje dolžnosti in 
vse svoje sposobnosti, pa
met in izkušnje zastavil za 
dobrobit državljank in dr
žavljanov Republike Slove
nije; v slehernem trenutku 
storil vse, kar bom mogel, za 
to, da država zagotovi čim 
boljše možnosti za šolanje in 
zaposlovanje mladih, da j im 
z boljšo stanovanjsko, dru
žinsko in socialno politiko 
omogoči lažje odločanje za 
družino in več zaupanja v 
prihodnost; kolikor mogoče 
prispeval k temu, da se v Slo
veniji izboljša položaj žensk 
v javnem življenju, tako da 
bodo ženske, k i povečini 
opravljajo dvojno službo 
(na delovnem mestu in do
ma) končno tudi v organih 
odločanja ustrezno zasto
pane in bodo lahko same po 
svoji presoji in pameti so-
upravljale javne zadeve tudi 
v korist žensk; zastavil ves 

' svoj vpliv, da v Sloveniji 
ohranimo doseženo raven so
cialne države, in da bodo 
pravice, k i so j ih ljudje 
(upokojenci, invalidi, brez
poselni idr.) pridobili v skla
du z ustavo in zakoni, tem 
ljudem tudi vnaprej zago
tovljene, in da bodo vendar
le končno stekle ustrezne 
socialne reforme, s katerimi 
mora oblast zagotoviti, da 
sedanji upravičenci ohrani
jo svoje pravice, in da bodo 
pokojnine in invalidnine ter 
druge oblike pomoči vsem 
pomoči potrebnim zagotov

ljene tudi v prihodnje in 
vztrajal, da je v Sloveniji 
treba ohraniti sistem social
nega partnerstva in spora
zumevanja in ne glede na 
zahteve mednarodnih finan
čnih ustanov, E U in tujega 
kapitala vgraditi v sisteme 
odločanja ter uveljaviti na
čelo solidarnosti med gene
racijami, med sloji v družbi 
in med posameznimi druž
benimi podsistemi. 

Dosledno bom spoštoval 
strokovne kriterije, mnenja 
stroke, strokovnih in stanov
skih organizacij ob imeno
vanjih vseh visokih državnih 
funkcionarjev ali uslužben
cev, ki jih imenuje Predsed
nik republike in v primerih, 
ko Predsednik republike pred
laga izvolitev ali imenovanje 
kogarkoli na katerikoli polo
žaj; vse svoje sposobnosti 
bom zastavil za to, da v Slo
veniji znanje, ustvarjalnost 
in podjetnost zares dobijo us
trezno mesto in pomen, da 
bo polit ika, bolj kot doslej, 
v vseh pogledih spodbujala 
razvoj šolstva, kulture in 
znanosti, ker verjamem, da 
ravno znanje, ustvarjalnost 
in podjetnost lahko posta
nejo največji kapital in pri
merjalna prednost Sloveni
je v konkurenci z drugimi 
državami in potem bo tudi 
tuji kapital kar sam prišel v 
državo, ne da bi ga bilo tre
ba vabiti in se uklanjati za
htevam njegovih lastnikov; 
le znanje, ustvarjalnost, po
djetnost in še posebej varče
vanje lahko skupaj spodbudi
jo nova vlaganja in tako tudi 

nastajanje novih delovnih 
mest in zmanjšanje števila 
brezposelnih; še posebej bom 
spremljal kulturno politiko v 
Sloveniji in razvoj na pod
ročju kulture in jezika, saj je 
to področje, od katerega je 
v največji meri odvisna ohra
nitev nacionalne samobit
nosti oziroma obstoj slo
venske nacije v prihodnosti 
in si prizadeval za ohranitev 
poseljenosti Slovenije, za 
ohranitev tipične slovenske 
kulturne krajine in v zvezi s 
tem za resnično ekološko in 
socialno strategijo kmetij
stva v Sloveniji. 

Posebno skrb bom posve
čal delovanju pravne države 
in si prizadeval za višjo ra
ven pravne zaščite držav
ljanov in možnost i za uve
ljavljanje človekovih pravic 
in svoboščin, za boljše de
lovanje pravosodnega siste
ma, za polno svobodo miš
ljenja, govora in združe
vanja, za enakopravnost 
vseh verskih skupnosti in 
zaščito pravic vseh manjšin; 
storil vse, kar bo mogoče, za 
preseganje politične razcep
ljenosti in polarizacije v Slo
veniji, za politiko dialoga in 
sporazumnega delovanja za 
strateške razvojne cilje slo
venske države; se posebej 
zavzel za preseganje starih 
zamer in zoper politiko, k i 
izhaja iz preseženih vzorcev 
mišljenja iz preteklosti oz. 
za politiko, ki je usmerjena v 
prihodnost in strategijo na
daljnjega razvoja suvereno
sti in državnosti Slovenije v 
okviru povezujoče se Evrope. 

Zavzeto bom deloval za to, 
da bomo kot nacija in kot dr
žava čim prej dosegli ustrez
no raven samozavesti in sa
mospoštovanja, in da se slo
venska politika ne bo več 
obnašala kot predstavniš
tvo manjvredne države, k i 
vedno znova prosi druge 
države in mednarodne or
ganizacije za kakšno po
sebno milost in priznanje, 
temveč bo tudi ob vključe
vanju v E U in druge med
narodne organizacije ali zve
ze nastopala samozavestno 
in ponosno kot predstav
ništvo države in naroda, ki 
se je ohranil vsem nespod
budnim okoliščinam nav
kljub, končno dosegel osa
mosvojitev in se zdaj vključu
je v nastajajočo združeno 
Evropo kot enakopraven 
partner in kot najrazvitejša 
izmed vseh držav, ki želijo v 
E U ali N A T O . 

V slehernem trenutku bom 
spoštoval enakopravnost in 
dostojanstvo vseh državljank 
in državljanov Slovenije, ka
terih državo bom predstav
ljal navzven in pred njimi in 
katerih pravice in potrebe, 
predvsem pa njihova pravi
ca do dela, do znanja, do 
uživanja kulture, ki j im je 
blizu glede na njihovo po
reklo in do vere ter zaupa
nja v prihodnost bodo te
meljno vodilo in merilo 
mojega delovanja na odgo
vornem mestu Predsednika 
republike. 

Trzin, november 1997 
Tone Peršak 

T O N E P E R Š A K : M O J E Ž I V L J E N J E 

Rodil sem se 1. 1947 v Ločkem vrhu v Slovenskih Goricah; 
torej v zelo težkih časih in revnem okolju in povrhu še kot neza
konski otrok. Zato se zelo dobro spominjam pomanjkanja, v 
katerem smo živeli v prvih povojnih letih. 

Že kot osnovnošolec sem se začel sam preživljati kot pastir 
pri kmetu, ki je poskrbel za to, da sem po osemletki vpisal na 
Ekonomsko srednjo šolo v Murski Soboti. Kot srednješolec 
sem imel štipendijo, občasno pa sem tudi kaj delal pri obrtnikih 
in tako kaj zaslužil. 

Študiral sem Primerjalno književnost na Filozofski fakulteti 
in režijo na Akademiji za gledališče, radio, film in televizijo in 
oba študija uspešno končal. 

Deloval sem kot samostojni umetnik, bil nekaj časa zaposlen 
kot režiser v gledališču v Sarajevu in nato kot asistent oziroma 
docent na Akademiji za gled., radio, film in T V . L . 1990 sem bil 
izvoljen za poslanca in nato leta 1992 še enkrat. Delo poslanca 
sem opravljal od aprila 1990 do novembra 1996. 

Napisal sem 6 leposlovnih knjig in tri publicistične (nazadnje 
knjigo Slovenija čez dvajset let?), dve T V igri, devet radijskih in 
dve gledališki igri in na stotine člankov, kritik in drugih zapisov 
s kulturnimi in političnimi vsebinami. 

V politiko sem se aktivnp vključil v 1. 1887 kot član Društva 
slovenskih pisatlejev ob razpravah o spremembah tedanje 
zvezne in republiške ustave, sodeloval pri nastanku t.i. psiatelj-
ske ustave (1. 1988) in pri ustanovitvi Slovenske demokratične 
zveze 1.1989 ter pri ustanovitvi Demokratske stranke in nazad
nje Demokratske stranke Slovenije, ko so nekdanji kolegi odšli 
v L D S . 

Z družino (žena, sin in hčerka) živimo v Trzinu v družinski 
vrstni hiši. 

Mag. Marjan Cerar ljudski kandidat za 
predsednika Slovenije 

s a w 

R o d i l seje spomlad i 15.maja 1943 v N o ž i -
cah p r i K a m n i k u , je p o r o č e n in oče enega 
o t roka . O s n o v n o šo lo je o b i s k o v a l v Z a d o -
brov i p r i L jub l jan i . 

Z o d l i č n i m uspehom je k o n č a l K l a s i č n o 
gimnazi jo v L jub l j an i leta 1962, nato je na 
odde lku za kemijsko tehnologijo Fakultete 
za naravoslovje i n tehnologijo kot p rv i v svo
jem le tn iku k o n č a l š tud i j leta 1966 i n tudi 
prejel P r e š e r n o v o nagrado. O b v l a d a ang l e š 
k i , n e m š k i , f rancoski in i ta l i janski ter l a t in š 
č i n o in staro g r š č i n o . 

N a o d d e l k u za č i s to kemijo je leta 1973 ob 
delu k o n č a l svoj p r v i magisterij , drugi magi
sterij pa je leta 1979 napravi l na E k o n o m s k i 
fakultet i v L jub l j an i s p o d r o č j a pos lovno or
ganizaci jskih znanosti . Zg rad i l sije tudi h i šo . 

T a k o j po d i p l o m i seje leta 1967 zaposl i l v 
B e l i n k i i n opravl ja l vsa dela, o d delavca v 
pro izvodn j i do v o d i l n i h mest v k o n t r o l i , raz
i skavah , investicijah i n p rodukc i j i . Zdaj je 
tam g lavni d i rektor . Se p rav i , da je ves čas 
zvest enemu podjetju, č e p r a v p o č n e t i soč 
drugih stvari. 

N i se zap i ra l le v s t rokovno delo: b i l vodja 
mladinske organizacije v d o m a č i Z a d o b r o v i , 
š tud i j sk i referent na Faku l t e t i , s ind ika ln i 
vodja v podjetju, vodja komisi je za posodo
bitev pok l i cev i n š tud i j a na G o s p o d a r s k i 
z b o r n i c i , č l an i zv r šnega sveta za zemeljski 
p l i n , č l an r e p u b l i š k e g a sveta za vzgojo i n i z 
o b r a ž e v a n j e ter s trokovnega sveta za isto 
p o d r o č j e , č l an ekonomskega sveta p r i zuna
njem ministrs tvu. 

Zdaj je kot v i d n i s lovenski gospodarstve
n ik č l an nadzorn ih svetov L e k a i n N o v e 

Ljubl janske banke, predsednik nadzornega 
sveta Be l i nka K e m i č n e tovarne Mos t e , č l an 
sveta K l i n i č n e g a centra, č l an upravnega od 
bora G Z S . 

O d velike več ine drugih s lovenskih direk
torjev se razlikuje po tem, da se poleg tega, 
da v o d i podjetje, ukvarja s pub l ic i s t iko , jav
no nastopa in po l i t i z i r a (v poz i t ivnem pome
nu te besede). M e d svoj imi kolegi pa izstopa 
tudi zaradi pogosto ost r ih s ta l i šč , pa naj gre 
za k r i t i k o ekonomske i n monetarne pol i t ike 
a l i pa za njegove k r i t i čne poglede na d r u ž b e 
na dogajanja in po l i t i ko sploh. 

Marjan Cerar ni bil nikoli človek 
stare strukture. Takole pravi: 
»Niti sekundo nisem bil član partije, še 
celo preganjala me je, grozil mi je za
por. Moj spor s partijo je izviral iz te
ga, ker zato, da bi postal direktor ne
kega tozda, nisem hotel vstopiti v 
partijo.« 

Kaj je zanj politika? 
Pravi: »Najpolitika ne bo način preživ
ljanja in naj se z njo ukvarjajo ljudje, ki 
so sposobni, ki znajo javno nastopati in 
ki čutijo, da so tej dejavnosti kos.« 

Marjan Cerar je bil najresnejši De
mosov kandidat za prvega predsednika 
slovenske vlade po prvih demokratič
nih volitvah leta 1990. 

Z a s r e č n o , u s p e š n o i n m e d n a r o d n o u g l e d n o S l o v e n i j o ! 



Skupni kandidat dr. Jože Bernik 

Jože Bernik se je rodil 13. 
aprila 1924 v Puštalu pri Skofji 
Lok i kot najstarejši od šestih 
otrok. Oče je delal kot strojnik v 
elektrarni, mati je gospodinjila 
doma. V skoraj 200 let stari 
domači hiši, ki je spomeniško 
zaščitena ima svoje stanovanje 
in stalno prebivališče. Zares, 
zadnja leta je v Sloveniji skoraj 
več časa kot v Združenih drža
vah, kjer si je z ženo Marijo, 
Primorko, doma iz Gornjega 
Polja nad Anhovim, ustvaril 
drugi dom in poklicno kariero. 

Po klasični gimnaziji v Ljub
ljani se kot mlad časnikar za
četnik zaposli pri tedanjem Slo
vencu, kjer pa ne ostane dolgo. 
Konec decembra leta 1944 pride 
v Kranj kot civilist, brez orožja 
in uniforme v domobranski cen
ter. Položaj uradnika izkoristi 
ponovno za ilegalno delo zoper 
nacističnega okupatorja. Že po 
dveh mesecih ga gestapo zapre. 
V ljubljanskih zaporih ostane 
do konca vojne, ko mora spet 
bežati, tokrat pred novo oblast
jo, ki obračunava s svojimi na
mišljenimi političnimi nasprot
niki. 

Preko Avstrije ga begunska 
šot vodi v Italijo. V Rimu študi
ra najprej novinarstvo in pravo, 
v Madridu še ekonomijo. Sledi 
odhod v Združene države. Tam 
diplomira iz mednarodne trgo
vine. Leta 1960 z odliko dokto
rira iz prava in je prvič po vojni 
spet v domovini, spet v doma
čem Puštalu. V naslednjih letih 

se bo še in še vračal v Slovenijo, 
za srcem, pa tudi poslovno. 

Kot pravnik se namreč pri
druži veliki farmacevtski firmi 
Abbott Laboratories v Ilinoisu 
blizu Chicaga, ki je v lanskem 
letu obrnil 12 miljard dolarjev 
letno in je njena tržna vrednost 
60 milijard dolarjev. Abbottu 
ostane zvest vse do upokojitve 
leta 1989 in doseže bleščečo ka
riero. V teh letih je zasedal viso
ka mesta v upravi, med drugim 
je bil podpredsednik za področ
je mednarodnih pravnih poslov, 
zato je veliko poslovno potoval 
po vsem svetu, saj je bil tudi član 
upravnih odborov Abbottovih 
družb in skupnih vlaganj v Ve
l ik i Britaniji, Franciji, Avstrali
j i , Braziliji, Japonski in v vzhod
nem bloku. Več let je bil sveto
valec za področje farmacevtske 
industrije pri Organizaciji Zdru
ženih narodov za industrijski 
razvoj - U N I D O . 

V svoji drugi domovini je od 
vsega začetka duša povezovanja 
Slovencev. Že v Rimu in Madr i 
du zbira slovenske študentke in 
študente. Leta 1959 je pobudnik 
akademskega društva S A V A v 
Z D A in Kanadi , najdemo ga 
med pobudniki Društva Slo
venskih študij; z ženo Marijo, ki 
je profesorica na medicinski fa
kulteti v Chicagu, na domu go
stita slovenske študente, kul
turnike, znanstvenike, športni
ke in javne delavce iz Slovenije 
in sveta; je podpornik sloven
skih šol, župnij, kulturnih in 
družabnih društev Slovencev v 
Z D A , knjižnih izdaj in član vseh 
večjih društev ameriških Slo
vencev. 

Leto 1989, v Sloveniji se budi 
demokracija. Dr . Jože Bernik je 
zdaj v domovini še pogosteje. Je 
med pobudniki Svetovnega slo
venskega kongresa, na prvem 
kongresu prav v času osamos
vojitvene vojne je izvoljen za 
podpredsednika. Leta 1991 po-

S K D 
• H 
stane član Slovenskih krščan
skih demokratov. Na prošnjo 
predsednika vlade Lojzeta Pe
terleta kot svetovalec brezplač
no več mesecev sodeluje v sku
pini za pravna in gospodarska 
vprašanja pri vladi. Preko vseh 
možnih poznanstev se je aktiv
no vključil v prizadevanja za 
osamosvojitev in priznanje mla
de slovenske države. Leta 1994 
je izvoljen za predsednika Sve
tovnega slovenskega kongresa. 
Reorganiziral in moderniziral je 
tajništvo Kongresa, poživil so
delovanje med konferencami 
Kongresa po svetu in na svoje 
stroške obiskoval podružnice v 
Nemčiji, Angli j i , Avstraliji, K a 
nadi in Argentini. Lani je v M a 
riboru ponovno izvoljen za pred
sednika. Še vedno pa se udejstvu-
je kot svetovalec v mednarod
nih poslih tudi v dobro sloven
skihDodjetij. 

»Če bom izvoljen,« pravi dr. 
Jože Bernik, »želim biti pred
sednik vseh Slovencev za pri
hodnost. Preteklost sem sprejel 
takšno, kakršna je. Slovenci se 
moramo zediniti okrog prihod
nosti. Vse življenje sem vedel, 
da moram gledati samo naprej. 
Takrat, ko me je zaprl gestapo 
ali takrat, ko sem moral zapu
stiti drago domovino; ko sem si 
utiral poklicno pot ali ko sem se 
leta za letom vračal v domovino 
in upal, da doseže svobodo, sa
mostojnost in demokracijo. Po
glejmo tudi na teh predsedniš
kih volitvah skupaj naprej.« 

Skupni kandidat Pomladnih strank: 

OO SDS Vrhnika 
OO SKD Vrhnika 

J A V N I R A Z P I S 

za programe javnih del v Republiki Sloveniji 
za leto 1997 

Republiški Zavod za zaposlovanje je 24.10.1997 v 
Uradnem listu RS, Delu, Večeru in Dnevniku objavil 
javni razpis za programe javnih del v Republiki 
Sloveniji za leto 1998, in sicer v skladu s prošnjo 
odbora za izbor javnih del pri Republiškem Zavodu za 
zaposlovanje. V nadaljevanju* objavljamo celotno 
besedilo omenjenega razpisa. Vse tiste, ki bodo na 
razpisu sodelovali in ki pričakujejo, da bo Občina 
Vrhnika naročnik in sofinancer programa javnih del, 
vabimo, da svoje prijave posredujejo tudi na Občino 
Vrhnika, Tržaška 1, Oddelek za družbene dejavnosti. 

Prijave na razpis za programe, ki se pričnejo s 
1.1.1998 oziroma pomenijo nadaljevanje programov 
iz leta 1997, pošljite najpozneje do 28.11.1997, 
prijave za vse druge programe, katerih sofinanciranje 
naj bi bilo zagotovljeno v proračunu Občine Vrhnika 
za leto 1998, pa do 19.12.1997. 

Obravnavali bomo samo tiste prijave, ki bodo 
vsebovale vse zahteve, kot je zapisano v navodilih za 
sodelovanje na razpisu. 

Oddelek za družbene dejavnosti 

NAROČNIK REPUBLIŠKI ZAVOD ZA ZAPOSLOVANJE, Glinška 12, 
Ljubljana 

IZVAJALEC REPUBLIŠKI ZAVOD ZA ZAPOSLOVANJE, Glinška 12, 
JAVNEGA Ljubljana 
RAZPISA 

JAVNI RAZPIS za programe javnih del v Republiki Sloveniji za leto 1998 

POGOJI RAZPISA 
1. Na razpisu lahko sodelujejo kot naročniki javnih del občine, zveze, društva, 

ustanove, javni zavodi oziroma druge neprofitne organizacije ali državne 
institucije. 

2. Pri organiziranju in izvajanju javnih del sodelujejo naročniki javnih del, 
izvajalci in Republiški zavod za zaposlovanje. 

3. Razpis programov javnih del v Republiki Sloveniji za leto 1998 je odprt do 
30.6.1998, za obdobje od 1.7 1998 do 31.12. 1998 pa bo izveden nov razpis. 

4. Prednost pri izbiri bodo imeli programi, ki bodo predstavljali prispevek k 
lokalnim razvojnim iniciativam in dosedanji uspešni programi. 

NAVODILA ZA SODELOVANJE NA RAZPISU: 

1. Prijave na razpis pošljite pristojni Območni enoti Republiškega zavoda za 
zaposlovanje do vsakega 15. v mesecu; za programe, ki se pričnejo s 1.1.1998 

oziroma pomenijo nadaljevanje programov iz leta 1997, pa najpozneje do 
30.11.1997. 

2. Prijava mora vsebovati: 
- naziv programa javnega dela; 
- predstavitev programa javnega dela; 
- navedbo izvajalca javnega dela; 
- potrebno število brezposelnih, vključenih v javna dela, zahtevano stopnjo 

izobrazbe in značilne poklice, posebna znanja in druge zahteve za vključitev 
v javno delo; 

- oceno možnosti trajnega zaposlovanja; 
- čas trajanja javnega dela; 
- predviden program usposabljanja; 
- predviden začetek javnega dela; 
- potrebna sredstva in vire financiranja; 
- potrditev programa in virov financiranja. 

3. Odobravanje programov javnih del 
Odbor za izbor javnih del sprejema program javnih del, pri čemer upošteva: 

- mnenje Območne enote Republiškega zavoda za zaposlovanje o primernosti 
programa javnih del oziroma ciljev, zaradi katerih se izvajajo programi 
javnih del; 

- javni interes, ki ga izrazi naročnik javnega dela; 
- zagotovljene vire financiranja; 
- sredstva, namenjena javnim delom v proračunu Republike Slovenije za 

1.1998; 
- kakovost programa dopolnilnega usposabljanja udeležencev. 

Odbor za izbor javnih del obravnava prispele prijave enkrat na mesec. 

4. Obveznosti partnerjev pri izvajanju javnih del 
Republiški zavod za zaposlovanje zagotavlja: 

- izbor brezposelnih oseb za izvajanje javnega dela; 
- denarno pomoč v višini do 80 = neto zajamčenega osebnega dohodka na 

mesec od dneva vključitve v javno delo oziroma od dneva, ko se izteče 
pravica do denarnega nadomestila oziroma denarne pomoči, ki jo je 
brezposelna oseba ze pridobila; 

- poravnavo prispevka za pokojninsko in invalidsko zavarovanje; 
- poravnavo prispevka za zdravstveno zavarovanje; 
- poravnavo stroškov zdravniškega pregleda; 
- poravnavo stroškov dopolnilnega usposabljanja udeležencev z določili 

priprave delavcev na zaposlitev; 
- poravnavo stroškov za prehrano in prevoz na delo; 
- dodatno usposabljanje izvajalcev javnih del. 

Naročnik javnih del zagotavlja: 
- stimulativni del nagrade v višini razlike do 70= plače za enaka dela oziroma 

podobna dela v skladu s splošno kolektivno pogodbo; 
- sredstva za izvedbo programa; 
- pridobitev potrebnih soglasij za pričetek javnih del; 
- izbiro strokovnega izvajalca javnih del. 

Izvajalec javnih del zagotavlja: 
- uvajanje udeležencev v delo; 
- organiziranje dela s polnim delovnim časom; 
- mentorstvo in strokovni nadzor; 
- dopolnilno usposabljanje v skladu s prijavljenim programom; 
- varnost pri delu in zaščitna sredstva; 
- zavarovanje za primer nesreče pri delu in poklicne bolezni; 
- nezgodno zavarovanje. 

Izbrani naročniki in izvajalci programov javnih del v celoti prevzamejo 
odgovornost za kakovostno izvedbo programov v skladu s pogodbenimi 
obveznostmi. 

Dodatne informacije in pojasnila dajejo: Centralna služba Republiškega 
zavoda za zaposlovanje, Ljubljana, Glinška ulica 12 oziroma pristojne Območne 
enote Republiškega zavoda za zaposlovanje Celje, Koper, Kranj, Ljubljana, 
Maribor, Murska Sobota, Nova Gorica, Novo mesto, Sevnica in Velenje. 

Na podlagi 33. člena Zakona o društvih (Ur. list RS, št. 60/95) izdaja 
Upravna enota Vrhnika 

P O Z I V 
Z A VLOŽITEV Z A H T E V E Z A R E G I S T R A C I J O DRUŠTVA 

Dne 4.11.1995 je začel veljati nov Zakon o društvih (Ur. list RS, št. 
60/95), ki v 33. členu določa, da društva lahko nadaljujejo delo po tem 
zakonu, vendar so dolžna svoje temeljne akte in delovanje uskladiti z 
novim zakonom najpozneje v roku dveh let od začetka njegove veljav
nosti. Rok za uskladitev se je iztekel dne 4.11.1997. 

Društva, vpisana v register društev po določbah prejšnjega Zakona o 
društvih (Ur. list SRS, št. 37/74 in 42/86) in do izteka zakonskega roka 
niso vložila zahteve za registracijo, so naslednja: 

1. AUTOCROSS - RACING 
2. AVTO MOTO DRUŠTVO CROSSTRADE T E A M 
3. BALINARSKI K L U B BAJER 
4. ČEBELARSKO DRUŠTVO VRHNIKA 
5. DRUŠTVO ARS MULTIMEDIA 
6. DRUŠTVO MUSLIMANOV VRHNIKA 
7. DRUŠTVO OKTET KAŠČA VERD 
8. DRUŠTVO PRIJATELJEV W A L D O R F S K E G A VRTCA 
9. DRUŠTVO RAČUNOVODSKIH IN FINANČNIH D E L A V 

CEV V R H N I K A - L O G A T E C 
10. FILATELISTIČNI K L U B IVANA C A N K A R J A VRHNIKA 
11. FOTOKLUB TANKIST V R H N I K A 
12. GOVEDOREJSKO DRUŠTVO VRHNIKA 
13. INDUSTRIJSKO GASILSKO DRUŠTVO »FENOLIT« 

BOROVNICA 
14. INDUSTRIJSKO GASILSKO DRUŠTVO IUV-TOZD US-

NJARNA VRHNIKA 
15. INDUSTRIJSKO GASILSKO DRUŠTVO LIKO VRHNIKA, 

TOZD BOROVNICA 
16. INDUSTRIJSKO GASILSKO DRUŠTVO LIKO VRHNIKA, 

TOZD P A R K E T A R N A VERD 
17. KEGLJAŠKI K L U B TENKIST VRHNIKA 
18. KONJENIŠKI K L U B CPI 
19. KONJENIŠKI K L U B STARA ŠRANGA 
20. KOŠARKARSKI K L U B V R H N I K A 
21. KULTURNO DRUŠTVO IVANA C A N K A R J A BEVKE 
22. KULTURNO DRUŠTVO RASKOVEC 
23. KULTURNO-PROSVETNO DRUŠTVO DRAGOMER-LUKO-

VICA 
24. MLADINSKI CENTER VRHNIKA 
25. MLADINSKO DRUŠTVO VRHNIKA 
26. OBČINSKA NOGOMETNA ZVEZA VRHNIKA 
27. OBČINSKO ZDRUŽENJE SLOVENSKIH ČASTNIKOV 

VRHNIKA 
28. PEVSKI ZBOR LIKO VRHNIKA 
29. RADIO K L U B LOG 
30. SPORTWAY - K L U B ALTERNATIVNIH ŠPORTOV 

VRHNIKA 
31. ŠPORTNO DRUŠTVO LIKO VRHNIKA 
32. TABORNIŠKI ODRED IVANA C A N K A R J A VRHNIKA 
33. ŽENSKI NOGOMETNI K L U B VRHNIKA 

Vsa navedena društva pozivamo, naj v dodatnem podaljšanem roku 
do 24.12.1997, pri Upravni enoti Vrhnika vložijo zahtevo za registracijo 
društva ter predložijo dva izvoda temeljnega akta (statut ali pravila), 
usklajenega z novim zakonom, zapisnik s seje občnega zbora, na kate
rem je bil sprejet temeljni akt, in osebno ime zastopnika društva. 

Društva, ki tudi v podaljšanem roku, do 24.12.1997, ne bodo vložila 
zahteve za registracijo po novem Zakonu o društvih, opozarjamo, da 
bodo na podlagi 29. in 33. člena zakona izbrisana iz registra društev. 

Ta poziv bo objavljen na oglasni deski Upravne enote Vrhnika in v 
javnem glasilu Naš časopis. Andrej KOS 
Številka: 6/2-026-KA/97 NAČELNIK 
Datum: 07.11.1997 UPRAVNE ENOTE VRHNIKA 



OBNOVLJENA VRHNIŠKA LEKARNA 

Klančina omogoča 
dostop tudi invalidom 

Po novi klančini se je prvi zapeljal Rafael Jurjevčič. 

Vrhnika je prijaznejša 

Problem vključevanja funkci
onalno oviranih ljudi v vsakdanje 
življenje, v družbo, v delo je znan 
in od časa do časa nekoliko bolj 
obravnavan tudi v sredstvih jav
nega obveščanja. Funkcionalno 
oviranih ljudi je namreč zelo ve
liko. So ena izmed značilnih sku
pin prebivalcev, za katero je po
trebna posebna pozornost tudi 
pri načrtovanju in oblikovanju 
grajenega okolja. Funkcionalno 
ovirani ljudje nismo le prizadete 
osebe, katerih okvara, poškodba 
ali invalidnost je povzročena bo
disi z rojstvom, nesrečo, bolezni
jo ali starostjo, ampak tudi vsi ti
sti, ki jih sicer srečujemo v 
vsakdanjem življenju in se iz raz
ličnih vzrokov težko in počasi 
gibljejo. Upam si trditi, da je 
vsak izmed nas v življenju vsaj 
enkrat funkcionalno oviram. Za
to je v interesu vseh, da po svojih 
močeh in sposobnostih prispeva
mo k odpravljanju najrazličnej
ših arhitekturnih ovir. 

Že več kot dvajset let je minilo 
od objave prve publikacije o arhi
tekturnih ovirah; izdala sta jo 
Zavod za rehabilitacijo in Urba
nistični institut v Ljubljani leta 
1975. Med drugim je tam zapisa
no: »Arhitekturni izvoz človeko
ve genialnosti... bo ostal neugo
den, dokler bo telesno prizade
temu postavljal nepremagljive 
ovire... gradijo se zaradi neraz
umevanja potreb vseh ljudi.« 

Danes, na pragu novega tisoč
letja, je treba pošteno priznati, 
da je osveščenost družbe veliko 

t 
večja, saj imamo pravilnik o 
gradnji brez arhitekturnih ovir, 
mednarodni znak za pristopnost 
je znan in ga vse pogosteje opa
žamo tudi na Vrhniki. Opazimo 
ga na pločnikih, na parkiriščih, 
ob vhodih. Tudi ta znak je Vrhni
ko dvignil na višji nivo, jo pribli
žal Evropi. 

Občutki vključenosti, solidar
nosti, varnosti in samozavesti se 
vozičkarju dvignejo na normalno 
človeško raven, kadar zagleda 
spuščen robnik pločnika, urejeno 
klančino, dovolj široka vrata, 
vhod brez stopnic in podobno. 
Glej no, saj četudi telesno za
znamovan, sem enak med ena
kimi! 

S prijetnim občutkom se za
hvaljujem Lekarni Ljubljana za 
lepo obnovo njenih prostorov na 
Vrhniki. Posebna zahvala pa ve
lja Občini Vrhnika za njen velik 
finančni prispevek pri izgradnji 
klančine ob lekarni. S to obnovo 
je mesto Vrhnika postalo še pri
jetnejše za vse njene prebivalce in 
obiskovalce. Naj bo ta obnova 
zgled in vzpodboda tistim javnim 
ustanovam in službam, ki podob
nega koraka še niso zmogle. 

Obenem pa čestitke, predvsem 
pa zahvala vsem tistim načrto
valcem obnove, kise niso ustavili 
ob razmišljanju o smotrnosti iz
gradnje klančine, tistim, ki niso 
ugotavljali, koliko invalidov na 
vozičkih je potrebno, da je taka 
investicija, kot je izgradnja klan
čine, upravičena. 

R. Jurjevčič 

V poletnih mesecih je Vrhni-
čane presenetila novica, da seje 
vrhniška Lekarna začasno pre
selila v spodnje prostore vseh 
treh vrhniških krajevnih skup
nosti. Kaj je to pomenilo? Priče
la so se prepotrebna obnovitve
na dela v lekarniških prostorih. 
Ta so potekala le nekaj mesecev 
in otvoritev prenovljenih pro
storov L E K A R N E Vrhnika je 
bila v petek, 10. oktobra 1997. 

V prenovljenih prostorih Le
karne Vrhnika so se na ta dan 
zbrali številni gostje, katere je 
nagovorila in pozdravila direk
torica Lekarne Ljubljana Tat
jana Kogovšek Vidmar. V na
govoru je med drugim pouda
rila: 

»Lekarna Vrhnika je ena iz
med tridesetih lekarniških enot 
Javnega zavoda Lekarna Ljub
ljana. Lekarnam z ljubljanskega 
območja se je priključila 1. 3. 
1983 kot ena izmed delovne or
ganizacije Lekarne Vrhnika, ki 
je vključevala lekarne v Logat
cu, Cerknici in Borovnici. 

V sedanjih najemnih prosto
rih, ki so last Z Z Z S , deluje od 
leta 1962, torej že 35 let. Od vse
litve dalje do sedaj v Lekarni 
Vrhnika niso bila opravljena 
večja obnovitvena dela, zato so 
bili prostori in oprema dotraja
ni, nefunkcionalni in povsem 
neprimerni za nadaljnje delo
vanje lekarne. To je zapisniško 
ugotovila tudi pristojna repu
bliška sanitarna inšpekcija. 

Lekarna Vrhnika je edina 
Lekarna na območju občine 
Vrhnika za preko 16.000 prebi
valcev, zato je bilo naše priza
devanje za zagotovitev pogojev 
kvalitetne in nemotene izdaje 
zdravil pa toliko bolj pomem
bno. 

Letno izdamo v tej lekarni 
zdravila za preko 100.000 recep
tov, narašča pa tudi izdaja osta
lega blaga, ki je predmet poslo
vanja lekarne. 

V Lekarni Vrhnika je poleg 
neustreznih delovnih prostorov 
predstavljala poseben problem 
premajhna oficina, to je pro
stor, namenjen obiskovalcem. 

Ker ni bilo mogoče urediti več
jega števila izdajnih mest, je 
prihajalo do nepotrebnega ča
kanja in slabe volje obiskoval
cev lekarne. Pri načrtovanju 
preureditve lekarne smo name
nili reševanju tega problema 
posebno pozornost. 

Poleg adaptacije lekarniških 
prostorov v skupni izmeri okoli 
200 m2 in zagotovitvi funkcio-
nalnejše opreme lekarne smo 
veliko naporov vložili tudi v 
ureditev ustreznejšega dohoda v 
lekarno, vključno z ureditvijo 
klančine, katere izvedbo je v 
končni fazi prevzela Občina 
Vrhnika skupaj s PRIMIS-om. 
Tako smo olajšali dostop v le-

Vraberjem. Izdelal je idejne pro
jekte večih rešitev, glede na 
problematiko, ki se je iz leta v 
leto večala. Do izdelave dokon
čnega projekta in realizacije je 
prišlo šele v letošnjem letu. 

Z adaptacijskimi del smo pri
čeli zadnje dni meseca junija, po 
tem, ko je Lekarna Vrhnika svo
jo dejavnost začasno preselila 
na nadomestno lokacijo v pro
storih K S Vrhnika, ki jo je zago
tovila Občina Vrhnika. 

Prispevek Občine Vrhnika je 
bil v financiranju klančine za 
invalide in matere z vozički ter 
zagotovitev začasnih prostorov 
za delovanje lekarne v času 
adaptacije. 

Župan Vinko Tomšič in direktorica Tatjana Kogovšek - Vidmar sta 
skupno prerezala trak otvoritve prenovljenih prostorov Lekarne 
Vrhnika. 

karno tudi starejšim občanom, 
invalidom in materam z vozički. 

V načrtovanje adaptacije seje 
vključil tudi lastnik stavbe 
Z Z Z S . Sporazumno bomo v 
skladu z realiziranimi stroški 
evidentirali tisti del stroškov in
vesticije, k i sodijo v pristojnost 
najemodajalca. Tako kot je bilo 
v primeru adaptacije Lekarne 
Miklošič v prostorih Z Z Z S naše 
sodelovanje z lastnikom zgrad
be zgledno, se je v primeru Le
karne Vrhnike izkazalo enako 
uspešno. 

Od 1991 leta dalje, ko smo 
pričeli z aktivnostmi za preure
ditev Lekarne Vrhnika, smo so
delovali z arhitektom Filipom 

V znak hvaležnosti in v upa
nju na nadaljevanje dobrega in 
korektnega sodelovanja, smo 
osrednja vrata ha prehodu v no
tranjost lekarne opremili z v i -
t ražom - občinskim grbom, ki 
naj simbolizira željo kolektiva 
te lekarne, da bi jo Vrhničani 
imeli za S V O J O L E K A R N O . 

Projekte P G D in PZI je izde
lal IZTR - inženiring in projek
tiranje d.o.o. iz Ljubljane, pro-

tirani vsi stroški in tudi ne pla
čani vsi računi, ocenjujemo na 
36 mio SIT, skupaj z občinskim 
prispevkom pa bo zaokrožena 
na 40 mio SIT.« 

Na koncu se je direktorica 
zahvalila vsem poslovnim part
nerjem, ki so v različnih oblikah 
prispevali k adaptaciji, posebej 
pa tudi gospodu županu Vinku 
Tomšiču, ki je kljub mnogim 
oviram ves čas podpiral projekt; 
vsem projektantom in izvajal
cem, sodelavcem iz Zavoda za 
zdravstveno zavarovanje Slove
nije - O E Ljubljana in predvsem 
vsem članom kolektiva Lekarne 
Vrhnika, ki so si ves čas ne
umorno prizadevali in z velikim 
entuziazmom sodelovali pri ob
novi lekarne. 

Zadovoljstvo nad obnovljeno 
lekarno in čestitke k delovnemu 
uspehu so izrekli: župan Obči
ne, gospod Vinko Tomšič, pro-
dekan Farmacevtske fakultete 
izr.prof.dr. Bine Krist l in po
močnik direktorja Z Z Z S - O E 
Ljubljana dr. Boris Kravanja. 

Spregovoril pa je tudi sekre
tar Lekarniške zbornice Slove
nije dipl.iur. Ivan Remškar, 
obenem naš občan, k i je med 
ostalim povedal: »V obdobju po 
letu 1990 je bilo zgrajenih 6 no
vih lekarn, nov galenski labora
torij in kupljeni prostori za 
upravne službe ter v celoti ob
novljenih 5 lekarn. Ta dejavnost 
na lekarniškem področju je za
živela posebej po letu 1990 ozi
roma 1992, ko je bil sprejet za
kon o lekarniški dejavnosti. Po 
letu 1990 seje lekarniška mreža 
zgostila, saj se je število lekar
niških enot povečalo od 149 na 
216 lekarniških enot. Od leta 
1990 je bilo zgrajenih 67 novih 
lekarniških enot, od tega 23 
enot javnih zavodov in 44 za
sebnih. Posamezna lekarna je v 
letu 1990 oskrbovala 13.400 
prebivalcev, danes pa le še 
9.430. Po planu do leta 2000 
bomo lekarniško mrežo zgostili 
tako, da bo v poprečju lekarna 
oskrbovala 7000 prebivalcev. 
Istočasno se je povečalo tudi 
število zaposlenih farmacevtov 
v lekarniški dejavnosti in sicer 
od 410 na 553. V letu 1990 je 
farmacevt oskrboval 4700 pre-

Na podlagi 18. člena Pravilnika o dodeljevanju socialnih stanovanj v 
najem v Občini Vrhnika (Ur. list RS, št. 65/95), Občina Vrhnika 
objavlja 

RAZPIS 
za dodelitev socialnih stanovanj v najem 

1. Pogoji, ki jih mora izpolnjevati prosilec, da je upravičen do dodelitve 
socialnega stanovanja v najem 

Prosilci so upravičeni do dodelitve socialnega stanovanja pod pogojem, 
da skupni prihodek na družinskega člana ne presega višine, določene po 
26. členu zakona o socialnem varstvu, ki znaša: 
• za otroke do dopolnjenega 6. leta starosti 29% zadnje znane 

povprečne plače v državi; 
• za otroke od 7. leta starosti do dopolnjenega 14. leta starosti 34% 

zadnje znane povprečne plače v državi; 
• za otroke od 15. leta starosti do zaključka rednega šolanja 42% od 

zadnje znane povprečne plače v državi; 
• za odrasle osebe 52% zadnje znane povprečne plače v državi. 

1. Splošni pogoji 
Splošni pogoji, ki jih mora izpolnjevati prosilec, so: 
• da je državljan Republike Slovenije; 
• da ima stalno bivališče v občini Vrhnika najmanj pet let in na tem 

naslovu tudi dejansko prebiva, razen če na začasnem naslovu biva 
zaradi izjemne oddaje po 32. členu pravilnika; 

• da prosilec ali kdo izmed njegovih ožjih družinskih članov, ki z njim 
stalno prebivajo, ni najemnik oziroma lastnik - solastnik primernega 
stanovanja oziroma je najemnik ali lastnik - solastnik neprimernega 
stanovanja; 

• da prosilec ali kdo izmed njegovih ožjih družinskih članov, ki z njim 
stalno prebivajo, ni lastnik počitniške hiše ali počitniškega stanova
nja ali druge nepremičnine; 

• da prosilec ali kdo izmed njegovih ožjih družinskih članov ni lastnik 
premičnine, ki presega 25% vrednostni primernega stanovanja; 

• da prosilec ali kdo izmed njegovih ožjih družinskih članov, za kate
rega se rešuje stanovanjsko vprašanje, ni bil imetnik stanovanjske 
pravice oziroma najemnik stanovanja, ki mu je bil omogočen odkup 
po pogojih stanovanjskega zakona in je le-tega odtujil; 

• da prosilec ali kdo izmed ožjih družinskih članov doslej še ni imel 
ustrezno rešenega stanovanjskega vprašanja oziroma je vrnil iz
praznjeno stanovanje ali zamenjal primerno stanovanje in zato pre
jel 30% od vrednosti stanovanja; 

• da prosilec ni nezaposlen po lastni krivdi ali volji; 
• da prosilec ali kdo izmed njegovih ožjih družinskih članov, za kate

rega se rešuje stanovanjsko vprašanje, ni lastnik ali solastnik podjet
ja oziroma nosilec obrti, razen v primeru samozaposlitve, krajše od 
enega leta; 

• da prosilec ali kdo izmed ožjih družinskih članov ni bil najemnik 
občinskega stanovanja, pa mu je bilo najemno razmerje zaradi 
krivdnih razlogov odpovedano. 

2. Merila, ki vplivajo na obseg in časovno prednost pri pridobitvi social
nega stanovanja v najem so: 

• stanovanjske razmere; 
• število ožjih družinskih članov, ki stalno prebivajo s prosilcem; 
• socialne razmere; 
• zdravstvene razmere. 

II. Vloge za dodelitev socialnih stanovanj 
Vloge za dodelitev socialnih stanovanj (obrazci) so na razpolago v spre
jemni pisarni Občine Vrhnika. 

K navedeni vlogi je potrebno priložiti. 
• potrdilo o državljanstvu, 
• potrdilo o stalnem bivališču in skupnem gospodinjstvu, 
• potrdilo o premoženjskem stanju ter izjavo o premoženjskem 

stanju; 
• potrdilo o lastništvu premičnin; 
• najemno oziroma podnajemno pogodbo; 
• potrdilo zdravstvene oz. socialne službe (če to služi kot poseben 

dokaz); 
• potrdilo Centra za socialno delo v primeru izvenzakonske 

skupnosti; 
• dokazilo pristojne komisije (v primeru telesne oziroma duševne 

prizadetosti); 
• izvid zdravniške komisije I. stopnje pri Zavodu za zdravstveno za

varovanje Slovenije (v primeru trajnega obolenja, pogojenega s sla
bimi stan. razmerami); 

• potrdilo Zavoda za zaposlovanje (v primeru nezaposlenosti); 

III. Število socialnih stanovanj v Občini Vrhniki 
V občini Vrhnika bo na raspolago pet praznih stanovanj, od tega dve 
vseljivi v prvi polovici, tri pa v drugi polovici leta 1998. 

IV. Rok za oddajo vlog 
Prosilci svoje vloge oddajo v vložišču Občine Vrhnika najkasneje do 
vključno 15. 12. 1997. Vloge, ki ne bodo vložene v roku, se zavržejo. 
Uprava udeležence razpisa pismeno obvesti o morebitni dopolnitvi ne
popolnih vlog. Udeleženci razpisa so dolžni nepopolne vloge dopolniti 
v roku 8 dni po obvestilu. Vloge, kijih udeleženci razpisa ne dopolnijo v 
predpisanem roku oziroma za katere uprava ugotovi, daje udeleženec 
navedel neresnične podatke, se zavržejo s sklepom. 

V. Objava liste o dodelitvi socialnih stanovanj 
Občinska uprava bo na podlagi točkovalnih zapisnikov, najkasneje v 
roku 60 dni po izteku raspisnega roka sestavila in objavila prednostni 
red upravičencev za oddajo socialnih stanovanj v najem. 
Udeleženci razpisa se lahko pritožijo županu Občine Vrhnika v roku 8 
dni po prejemu sklepa o zavrženju ali uvrstitvi oziroma neuvrstitvi na 
prednostni red za oddajo socialnih stanovanj v najem. 
Župan odloči o pritožbi najkasneje v 30 dneh od prejema pritožbe. 
Št. 12/7-36200-0018/97 Z u p a n 

Vrhnika, 11. 11. 1997 o b č i n e Vrhnika 
Vinko Tomšič, l.r. 

Pogled na nov vhod v lekarno, ki ima eno redkih klančin v naši občini. 

jekt opreme, vetrolova in klanči
ne dia. Fi l ip Vrabner, izvedbo 
gradbeno obrtniških del in stroj
nih instalacij smo zaupali E V -
G R A D - u z Vrhnike, elektroin-
stalacijska dela pa E L C O M - u iz 
Ivančne gorice. 

Vetrolov in ključavničarska 
dela ob vhodu v lekarno je iz
vedlo stavbno ključavničarstvo 
Janez Okorn z Vrhnike. 

Leseni del opreme je izdelalo 
Mizarstvo Medved. 

Zagotoviti smo morali tudi 
manjkajoče aparature, tipsko 
opremo in lekarniški pribor. 
Vse, kar še lahko služi svojemu 
namenu, smo že oz. bomo pre
selili iz začasne lokacije in upo
rabili za nadaljnje delo. 

Vitražo so izdelali v podjetju 
Vitro Kovačič iz Ribnega pri 
Bledu. 

Za označitev lekarne sta sku
paj z dia. Vraberjem poskrbela 
firma Movera iz Ljubljane in 
Proneon iz Vrhnike. 

Generalni nadzor nad adap
tacijskimi deli je prevzel izvede
nec za gradbeno stroko in sodni 
cenilec g. Drago Čepon, ki je 
kot zunanji sodelavec s področ
ja gradbene stroke sodeloval 
tudi pri načrtovanju investicije. 

Izvedbo elektroinštalacijskih 
del je nadzoroval dipl.el.ing. 
Rado Poboljšaj. Investicijo v 
tem trenutku, ko še niso eviden-

bivalcev, danes pa 3580 prebi
valcev. Naš cilj je zgostiti mrežo 
lekarn ter povečati število far
macevtov, kar je pogoj za iz
boljšanje kvalitete lekarniškega 
dela, da bo naš občan šel z vese
ljem v lekarno, kjer mu bo stro
kovnjak farmacevt svetoval če
sa naj se od bogate ponudbe 
zdravil posluži za izboljšanje in 
krepitev svojega zdravja. 

Želim vam, da bo ta nova le
pa lekarna čimbolj služila kra
janom in da boste z njo čimbolj 
zadovoljni, delavcem lekarne 
pa uspešno delo.« 

Na koncu je spregovoril tudi 
predstavnik vrhniških invalidov 
Rafael Jurjevčič, k i je izrekel 
zahvalo vsem tistim, ki so pro
jekt klančine za invalide podpi
rali, ne glede na finančne težave 
in druge ovire. 

Nato sta župan Vrhnike V i n 
ko Tomšič in direktorica Le
karne Ljubljana Tatjana K o 
govšek - Vidmar simbolično 
prerezala trak otvoritve prenov
ljenih prostorov vrhniške L E 
K A R N E . Po klančini za invali
de pa se je prvi zapeljal Rafael 
Jurjevčič, ki je obenem izjavil, 
daje to svetal vzgled, kateremu 
bi morale slediti tudi druge jav
ne službe in podjetja na Vrhniki 
in tudi sirom celotne Slovenije. 

S.S. 



Spominske slovesnosti 
ob dnevu mrtvih 

1. november je dan, ko se 
spomnimo vseh mrtvih, k i so 
pokopani v znanih pokopališ
čih in grobnicah ter tudi na ne
znanih krajih, jamah in grobiš
čih. Svojci in prijatelji so se 
spomnili vseh preminulih s šte
vilnim cvetjem in svečami. To je 
torej dan, ko se spomnimo mr
tvih ne glede na barvo kože in 
na politično pripadnost, saj 
smrt izbriše vse razlike. 

Tudi na Vrhniki smo se po
klonili spominu na mrtve na 
številnih mestih. 

N a tradicionalni komemora-
ciji na Drči je zaigrala vrhniška 
godba, zapel je ženski pevski 
zbor Concinite, šolski otroci so 
odrecitirali nekaj pesmi, slav
nostni nagovor pa je imel Ven-
česlav Poglajen, predstavnik ob
činskega odbora Z B Vrhnika. 

Tudi na osrednjem vrhniš
kem pokopališču pa so se zbrali 
številni svojci umrlih. Mašo za 
umrle je opravil novi vrhniški 
župnik Vinko Podbevšek. Tudi 
na ostalih pokopališčih v vrh
niški občini so se zbrali številni 
krajani ter so se z molitvami 
spomnili umrle svojcev, znan
cev in prijateljev. 

Delegacija vrhniške občine, 
ki so jo sestavljali župan Vinko 
Tomšič, predsednik O O Z B 
Vrhnika Franc Passeta in Si 
mon Seljak, pa se je udeležila 
žalne slovesnosti v nekdanjem 
taborišču v Gonarsu in tam po
ložila tudi venec. V imenu Slo
venije je venec položila Mihaela 
Logar, državna sekretarka za 
Slovence po svetu, ki je imela 
tudi nagovor. Zbranim je spre
govorila tudi županja Gonarsa, 
ki je izrazila željo, da se vojne 
grozote ne bi nikdar ponovile. 
Spomin na mrtve pa naj bo 
opomin vsem živim ter vodilo 
mirnemu sožitju nad narodi. 
Med polaganjem vencev pa je 
žalostinke zaigrala Anhovska 
godba. 

S p o š t o v a n i 

V r h n i č a n i , 

V r h n i č a n k e ! 

V s k l o p u rednega dela na
šega i n V a š e g a ok lepnome-
haniziranega batal jona m o 
ramo oprav i t i tud i redno 
servisiranje i n preizkus tr-
zajnega i n povratnega siste
m a topa 125 m m na t anku 
M - 8 4 . Postopek vkl jučuje 
tud i h id ropre izkus , p r i kate
rem uporabl jamo s m o d n i š -
k o polnjenje i n » v o d n i č e p « . 

Z a r a d i v a r č e v a n j a finan
č n i h sredstev b o m o , v dogo
voru z v r h n i š k i m ž u p a n o m 
i n svetniki , ta preizkus opra 
v i l i v vo ja šn ic i Ivana C a n 
karja na R a s k o v c u . P r e i zku 
se b o m o o b č a s n o oprav l ja l i 
v predvidenem te rminu o d 
10. novembra 1997 pa vse do 
konca marca 1998. 

O b tem za o k o l i c o p o p o l 
n o m a varnem procesu (saj 
ne b o m o uporab l ja l i bo jn ih 
izs trelkov) boste slišali le 
o b č a s n e glasne poke i z smeri 
n a š e v o j a š n i c e . Č e p r a v dvo
m i m o , da bo omenjena ak
t ivnost k o g a r k o l i mo t i l a , se 
V a m že vnaprej o p r a v i č u j e 
mo za morebi tno p r e s e n e č e 
nje in d v o m . 

U p a m , da se b o m o po
novno srečal i ob prijetnej
š em o p r a v i l u - zabav i ob 
D n e v u odpr t ih vrat vo j a šn i 
ce Ivana C a n k a r j a v z a č e t k u 
maja 1998.Lepo Vas p o 
zdravl jam. , „ 

p o d p o l k o v n i k 
Rober t P U Š , 

P O V E L J N I K 
54. o k m b V r h n i k a 

Venčeslav Poglajen je ob 
grobnici na Drči povedal 
naslednje: 

»Ob grobnici na Drči 
smo se zbrali, da obudimo 
spomin na vse naše občane 
in druge Slovence, ki so 
morali žrtvovati svoja živ
ljenja, da mi lahko živimo v 
svobodni domovini. 

V tej grobnici počiva 50 
padlih partizanov in drugih 
žrtev okupacije 19445 in tri
je borci pokopani po vojni. 
N a spominski plošči je za
pisanih 123 padlih in 51 žr
tev okupatorskega nasilja iz 
območja Vrhnike in okoli
ce. Niso vsi tu, nekateri po
čivajo na rednih pokopališ
čih, a mnogi so ostali brez 
obeleženih grobov v naših 
gozdovih in v tujini. 

Med našimi žrtvami po
čiva tudi znani predvojni 
pesnik, satirik in častnikar 
I V A N R O B . Njega ujetega 
partizana so ustrelili z dru
gimi talci pri Ligojni. Pred 
smrtjo so bile njegove bese
de: »Kdor umre za domo
vino, je živel dovolj!«. 

Vsem njim je namenjen 
naš današnji spomin in čas
tni poklon, ki ga tudi letos, 
tako kot vsako leto s pieteto 
obujamo tu pod Kalinovim 
spomenikom partizana. 

Danes se spominjamo tu
di tistih, ki so morali žrtvo
vati svoja življenja za da
našnjo svobodo. Zavedamo 
se, da je bila pot od leta 
1848, ko smo si Slovenci 
prvič zastavili cilj Združene 
Slovenije, pa do danes tr
nova in težka. Zahtevala je 
mnoga življenja in žrtve. 

Mis l im na vse, od leta 
1908, ko sta pod streli avs
trijske soldateske padla v 
Ljubljani Lunder in Ada
mič pri streljanju na proti-
nemškutarske demonstraci
je. 

Ta soldateska je že na za
četku prve svetovne vojne v 
14 mesecih obesila ali ustre
lila 469 Slovencev, ki so j ih 
proglasili za izdajalce, ker 
so povedali da so Slovenci 
in se upirali vojni. 

V spominu nam je upor 
Slovenskih Janezov v Ju-
denburgu, obsodba in us-
trelitev šestih voditeljev upo
ra, med njimi našega Vrh -
niČana Možino. Boji za se
verno mejo, k i so trajali od 
decembra 1918 do junija 
1919, so pod poveljstvom 
generala Maistra in major
jev Lavriča, Žerjava in M a l -
gaja, bil i zelo srditi in krva
v i . Padlo je mnogo naših 
fantov, tudi major Malgaj. 

Komaj se je vojna umiri
la, nas je prizadel Koroški 
plebiscit in okupacija Pr i 

morske. K o so na primor
skem začeli divjati fašisti, so 
že leta 1924 mladi Primor
ski Slovenci začeli organizi
rati v prvo protifašistično 
borbeno organizacijo TI -
G R . Padla je prva žrtev 
Vladimir Gortan. B i l je us
treljen leta 1929. Boji T i -
grovcev so se nadaljevali in 
sledile so aretacije in proce
si. Na teh procesih je bilo 
obsojenih 86 in 10 ustrelje
nih Slovencev, zadnja sku
pina leta 1941. Leta 1941 so 
nacifašistične sile okupirale 
slovensko deželo. Namenili 
so nam najbolj črno bodoč
nost v Evropi. Vsem drugim 
narodom v Evropi so dali 
razne oblike vazalskih in 
kvislinških držav ali pro-
tektoratov. Slovenijo pa so 
razkosali, si jo razdelili in 
priključili svojim državam 
in brutalno pristopili k uni
čenju Slovenstva. Nekje ta
koj, drugje postopoma. Slo
venci smo se temu uprli , 
združeni v O F in v štirilet
nem težkem oboroženem 
boju, smo skupaj z zavezni
k i ne samo razbili te peklen
ske načrte, ampak si izboje
vali Republiko Slovenijo v 
sedanjih mejah. 

V tem uporu večine Slo
vencev, na celotnem narod
nostnem območju, je bilo 
ogromno žrtev, padlih v 
partizanih, ubitih ujetnikov 
in civilistov, ustreljenih tal
cev, umrlih po italijanskih 
in nemških taboriščih in v 
pregnanstvu. B i l je to naj
težji čas v slovenski zgodo
vini. Naposled smo se leta 
1991 morali upreti tudi si
lam, k i so nas hotele potla
čiti v podrejeni položaj v 
prejšnji državi. Najprej s 
plebiscitom potem pa še z 
orožjem v krajši vojni. Tudi 
tokrat so padle žrtve. 

Danes nasledniki tistih, 
ki so leta 1941 prihrumeli v 
naše kraje, pod parolo 
»fojb« obtožujejo Slovence 
za težka dela v vojnem in 
povojnem času. Zadnje dni 
se celo iz Avstrije slišijo po
dobni glasovi. Vs i ti si za
tiskajo oči pred grozodej
stvi in zločini, ki so j ih 
počeli v naših krajih. Slo
venci moramo odločneje 
kot doslej pokazati na nji
hova grozodejstva in pa 
plodno sodelovati z napred
nim demokrat ičnim delom 
sosednjih držav. Tudi V r h 
nika razvija to sodelovanje 
in ga bo razvijalo naprej. 
N a današnji dan, prav sedaj 
sodeluje tudi delegacija z 
Vrhnike pod vodstvom žu
pana na komemoraciji v 
Gonarsu.« 

Prazno vojašnico na Stari Vrhniki je takoj zavzela borovniška četa. 

SPOMINSKA SLOVESNOST 

6. obletnica odhoda JLA 
iz Vrhnike 

V soboto, 25. oktobra je bila 
spominska slovesnost pred go
stilno POVŽ na Stari Vrhnik i , 
kjer je spominska plošča, ki nas 
opozarja, daje 25. oktobra 1991 
Vrhniko zapustil zadnji vojak 
takratne J L A iz vrhniške ka
sarne. Obletnica je bila natanko 
ob 10. uri , vendar šest let kasne
je, ko se je tedanji komandant 
J L A vrhniške kasarne poslovil 
od tedanjega župana Franceta 
Kvaternika in načelnika za obram
bo Toneta Jesenka. Kolona vo
jaških vozil , spremljana z oseb
nimi avtomobili pa je kmalu 
zatem zapustila Vrhniko in se 
napotila v koprsko pristanišče, 
od koder so vojaki naslednji 
dan zapustili že samostojno 
Slovenijo. 

Slovesnost pred gostilno Povž 
je pripravil območni odbor ve-

sama sebi kroji usodo. Po šestih 
letih samostojnosti se v državi 
pojavljajo različne struje, mi
selnosti, nasprotja, včasih maj
hna razočaranja. Vendar je to 
normalno, saj smo demokrat ič
na država, različnost mnenj ni 
prepovedano. 

Smo pa tudi država, ki je sta
ra komaj šest let in večino 
otroških bolezni še ni prebolela. 
Kljub temu pa so za nami že pr
vi uspehi, postali smo že pozna
ni v svetu, čeprav nas včasih še 
vedno zamenjajo s Slovaško ali 
Slavonijo, zato ne bodimo pre
skromni, postati član varnost
nega sveta Z N in skupaj z velesi
lami soodločati o globalnih pro
blemih našega sveta, k i mu 
pravimo Zemlja, je veliko pri
znanje majhni in mladoletni 
državi. 

Slavnostni govornik je bil Bogo Žerjav poveljnik takratne borovniške 
čete. 

Slika prikazuje žalno sveča
nost ob kostnici umrlih taboriš
čnikov na pokopališču Gonar
sa, katere so se udeležile pred
stavniki slovenskega konzulata 
v Italiji, predstavniki naše vla

de, delegacija občine Vrhnika, 
Nove gorice, hrvaške Reke in 
številne delegacije partizanskih 
organizacij v Italiji. 

teranov Vrhnike in Borovnice. 
Zbrane je pozdravil predsednik 
odbora Janez Čerin in predal 
besedo tedanjemu poveljniku 
borovniške čete Bogu Žerjavu, 
ta četa je tudi prva vkorakala v 
vojašnico po odhodu zadnjega 
vojaka J L A . V svojem slav
nostnem nagovoru je med dru
gim povedal: »Živo se vrti pred 
menoj dogodek izpred šest let, 
ko so j ugovojaki zapuščali tole 
vojašnico pred nami. B i l sem 
poveljnik enote T O Borovniške 
čete - kije iz sovražnikovih rok 
prevzela obe vrhniški vojašnici, 
praktično še predno so zadnji 
vojaki jugoarmade šli preko 
»kapije« iz vojašnice. 

K o so zapuščali to vojašnico, 
so za seboj pustili podrt, odre
zan jambor za zastavo na odho
du. Sam ne vem, od kje se je v 
rokah mojih soborcev znašel 
varilni aparat in že je bil drog 
postavljen, zavarjen in na njem 
je plapolala slovenska zastava. 

Sen dolgih stoletij Slovencev 
je bil izpolnjen. V takih trenut
kih se ne smeš sramovati solz v 
očeh. 

Z opisom tega dogodka ho
čem povedati, kakšna volja je 
bila takrat v ljudeh - tako tistih, 
ki so bili udeleženci vojne v pr
vih vrstah kot ostali, k i so trdno 
stali za njimi, da zgodovinske 
priložnosti za samostojno drža
vo Slovenijo ne izpustijo iz rok. 
Takrat, tiste dni je Slovenija di
hala kot en človek, bili smo 
enotni v eni misli - hočemo biti 
samostojni, imeti državo, ki 

Mis l im in trdno verujem, da 
bo Slovenija šla po poti v bo
dočnost teka, za kakršno smo se 
v kratki vojni za Slovenijo borili 
- to je svobodna in samostojna. 
Zato je ena od nalog veteranov 
vojne za Slovenijo, da združuje
jo in ohranjajo tisto pozitivno 
energijo v ljudeh, kije leta 1991 
pripeljala do osamosvojitve. 
Prav pa je, da se ohrani v pisani 
besedi, v simbolih, priznanjih in 
v spominu zanamcev, da so 
obstajali ljudje, ki niso bili le 
nemi gledalci v zgodovinski 
predstavi, ki seji reče samostoj
na Slovenska država, temveč 
igralci, ki so odločali o poteku 
te predstave. Prav je, da je ena 
od glavnih nalog tudi skrb za 
prizadete v vojni - kajti četudi je 
bila vojna kratka, so bile tudi 
človeške žrtve, ki so bile za na
rod, glede na dosežen cilj zane
marljive, za posameznike, ki so 
izgubile svoje najdražje pa hude 
in krute tragedije. » 

Po končani slovesnosti so se 
zbrani vključili v številne razgo
vore ter spomine na leto izpred 
6 let, ko je potekala vojna za 
samostojno Slovenijo in ko je 
25. oktobra 1991 zadnji jugovo-
jak zapustil vrhniško kasarno. 

Spomini se iz leta v leto bolj 
izgubljajo, saj se takšnih sloves
nosti udeležuje vedno manj ve
teranov odnosno občanov. Mis
lim pa, da se takih datumov ne 
smemo sramovati, ampak jih 
moramo negovati, se j ih spomi
njati ter j ih na svečan način obe
leževati. To pa nas zavezujejo 
tudi številne žrtve za slovensko 
samostojnost. 

Simon Seljak 

Kozle streljate! 
O delu občinskega sveta obči

ne Vrhnika krajani ne vemo veli
ko. V Našem časopisu so na 
kratko predstavljene odločitve 
sveta, kaj več pa ne. Pravzaprav 
lahko zapišem, da vem veliko več 
o dogajanjih v nekaterih sosed
njih občinskih svetih, kjer znajo 
tamkajšnji lokalni »petelini« jav
nosti zelo dobro osvetliti vse boje 
v svojem »kokošnjaku«. 

Kako poteka sprejemanje od
ločitev v državnem parlamentu, 
vemo. Večkrat smo ga lahko 
spremljali tudi v živo. Dolgo pa 
me že zanima, kako se do svojih 
odločitev dokoplje naš občinski 
svet. Zato sem vesel, da bom 
končno lahko videl v živo pri delu 
tudi naše občinske svetnike. 

Toda moje veselje se je hitro 
spremenilo v začudenje. Prvi go
vornik, ki se je na seji oglasil, je 
namreč odločno nasprotoval na
daljnjemu snemanju seje. No ja, 
sem si rekel, verjetno je kakšen 
vaški analfabet, ki se še ni naučil 
prve lekcije o pomenu stikov z 
javnostmi, ki ga morajo vzdrže
vati javne osebnosti. Začudenje 
pa se je hitro spremenilo v pravo 
ogorčenje, saj so svetniki eden za 
drugim začeli nasprotovati nada
ljnjemu snemanju seje. 

Gospodje svetniki! 

Ali se sploh zavedate, kakšne
ga kozla ste ustrelili? Nam, volil-
cem, ki smo vam zaupali našo 
usodo v vaše roke, ste preprečili, 
da vam vsaj malce pogledamo 
pod prste. Niste nam dali možno
sti, da v živo ocenimo, kako smo 
na volitvah oddali svoj glas. 

Naj vam povem, da vsi na seji 
navedeni razlogi za prekinitev 
snemanja preprosto ne veljajo 
nič. Razlog za prekinitev snema
nja ne more biti dejstvo, da vsa 
občina ni oskrbljena s kabelskimi 
priključki. To je približno tako, 
kot če bi na TV Slovenija rekli, 
da ne bodo prenašali neke seje 
parlamenta zato, ker vsi v Slove
niji še ne sprejemajo signala dru
gega programa TV Slovenija. 
Prav tako ne more biti razlog 
kakovost posnetka. Slika in zla
sti ton resda nista bila vrhunska. 
Res niso bile vidne šminke in vsi 
barvni odtenki kravat, je pa bilo 
mogoče brez večjih težav slediti 
vašim razmišljanjem. Tudi tista o 
stroških snemanja in predvajanja 
je precej bosa. Sploh pa menim, 
da na odločitev za prekinitev 
snemanja ne morejo vplivati ne
poravnani računi med producen-
tom in občino. 

Je pa svetnik, kije vso zadevo 
začel, verjetno nevede povedal 
tudi razlog, zaradi katerega ste 
glasovali proti snemanju. V raz
pravi je povedal nekako takole: 
»Sedaj nas boste snemali, nato 
pa se nam bodo ljudje v oštarijah 
smejali«. Da, gospodje svetniki, 
res se vam bomo smejali - prav
zaprav se vam že smejimo, ko 
sprejemate tako butaste odločit
ve. In smejali se vam bomo vse 
dotlej, dokler ne boste začeli od
ločati s trezno glavo. Ko pa bodo 
gledalci videli, da o zadevah 
trezno in pametno razmišljate, 
bodo prišle tudi pohvale, in če že 
hočete, tudi volilni glasovi za vas 
osebno in za vaše stranke. 

Proti so glasovali svetniki iz 
vseh strank. Zelo pa me je začu
dilo, da so proti glasovali skoraj
da plebiscitarno vsi tisti svetniki, 
katerih stranke se v svojem po
mladnem žargonu zavzemajo za 
javnost dela in odločanja. 

Janko Vidmar, 
Verd 
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POGLED IZ POSLANSKIH KLOPI 

Slovenija ima dva ministra 

S p i 

Slika prikazuje znameniti most čez Neretvo pred mostom v Čapljini, ki 
je bil med vojno porušen. Več pa bomo v sliki in besedi o obisku delega
cije v Čapljini še poročali. 

Vrhniški 
obrtniki 
v Čapljini 

Prvič po vojnih dogodkih v 
Bosni in Hercegovini je pobra
teno Čapljino obiskala uradna 
delegacija naše občine. Delega
cijo so sestavljali obrtniki in 
podjetniki vrhniške Obrtne zbor
nice Anže Stržinar, Danilo Kralj, 
Oto Prebil, M i r a Novak, Matjaž 
Jereb in Alojz Suhadolc, občino 
pa je zastopal Herman Bole, ki 
je delegacijo v dneh od 6. no
vembra do 8. novembra v čap
ljini tudi vodil . Namen obiska je 
bil predvsem, da se v sedanjih 
razmerah, ko se začenja obna
vljati gospodarstvo in infras
truktura v Bosni navežejo kon
kretno poslovno gospodarski 
stiki. 

Naj omenimo, da so se stiki s 
Čapljino začeli že v sedemdese
tih letih. Najprvo so bi l i nave
zani stiki predvsem na prijatelj
ski osnovi. Pobratenje med obe-' 
ma občinama je bilo podpisano 
1989. Z vojno pa so se kontakti 
nadaljevali le z osebnimiklici in 
informativnimi izmenjavami o 
stanju v Čapljini, ki je na zelo 

Kabelsko-razdelilni sistem 
(KRS) je na Vrhniki prišel na 
stopnjo, ko je treba pregledati, 
kaj je bilo doslej narejeno in do
ločiti smernice nadaljnjega raz
voja. Udeleženci v kabelsko-
razdelilnem sistemu: 
• Plačnikov je približno 1600. 
• P & R O M , d.o.o. je vzdrževa
lec K R S , hkrati pa tudi pobira 
naročnino. 
• C I , d.o.o. ima v brezplačnem 
najemu lokalni kanal za komer
cialne in nekomercialne na
mene. 
• Sveti K S , ki zastopajo intere
se uporabnikov. 
• Odbor K R S sestavljajo po 
dva predstavnika iz K S Vrhnika 
Breg, K S Vrhnika Center, K S 
Vrhnika Vas in K S Verd. 

Stanje in problemi: 
• CI d.o.o. je dolžan občini 
Vrhnika večjo vsoto denarja za 
najem prostorov in za obresti. 
Šele v zadnjem mesecu se je de
javnost CI d.o.o. povečala in 
redno plačujejo najemnine za 
prostore. Tudi število reportaž 
in prenosov se je povečalo. 
• P & R O M d.o.o. posluje z do-
bikom, vendar se prepočasi širi, 
kar vpliva tudi na dejavnost C I , 
d.o.o. 
• Odbor K R S slabo opravlja 
svoje delo. Srečuje se poredko, 
ne pišejo zapisnikov... 
• Sveti K R S imajo preslab pre
gled nad poslovanjem vseh de
javnikov v K R S . 

Predlog rešitev: 
• CI d.o.o. mora sproti porav
navati obveznosti do ob 

kritični meji med tremi narodi 
bivše enotne Bosne. V tem voj
nem času so tja iz naše občine z 
dvema tovornjakoma poslali tu
di humanitarno pomoč s hrano, 
raznim materialom, oblekami, 
sanitetnim materialom. 

V pogovoru s Hermanom Bo-
letom smo izvedeli, da so bili 
razgovori zelo konkretni, da so 
se naši podjetniki srečali z nji
hovimi iz »gospodarske komo
re«, ki imajo isto branžo proiz
vodnje odnosno prodaje. Ča-
pljinski podjetniki si želijo pred
vsem sodelovanje in pomoč pri 
svetovanju, prenosu tehnologi
je, dobavi materialov in pomoči 
pri nabavi proizvodnji strojev. 
Našim obrtnikom so pokazali 
tudi svojo proizvodnjo, ki pa 
vsled teh problemov še ni zaži
vela. Razgovori so tako nakaza
l i na resnično realne povezave in 
nekateri so že sklenili prve med
sebojne poslovne stike. Tudi 
župan Čapljine je bil z razgovori 
zelo zadovoljen in je ocenil 
obisk vrhniške delegacije za ze
lo ploden in koristen. Že za me
sec februar pa so obljubili po
vraten obisk njihovih podjet
nikov na Vrhn ik i , da si pri nas 
lahko ogledajo ponudbo vrh
niške in borovniške obrtne zbor
nice. 

S.S. 

ine Vrhnika. Plačilo nastalega 
dolga se preloži na čas, ko bo 
urejeno lastninjenje. Sveti štirih 
K S morajo s CI d.o.o. na novo 
skleniti najemno pogodbo za 
lokalni kanal, ki bo urejala 
razmerje med komercialnim in 
nekomercialnim programom. 
• K R S je treba organizirati ta
ko, da bo vzpodbujal širjenje in 
posodabljanje mreže. Dejavno
sti že potekajo. Treba je izbrati 
najboljao različico glede na vr
hniške razmere z možnostjo šir
jenja in posodabljanja. 
• Naloge odbora K R S je treba 
na novo pisno določiti. Ustano
viti je treba odbor K R S , ki bo 
zastopal interese plačnikov in 
dejavneje sodeloval pri vodenju 
politike K R S . 
Predsednik K S Vrhnika Breg: 
Andraž Grude 
Predsednik K S Vrhnika Center: 
Oto Prebil 
Predsednik K S Vrhnika Vas: 
Karol Jurjevič 

^ Predsednik K S Verd: 
Urban Žirovnik 

N a oktobrski seji D Z sta za
prisegla dva nova ministra, k i ju 
je predlagal predsednik Vlade 
RS. Gospod Igor Bavčarje po
stal minister za evropske zadeve 
in gospod Janko Razgoršek mi
nister za malo gospodarstvo in 
turizem. 

Potrditev g. Bavčarja v D Z je 
pospremila obtožba o sokrivdi 
(kot ministra za notranje zadeve 
v obdobju naročila do začetka 
1993) za nepravilnosti in napa
ke pri nakupu plovila P i l i , ki 
ga je ministrstvo nabavilo ob 
7 0 % poviašanju prvotno do
govorjene cene in čudnih po
sredniških poslih tujega advo
kata, ki je na račun države 
zaslužil prek 50 milijonov SIT. 
Nasprotno temu pa je pristojni 

odbor D Z skoraj soglasno pred
lagal v imenovanje g. Razgor-
ška. G . Razgoršek je na pred
stavitvi na Odboru za gospodar
stvo govoril o svojih pogledih 
oz. programskih izhodiščih za 
posamezna delovna področja 
bodočega ministrstva. Ocenil je, 
da sta tako malo gospodarstvo 
kot tudi turizem fleksibilni in 
perspektivni panogi, ki bosta v 
prihodnje ustvarili največ de
lovnih mest in bosta prinesli 
pomembni del sredstev v držav
ni proračun. Za svoj razvoj ne 
potrebujeta subvencij in drugih 
nepovratnih sredstev, temveč le 
prijazno okolje. To naj bi zago
tovilo ministrstvo. V nadalje
vanju je poudaril, da se bo za
vzemal za skrajšanje in poeno-

3 

stavitev postopkov pri prido
bivanju potrebnih dovoljenj 
brez nepotrebnih administrativ
nih ovir, za vzpostavitev finan
čnega reda, ki bo ščitil upnika in 
ne dolžnika. Njegova razmiš
ljanja so sledila ugotovitvi, daje 
nujno sprejeti zakon o izvršbi in 
zavarovanju in izpeljati še neka
tere druge ukrepe. Po mnenju 
novega ministra bo v pomoč tu
di boljša informacijska mreža in 
s tem boljši dostop do podatkov 
o nesolventnih podjetjih, po
datkov Agencije za plačilni pro
met in podrobnosti, ki so živ
ljenjskega pomena za vsakega, 
ki se ukvarja z malim gospodar
stvom: poenostavitev knjigovod
skega poslovanja za male druž
be in za podjetnike posamezni
ke, davčne olajšave za podjet-
nike-začetnike, reinvestiranje, 
olajšanje dostopa do kapitala, 
zlasti za podjetnike-začetnike, 
pomoč pri pridobivanju ustrez
nih poslovnih prostorov. N i po
zabil tudi na male podjetnike, ki 

so obremenjeni s starimi obvez
nostmi, ki so nastale ob osa
mosvojitvi in na ustrezne dogo
vore, ki bi j ih morali doseči z 
bankami. Dotaknil se je tudi 
ukrepov za pospeševanje razvo
ja obrti. Malo gospodarstvo in 
turizem ne moreta v celoti rešiti 
problema nezaposlenosti, je po
udaril, lahko pa ga omilita. Na
vedel je vrsto ukrepov, ki bi po 
njegovem mnenju prispevali k 
zmanjševanju nezaposlenosti in 
s tem k razbremenitvi države s 
socialnimi transferí. K o je go
voril o turizmu, je navedel ak
tivnosti, ki j ih bo pospeševalo 
njegovo ministrstvo: dvig ka
kovosti turistične ponudbe, skup
no nastopanje na domačem in 
tujih trgih javnega in zasebnega 
sektorja, sodelovanje med vlad
nimi resorji glede pospeševanja 
te panoge. Iz nastopa v D R je bi
lo razbrati optimizem in delov
no zagnanost. Upajmo, da bo 
uspešen! 

dr. Helena Hren - Vencelj 

brez listnice, odgovoren za evrop
ske zadeve, Janko Razgoršek pa 
minister za drobno gospodar
stvo in turizem. Slovenska vla
da se tako »ponaša«, da je z 
dvajsetimi ministri med največ
j imi v Evropi in je še vedno ena 
redkih brez ministrice. Obetana 
racionalizacija se torej ne bo 
pričela na vrhu, pri zmanjševa
nju števila ministrstev (to bi bilo 
mogoče le tako, da bi se združila 
ministrstva, ki skrbijo za so
rodne resorje, naloge izpadlih 
ministrov pa bi prevzeli državni 
sekretarji). Kako pa bo pri tem 
uspešen spremenjen zakon o de
lavcih v državnih organih, bo
mo videli kmalu v začetku pri
hodnjega leta. Upajmo, da se bo 
to začelo dogajati še ob nizkih 
temperaturah, da ne bo po
mladni čas brstenja prinesel no
vo bohotenje državne uprave. 
Ta je očitno večna, drugače kot 
mi poslanci, ki se po preteku 
mandata vrnemo na zagovor k 
volivcem. T i imajo potem mož
nost, da nam na novih volitvah 
diskretno povedo, ali smo služi
li ali pa odslužili. 

Leon Gostiša 

Uradne ure v 
krajevni 
skupnosti 
Stara Vrhnika 

Krajana obveščamo, da so 
uradne ure na sedežu krajevne 
skupnosti vsak prvi četrtek v 
mesecu od 19. ure dalje. 

Seje sveta krajevne skupnosti 
so prav tako vsak prvi četrtek v 
mesecu od 20. ure dalje v pro
storih krajevne skupnosti. 

Uvedli smo tudi poštni nabi
ralnik pred vhodom v prostore 
K S . Krajane naprošamo, da vse 
pripombe, prošnje in pobude 
oddajo v nabiralnik v pisni 
obliki in s polnim naslovom in 
priimkom. 

Javna 
obravnava 

V prostorih krajevne skupno
sti Stara Vrhnika je te dni raz
grnjen lokacijski načrt za re
konstrukcijo ceste Pod Hru-
ševco. Omenjeni načrt vsebuje 
tudi načrt rekonstrukcije ceste 
pri gostilni Polž na Stari Vr 
hniki. 

Zbor krajanov zaradi javne 
obravnave omenjenih dokumen
tov bo v četrtek, 27. novembra 
ob 20. uri v sejni sobi krajevne 
skupnosti. 

Franci Petkovšek 

Poslanska klop št. 48 

Problematika KRS na Vrhniki 

Ne pomnim, da bi v kateri 
številnih anket javnega mnenja 
slovenski parlament dobil pozi
tivno oceno. Seveda je prav, da 
ljudje kritično ocenjujejo delo 
tistih, ki so j im s svojimi nepo
srednimi glasovi podelili pravi
co, da v zakonodajnem postop
ku sprejemajo pomembne dolo
čitve. Vendar je sodba mnogo
krat kar nekoliko krivična. Jav
nost pozna delo parlamenta 
predvsem iz poročil medijev, 
med katerimi ima specifično 
vlogo televizija. Kar modni so 
že neposredni prenosi sej, na ka
terih so na dnevnem redu teme, 
ki terjajo predvsem politično 
opredeljevanje. Bolj ali manj 
posrečene razprave ponavadi 
sprožajo številne replike, ne 
manjka ostrih besed, pojavljajo 
se žalitve. Splošni vtis gotovo ni 
dober. Pa vendar bi kazalo po
noviti, kar sem nekje slišal: 
»Parlament je za to, da se v njem 
sproščajo nagoni. Angleži niso 
imeli državljanske vojne, odkar 
imajo parlamentarizem.« 

K o v Angli j i , zibelki parla
mentarizma, razglasijo rezulta
te volitev, to povedo z beseda
mi: »Za volivni okraj bo v 
parlamentu služil...« Morda je 
res videti, da se poslanci sloven
skega parlamenta premalo za
vedamo, da smo izbrani po volji 
ljudi in zato v njihovi službi. 
Zato je primerno, da cenjenega 
bralca obvestim, kako poteka 
delo, poslancev vsakdan. Za
konodajni postopek je zaplete
na procedura, zakone pa na
vadno sprejemamo v trifaznem 
postopku, v treh branjih na treh 
različnih sejah. Predlagatelj za
kona, lahko je to vlada, poslan
ske skupine ali posamezni po
slanci, naprej vloži zakon v 
parlament. Nato sledi obravna
va na matičnih delovnih telesih, 
to so odbori in komisije. Nanje 
so poleg predstavnikov vlade 
pogostokrat vabljeni predstav
niki nevladnih združenj in inte
resnih skupin. Tako mora poli-
tikanstvo največkrat prepustiti 
mesto stroki in se izraža pred
vsem v glasovanju o posamez
nih predlogih, kot je pač od sle
hernega poslanca odvisno, ka
ko je sprejel predstavljene argu
mente. Tako pripravljeno gradi
vo dobi zeleno luč za plenarno 
zasedanje Državnega zbora. 
Mnenje in sklepi matičnega te
lesa seveda niso obvezni, naj
večkrat pa se kljub temu zgodi, 
da j ih Državni zbor z glasova
njem potrdi. Postopek se nato 
še dvakrat ponovi, če zadeva 
zakon, k i ga sprejemamo po 
običajnem postopku. Izjema so 
zakoni po hitrem in skrajšanem 
postopku, ko zakonodajni po
stopek končamo na eni seji, za
kon pa sprejmemo ali zavr
nemo. 

V Državnem zboru delujeta 
dobra dva ducata komisij in 
odborov. Najštevilčnejši je Od
bor za mednarodne odnose, ki 
šteje 25 članov, takoj za njim je 
K V I A Z (Komisija za volitve, 
imenovanja in administrtivne 
zadeve) z dvajsetimi člani. Dru

ga telesa so manj številčna, na
vada, da ima v njih vladajoča 
koalicija enega člana več, torej 
možnost oblikovanja večine pri 
glasovanju. Izjemi sta Odbor za 
nadzor proračuna in drugih 
javnih financ in Komisija za 
nadzor nad delom obveščeval
nih služb, kjer ima po nepisa
nem pravilu večino opozicija. 

Oktober je bil v Državnem 
zboru zaznamovan z obsežno 
proračunsko razpravo, poslanci 
pa so na proračun vložili debel 
sveženj amandmajev, katerih 
večina bo na končnem plenar
nem zasedanju v novembru si
cer »podlegla« glasovalnemu 
valjarju koalicije, sprožili pa so 
več zanimivih razprav v matič
nih telesih. Pri razdeljevanju 
denarja poslanci nemalokrat po
zabimo na strankarsko pripad
nost in v ospredje pridejo drugi 
interesi. Namesto poslanskih 
skupin se oblikujejo razni lobiji, 
lokalni, županski, poklicni, 
skratka nadstrankarski. Če 
kdaj, se torej pri proračunu ve
čina nas spomni na »bazo«. 

Sprememba denacionalizacij-
skega zakona je bil drug vroč 

krompir. Pri tem so interesi 
drugačni, ločnica med levim in 
desnim polom pa kar ostro izra
žena. Na koncu razprave in gla
sovanja ni bil zadovoljen nihče. 
Slovenski ljudski stranki je sicer 
uspelo, da je s koalicijskim 
partnerjem, Liberalno demokra
cijo Slovenije, uskladila vse ključ
ne dileme, razen ene, a najpo
membnejše, ki opredeljuje nevra-
čanje v naravi. Zadovoljni ne 
morejo biti niti razlaščenci. Spre
membe zakona so sicer bolj le
potne kot vsebinske narave in 
daleč od predlaganih, ki bi v 
primeru sprejema boleče zare
zale v zakon. Hujše je stalno za
vlačevanje uresničevanja zako-

' na. Nezadovoljni so bili tudi pri 
Združeni listi socialnih demo
kratov in Slovenski nacionalni 
stranki, čeprav neupravičeno. 
Njihove predlagane spremembe 
gotovo ne bi prestale razsodbe 
ustavnega sodišča. 

Oktobra seje spremenila tudi 
vlada: Boris Frlec je zamenjal 
Zorana Thalerja na položaju 
vodje slovenske diplomacije, do
bili pa smo dva nova ministra. 
Igor Bavčar je postal minister 

STAROVRHNISKI KOTIČEK 

90 let 
Andreja 
Casermana 

V petek je praznoval visok 
jubilej 90 letnico Andrej Ca-
serman, prvi predsednik Občin
ske gasilske zveze Vrhnika in 
znan čebelar in gojitelj malih 
živali. 

Ob tem visokem jubileju so 
mu voščili predstavniki krajev
ne skupnosti in gasilskega druš
tva Stara Vrhnika. 

Na 
Ljubljanskem 
maratonu 

2. Ljubljanskega maratona so 
se udeležili tudi tekmovalci špor
tnega društva »Povž« Stara Vr 

hnika. Novopečeni Starovrhni-
čan Roman Hojak, ki sicer 
tekmuje za Stop team, je v kate
goriji od 30 do 40 let osvojil 
drugo mesto, Andrej Krvina pa 
v kategoriji do 30 let odlično 9. 
mesto. 

Oba sta tekmovala na malem 
maratonu na 21 km. Nastopili 
so še Peter Mesec, Gregor Cvet
ko, Janez Grom, Bogdan Grom 
in Franci Gabrovšek. 



Vsakoletno 
srečanje 
članov DU Log 

Že nekaj let društvo upoko
jencev Log organizira družabno 
srečanje za člane društva. Sre
čanja so organizirana v dvorani 
gasilskega doma, k i je ravno 
prav velika za vse udeležence 
srečanja in tudi za kakšnega 
vnučka, ki svojega dedka ali 
babico »nažica« da kupi srečko 
za srečolov. Društvo oziroma 
njegovi aktivni člani vsako leto 
pripravijo bogat srečolov, ki je 
velika popestritev in pričako
vanje ali in komu bo sreča več
krat naklonjena in bo zbral 
srečko, ki ima zadetek. 

D a pa ne bi l bili lačni in žejni, 
poskrbijo pridne članice druš
tva in postrežejo člane s hrano 
in pijačo, da besede in spomini 
na mladostne dni lažje privrejo 
na dan. Seveda ne zmanjka po
govora tudi o vsakdanjih dogod
kih. 

Za popestritev nedeljskega 
popoldneva je s svojo domačo 
in prijetno glasbo poskrbel trio 
iz Dragomerja. Pete so zasrbele 
in na odru so pari veselo za-

V'"*'1 I . anTurk 

Zupanove 
smreke 
ni več 

O b č i n a Vrhn ika je leta 
1995 sprejela odlok, s ka 
terim je razglas i la 25 dre
ves v občin i za den-
dro loške naravne spome
nike. M e d drevesi je b i l a 
tudi smreka pod Ljubl jan
skim vrhom, k i je b i la last 
n a š e g a ž u p a n a . 

Potem, ko s tar im lju
dem odteče jo življenjske 
moč i , se j i m kaj rado p r i 
peti, da j i h na oni svet od
nese že blaga sapica. T a 
ko je bilo tudi z ž u p a n o v o 
smreko. Č e p r a v je več let 
z lahkoto kljubovala naj
razl ičnejš im naravnim ne
všečnos t im, je letos pod
legla napadu lubadarja. 
Z a r a d i zašč i t e preostale
ga drevja je bilo treba 
drevo posekati. 

Tako bo v prihodnje v 
gozdovih pod Ljubl jan
skim vrhom na županovo 
smreko opozarjal le še ve
l ik panj. 

Janko Vidmar , 
Zavod za gozdove 

j Slovenije 

Pogled svečani postroj »mladih« vojakov, ki so z vzklikom 
postali pravi vojaki. 

prisegam« 

Nova 
generacija 
vezistov 
prisegla 

V vojašnici »Ivana Cankarja« 
na Raskovcu pri Vrhnik i , je v 
petek 10. oktobra prisegla nova 
generacija vojakov. Vojaki bo
do ves svoj vojaški rok odslužili 
v tej vojašnici in sicer v enoti za 
veze. 

Pred svečanim postrojem mla
dih vojakov je spregovoril pred
stavnik generalštaba Slovenske 
vojske, ki je poudaril pomemb
nost te enote v sestavi slovenske 
vojske. Saj so kot srce nekega 

živega telesa, s sodobno drago 
opremo, k i lahko povezuje vse 
enote tako v miru kot v vojni. 
Ob svojem zaključku pa je vsem 
mladim vojakom čestital ob 
svečani prisegi, saj so tako pri
segli predvsem mladi domovini, 
ki si še utrjuje svojo pot med 
ostalimi državami po svetu. 

Dobrodošlico vojakom in nji
hovim staršem, dekletom in pri
jateljem je zaželel tudi vrhniški 
župan. Zaželel pa j im je tudi le
pe spomine na Vrhniko z misli
mi, da bi se še večkrat lahko tudi 
kot turisti vračali. 

Po svečani prisegi so vojaki 
svoje starše in prijatelje odpelja
li na ogled bivalnih in učnih 
prostorov. Nato pa so skupno 
odšli na svoje domove, to je na 
prvi prost »vojaški« vikend. 

S.S. 

NOVINARSKA KONFERENCA 
V MOČILNIKU 

Monografija Vrhnike pred izidom 
V gostilni Močilnik sta v po

nedeljek 10. novembra avtor 
monografije Jože Rode in za
ložba Karantanija pripravila no
vinarsko konferenco, kjer je bi
la predstavljena nova monogra
fija »Vrhnika skozi stoletja«. 
Konferenco je ob udeležbi petih 
novinarjev vodil Herman Bole. 

Monografija »Vrhnika skozi 
stoletja« bo izšla konec meseca 
novembra in je nekakšen nov 

V objektiv fotoaparata smo ujeli Vrhničana Aleša Zakrajška, kije rav
no podpisal prisego in tako postal vojak slovenske vojske. 

ko samo v vsej zgodovini naj
manj poznamo, ter za promovi-
ranje Vrhnike po vsej Sloveniji, 
saj je Vrhnika doslej prezpoz-
navna pretežno preko našega 
pisatelja Ivana Cankarja. 

V prilogi vam posredujemo 
tudi naročilnico za prednaroči
lo. Cena v prednaroči lu s 30 = 
popustom je 6.580,00 SIT. Po 
izidu v prosti prodaji pa bo 
9.400,00 SIT. Več o knjigi in av
torju smo že pisali v prejšnji šte
vi lki Našega časopisa, ko smo 
imeli intervju z avtorjem mono
grafije Jožetom Rodetom (in ne 
kot je bilo napisano: Dolgo 
kramljanje z Jožetom Robe-
tom, za kar se avtorju opravi
čujemo). § § 

prikaz Vrhnike skozi stoletja, 
ob opisovanju zanimivih zgo
dovinskih dogodkov je tudi oris 
okoli štirideset znamenitih že 
pokojnih Vrhničanov, ki so ime 
Vrhnike ponesli sirom Sloveni
je. Knjiga bo natisnjena v 1500 
izvodih z možnostjo takojšnje
ga ponatisa. Bo v velikem A 4 
formatu na 110 straneh, z okoli 
60 barvnimi slikami. Namenje
na pa je Vrhničanom, ki Vrhni -

NAROČILNICA 
ima In prllmoK: 

naslov, posta, laiaion: 

lurotim izHOdou monooraliis VRHNIKA SKOZI stoletja 

• na tri iDroiio (čem) 3 k 2.200.- sit 

ODKrožite možnost plačila: 

• v caiamam znasKu s.soo.- sit 

Poštnin stroiKOv oe zaraConavamnl 

Naročila posilila na naslav: zaiažoa Harantaniia. savno as. looo uuoiiana. ali po lelolono osi/375-458. oovib-iss-io 

V TEDNU PROMETNE VARNOSTI 

Vozimo pametno 
Letos je stekla nova večletna 

akcija »VOZIMO P A M E T 
NO«, ki naj bi združila prizade
vanja za večjo prometno var
nost ter dosegla bolj varno 
ravnanje udeležencev v prome
tu predvsem glede hitrosti, vož
nje pod vplivom alkohola in 
omejila še druge najpogostejše 
vzroke nesreč. Statistični po
datki za leto '96 povedo, da je 
bilo 31 otrok in mladostnikov, 
žrtev prometa sicer pa je kar 
1257 otrok utrpelo lažje oziro
ma težje poškodbe. Med otroki 
je le nekaj takih, ki so nesrečo 
povzročili, pogostejši pa so med 
mladostniki, predvsem kot voz
niki koles z motorjem. 

Otroci in mladoletniki, kot 
najpogostejši uporabniki prve
ga samostojnega prevoznega sred
stva, kolesa, bodo morali po
skrbeti za varnost tudi sami oz. 
j ih moramo starejši na to nepre
stano opozarjati, če nanjo po
zabijo. Znano je, da otroci radi 
posnemajo vedenje in ravnanje 
svojih vrstnikov, predvsem pa 
staršev, zato je pomembno, da 
je zgled pravi. 

Obisk pri županu 

V torek nam je učiteljica naro
čila, da moramo pripraviti eno ali 
dve vprašanji, ki bi jih radi posta
vili županu. Jaz sem se odločil, da 
ga bom vprašal, kdaj bodo pričeli 
graditi športna igrišča pri naši 
šoli in če jih bomo lahko že mi 
uporabljali. Drugi dan mi je uči
teljica sporočila, da je moje vpra
šanje zanimivo in da se bom sku
paj z drugimi predstavniki raz
redov udeležil obiska pri županu 
in mu bom lahko sam postavil 
svoje vprašanje. 

Tako smo se v četrtek, 9. 
oktobra, po drugi šolski uri od
pravili na vrhniško občino k žu
panu Vinku Tomšiču. Spremljal 
nas je učitelj Janko, ki na šoli po
učuje tehnično vzgojo. Sprejela 
nas je županova tajnica in nas 
odpeljala v njegovo pisarno. Za 
nami so prišli tudi učenci iz vr-
niške osnovne šole. Zupan nas je 
najprej prisrčno pozdravil. Ob 
njem sta sedela še dva njegova 
sodelavca in tudi policist, ki je 
odgovarjal na vprašanja o varno
sti na naših cestah. Zastavljati 
smo začeli svoja vprašanja, oni 
pa so nam na vsa prijazno odgo
vorili. Tudi na moje vprašanje je 
odgovoril, da bodo z deli kmalu 
začeli in da bodo igrišča zagraje-
na okoli leta 2000. Takrat bom 
jaz v sedmem razredu in bomo 
imeli lahko športno vzgojo že na 
igrišču. Tega se že zelo veselim. 
Po končanem pogovoru so nas 
postregli s sokom in piškoti, nato 
pa smo se odpravili nazaj v šolo. 

Zadovoljen sem bil, da sem 
lahko spoznal našega župana in 
njegove sodelavce, ki skrbijo, da 
je življenje v naši občini prijetno 
in varno. 

Matjaž Gerbec, 4.a 

Med samim šolskim letom 
potekajo določene akcije, ki na 
take probleme opozarjajo in 
privz-gajajo pravilno ravnanje. 
Se posebno v tednu prometne 
varnosti samo poskušali učence 
vzpodbuditi k razmišljanju o 
ustreznem obnašanju in spošto
vanju predpisov, ki j ih bolj ali 
manj poznajo, ter j ih spomniti 
na odgovornost do sebe in do 
drugih, ko se zapeljemo na ce
sto. Pri akcijah sodelujemo s 
Svetom za prometno varnost in 
policisti z Vrhnike ter avtošolo 
C O M T A R , ki nam pomagajo 
pri opravljanju izpitov za kolo 
in kolo z motorjem ter pregledih 
koles, s katerimi se vozijo učen
ci. Če je le-to tehnično neopo
rečno, učenec prejme posebno 
nalepko, ki to potrdi. 

Za teden prometne varnosti 
smo z učenci krožka pripravili 
razstavo na to temo in uredili 

J j f 

Ob mesecu 
požarne 
varnosti 

V soboto, 11. 10. 1997, smo 
vrhniški gasilci priredili manjšo 
sektorsko vajo na »Vasi«. 

Pomagala so nam še tri so
sednja društva, in sicer: P G D 
Verd - 1 cisterna 8000 1, P G D 
Stara Vrhnika - orodno vozilo 
P G D Ligojna - cisterna 60001 in 

N A Š G L A S NAJ S E Ž E DO V A S 

VABILO VABILO VABILO VABILO VABILO 

Leto je naokrog in spet bi Vam radi pokazali, kaj 
smo ustvarjali med letom: izdelovali smo svilene in 
papirnate rože, voščilnice, oblikovali glino, vezli, 
pletli, kvačkali in šivali, klekljali, barvali in risali. 

Izdali smo tudi novo številko Utrinkov. 

Vsak dan bomo predstavili tudi katero od naštetih 
dejavnosti. 

Obiščete nas lahko od 25. do 30. novembra 1997, in 
sicer od 10. do 17. ure. 

V petek, 28. novembra 1997, pa si boste lahko ob 
11. in 16. uri pod vodstvom strokovnih delavcev 

ogledali Dom in vprašali vse, kar vas zanima o živ
ljenju in delu v našem Domu. 

Stanovalci in delavci 
Doma upokojencev Vrhnika 

prometni kotiček, ki j ih sezna
nja z zanimivostmi in novostmi 
s tega področja. 

Kot že prejšnja leta pa smo v 
omenjenem tednu obiskali gos
poda župana Vrhnike Vinka 
Tomšiča. Na srečanje so učenci 
prišli z mnogimi vprašanji in 
predlogi za izboljšanje razmer 
na cesti in ob njej. Skupaj s so
delavci iz Sveta za prometno 
varnost in g. policistom so od
govarjali na naša vprašanja in 
sprejeli nekatere pobude o ure
ditvi prometnih površin v širši 
okolici šole kot potrebne. Pro
blemov je kar nekaj, zavedamo 
pa se, da vsega ne bo moč posto
riti v kratkem času. Kljub temu 
upamo, da bodo uresničeni vsaj 
nekateri naši predlogi, ki bi ne
dvomno pripomogli k večji var
nosti otrok na poti v šolo. Radi 
se bomo udeležili tudi nasled
njih takšnih srečanj, saj učenci 
iz lastnih izkušenj najbolje ve
do, kje in zakaj se na cesti poču
tijo ogrožene. Nekaj vtisov z 
obiska pa so zapisali tudi sami. 

Janko Slovša 
in učenci prometnega krožka 

orodno vozilo. Na tem kraju je 
hidrant, a je kraj zaradi klanca 
in ozke ceste dokaj zahteven za 
posredovanje. 

Ob 10. uri smo se zbrali pred 
vhrniškim gasilskim domom. 
Prvi avtomobil je odpeljal ob 
10.05, v zamiku 2 minut pa pre
ostali. S cisterno vrhniškega 
društva smo vozili po Stari cesti 
in do gostilne Oblak rabili 6 
min. Drugi pa so vozili po Tr
žaški cesti in po cesti 6. maja do 
Vasi. 

Vajo smo izvajali v verigi. Od 
potoka Bela pa do vrha klanca 
smo razvili 2-krat 350 m B cevi s 
predpostavko, da seje pokvari
la motorka in popokale nekate
re cevi zaradi dotrajanosti. Na 
vrhu smo razvili še 90 m C cevi. 

Vaja je bila dokaj stvaren po
kazatelj časa posredovanja, pri
pravljenosti in ne poznavanja 
kraja za nekatere gasilce. Sama 
vaja je pokazala tudi nekatere 
pomanjkljivosti, ki j ih naredi
mo tudi na intervenciji. 

Na vaji je sodelovalo 26 gla-
silcev iz omenjenih društev in še 
10 pionirjev iz vrhniškega druš
tva. 

Vsem udeležencem in kraja
nom se zahvaljujemo za udelež
bo na vaji »Vas«. 

Do 22. 10. 97 je bilo že 24 in
tervencij ob požaru, 7 interven
cij ob neurju in 1 intervencija pri 
prometni nesreči. 

Gasilci iz Vrhnike 
pov. Anton Gostiša 

m a 

Tržaška 3, Vrhnika, tel.: 061/752-714 



— Spoštovani! = = = = = 
Danes, ko ste zdravi, lahko brez kakršnih koli težav pogreša

te določeno količino krvi. Življenje je nepredvidljivo in morda 
boste že jutri sami potrebovati tujo kri . Kako zelo boste hvalež
ni tistemu krvodajalcu, ki vam bo rešil življenje. Razmislite in 
prepričajte še svoje prijatelje, naj storijo ta humani korak. V 
občini Vrhnika bo krvodajalska akcija: 

- v četrtek, 27.11.1997, od 8.do 15. ure 
- v petek, 28.11.1997, od 7. do 13. ure 

v Cankarjevem domu na Vrhniki. 

LE KRI NADOMESTI KRI! 

Akcija »Nikoli sami '97« 
Rdečemu križu Slovenije je v 

letošnji akciji zbiranja finanč
nih prispevkov za podporo hu
manitarnih programov R K S , ki 
je potekala pod geslom O B A R -
V A J M O J I M Ž I V L J E N J E , do
slej uspelo zbrati 64.184.167,00 
SIT. 

V akcijo seje vključilo 33.577 
donatorjev - darovalcev, prav
nih in fizičnih oseb, ki so svoja 
sredstva po dosedanjih podat
kih oz. opravljeni analizi name
nih: 

- 88,02% darovalcev je sred
stva namenilo za materialno 
pomoč socialno ogroženim po
sameznikom ter družinam, 

- 6,7% darovalcev je sredstva 
namenilo za programe pomoči 
bolnim, ostarelim ter invalid
nim osebam, 

- 3,11% darovalcev za pro
grame letovanja socialno ogro
ženih otrok, . 

- 1,49% darovalcev je sred
stva namenilo za programe pre
magovanja vseh vrst zasvoje
nosti, 

- 0,4% darovalcev je sredstva 
namenilo za programe pomoči 
brezdomcem in beguncem, 

- 0,22% darovalcev je sred
stva namenilo za programe dela 
z mladimi, 

- 0,06% darovalcev pa je sred
stva namenilo za programe med
narodnega humanitarnega pra
va. 

Čeprav akcija zbiranja sred
stev še ni končana oz. posamez
niki ter pravne osebe še vedno 
nakazujejo sredstva, smo že 
pripravili 22.156 enotnih pre-
hrambnih paketov, k i j ih bomo 

v naslednjih dneh razdelili 56-
tim območnim organizacijam 
R K po vsej Sloveniji. 

Prav tako bi radi omenili, da 
bomo s sredstvi, ki so j ih dona-
torji doslej namenili za letova
nje socialno ogroženih otrok, v 
letu 1998 - poletni sezoni, omo
gočili brezplačno letovanje 63-
tim otrokom iz socialno šibkih 
družin. 

V okviru zimsko-novoletnega 
programa oz. programa pomoči 
starim, bolnim in invalidnim 
osebam pa bomo po doslej 
zbranih podatkih uspeli pripra
viti pomoč v obliki prilagojene 
pomoči za 2.937 posameznikov 
iz omenjene kategorije oseb. 

Sredstva, ki so j ih donatorji 
namenili za druge programe, pa 
bomo namenili v skladu z že
ljami ter zahtevami donatorjev. 

Ker sredstva darovalcev akci
je N I K O L I S A M I '97 še vedno 
pritekajo, lahko z gotovostjo 
trdimo, daje akcija v primerjavi 
z lansko v celoti uspela oz. re
zultati kažejo, da je Rdečemu 
križu Slovenije uspelo zbrati, v 
primerjavi z enakim obdobjem 
lani, večjo vsoto darovanih sred
stev oz. zagotoviti ter pripraviti 
več enotnih prehrrambnih pake
tov. 

Vse, k i se še nameravajo 
vključiti v akcijo N I K O L I S A 
M I '97 in podpreti humanitarni 
program R K S , prosimo, naj 
nakažejo svoje prispevke na ži
ro račun R K S , številka 50101-
678-51579, sklic na številko 018. 

Informativna služba R K S 
Mirje 19 

1000 Ljubljana 

V slogi je moč 
Morda ste ali zadnje čase na 

sprehod ali po opravkih na Mirke 
ali v Retovje? 

Na začetku Razorcove kmetije 
vas je prav gotovo razveselil po
gled na obnovljeno kapelico, ki 
kar zablešči iz zelenja, ki jo ob
daja. Mirani so se naveličali nje
nega propadanja. Stopili so sku
paj in sporazumno z gospodarjem 
Vladom sklenili, da je propada
nju treba narediti konec. S skup
nimi napori so opravili gradbena 
dela, Zavod za spomeniško var
stvo je določil barvo sten, Jože 
Tršar (izhaja iz Razorcovega ro
du) je napravil lično ograjo, An
dreja Butkova (Miklčova) pa je 
skrbela za cvetje in lučko, čeprav 
v kapelici še ni bilo slike. 

Prvotna slika je bila narejena 
na pločevino in je najverjetneje 
delo slikarja Simona Ogrina 
(1851 - 1930). Tako domneva 
njegov vnuk Janez Oblak, ki pra
vi, da je to v njegovi zavesti že od 
malega. Kdaj je bila narejena 
kapelica, smo povprašali gospo 
Anico Čižkovo (je iz Razorcove
ga rodu). Meni, da so jo dali po

staviti njeni stari starši nekje na 
prelomu stoletja, vendar ne ve, v 
kakšen namen, ali v zahvalo ali 
prošnjo. Slika je predstavljala 
moža- in ženo, ki molita k brez-
janski Mariji. Marijino sliko dr
žita plavajoča angela, v ozadju je 
Verd z Javorem. Ta koncept je 
upošteval Musec iz Logatca, le 
molilca nista zakonca, pa pa po
potnika - starejai mož in mla
denka. Slikarja sta izbrala Vlado 
Korda in Stane Moškon, kije bil 
duša tega podviga. 

Obnova kapelice in slika je bi
la kar velik finančni zalogaj, pri 
čemer pa Mirčani niso bili osam
ljeni. Za sliko so zbrali denar 
stanovalci Ložce in Nove vasi, ki 
so neposredni sosedje in sorodni
ki Razorcovih. Najbrž so ponosni 
ih zadovoljni, da se je njihov pri
spevek spremenil v nekaj tako 
lepega. 

V nedeljo, 19. oktobra, popol
dne ob 5. uri je dekan Vinko Pod-
bevaek kapelico blagoslovil. Peli 
smo Marijine pesmi, molili litani-
je Matere božje in poslušali lepo 
besedilo, ki spremlja blagoslov. 
Stane Moškon, ki zastopa Mirke 
v krajevni skupnosti Verd, je po
vedal nekaj besed o delu, delav
cih, o pomoči sosedov, se zahvalil 
za finančno pomoč in izrazil po
nos in veselje nad tako uspešno 
opravljenim delom. 

Naj bo tako, kot je rekel gos
pod dekan po blagoslovu: Odslej 
se bo morda kdo, ki bo šel mimo, 
ustavil, se zagledal v sliko in se 
priporočil Marijinemu varstvu, 
ali ko se bo peljal mimo z avtom v 
službo, bo mimogrede pozdravil 
Marijo. Ko bodo spremljali po
kojnega vaščana na zadnji poti, 
se bodo ustavili pri kapelici, kot 
so to storili v nedeljo, ko so 
spremljali pokojno žuštarjevo ma
mo. 

Lepo delo je konano. Kapelica 
je dokaz, da je v slogi moč. Naj bo 
blagoslov za vse, ki so sodelovali, 
in za vse ljudi dobre volje. 

Anka Petkovšek 

PREDSTAVITEV KNJIG 

»Slovensko pesništvo 
upora 1941-45« 

Ob obletnici rojstva pisatelja 
Karla Grabeljška - Gabra je bila 
v organizaciji Območnega od
bora Zveze borcev Vrhnika in 
Zveze kulturnih organizacij Vrh
nika 18. oktobra v Cankarje
vem domu predstavitev knjig 
Slovensko pesništvo upora 
1941-45. Ob polni zasedenosti 
Male dvorane Cankarjevega do
ma so predstavitev popestrili 
trije učenci sedmega razreda 
Osnovne šole Ivana Cankarja z 
recitacijami izbranih pesmi iz 
predstavljenih knjig. Učence je 
pripravila profesorica Ivanka 
Krasnikova. Med drugim so 
predstavili tudi pesmi Filipa 
Riharja, rojenega v Verdu, kije 
bil v tako imenovanem preser-
skem procesu obsojen na smrt 
in potem pomiloščen na do
smrtno ječo, in partizanskega 
pesnika Janka Franzla - Vanj-
ka, ki je pred vojno živel na 
Vrhniki . 

Prof. dr. Boris Paternu je 
predstavil potek zbiranja gradi
va, ki gaje v letih 1971-1986 pod 
njegovim mentorstvom in ob 
pomoči Marije Stanonik in Ire
ne Novak-Popov vodil prof. 
Nace Šumi. Gradivo je zbiralo 
53 študentov in zbrali so okrog 
12.000 besedil. Od tega je v šti
rih knjigah objavljenih 2300 be
sedil. Pri vsakem besedilu je po
leg imena avtorja tudi opis 
okolja in razmer, v katerih so 
pesmi nastajale. 

Dr . Paternu je v svojem na
govoru omenil, da v vseh za

hodnih deželah pesništvo upora 
mnogo bolj cenijo kot pri nas. 
Povsod so zbrali vse, kar so 
spesnili v odporniškem gibanju 
in v taboriščih. K o je primerjal s 
številom in vsebino odporniških 
pesmi, ki so nastale v posamez
nih zahodnih državah in naše 
število ter vsebino, je ugotovil, 
da daleč presegamo njihovo 
pesništvo. V zbirki pesmi iz ta
borišča Dachau je več kot tret
jina slovenskih pesmi. Tudi v 
zbirki odporniških pesmi, ki je 
izšla v Franciji, je kar zajeten 
del slovenskih pesmi upora. 
Druga znamenitost naših pesmi 
upora je, daje manjši del izpod 
peresa tedaj že znanih pesnikov, 
a veliko več pa j ih je nastalo 
med navadnimi ljudmi, celo na
pol pismenimi ljudmi, k i so iz
ražali svoje slabe razmere. 

Prvo knjigo Partizanske pes
mi je izdala Mladinska knjiga 
leta 1987. Drugo knjigo Parti
zanske je izdala Dolenjska za
ložba leta 1995, tretjo knjigo 
Zaledne je izdala Dolenjska za
ložba leta 1996 in četrto knjigo 
Zaporniške in taboriščne, iz-
gnanske, iz tujih enot pa je Do
lenjska založba izdala letos. 

Predstavitve sta se udeležila 
tudi urednik Dolenjske založbe 
Franc Šali in Zdravko Petrič. 

Po predstavitvi je ob pogovo
ru s prisotnimi predstavniki po
tekala prodaja knjig, k i j ih je iz
dala Dolenjska založba. Poku
pili smo vse knjige, k i so j ih 
pripeljali s seboj. 

Obisk 
v Gonarsu 

Območni odbor Združenja 
borcev Vrhnika je 25. oktobra 
organiziral obisk Kostnice v 
Gonarsu. Spomin na umrle ta
boriščnike je letos počastilo 52 
občanov Borovnice in Vrhnike. 
Med obiskovalci so bili tudi ne
kdanji taboriščniki in njihovi 
sorodniki. 

Na poti v Gonars smo spoz
nali zgodovino taborišča od 
njegovega nastanka v letu 1941. 
Seznanili smo se z organizacijo 
taboriščnega življenja v bara
kah in pod šotori , s podatkom o 
v taboriščih rojenih in umrlih 
otrocih, saj se je tam rodilo 53 
živih, od katerih so le redki pre
živeli. Mrtvorojenih otrok je 
evidentiranih šest. 

V Kostnici, kije bila zgrajena 
leta 1973 je 453 krst. V 410 kr
stah so v Gonarsu umrli tabo
riščniki, 43 krst pa so prinesli iz 
bližnjih taborišč. Pred pokopa
liščem so nas počakali pred
stavniki občine Gonars s svet
nikom občinskega sveta, ki so 
tudi sodelovali pri obujanju 
spomina na tam umrle taboriš
čnike. 

Venec pri spomeniku Sloven
cem ob kostnici so položili ne
kdanji taboriščniki in se tako 
spomnili na svoje sotrpine. 

Po obisku Gonarsa smo se 
ustavili v Braniku, kjer nas je 
pričakalo skupno kosilo. Na 
poti v Branik smo se peljali mi
mo Gorice ter obudili zgodovi
no Gorice in okolice od njenega 
nastanka do današnjih dni. 

Po kosilu smo obiskali še 
grad Rihemberk, ki kraljuje nad 
dolino Branice in ga obnavljajo 
že več desetletij. 

P .F. 

Knjige ob predstavitvi na Vrhniki ( O O Z B N O V Vrhnika). 

Na tem prostoru je dolga leta stal vrtec, ki pa je v začetku letošnjega 
leta nesrečno pogorel. V oktobru seje podrlo še vse, kar je ostalo. Tako 
je pripravljen teren za nadaljnja dela, ki bodo potrebna za pričetek gra
ditve novega vrtca. 

OBVESTILO 
D r u š t v o inva l idov V r h n i k a organiz i ra za č l ane - redne 

i n podporne - silvestrovanje v gos t i šču M o č i l n i k . Z a do
bro prehrano bo poskrbel M a r i n č i č , za veselo r a z p o l o ž e 
nje Janez K o g o v š e k , sledi pa tudi p resenečen je . 

Silvestrovanje bo v torek, 30. decembra, s p r i č e t k o m 
ob 16. u r i . 
Informacije in prijave - v d r u š t v e n i pisarni . 

D I V R H N I K A 

OBVESTILO 
D r u š t v o prijateljev mladine V r h n i k a vabi vse otroke 

do 12. leta, da se nam skupaj s s t a r š i p r i d r u ž i t e o d pone
del jka, 1. 12., do č e t r t k a , 4 .12 . 1997, v M a l i dvoran i C a n 
karjevega d o m a na V r h n i k i , kjer bodo potekale novolet
ne delavnice o d 15.30 do 18.30. 

Izdeloval i b o m o adventne v e n č k e , obeske za novoletne 
jelke i n novoletne v iz i tke . V če t r t ek pa bo delavnico po
pestril še pevski zbor . 

Delavnice bodo vodi le vzgojiteljice iz vrtca. 

P R I D I T E , V A Š I I Z D E L K I V A M B O D O P O L E P Š A L I 
D E C E M B R S K E P R A Z N I K E ! 

DRAGI OTROCI! 
Z a u v o d v veselo praznovanje N O V E G A L E T A vam 

D r u š t v o prijateljev mladine V r h n i k a pr ipravl ja veselo 
novoletno rajanje. Zabava l a vas bosta S P I D I I N G O G I , 
k i sta prav za vas p r i š l a iz M e h i k e . Skupaj b o m o zaplesali 
in p r i k l i c a l i dedka M r a z a , k i bo v svojem k o š u prinesel 
sladke dobrote. 

V I D I M O S E V Č E T R T E K , 18. 12. 1997, 
V T E L O V A D N I C I O Š I C O B 16. ur i . 

P R I D I T E , I M E L I S E B O M O » K U L « ! 
D P M V R H N I K A 

Dela na prenovi mostu čez Ljubljanico (cesto Vrhnika - Borovnica) so v 
polnem teku. Vozna je samo ena stran mostu, desna pa je že v izdelavi 
za prenovo. Promet pa je urejen s semaforjem, zato večkrat nastajajo 
kolone. Zato je potrebna velikastrpnost voznikov, da bo promet potekal 
normalno. 

Zadnje deževje je gladino Ljubljanice precej dvignil. Na nekaterih 
mestih je celo prestopila bregove in precej poplavila. Dela na prenovitvi 
mostu pa so se ne glede na to nadaljevala. 



V GALERIJI 2 

Razstava Skulptur in 
risb Janeza Pirnata 

Vrhniška G A L E R I J A 2 je v 
svoje razstavne prostore priteg
nila enega najvidnejših sloven
skih umetnikov kiparja Janeza 
Pirnata. To je bil tudi povod, da 
seje odprtja njegovih malih pla
stik - skulptur in risb udeležilo 
veliko njegovih poznavalcev in 
številnih znanih gostov. Raz
stava akademskega kiparja je 
bila odprta v četrtek, 6. novem
bra 1997, in bo na ogled do 15. 
decembra letos. Samega kiparja 
in njegovo delo je v odsotnosti 
umetnostne zgodovinarke Po
lone škodi predstavila Mojca 
Novak. Dramska igralka Nadja 
Strajner Zadnik pa je interpreti
rala nekaj zanimive poezije ter 
tako večer popestrila na resnino 
kulturno-umetniški vrhunec. Ra
zstava skulptur in risb je nekak
šen zaokrožen ciklus del, k i so 
nastala letos in so tudi prvi na 
ogled. Male plastike nekako 
spet prikazujejo drobne zasa
njane obraze in obrazke, ki j ih je 
tenkočutno izluščil iz kamnitih 
fragmentov. Tudi risbe pred
stavljajo enako tematiko, saj se 
z njimi večinoma posveča žen
ski figuri, portretom in obra
zom. S skopimi potezami pa 
prikazuje podobo obličja ali pa 
v klopi zvito telo. Prav l iki 
skulptur in risb izražajo umet
nikov svojsten lirino-političen 
naboj, čustvenost in dramatič
nost trenutka, prežetega z ero
tiko. Akademski kipar Janez 
Pirnat se je rodil pred 65 leti v 
Ljubljani. N i čudno , daje vzlju
bil umetnost, saj je bi l pokojni 
oče Nikolaj priznan slovenski 
grafik, slikar in kipar, mama 
Nada Kraiger pa je književnica. 
Tako se je prvih slikarskih in 
kiparskih potez učil pri očetu, 
nato pa v ateljeju kiparja Jako
ba Savinaka. Ze leta 1959 je di
plomiral na Akademiji za l i 
kovno umetnost v Ljubljani 
-smer kiparstvo. Veliko let seje 
študijsko izpopolnjeval v Italiji, 
Franciji, Švici, Nemčiji, Belgiji, 
Holandiji in Rusiji, kjer je spoz
naval kiparske utrinke in dela 
teh dežel. Leta 1967 je prejel 
Fordovo štipendijo in tako eno 
leto delovno preživel v Z D A . 
Nekako leta 1959 gaje pot zane
sla v Istro, kjer še sedaj preživi 
večino leta ter plodno in uspeš
no deluje. Udeležil seje številnih 
samostojnih razstav sirom Evro
pe, sodeloval na skupinskih raz
stavah in mednarodnih kipar
skih simpozijih. Prejel je tudi 
številne nagrade za svoje kipar
ske mojstrovine. Naj poudari
mo še nekaj misli o delu aka
demskega kiparja Janeza Pirna
ta, kot ga -Vidi umetnostna 
zgodovinarka Polona Škodič. 

»Morda je akademski kipar Ja
nez Pirnat zato tako samosvoja 
umetniška osesbnost, ker že šti
ri desetletja ostaja zvest obra
zom in ženskim l ikom, ki hkrati 
tematsko predstavljajo največji 
vzpon njegove, sicer zelo obsež
ne kiparske in nasploh likovne 
ustvarjalnosti. Svoja doživetja 
in odnos do sveta, svetovljan
stvo in občutljivost, svoje filo
zofsko načelo, nazor in poln 
umetniški izraz posreduje kot 
uresničenje duhovnega in mate
rialnega bivanja. Veliina njego
vega mojstrskega dela pa se ne 
kaže le v vsebinskih in oblikov
nih razsežnostih, temveč tudi v 
sintezi znanja, raziskovanju spoz
nanj in slednjič kot udejanjeno 
sozvočje vsega, kar lahko poj
mujemo kot celostno umetniš
ko vsebino ne glede na slogovne 
značilnosti. Janez Pirnat je od 
svojih ranih začetkov sklenil 
trdno in globoko vez s kam
nom. Prvo kiparsko delo je na
stalo že leta 1945 na temo Can
karjeve povesti Hiša Marije 
Pomonice. V naslednjih deset
letjih so med drugimi mnogoš
tevilnimi razstavami doma in na 
tujem sledila tudi večja, monu-
mentalna dela in javni spome
niki , ki j ih je postavil v Ljubljani 
in v drugih slovenskih mestih. 

Janez Pirnat je kot mnogos-
transka osebnost v svojem bo
gatem in plodnem ustvarjalnem 
opusu postavil trden in tvorni 
kamen v zgradbi sodobne slo
venske umetnosti. Njegovo delo 
je v mnogočem zaznamovalo 
naš prostor in hkrati preseglo 
meje tudi v pomenu mednarod
ne uveljavitve. 

Neka neverjetna energija in 
vitalnost izžarevata iz umetni
ka, nemir v raziskovanju »lepe
ga«, da izrazi vso svojo človeš-

Kipar Janez Pirnat, ki največ ča
sa preživi in oblikuje v Istri, kjer 
lahko tudi najde največ zanimi
vega kamnitega materiala. 

ko, intelektualno in duhovno 
silo, dajo nadgradi v kiparskem 
logosu. 

Umetnost in njeno poslan
stvo je pravzaprav neka univer
zalna govorica, ki zmore tudi 
brez besed globoko in vzneseno 
osmisliti naše bivanje. Bivanje, 
ki ga živimo v naših malih, ome
jenih prostorih in ga lahko obo
gatimo tudi na ta način. 

Nihče ne more zaustaviti mi
nevanja, zato je po kiparjevih 
besedah »zaustavitev časa umet
nost«. Od tu naprej smo morda 
bliže tistemu, kar lahko le obču
timo, morda bliže tistemu, kar 
se dotika pojma večnosti.«Na 
koncu pa lahko rečem: minil je 
še en izjemen kulturni dogodek, 
samo razstavo pa je treba videti 
in prikazala se nam bo realna in 
razpoznavna slika umetnika. 

S.S. 

FRANCOSKI 
GENERAL 
JEAN-BAPTISTE 
BERNADOTTE 
IN NJEGOV OBISK 
SLOVENSKIH 
KRAJEV LETA 1797 

Motna svetloba sveč je 
napolnila notranjost katedrale 
v Stockholmu in skozi zaveso 
dima, k i je prekrivala svečanost 
dogodka, so se zalesketali dia
manti kraljeve krone. Francoz 
Jean - Baptiste Bernadotte je 
postal preteklost: v svetlo pri
hodnost mrzle skandinavske de
žele je vstopil kralj Karel Janez 
X I V . . . 

V sredo, 29. oktobra je bila v 
Cankarjevem domu na Vrhniki 
otvoritev zgodovinske razstave 
o francoskem generalu, k i je 
pred 200 leti obiskal naše kraje, 
med njimi tudi Vrhniko. Raz
stava,, avtorja Marka Freliha 
dipl. arheologa in zasebnega 
raziskovalca, dokumentirano pri
kazuje prihod in bivanje Jean -
Baptista Bernadotta na naših 
tleh, katerega marsikdo pozna 
le iz romana Desiree, avtorice 
Anemarie Selinko. 

Razstava bo na ogled do 12. 
novembra. 

Vabljeni! 
Pripravila: 

Nevenka Malavašič 

PROGRAM 
PRIREDITEV V 

C A N K A R J E V E M 
DOMU 

NA VRHNIKI 

NOVEMBER 1997 

Petek, 7.11., ob 20.uri, 
Pogovor z rojaki 
M I S A M O L K 
T V voditeljica, odgovorna 
urednica razvedrilnega pro
grama 
na nacionalni T V . 

Petek, 14.11., ob 20.uri, 
Gledališka predstava PR
V A K L A S A , 
gostuje Mala drama iz Lju
bljane. 
Za abonma Komedija in 
izven (vstopnina 1.200 SIT). 

Četrtek 27. in petek 28.11., 
K R V O D A J A L S K A A K 
C I J A , 
Rdeči križ Slovenije. 

Petek, 28.11. ob 19. uri, 
VEČER P E S M I , P L E S O V 
I N OBIČAJEV, 
nastop folklornih skupin in 
ljudskih godcev iz 
Horjula, Cerknice, Grosup
ljega, Vrhnike. 

Sobota, 29.11., 
C A N K A R J A D A '97 
ob 19. uri improvizacijska 
tekma, 
ob 20.uri gledališka pred
stava, 
ob 23. uri družabni večer 
gledaliških skupin. 
Mladinski center Vrhnika. 

Z A O T R O K E 

A B O N M A 
E N A J S T A ŠOLA 

Sobota, 8.11., ob 16.uri, 
Ž O G I C A M A R O G I C A , 
predstava Lutkovnega gle
dališča Maribor. 

R A Z S T A V E 

Petek, 14.11., ob 18. uri, 
Otvoritev slikarske razstave 
Dragutina Cifreka. 

Galerija Kašča v Verdu. 
Stalna razstava fotografij 
l ikovnih del slikarja JO
Ž E F A PETKOVŠKA. 

Ključ galerije dobite pri 
Žirovnikovih, v sosednji 
hiši. 

V programu lahko pride 
do spremembe. Prosimo Vas, 
da spremljate naše objave v 
Kažipotu časnika Delo, na 
Notranjskem radiu, na dru
gih valovih slovenskih radij
skih postaj in na stalnih 
oglasnih mestih po občini. 

Razstava del Maje Pogačnik 
V sredo 8. oktobra je bila v 

Cankarjevem domu na Vrhniki 
otvoritev razstave mag. art. M a 
je pogačnik. Slikarko je pred
stavil dr. Janez Bogataj, pro
gram otvoritve pa je z avtorsko 
glasbo obogatil Lado Jakša. 

Maja Pogačnik se je po sred
nji šoli za oblikovanje v Ljub
ljani odločila za študij na Visoki 
šoli za uporabno unfietnost na 
Dunaju, kjer je leta 1985 zaklju
čila tudi podiplomski študij. Po 
študiju je bila na Dunaju več let 
dejavna kot grafičarka in i lu-
stratorka. 

Njeni začetki slikarstva 1989 
so povezani z učenjem taiji qua-
na, meditacije in kaligrafije. 

Prvič je samostojno razstav
ljala leta 1992 v Taiji centru 
»Yee Kung« na Dunaju. Sledile 
so številne razstave po avstrij
skih mestih, od tega večkrat na 
Dunaju. Predstavljala seje tudi 
v Pragi, Krakovu, v Kranju in 
Ljubljani. 

Mag. Čr tomir Frelih je zapi
sal: » Maja Pogačnik s svojo 
skrajno, do znaka reducirano 
podobo, preliva lastna doživet
ja v enopotezni zaris, k i kot dia-

Pogovor z rojaki 

gram prevede občuteno v v i 
zualno - čutno zaznavo. Ta na 
videz preprost postopek temelji 
na dolgotrajnem akumuliranju 
in zbiranju energij, ki se končno 
zgostijo v trenutek spontanega, 
neposrednega in neponovljive
ga kreativnega dejanja. Krajin
sko izhodišče se nam ne vrne 
kot zrcalna podoba, marveč kot 
ekstrakt brezštevilih optičnih 
senzacij. Poteze govorijo tako 
prepričljivo, da j ih ne bi mogla 
ustvariti nikjer drugje, kot tu 
sedaj.« 

ZVEZA KULTURNIH 
ORGANIZACIJ 

VRHNIKA 
TržaSka c.25,1360 V r h n i k a 
Telefon:061-753-648 

Molk 
Našemu povabilu na tokratni pogovor z rojaki seje prijazno odzvala 

rojakinja, po vsej Sloveniji znana in priljubljena televizijska voditeljica 
ter odgovorna urednica razvedrilnega programa na nacionalni televiziji 
Miša Molk. 

V pogovoru, ki gaje vodil režiser Andrej Stojan, nam je zaupala do
godke iz svojega otroštva na Vrhniki, iz mladosti in študentskih let v 
Ljubljani. 

Pripovedovala nam je o svojem delu na televiziji, začetku, razočara
njih, uspehih, predvsem pa o ljubezni s katero opravlja svoj poklic. 

V pogovoru, ki so ga popestrili posnetki oddaj Križ kraž, Poletna noč, 
Res je, so z vprašanji in tudi odgovori, kot improviziranem kvizu oddaje 
Res je, sodelovali obiskovalci. Prijeten klepet z Mišo Molk seje zaklju
čil z željo po ponovnem snidenju. 

Morda spomladi. 
Ne .M. 

Razgovor z vrhniško rojakinjo Mišo Molk je vodil režiser Andrej Stoj-
ko, vrhniški občan. 
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Mladinski center Vrhnika 
( M C V ) po enem letu prireja že 
drugo srečanje gledaliških sku
pin Cankarjada. Letošnje bo 
potekalo v soboto, 29 novembra 
1997. Lanska uspešna in odlič
no obiskana prireditev nam je 
namreč vlila ogromno elana za 
organiziranje srečanja tudi v le
tu '97. Z vašo pomočjo, drage 
krajanke in krajani Vrhnike, pa 
bo prireditev postala tudi tradi
cionalna. Odziv občinstva - kije 
prišlo tako z bližnje kot daljne 
okolice - na prvo Cankarjado, je 
dokazal, da si v našem »prečud-
nem kraju« želimo različnih 
popestritev kulturnega dogaja
nja, v kar pa je seveda treba šteti 
tudi gledališče. Prav popestritev 
vrhniškega vsakdana z gledališ
kimi predstavami je cilj, k i ga z 

organizacijo te in podobnih pri
reditev želi doseči M C V . S to
vrstno kulturno usmeritvijo se 
strinja tudi vrhniška Z K O , saj je 
za tiste, k i se zanimajo za gleda
lišče, letos pripravila resnično 
bogat in kakovosten program. 

Za razliko od lanskega sreča
nja, ki je bilo močno prekmur
sko obarvano, bo Cankarjada 
'97 osredotočena na umetnike iz 
Ljubljane in njene širše okolice. 
Tako se nam bo v soboto, 29. 
novembra, v Cankarjevem do
mu na Vrhniki predstavilo 40 
nastopajočih iz treh različnih 
gledaliških skupin. 

Ob 19.00 uri se bo kot prva 
predstavila gledališka skupina 
Gilš iz Ljubljane z odlično glas
beno komedijo Roža d.o.6. To je 
komedija, k i je požela salve 

smeha in enega najdaljših aplav
zov v lanski gledališki sezoni 
K U D - a France Prešeren. Prav 
tako toplo pa je bila sprejeta tu
di v Tolminu, Gor ic i , Sežani, 
Ajdovščini in na drugih gosto
vanjih. 

Ob 20.30 uri se bo pričel drugi 
del srečanja, v katerem bosta 
nastopali dve gledališki skupini: 
improvizacijska skupina Piloti in 
gledališka ekipa Radia Študent, 
ki bosta odigrali Tekmo v gleda
liški improvizaciji!!!! 

Kaj sploh j e gledališka im
provizacija? Že samo ime pove, 
da je to gledališče, vendar im
provizirano; igranje iz glave, 
brez vaje, z enim samim ciljem -
nasmejati občinstvo do solz. V 
tekmi se pomerita dve ekipi, ka
terima gledalci s svojimi pred
logi »krojijo« igro. G o l i , koši, 
točke ali zadetki v tej tekmi niso 
pomembni, najpomembnejše je, 
da se igralci, še bolj pa občin
stvo, zabavajo. Za pravilen po
tek tekme skrbijo gledališki 
sodniki, k i ocenjujejo improvi-
zacijske spretnosti obeh ekip in 
ju ustrezno nagrajujejo s toč
kami. Zabavnost in iznajdlji
vost ekip hkrati ocenjujejo tudi 

gledalci, in sicer z aplavzom 
(kot pri karaokah), točkovno 
vrednost le-tega pa oceni mode-
rator predstave. Točke sodni
kov in točke gledalcev na koncu 
seštejejo in ekipa, ki ima največ 
točk, zmaga. Treba je pojasniti, 
da gledalcev k sodelovanju »s 
klopi« nihče ne sili , nihče j im ne 
skače v naročje, odločitev za 
sodelovanje je prepuščena vsa
kemu posamezniku, toda iz iz
kušenj je znano, da ni gledalca, 
ki bi se lahko zadržal in ne bi 
sodeloval v nezadržnem neurju 
predlogov iz avditorija, ki kar 
tekmujejo med seboj za končno 
zmago. Najboljši predlog občin
stva šteje kot navodilo igralcem 
za naslednjo igro!!! In tako iz 
igre v igro, iz hihitanja v hihita-
nje, iz hrohota v krohot, vse do 
ekstatičnega konca. 

Različni mediji so ob impro-
vizacijskem gledališču zapisali 
naslednje stavke. 

-»...Najbolj komičen Teatrski 
šport in obenem najbolj športen 
Komični teater, ki publiko uja
me v neustavljiv hudournik sme
ha...« 

- »...Beseda »komedija« je pre-
skopa za opis gledališkega hu

morja, ki ga nudi ura in pol gle
dališke improvizacije...« 
Ljubljančani imajo priložnost 
uživati v improvizacijskem gle
dališkem početju, znanim pod 
imenom Improliga, že več let. 
Le-ta si je pridobila zavidanja 
vreden krog privržencev, in si
cer tako akterjev kot gledalcev, 
ki redno prihajajo na nedeljske 
tekme v K U D France Prešeren 
v Trnovo. Čeprav to ni prvi slo
venski poskus improvizacijske-
ga teatra, je Improliga daleč 
najbolj znana in priljubljena 
doslej. Za začetke se velja za
hvaliti slovitemu ljubljanskemu 
uličnemu Gledališču Ane M o n -
ro, ki je septembra 1993 z Ob-
znano ustanovila Slovensko gle
dališko ligo - pozneje preimeno
vano v Improligo - v kateri so se 
j i pridružile še ekipe Šentjakob
skega gledališča, Radia študent 
itn. Novembra letos so pričeli že 
s svojo četrto impro sezono. 
Vzporedno z Improligo je bila 
letos ustanovljena tudi srednje
šolska improvizacijska liga -
ŠILA. Zato vrhniški srednješol
ci , pozor: še vedno se lahko 
včlanite in sodelujete v kateri 
izmed srednješolskih gledališ-

ko-improvizacijskih skupin, tek
me pa se bodo predvidoma za
čele konec novembra. 

S prireditvami, kot je Can
karjada '97, želi M C V pripeljati 
vrhniško občinstvo v stik z no
vimi in predvsem zanimivimi 
težnjami na področju gledališke 
komedije, ki v občinstvu pred
ramijo tisto, v naglici vsakdana 
tolikokrat zanemarjeno človeš
ko stran, imenovano tudi pri
stno veselje ali razposajenost. 

M C V se še posebno trudi, da 
previsoke cene ne bi bile ovira 
za ogled omenjene kulturne pri
reditve, zato je vstopnina za ce
lotno gledališko srečanje Can
karjada '97 vsakemu žepu do
stopnih 500 tolarjev!!! Želimo 
si, da bi se prireditve udeležili v 
čim večjem številu in se ponov
no do solz nasmejali mojstrom 
gledališke satire. 

Organizacijski odbor M C V 

Kulturno-prlredltvenl center 
in okrepčevaln ica 



4. likovna kolonija 

Likovni praznik v 
osnovni šoli Log - Dragomer 

V osnovni šoli Log - Drago
mer so letos že četrtič izpeljali 
likovno delavnico pod mentor
stvom slikarja Antona Wolfa. 
Prav on je tudi idejni oče likov
ne delavnice v tej osnovni šoli, 
saj se kot krajan Loga vedno 
vključuje v likovno dejavnost. 
Zaključek delavnice so v osnov
ni šoli Log - Dragomer izpeljali 
z otvoritvijo razstave vseh l i 
kovnih del učencev, ki je bila v 
petek, 7.novembra v večnamen
skem prostoru šole. 

Uvodni pozdrav ob otvoritvi 
je imela ravnateljica šole Karo-
lina Kegljevič, ki je številnim 
prisotnim razložila pomen že 
četrtega likovnega srečanja učen
cev, ki ob napornem šolskem 
programu najdejo še čas, pred
vsem pa veselje za slikanje. 

Sledil je kulturni program z 
otroškim pevskim zborom do
mače šole, na klavirje zaigrala 
Tina Remškar , na sintesajzerjia 
Anja Lekše. Učenka Nada Se-
benik pa je prebrala svoj spis o 
poteku likovne delavnice. Nato 
pa je mentor delavnice Anton 
Wolf podelil priznanje vsem 19 
učencem - udeležencem likov
nega druženja. Obenem je po
vedal, da so letos v delavnici so
delovale tudi učiteljice in poka
zale ves svoj amaterski likovni 
navdih. Učenci pa so se tudi iz
kazali s slikanjem dveh slik v 
akvarelni tehniki. 

Čisto na koncu pa so trem 
učenkam in trem učencem po
delili enakovredno priznanje 
kot najboljšim slikarjem. T i so: 

Živa Vengust, Ana Peško, Urša 
Vidmar, Uroš Petrač, Rok Pe-
kolj in Matej Kavčnik. 

Anton Wolf se je tudi zahvalil 
vsem sodelujočim učencem in 
učiteljem ter vsem sponzorjem, 
ki so omogočili izvedbo likovne 
delavnice. Ta je trajala tri dni, 
od 9. do 11. oktobra, motivi pa 
so bili povzeti iz prelepe narave 
barja, naslikani pa v akvarelni 
tehniki. 

Veliko organizacijskega dela 
pa so opravile učiteljice Jana 
Zadnikar, Draga Davidkova 
Enič, Mojca Šetinc in Dragica 
Klobučar, za kar se j im je ravna
teljica pred vsemi zbranimi za
hvalila. 

V imenu učencev, staršev in 
organizatorjev izvedbe likovne 
delavnce se preko Našega časo
pisa vsi zahvaljujejo naslednjim 
sponzorjem: Klasek d.o.o (Dra
gomer), Marjan Kavčič (Dre
nov grič), M T E d.o.o. (Log), 
Mizarstvo Vidmar (Sinja gori
ca), Občina Vrhnika, SIGI 
d.o.o. (Ljubljana), W O L F 
d.o.o. (Log), Vengust Trans
port - V E T R (Log), Tonka 
Permoser - Žvab , E M F - elek-
tromehanika Moškerc Franc 
(Ljubljana) ter nekateri neime
novani. 

Prav gotovo pa bo likovna 
delavnica v osnovni šoli Dra
gomer s samim ljubiteljskim 
pristopom še delovala, da se 
bodo v njej lahko kalil i mladi 
slikarji pod budnim očesom sli
karja Antona Wolfa. 

S.S. 

Učenci, ki so obiskovali likovno kolonijo, so se mentorju slikarju Anto
nu VVolfu zahvalili s knjigo. 

Za kulturni programček je poskrbel otroški pevski zbor osnovne šole 
Log - Dragomer pod vodstvom Dragice Klobučar. 

P. Jože 
Cukale 
in njegova 
poezija 

V župniji Ljubljana-Drav-
lje že nekaj desetletij deluje
jo patri jezuiti, katerim pri
pada tudi naš rojak, Vrhni-
Čan, misijonar v Indiji, p. 
Jože Cukale. Z njegovim l i 
kovnim ustvarjanjem smo 
se na Vrhniki že srečali ob 
njegovem obisku v domovi
ni. 

Župnija Ljubljana-Drav-

lje bo v začetku adventa po
svetila drugi letošnji Du
hovni draveljski večer poezi
j i p. Jožeta Cukaleta. 

V skrivnost, lepoto ter 
miselni svet misijonarja, ki 
je svoje življenje posvetil 
človeku razsežne Indije, po 
srcu pa je ostal Slovenec, 
nas bo uvedel naš znanec, 
prevajalec, pesnik g. C i r i l 
Bergles. 

Z željo in upanjem, da bi 
poezija našega rojaka na
govorila čim širši krog lju
biteljev slovenske kulture, 
vas vabimo v torek, 2. de
cembra, ob 19.30 v dvorano 
nove cerkve v Ljubljani-Drav-
Ijah. 

Francka Umek 

Lepoto kreacij krizantem Hane Šumrada si je ogledalo veliko privr
žencev cvetja in lepote. 

V MOČILNIKU NA VRHNIKI 

Otvoritev razstave 
»Prisluhnem ti - krizantema« 

V gostilni Močilnik na Vrh
niki se je v četrtek 23. oktobra 
dogodila razstava Hane Šum
rada z naslovom »Prisluhnem ti 
krizantema«. Otvoritve se je 
udeležilo precejšnje število lju
biteljev lepega, predvsem pa 
ljubiteljev cvetja in aranžmajev 
iz njih. Uvodni nagovor je z iz
branimi in umirjenimi besedami 
imela Eva Glušič - Matko. Za 
kulturni del programa otvoritve 
pa je poskrbela mlada flavtistva 
Alenka Zupan, s svojo virtuoz-
nostjo in navdihom okolja, vseh 
čudovitih šopkov in številnih 
cvetličnih aranžmajev. 

Sama razstava pa je bila ne
kako povezana s časom pred 
dnevom mrtvih, ko prelepa kr i 
zantema dobi na svoji veljavi. 
Znano je, da so prav krizanteme 
na Daljnem vzhodu častili že 
pred skoraj 3000 leti, ko je sim
bolizirala lepo in bogato življe
nje v bodočnost i , vse tja do smr
ti. Gojenje krizantem v vrtovih 
starodavne Kitajske je bila stro
go prepovedana navadnim lju
dem, kajti ta roža se je gojila 
samo v vrtovih plemenitašev. V 
kasnejšem ali novejšem obdob
ju pa je krizantema postala zelo 
cenjeno darilo, simbolizirala pa 
je predanost in prijateljstvo. 
Tudi posamezne barve krizan
teme pomenijo nekaj: rdeča -
ljubezen, rumena - vdano ljube
zen in bela - resnico. Prav ti 
motivi so Hano pripeljali, da je 
krizanteme uporabila za razsta
vo številnih šopkov, aranžma
jev, ki j ih je oblikovala v deko
raciji za grobove ter za notranji 
in zunanji dekor. Vse to je 
skupno s svojima sodelavkama 

Majdo in Marijo predstavila v 
prelepem zunanjem okolju M o -
čilnika ter v sami notranji re
stavraciji. Ob številnih razno
barvnih krizantemah je upora
bila tudi sestavine jesenske nara
ve kot so: vejica, veje, trave, 
druge cvetlice, kamne, plodove 
dreves, mah ter dodatke kot so: 
keramika, steklo, les, sveče,.. 

Vsem tem prelepim kreaci
jam sta se pridružila tudi Mojca 
in Stane Božič s svojimi izdelki 
iz keramike, predvsem s prele
pimi keramičnimi cvetovi. 

Kot smo že omenili, je otvori
tev razstave vodila Eva Glušič-
Matko, ki je med drugim po-
vdarila:« Tu smo se zbrali tisti, 
ki imamo radi lepote, ki imamo 
radi ljudi in življenje. Če si po
magamo z besedami slovitega 
pisatelja in misleca Gibran Kah-
l i l Gibrana 

Kje boste iskali lepoto in ka
ko je boste našli, če vam ne bo 
ona sama pot in vodnik? 

In kako boste mogli govoriti 
o njej, če vam ne bo ona sama 
stkala besed?... 

Namen današnje prireditve je 
torej občudovanje lepote. N i 
naključje, da se današnja prire
ditev dogaja v Močilniku. V ne
posredni blližini se rojeva velika 
in pravljična slovenska reka s 
sedmimi imeni - zadnje ime je 
Ljubljanica (tu izvira njen del 
mala Ljubljanica). To vodovje 
povezuje vse vode od Snežnika 
do Save. Vrhnika ima veliko ta
kih, energetsko mo%onih kra
jev, povsod pa je prisotna voda. 
(Retovje, Star maln, pa mali 
Plač). Malo dalje pa še Bistra in 
Pekel. 

Vrhnika živi na vodi, njeni 
predniki pa so živeli od vode, saj 
je od tod peljala pot iz Trsta 
proti Dunaju in velik del pro
meta se je od tu naprej odvijal 
po Ljubljanici. 

Osrednja snovalka današnjih 
cvetličnih aranžmajev je ga. 
Hana Šumrada, ki je svoje stva
ritve postavila v ta kraj, ki je 
energetsko zelo močan. Tu dela 
in ustvarja že kar nekaj mese
cev, dan za dnem, vedno na no
vo ga plemeniti z veseljem in 
predanostjo. 

Prečudovito je, da imamo 
med seboj človeka, kot je ga. 
Hana, kije uspela svoje življenje 
tako usmeriti, da to kar dela, de
la z veseljem in ljubeznijo. Nje
no življenje je prežeto z naravo 
in njen namen je z naravnimi 
materiali prikazati dekoracije 
na drugačen način. 

Do sedaj so bile njene kreaci
je vtkane v okolje gradu Snež
nik, Tivolija, Zelške cerkve in 
mnogo intimnih delavnic. Zad
nja razstava je bila namenjena 
»sončnici« tokrat pa roži, ki jo v 
našem okolju pred vsem pove
zujemo z dnevom mrtvih.« 

Ob koncu pa so vsi prisotni 
poizkusili mošt in pečen ko
stanj, ki sta prav gotovo dopol
nila zanimiv kulturni dogodek v 
Močilniku. Prav take prireditve 
pa dvigujejjo turistično ponud
bo Vrhnike, saj je bilo kar precej 
neznanih obrazov prisotnih. 

Celotno prireditev pa so pri
pravili s svojimi idejami, delom 
in tudi podporo: gostitelja Si
mona in Jani Marinčič, Turi
stično društvo Blagajana Vrh
nika, z vinom in moštom Pavle 
Peskavec - Vipava, Humanik 
H I T in R M T R A D E s svečami 
in Vesna Oblak. 

S.S. 

V Močilniku 
tudi razstava 
slik 

Te dni je možno v Gostilni 
Močilni ogledati tudi zanimivo 
razstavo naše rojakinje Martine 
Brajič, rojene Zobec, kije posta
la slikarka - samorastnik. 

Osmošolci na 
predstavitvi 
obrtnih 
poklicev 

Na letošnjem obrtnem sej
mu v Celju je obrtna zborni
ca Slovenije pripravila pred
stavitev dualnega sistema izo
braževanja. Gre namreč za 
ponovno uvajanje vajeništva, 
kije bilo ukinjeno v šestdese
tih letih. 

Z željo, da se novost pred
stavi javnosti, je zbornica 
pripravila v sodelovanju s 
srednjimi šolami predstavit
ve poklicev, za katere dualni 
sistem izobraževanja že po
teka. T i poklici so: zidar, te
sar, mizar, mesar, avtome-
hanik, avtoklepar, galante-
rist, izdelovalec usnjenih in 
krznenih oblačil in RTV me
hanik. 

Predstavitve seje udeleži
lo 17.300 učencev iz 282 šol, 
med njimi tudi učenci vrh
niške, borovniške in drago-
merške žole, katerim je ogled 
omogočila vrhniška Obrtna 
zbornica, saj je pokrila stroš
ke prevoza in prehrane. 

Staršem pa še napotek -
premislite o možnosti vpisa 
vašega otroka v dualni si
stem izobraževanja. Infor
macije o tem so na voljo na 
osnovnih šolah in območnih 
obrtnih zbornicah. 

Območna obrtna zbornica 
Vrhnika 

Otroška leta je preživela v 
družbi treh bratov in sestre na 
Vrhniki . Zdaj pa že nekaj let živi 
in ustvarja v krogu svoje druži
ne na Logu pri Brezovici. Kot 
slikarka - samorastnica je prvi 
likovni jezik sprejemala pri l i 
kovnem pedagogu S. Hočevar
ju. Kasneje seje likovno izobra
ževala pri akademski slikarki 
Tanji Špenko. Prav pri njej pa je 
odkrila izjemno veselje in spo
sobnost se izražati na platnu. Še 
posebno pri srcu j i je bila nara
va, z vso svojo barvitostjo in 
svetlobnostjo. Med krajinskimi 
slikami pa vso pozornost po
sveča barju in brezami. Samo-
izobražuje se še naprej pri prof. 
Savu Sovretu, ki j i je odprl nov 
zorni kot slikanja. Velik izziv j i 
sedaj pomenijo živalske figure 
in slikanje stavb. Svoj slikarski 
talent pa pušča tudi v tihožitju. 

Razstava je še vedno na ogled 
in to cel november. Zato si Vrh-
ničani oglejte številne slike naše 
rojakinje Martine Brajič v go
stilni Močilnik, ki postaja za
nimiv kulturno zabavni hram. 

S.S. 

Lep glasbeni večer pri Botru 

Ena izmed številnih kreacij krizantem in naravnega materiala (veje, 
trate,) 

V zanimivo kluturno življenje 
Vrhnike se je vključila tudi go
stilna Boter, katere lastnik je 
Franci Pišek. V torek 28. okto
bra je v večernih urah gostoval 
znani kantavtor in igralec Iztok 
Mlakar. V polnem zimsko - let
nem vrtu je Iztok Mlakar pri
pravil prijeten glasbeno - kul
turni večer. V svojem značilnem 
kraške-primorskem narečju je 
zapel nekaj svojih pesmi, ki j ih 
prepleta njegova provokativna 
tematika. Prav ta pa je značilna 

podobi našega časa in zanimiva 
v vsakem trenutku ter politič
nemu obdobju. Izkazal seje tu
di kot igralec s svojo pripoved-
nostjo z značilnostmi Krasa in 
Primorja. Na končuje pritegnil 
tudi poslušalce, ki so ga nagra
dili z velikim aplavzom. Res pa 
je, da si takih večerov z določe
nim številom poslušalcev, ki na
redijo bolj intimen trenutek še 
želimo. 

S.S. 



POSVET O RAZVOJU TURIZMA NA PODEŽELJU 

Lokalno razvojna koalicija že deluje 
Občina Vrhnika je skupaj s 

K S Podlipa - Smrečje - delovna 
skupina C R P O V v četrtek, 6. 
novembra, pripravila posvet o 
razvoju turizma na podeželju za 
širšo ljubljansko območje. Pol
na dvorana prisotnih je dala slu
titi, da je to problematika, ki 
lahko povezuje obbarjansko re
gijo skupaj z mestom Ljubljana 
ter da so se posveta udeležili vsi, 
ki j ih zanima turizem na tem 
koncu Slovenije. Tako so se po
sveta Udeležili nekateri župani 
občin širše ljubljanske regije, 
predstavniki turistinčih društev, 
predstavniki ministrstev za kme
tijstvo, gospodarstva in eko
nomski razvoj, pospeševalne služ
be ter nekateri lastniki odprtih 
kmetij. Posvet je pričel koordi
nator Štefan Skledar, ki je vse 
prisotne pozdravil in poudaril, 
daje namen posveta predstaviti 
nekatere pomembne značilnosti 
turizma na razmeroma velikem 
in dokaj pestrem osrednjem 
območju Slovenije. Obenem pa 
bi lahko opozorili na prepleta
nje in medsebojno dopolnjeva
nje turizma z različnimi ostanki 
gospodarskih in drugih dejav
nosti. Spregovoril je tudi gosti
telj posveta župan Vrhnike V i n 
ko Tomšič, ki je izrazil zado
voljstvo zaradi dobre udeležbe, 
kar dokazuje, da moramo na 
tem koncu čimprej strniti sile v 
turizmu in skupaj nastopiti v ši-

Ob posvetu je bila tudi razstava 
različnih zanimivih predmetov, 
slik, izdelkov iz Podlipe in 
Smrečja. 

roki turistični ponudbi. Nato 
sta se s kratkimi uvodnimi pre
davanji predstavila dr. Lojze 
Gosar z vlogo turizma v celost
nem razvoju podeželja in mag. 
Marko Koščak, ki je predstavil 
izkušnje projekta Po poteh de
diščine Dolenjske in Bele kraji
ne, že posebno je bilo zanimivo 
predavanje Marka Koščaka kot 
vodje projekta na Dolenjskem, 
ki je nanizal nekaj koristnih na
potkov in misli o delu pri tem 
projektu. Med drugim je ome
nil , daje projekt financirala tudi 
Evropska skupnost, k i je s svo
j imi komisijami zelo ugodno 
ocenila povezanost podeželja 
na področju turizma, varovanja 
kulturne dediščine ter danih za
nimivosti in zgodovinskih obe
ležij, pa tisto, kar so v projektu 
samem zajeli. Sam projekt je 
podprlo devet občin v letu 1996, 

in sicer na podlagi že šestletnih 
izkušenj povezovanja in delo
vanja turistične dejavnosti na 
dolenjskem in belokranjskem 
območju. Celoten projekt je 
vodila območna gospodarska 
zbornica Novo mesto, ki že po
vezuje ve kot sto turističnih in 
drugih objektov na območju s 
120000 prebivalci. 

N a koncu je še dodal, da je 
projekt sad večletnih izkušenj in 
trdega dela turističnih delavcev 
in vseh s tega območja, da se re
zultati kažejo zelo počasi, zato 
ni priporočljivo hiteti, ampak 
prebivalce in vse, ki naj bi sode
lovali, prepričevati korak za ko
rakom. Nato je sledil razgovor, 
v katerem so nekateri poudarja
li težave in nerešene zakonske 
probleme s strani turizma. To 
pa kaže, da vlada in država na 
tem segmentu gospodarstva de-

Štefan Skledar, ki je prisotne 
seznanil, daje bila prav v ta na
men za to območje ustanovljena 
Lokalna razvojna koalicija, ki 
vključuje osem občin: Borovni
co, Brezovico, Dobrovo - Hor
jul - Polhov Gradec, Ig, Loga
tec, Škofljico, Velike Lašče in 
Vrhniko. 

N a tem območju so številne 
naravne in kulturne znamenito
sti in tod živi več kot 60.000 
prebivalcev. Prav tako druženje 
pa bi lahko povezalo gospodar
ske dejavnosti, kjer bi turizem 
lahko imel poglavitno vlogo. 
Idej je veliko, samo združiti j ih 
je treba ter j ih ponuditi kot turi
stične zanimivosti tega območ
ja. Izkoristiti je treba tudi bliži
no Ljubljanice, ki je že podala 
roko in ki je treba samo prijeti. 

N a koncu posveta so štiri ses
trice glasbene družine Cankar iz 

Na posvetuje bila v Domu krajanov v Podlipi - Smrečje precej turistič
nih delavcev, nekaj županov in lastnikov odprtih kmetij iz širšega ob
ljublja nskega področja. 

lujeta zelo počasi. Vsi pa so po
udarjali pripravljenost in nuj
nost, da bi se občine iz širšega 
ljubljanskega območja združile 
in povezale v nekakšen turistič
ni projekt, ki gaje treba izdelati 
in predstaviti širši javnosti. Prav 
na koncu je besedo prevzel še 

Smrečja pripravile kratek glas
beni vložek, nato pa so domači
ni delovne skupine C R P O V -
Podlipa Smrečje pripravili zakus-
ko, na kateri so se vrstili razgovo
ri o povezanosti podeželja prek 
turistične dejavnosti. 

S.S. 

V R H N I C A N I , 

Z A P O J M O S K U P A J ! 

Vabimo vse moške, ki so peli ali še zmeraj 
pojejo v pevskih zborih, naj se nam pridruži

jo na 
jubilejnem, 10. novoletnem koncertu. 

VRHNICANI, Z D R U Ž I M O G L A S O V E 
IN Z A P O J M O V N O V O L E T O ! 

Letošnji program bo še posebno pester in za
nimiv, čakajo pa nas koncerti v Borovnici, na 

Brezovici, Vrhniki in v Ljubljani. 
Vsi , ki bi sodelovali, pridite na vajo v ponede

ljek, 17. 11., ali sredo, 19. 11., ob 20. uri v 
Cankarjev dom na Vrhniki. 

Organizacijski odbor 
10. novoletnega koncerta 

MIKLAVŽEV SEJEM 
4. IN 5. DECEMBER 

NA TRGU ZA SODIŠČEM in PARKIRIŠČU PRED MANTOVO 

TUDI LETOS SMO ORGANIZIRALI MIKLAVŽEV SEJEM Z 
ŽELJO, DA VSAK NAJDE NEKAJ ZASE, ZA SVOJE BLIŽNJE. 

VZEMIMO SI ČAS ZA SPREHOD MED STOJNICAMI, 
OTROKOM V VESELJE, NAM PRILOŽNOST ZA SREČANJE S 

PRIJATELJI, ZNANCI, ZA KRATEK KLEPET PRI GOZDNEM 
JOŽI. 

PRIDITE! POVESELITE SE Z NAMI IN SKUPAJ OBČUTIMO 
ČAR PRVIH PRAZNIČNIH DECEMBRSKIH DNI. 

TD BLAGAJANA 
VRHNIKA 

Teden domače in umetne obrti 
V Centru za razvoj podeželja 

Naš laz na Lukovici seje končal 
Teden domače in umetne obrti, 
ki ga je pripravila občina Bre
zovica. Srž vsega dogajanja je 
bila pravzaprav pregledna raz
stava, na kateri so svoje izdelke 
razstavili razstavljalci kar iz 
osmih občin, od Logatca do Ve
likih Lašč. 

Ob otvoritvi razstave (v po
nedeljek, 3. novembra) je bil 
mali razstavni prostor centra na 
Lukovici kar nekoliko pretesen 
za vse, ki so si jo prišli ogledat. 
Med uglednimi gosti sta bila tu
di brezovški in vrhniški župan, 
Drago Stanovnik in Vinko Tom
šič, poslanka državnega zbora 
prof. dr. Helena Hren-Vencelj 
in upokojena etnologinja iz Čr
ne vasi Ljudmila Bras. Po nago
voru župana Draga Stanovni-
ka, je priznana etnologinja spre
govorila o svojem nekdanjem 
delu, ko je še delala v Sloven
skem etnografskem muzeju. 

«Uživala sem, ko sem hodila 
po terenu in prihajala v stik z 
ljudmi. Najsi je bil kdo na za
četku še tako zagrenjen, sem 
vendarle marsikaj izbezala iz 
njega, tako da je nazadnje kar 
bruhalo iz njega.« 

Spomnila seje tudi časov, ko 
je še sama pripravljala razstave, 
pa svojega sodelovanja z Enci
klopedijo Slovenije, Grubarja, 
domače obrti pred vojno in po 
njej in poudarila, da zdaj na 
mladih sloni svet (»koliko po

tenciala je v mladih ljudeh«). 
Del tega potenciala je bil po 
njenem zbran tudi na tej raz
stavi. 

Spregovorila je tudi knjižni
čarka Ivanka Kavčič iz Šentjoš-
ta, mlada Ana Veselko iz Ljub
ljane pa je zaigrala na citre. 

Sama razstava je tudi to pot 
postregla z malodane najkako
vostnejšimi izdelki, kar j ih pre
more ta zvrst: Marija Mojškrc z 
Loga je, denimo, predstavila 
lutke-čarovnice, Franc Grom iz 
Stare Vrhnike vrhniške pirhe v 
piramidi, podobni vitrini, dru
žina Kavčič iz Šentjošta lesen 
kipec Matere božje, sv. Florija-
na in angelčka, ki nosi svečo, tu 
pa so bili tudi suhorobarski iz
delki Mercatorja K Z iz Velikih 
Lašč, lectarski izdelki Andreje 
Krvina iz Brezij, unikatni svile
ni izdelki Maruške Letnar iz 
Kamnika pod Kr imom, s pejsa-
ži poslikane steklenice Jane Je
reb z Vrzdenca, ročno tkanje 
Majde in Petra Mrzelj z Vrhni 
ke, poslikave na svili, steklu in 
keramiki Veronike Spindler iz 
Velikega Ločnika, jaslice Fran
ca Gostiše iz Blatne Brezovice, 
čipke Julke Fortuna in Marije 
Grampovčnik iz Podlipe in Vr 
hnike, miniaturne keramične 
skulpturice Nataše Prestor iz 
Laz, aranžmaji iz suhega cvetja 
Vesne Čater-Pirman iz Klanca 
pri Škofljici in še kopica drugih 
zanimivosti. 

Branko Vrhovec 

Slika prikazuje gradbišče ob industrijski conina Vrhniki, kjer se se 
pričela dela za izgradnjo nove šole. Najprej je bil napravljen nosilni 
nasip, kije »sameval« več mesecev, da se je teren za nadaljnjo izgradnjo 
nekako »uležal«. Vjesenskih mesecih pa je ta prostor za izgradnjo nove 
šole postal že pravo gradbišče. Začeli so se zabijati betonski piloti, ki 
naj bi nosili temelje nove šole. Teh pilotov bo preko sto in hrušč stroja 
za zabijanje se širi kar daleč. 

ARGONAVTSKI SEJEM 

Argonavtski 
dnevi 

Daje bil letošnji Argonavtski 
sejem prijetna prireditev, ki si jo 
še želimo, je dokazal tudi posvet 
o programu in organizaciji Argo-
navtskega sejma v prihodnjem 
letu. 

Sklican je bil na pobudo 
gospoda župana Vinka Tomšiča 
in gospoda Tomaža Groma, 
predsednika Turističnega druš
tva Blagajana. 

V razpravi vseh prisotnih so 
bile nanizane številne zanimive 
in privlačne zamisli, ki j ih bo 
moč v prihodnjih letih s skupni
mi močmi tudi uresničiti. Naj 
naštejem zaključne misli, kot 
sklepe tega posveta: 

1. S prireditvijo Argonavtski 
sejem se nadaljuje in postane 
naj osrednja vrhniška priredi
tev. 

2. Argonavtski sejem je prire
ditev občinskega značaja. 

3. Predlaga se novo ime — 
Argonavtski dnevi. 

4. Postavi se odbor za izved
bo prireditve, v katerega se 
vključijo predstavniki zvez, druš
tev in ostali, ki bodo sodelovali 
pri organizaciji in izvedbi prire
ditve. Takoj se poišče predsed
nik odbora. 

5. Sodelovanje s programom 
na Argonavtskih dnevih druš
tva vključijo v svoj letni pro
gram dela. 

6. Pripravljalni odbor se mo
ra sestati do 5. 12. 1997. Vsi za
interesirani, ki bodo na prire
ditvi Argonavtski dnevi sodelo
vali, naj pripravijo svoj program 
do 31.12.97 in ga dostavijo pri
pravljalnemu odboru na naslov: 

T D Blagajana, 
za prireditev A R G O N A V T 

S K I D N E V I 
Cankarjev trg 8, 
1360 Vrhnika 

7. Prireditev bo 19., 20. in 2. 
junija 1988. 

8. K sodelovanju pritegniti 
vse sosednje občine, k i so pod
pisale listino o dobrih sosedskih 
odnosih. 

Argonavtski dnevi na Vrhni
ki so turistična prireditev, v ka
teri sodelujejo vsi pomembni in 
zainteresirani činitelji Vrhnike. 

Vs i , k i imate kakršno koli 
zamisel, ki bi obogatila in po
pestrila to prireditev, ali ste pri
pravljeni na kak drug način so
oblikovati to vsevrhniško prire
ditev — dobrodošli . Tudi za vas 
velja že zgoraj navedeni naslov! 

VEČ VEČ G L A V VEČ V E , 
R O K VEČ N A R E D I ! ! ! 

T D B L A G A J A N A 

TURISTIČNO DRUŠTVO BLAGAJANA 
VRHNIKA 

Cankarjev trg 8,1360 VRHNIKA 
telefon in faks 061/751-341 

objavlja 

R A Z P I S 

za prodajo na MIKLAVŽEVEM SEJMU na Vrhniki 

Vabimo proizvajalce in prodajalce izdelkov domače in umetne obrti, daril in drugih ča
su primernih artiklov, da se udeležijo prodajnega sejma, ki bo na Vrhniki v času od 

četrtka, 4.12.1997, in petka, 5.12.1997, od 10. do 21. ure 

na trgu za sodiščem in parkirnem prostoru pred hotelom Mantova. 

DNEVNA PRISTOJBINA ZA PRODAJO NA SEJMU JE 3.000,00 SIT 

NAJEM STOJNICE TURISTIČNEGA DRUŠTVA 1.500,00 SIT 

Pisne prijave sprejemamo na zgornjem naslovu do 29.11.1997. 



OB 100 LETNICI ROJSTVA 

Dr. Albin Seliškar 
Letos v zače tku junija smo v mladinskem oddelku C a n 

karjeve knjižnice pris luhnil i besedam Mojce Se l i ška r , k i je 
predstavila svojo knjigo » F r a g m e n t i o oče tu« . Govor i o 
prof. dr. A lb inu Se l i škar ju , biologu in fiziologu, k i je svoja 
mlada leta preživel na V r h n i k i , v znani Sel iškarjevi d ruž in i . 
N a predstavitvi knjige je bi l tudi dr. France Habe , k i se je 
prijazno odzval prošnji , naj za Vrhničane napiše nekaj be
sed o tem velikem in zavzetnem raziskovalcu. 

Ančka Pe tkovšek 

V zadnjih letih sta mi pri 
srcu dve knjigi, k i prikazu
jeta čudovit odnos do soč
loveka in narave. Tako mi 
je pri srcu knjiga Janeza 
Milčinskega iz leta 1990 
»Leta za pet drugih«, v ka
teri z redko humanostjo 
prikazuje reševanje človeka 
ob številnih katastrofah in 
to tako človečnost, ki jo je 
treba iskati z lučjo po svetu. 
Na kraju svoje knjige je 
Milčinski napisal stavek vre
den polne človeške huma
nosti: 

»Zdravnik, ki poskuša 
živeti svoje osebno skrom
no življenje pa vedno znova 
in znova odkriva, da je to 
življenje ostalo odprto vsem 
in last vseh, on pa je sredi 
množice v velikem mestu 
ostal osamljen.« 

Tako osamljenost je od
krivalo v svetu prof. dr. A l 
bina Seliškarja raziskova
nje čudovitega biološkega 
sveta sirom pokrajinske pes
trosti Slovenije, še posebej 
pa biološkega sveta na Kra 
su. Kot biolog in fiziolog 
profesor na ljubljanski me
dicinski fakulteti je imel le 
redke sodelavce, tako prof. 

Na OŠ Ivana Cankarja smo 
letos že petič organizirali na
gradne počitnice za učence, ki 
so vseh osem let dosegali odli
čen uspeh. Zadnja tri leta so se 
jim pridružili tudi vrstniki z 
Madeley High School iz Angl i 
je, iz mesta Newcastle Under 
Lyme. 

Letošnji udeleženci počitnic 
so bil i : Blanka Bradeško, Petra 
Mikulan, Katarina Pivk, Siniša 
Kvočka, Tarik Kha l i l , Tjaša Is-
lamovič, Katarina Ščepanovič, 
Irena Petrič, Jernej Horvat, M a 
ja Krašovec, Tina Pajnič, Blaž 
yelkavrh, Katja Turk, Polona 
Železnik, Matevž Caserman, M a 
ša Pahor, Tadej Leb, Ani ta 
Lampe, Aljaž Recek, Vera Su-
hadolnik ter pet angleških učen
cev s spremljevalcem g. Maic-
haelom Surteesom. 

Sponzorji nagradnih počitnic 
so bil i : Oš Ivana Cankarja, Pa-
cuki d.o.o., Trček Zdravko, 
Mesarstvo Blatnik, Pekarna Peč
jak, Copying Lešnik, Karmen 
Zupančič, Ječnik Matjaž, D i -
fernet d.o.o., Candor d.o.o., 
Semenarna Sončnica, Mladina, 
Oblak Logatec, Medic Marko , 
Anderwald, Trampi d.o.o., M o 
drijan Založba d.o.o., M K Tr
govina, Trgovina Pod orehom, 
Reg. izobr. center Radovljica, 
Brumec-Ručigaj, V M V d.o.o., 
Geza Balajc, Sel d.o.o., Blago-
mix, Buran plin p.o., Art prof 
d.o.o., Mizarstvo Kogovšek, 
J F M Jelovšek Franc, Kompas 
Holidays, Barjans d.o.o., Mole 
Mi ro , Kara , Foto Markelj, D r i -
novec Rajko, Kolinska, Občina 
Vrhnika in starši učencev. V 
imenu učencev se vsem najlepše 
zahvaljujemo. 

Kako so potekale nagradne 
počitnice, druženje naših učen
cev z angleškimi ter vtise iz Slo
venije so opisali angleški učenci 
v naslednjem pripsevku: 

NAŠ O B I S K S L O V E N I J E 
Že dolgo časa pred našim 

obiskom smo začeli zbirati de
nar, k i nam je omogočil poto-

Kenka in prof. Pehanija. 
Svojo mladost je preživel na 
Vrhnik i , kjer je bil oče na
rednik. Tu se je srečal še z 
enimj občudovalcem Kra
sa, Ivanom Michlerjem. Ta 
se je po prvi svetovni vojni 
vrnil domov in bil učitelj na 
Vrhniki . V času prve sve
tovne vojne je z nestorjem 
slovenskih jamarjev Pav
lom Kunaverjem raziskoval 
takratne soške fronte za po
trebe pitne vode za Soško 
armado. 

N a Vrhnik i se je tedaj 
znašel še mladi doktor bio
logije in fiziologije, k i se je 
kot asistent ljubljanske uni
verze posvetil problemom 
biospeleologije na Krasu. 
Jamarsko društvo je zopet 
zaživelo po letu 1924. Po
buda zanj je izšla z ljubljan
ske univerze. Med člani 
društva je bil tudi učitelj 
Ivan Michler. Kot učenec 
vrhniške šole sem imel sre
čo. Takratni peti razred v 
šolskem letu 1919/20 je kot 
razredni učitelj prevzel Ivan 
Michler in nas v pouku na
vdušil za Kras ob pripove
dovanju o odkrivanju jam 
in brezen na Banjški plano
ti . Tako sem se tudi sam za
čel zanimati za izvire kot so: 
Pečkarjev, Primcov stude
nec in Kožuhov potok. 

K o sem se podal v Močil
nik, kjer izvira Mala Ljub
ljanica, sem začel razmišlja
ti, kaj pomeni napis na 
vhodni steni Močilnika »Pri-
četek krasa«. Vlekle so me 
večje in manjše luknje v na-
pičnih stenah Močilnika. 
Michler je stopil celo do 
mojega očeta in ga prego
voril, da me je poslal v gim
nazijo v Ljubljano. Tako se 
se začel kot gimnazijec za
nimati za kras. 

vanje v Slovenijo. Organizirali 
smo tudi šolski disko in tako 
zbrali še nekaj dodatnega de
narja. Zelo smo hvaležni tudi 
naslednjim sponzorjem, ki so 
prispevali kar lep izkupiček: 
Newcastle-under-Lyme Boro
ugh Council and 
Mayor s Charity Found (Cllr. 
G . Cairns); 
Lloyd s Bank, 
Dorolyn; 
Staffordshire Partnership; 
Stoke-on Trent City Council ; 
Gladstone Pottery Mouseum. 

Deževni Madeley ob 8.40. uri 
v sredo, 25.06. 

Vsaka skupina je bila sestav
ljena iz 4 slovenskih in 1 angleš
kega učenca. To je bila krasna 
priložnost, da smo se bolje 
spoznali in si skupaj ogledali 
Kranjsko Goro. 

Po obilnem kosilu, smo se 
odpeljali proti Martuljkovim 
slapovom. Po utrudljivem vzpo
nu in vročini, ki nas je spremlja
la, smo le pripešačili na vrh, kjer 
smo se nagledali lepote narave. 
Trud nam je bil tako le popla
čan. Nato smo prisopihali v do
lino in se peš vrnili v Kranjsko 
Goro , kjer so nam postregli s 
sladoledom. 

Po večerji smo se v skupinah 
začeli reševati naš prvi problem. 
Naša naloga je bila zgraditi naj
višji stolp iz osmih listov A4 pa
pirja. Na razpolago smo imeli 1 
uro časa in rezultat je bil never
jeten, namreč najvišji stolp je 
meril kar 1.7 metra v višino. Ta 
naloga je zahtevala skupno delo 
in izboljšala komuniciranje. 

Še isti večer so nas odpeljali v 
disko. K lub glasbi, ki nam ni 
odgovarjala in majhnem plesiš
ču, nam je uspelo uživati. K o 
smo se vrnili v hotel, smo si or
ganizirali zabavo v pižamah. Na 
nekem nemškem programu smo 
odkril i nanizanko »Friends« in 
ob gledanju utrujeni zaspali. 

V petek zjutraj nas je zbudilo 
močno deževje, vendar smo se 
kljub temu razdelili v skupine in 
se odpravili na orientacijski tek 

Vrhnika je začela na po
budo Michlerja postajati 
živahen kraški center, kjer 
se je za kras zanimal tudi 
takratni opekarnar Jože Je
lovšek, Tone Kraševec, Ur-
bančič in tudi Jesenovec kot 
eden najbolj drznih jamar
jev. Tako je prevzel Michler 
raziskavo novih jam, Seliš
kar, ki je tedensko prihajal 
na Vrhniko, pa je svoje delo 
predvsem posvetil biospe-
leološkim raziskavam. Od
nos do univerzitetnega pro
fesorja mi ni dopustil, da bi 
z njim bil tako domač kot z 
Michlerjem, s katerim sem 
imel več stikov. 

Š profesorjem Seliškar-
jem sva se prvič pobliže sre
čala ob ekskurziji v več kot 
200 m globoko jamo Gra-
dišnico pri Logatcu. Bilo je 
na velikonočni ponedeljek 
1926. leta, ko so me starejši 
jamarji kot prvega z vitlom 
brez kroglinega ležaja spu
stili v jamo. To je bil prvi 
tak spust. Spominjam se, da 
se 80 kilogramski vitel pri
peljan v majhni kripi do 100 
m oddaljenega odcepa do 
brezna. Tam ga je jamar iz 
Logatca - Štraus zavihtel na 
svoja široka pleča in odne-

po Kranjski G o r i . V hotel smo 
se vrnili do kože premočeni. Po 
kosilu pa smo odšli na plavanje, 
kjer smo bili prisiljeni nositi 
plastične kape na glavi. 

Zvečer smo se lotili našega 
drugega problema: skupine so 
se razdelile na pol, prva polovi
ca je dala drugi skupini navodi
la, kako izdelati določen model. 
Tako sta bila izdelana dva mo
dela, k i sta sestavila celoto. Sliši 
se zelo zapleteno in tako je tudi 
bilo (predvsem za slovenske 
učence), saj so bila navodila na
pisana v angleščini. 

Naloge so bile uspešno oprav
ljene, zato smo si s trudom pri
služili sprostitev v disku. Pred 
spanjem smo še nekaj časa kle
petali s slovenskimi prijatelji. 

V soboto zjutraj smo se s ko
lesi odpeljali v Italijo. Nekateri 
smo bili zelo vznemirjeni, saj je 
bil to naš prvi izlet v to državo. 
V izposojevalnici smo najeli ko
lesa in se po ozki cesti odpeljali 
proti mejnemu prehodu. T u 
smo se ustavili in pokazali naše 
potne liste, čez nekaj časa se je 
pot začela vzpenjati, vendar 
nam je uspelo doseči naš cilj -
Belopeška jezera. Tu smo si od
počili in se nasmejali sloven
skemu učencu, ki je s kolesom 
vred padel v vodo. Na srečo le ta 
ni bila globoka in tako smo lah
ko nadaljevali pot do drugega 
jezera, kjer smo bili deležni še 
nekaj počitka. 

Po kosilu je sledil ogled Pla
nice in skakalnic, kjer so prvič 
preskočili rekord 200m. Na ža
lost ni bilo snega, zato sami ni
smo mogli podreti rekorda. Pot 
smo nadaljevali v dolino Ta
marja, kjer se je iz skale pojavil 
slap. Nekateri izmed nas smo se 
napotili k izviru in bili nagrajeni 
s čudovitim razgledom. 

V nedeljo zjuraj smo vstali 
zgodaj in odpešačili k bližnji se-
dežnici, k i nas je odpeljala na 
Vitranc. Vožnja s sedežnico je 
bila zelo zanimiva, saj smo sede
li na majhnih sedežih, visoko 
nad tlemi, z Vitranca smo po uri 

sel do vhoda v jamo. To je 
bil moj prvi stik s profesor
jem Seliškarjem, ki se ga 
spoznal kot preprostega, pa 
še bolj iskrivega hudomuš-
neža, k i je znal zabeliti vsa
ko izgovorjeno bodico. V 
nekaj nadaljnjih letih sem 
pobliže spoznal tega ple
menitega moža, znanstve
nika, ko sem ob iskanju 
brezen in jam, ki bi peljale 
do podzemeljske Ljubljani
ce, sodeloval tako z Mich
lerjem in Seliškarjem. 

Tako opisuje Mojca Se
liškar svojega očeta, kako 
so njegovi študentje biolo
gije hodili z njim čez drn in 
strn, po nemarkiranih po
teh skozi koprive. Zimski 
mraz jih ni oviral, saj so v 
zimskem mrazu po končani 
ekskurzijiv Logarček zaku
ril i veje, da so se ogreli. Prav 
posebno mladosten je bi l , 
ko je sodeloval januarja 
1930. leta pri raziskovanju 
Križne jame. Ves teden smo 
gazili sneg iz Loža do Križ
ne jame. Prvič so člani ek-
spedicije prodrli leta 1935 
do čudovite Kristalne gore. 
V tridesetih letih je bila raz
iskana na severnem robu 

hoda skozi borove gozdove do
segli vrh. Tu smo nekaj časa po
čivali in si ogledovali bližnje vr
hove gora Slovenije in sosednjih 
držav, nato pa se prav tako s se
dežnico vnili nazaj v hotel. 

To popoldne so nam poveda
l i , kje bomo prenočili zadnji dve 
noči našega obiska. Zelo smo se 
veselili prenočitev pri sloven
skih družinah. Nato smo se z 
našmi gostitelji v kombiju odpe
ljali preko prelaza Vršič. Cesto s 
25 ostrimi ovinki , so zgradili 
ruski vojni ujetniki do višine 
1611 m. Na poti smo se ustavili 
tudi pri dveh znamenitostih: pr
va je bila ruska kapela, druga pa 
obraz Ajdovske deklice, ki naj 
bi predstavljala obraz stare žen
ske. Po 10 minutah nam je vsem 
uspelo opaziti ta obraz v steni, 
celo g. Surteesu, ki ga je iskal že 
prejšnja 3 leta. 

V ponedeljek zjutraj smo za
pustili Kranjsko Goro in krenili 
proti Bohinju. Nekaj ur smo po
rabili za plezanje po steni. To ni 
bilo lahko, vendar nam je Peter 
Svete pomagal s koristnimi na
vodili in nas varoval. Po malici 
smo nekateri najeli čolne in pol 
ure veslali po jezeru. 

Nato smo se s kombijem od
peljali proti Ljubljani. Ponovno 
smo se razdelili v skupine, se 
sprehodili in si ogledali nekaj 
zgodovinskih in turističnih atrak
tivnosti mesta. Med njimi so bi-

Planinskega polja vodna ja
ma Logarček. Z velikim in
teresom je pri tem sodeloval 
tudi prof. Seliškar. Takrat 
je prav on s svojo biološko 
mrežo rešil jamarja Mich
lerja, ki je po spolzkem gli
nastem stožcu zdrknil v 
globoko razpoko. 

Pri raziskavah podzemelj
skih voda na Notranjskem 
so ga zanimale tudi bakte
riološke značilnosti teh vo
da. Po drugi svetovni vojni 
je kot aktiven jamar sode
loval pri raziskavah kraš
kega podzemlja v Planinski 
jami in Postojnskem jam
skem sistemu. Največje za
nimanje je pokazal ob raz
iskavah v Rakovem rokavu 
Planinske jame, kjer je prvi 
opazil, da se voda na kraju 
Rakovega preliva v notra
njost jame in ne več proti 
sotočju Pivke in Raka. 

K o je prišla po drugi sve
tovni vojni Postojnska jama 
v Jugoslavijo, je bilo vse 
njegovo znanstveno razis
kovanje usmerjeno v bio
loško postajo v jami, zlasti 
pa še protejem (človeškim 
ribicam). Skoraj vsako so
boto je bila njegova »bio
loška pot« usmerjena v to 
biospelološko postajo. Vse 
noči je prebil tod, dokler ni 
bila postaja prenesena v 
kletne prostore Filozofske 
fakultete v Ljubljani. Mor
da ni slovenska biološka 
znanost imela še nikoli tako 
vestnega raziskovalca in za
pisovalca podzemeljskega ži
valskega sveta. Večkrat sem 
ga vse do jame spremljal, 
vendar biolospeleološka pos
taja je bila znanstvena trd
njava, v katero je smel sto
piti le on. Leta so trajala ta 
njegova opažanja. Mlajši 
nestrpni jamarji in biospe-
lologi so pričakovali , da bo 
prof. Seliškar v publikaciji 

l i : grad, univerza in Tromo-
stovje. 

Proti večeru smo se lačni in 
utrujeni napotili proti Vrhniki , 
majhnemu mestu, ki je pri-
bližbno 20 km oddaljena od 
Ljubljane. V restavraciji izven 
mesta smo si opomogli od lako
te in žeje. Ravnatelja Oš Ivana 
Cankarja smo presenetili z dari
l i , k i smo jih prinesli iz North 
Staffordshira. Nato smo se raz
šli na domove naših gostiteljev, 
kjer so nas lepo sprejeli. 

v Torek se je začel zelo zgodaj. 
Že ob osmih smo se zbrali pred 
šolo in se od tu odpeljali na slo
vensko obalo, kjer smo si ogle
dali mesto Piran, staro obzidje, 
cerkev in del hrvaške obale. 
Namestili smo se ob obali Fiese 
in se tu nekaj ur sončili in na
makali v hladnem in čistem 
morju. Kos i l i smo pozno v re
stavraciji z lepim razgledom na 
obalo. Od tu smo se odpeljali v 
Postojno in si ogledali svetovno 
znano jamo, najdaljšo v Evropi. 
V notranjost jame smo se pripe
ljali z majhnim vlakom in obču
dovali njene znamenitosti. Po 
ogledu smo se vrnili na Vrhniko 
in prenočili našo zadnjo noč v 
Sloveniji. 

V sredo zjutraj smo bili izmu
čeni in opečeni! Kakorkol i že 
Vrhnike še nismo dobro pozna
l i , zato smo se ob 9.30 dobili 
pred šolo in si po skupinah 

razkril svoja skrivnostna 
opazovanja in celo Michler 
me je nagovarjal, da bi v 
pogovoru z njim le odkril 
svoja opazovanja. Nič ni 
hotel dati od sebe, vselej pa 
je pripomnil, da so potreb
na še številna opažanja. V 
tem oziru je bil skrivnosten 
in vase zaprt. 

Tako Mojca Seliškar v 
svoji knjigi o očetu navaja, 
da sta bila z Antonom Tr-
stenjakom dobra prijatelja. 
T u bom citiral izjavo tega 
modrega moža: »Z A l b i 
nom Seliškarjem sva bila 
dobra prijatelja po strokov
ni liniji. Kot strokovnjaka 
fiziologa sem ga zelo spošto
val.« 

Alb in Seliškar je takrat 
na tisti še nepopolni medi
cinski fakulteti veljal za 
najbolj učenega profesorja, 
takega, ki je imel resnično 
univerzitetno habilitacijo ta 
profesorja, kakršno si je 
pridobil celo v Angli j i . Ta
ko smo se od tega učenega 
moža, fiziologa, biospele-
ologa in nazadnje pravega 
humanista poslavljali vsi ob 
njegovi smrti 30. aprila 
1973. Prav sedaj, ko je mi
mo že stoletnica njegovega 
rojstva, smo ob vabilu izda
je čudovite knjige »Frag
menti o očetu« njegove hčer
ke spoznali vso globino 
človeka, učenjaka in na
vdušenega raziskovalca kraš
kega podzemlja, slikarja in 
pesnika. 

Dr . France Habe 

Namenoma sem poleg 
knjige o prof. Albinu Seliš
karju postavil še predsed
nika pokojnega Janeza M i l 
činskega. Oba biologa, razi
skovalca in humanista sta 
dala prikaz izrednih zaslug 
za znanost in vzor prave 
humanosti. 

ogledali mesto. Vrhnika je maj
hno, vendar izredno lepo mesto 
s starimi in modernimi stavba
mi. Obiskali smo rojstno hišo 
pisatelja Ivana Cankarja, nje
gov spomenik, šolo in nov na
kupovalni center. Nato smo se 
odpeljali na letališče in se tam še 
zadnjič poslovili. 

Iz letala je bil lep pogled na 
Slovenijo, so nas zakrili oblaki. 
K o se je nebo razjasnilo, smo 
lahko opazovali Luksemburg, 
Nemčijo in kmalu smo zagledali 
tudi katedralo Sv. Pavla in Buc-
kinghamsko palačo in kmalu 
pristali na letališču Hethrow. 
Po prijetni vožnji z vlakom , 
smo se ob 20.05 vrnili v domače 
mesto, kjer so nas čakali starši. 

Po končanem potovanju ter 
delovnem in družabnem tednu, 
se je bilo težko ponovno priva
diti na domač način življenja. S 
težkim srcem smo zapustili Slo
venijo, saj jo je bilo lepo razis
kovati. Videli smo veliko zani
mivih stvari in srečali veliko 
prijaznih ljudi, ki so nam dajali 
občutek dobrodošlost i . Ob raz
iskovanju nove kulture, smo se 
veliko naučili tudi o sebi in svoji 
kulturi. 

K o smo v skupinah reševali 
naše probleme, smo zagotovo 
napredovali v komuniciranju in 
skupnem delu. Najpomembneje 
je , da se nam bodo vsi, ki smo 
jih spoznali, vtisnili v spomin. 
Upamo, da naše prijateljstvo ne 
bo nikoli zamrlo in se bomo 
vedno spominjali tedna, ki smo 
ga preživeli v Sloveniji. 

Kot smo že napisali, si želi
mo, da bi tudi slovenski učenci 
obiskali Madeley prihodnje po
letje in bi lahko povrnili gosto-
ljublje, ki smo ga prejeli v vaši 
deželi. 

Skupinska slika udeležencev v Tamarju tako vrhniških odličnjakov kot 
njihovih gostov iz Anglije 

Kathy Whitehouse, Ros Law-
ley, Anne Budgen, Alice Smith 
in Simon Hawksley 
Madeley High School 
Prevedli Katja Turk in Maja 
Krašovec 

Obisk angleških učencev 



Ali bo zmagala Tržaška cesta? 
Vsako jutro ali popoldne, ko se 

vračamo z dela, se vozniki hočeš 
nočeš srečujemo z brezupno gne
čo na Tržaški cesti. Dolga kolona 
vozil se vije že iz Podpeške ceste, 
nič krajša pa ni tudi iz vrhniške 
smeri. Še pešci so hitrejši, toda, 
Žal tudi mnogo bolj ogroženi, še 
posebno so v nevarnosti pri pre
čkanju Tržaške ceste tisti, ki želi
jo priti v Rudno, to so predvsem 
obiskovalci vrtca. Vsak dan se 
dobesedno bije boj med pločevino 
in pešci ter kolesarji. Zakaj je ta
ko? Kdaj se bo začela rekons
trukcija Tržaške ceste? So že 
zbrana potrebna finančna sred
stva? Kako je z dovoljenji? Na vsa 
ta in podobna vprašanja mi je po
skušal odgovoriti predsednik ko
misije za rekonstrukcijo Tržaške 
ceste dr. Anton Šebenik. 

Kdaj ste pričeli z delom? 
Takoj ko so nas izvolili v ko

misijo. Komisija je bila postav
ljena na zboru krajanov K S 
Brezovica že lanskega novem
bra in takrat dobila vsa poobla
stila za sodelovanje z instituci
jami in državnimi organi. Vanjo 
so bili izvoljeni še Janez Mikuš, 
Jože Zdešar in Janko Tomšič. 

Do kakšnih ugotovitev ste 
prišli? 

Promet na Brezovici po Tr
žaški cesti ob sezonah doseže 
tudi do 19.000 vozil dnevno, ce
lotno povprečje pa je 14.000 vo
zil na dan. O d tega j ih pride pri
bližno polovica z avtoceste pri 
Gorjancu, ostali pa iz mesta. 
Tržaška cesta prakt ično ni bila 
že 50 let prenovljena, razen, da 
so jo lansko leto na novo pre-
plastili. Prometne infrastruktu
re skorajda ni , varnost prebival
stva je zato minimalna. Komuni
kacije skozi Brezovico pred
stavljajo glavno povezavo jugo
zahodne Evrope z njenim vzhod
nim in južnim delom. K o so te 
povezave načrtovali , pa so žal 
popolnoma pozabili na prebi
valce Brezovice 

A l i glede številnega prometa 
obstajajo kakšne omejitve? 

Ministrstvo za okolje in pro
stor je izvedlo podrobne merit

ve hrupa, ter po natančni študiji 
predpisala določene pogoje, ki 
j ih je potrebno v skladu z zako
nom upoštevati . Tako je bil iz
delan osnutek rekonstrukcije in 
na javni lokacijski obravnavi je 
lahko vsak vložil pri tožbo. Če je 
bila le-ta tehtna, jo je morala 
strokovna služba upoštevati. 

Potem ste začeli zbirati 
dovoljenja.... 

Moral i smo pridobiti lokacij
sko in gradbeno dovoljenje. 
Lokacijsko dovoljenje grobo uo
kviri pogoje, gradbeno pa dela 
točno opiše in omogoči izvaja
nje del. Seveda pa smo najprej 
morali pridobiti soglasja s stra
ni lastnikov, živečih ob trasi ce
ste, saj ne moremo graditi kar 
po zraku. Projekt je zasnovan 

• i 

tako, da nikjer bistveno ne od
stopa od sedanje smeri ceste. To 
pomeni, da nikomur ne bi poru
šili hiše ali vzeli večjega dela 
zemljišča, največji poseg bi bil 
storjen pri enem lastniku in to 
okrog 100 ml. Vs i lastniki so 
dali soglasje, da se stvari zače
njajo urejevati, pristali so tudi 
na odškodnino , kakršno bi j im 
jo predpisal pooblaščeni držav
ni cenilec. 

Kako bi si razdelili finančno 
breme? 

Zelo sem bil zadovoljen s po
tekom del, še bolj pa, ko so nam 
v državnem proračunu za leto 
1998 namenili 100 milijonov to
larjev in za leto 1999 še 40 mil i 
jonov pomoči za dokončanje 
ceste. Seveda bi morala prispe
vati tudi sama občina, morebiti 
bi razpisali celo krajevni refe
rendum, da bi lahko pokril i vse 
stroške. To je v zgodovini Bre
zovice največji projekt, gledano 
tudi iz finančne plati, saj država 
še nikjer ni toliko sodelovala, 
kot je pripravljena tukaj. Veselil 
sem se ugodnega razpleta, ven
dar, se bojim, da se nam bo po
nujeni denar izmuznil iz rok, saj 
do sedaj nismo uspeli pridobiti 
vseh lokacijskih soglasij. 

Kje se je zataknilo? 
Kot sem omenil je vse poteka

lo brez večjih zapletov, ko pa 

IZ K R A J E V N I H S K U P N O S T I 

V nedeljo, 12. oktobra se je ob deseti uri dopoldne nad Podpečjo raz
divjala nevihta. Zaradi nenadne velike količine dežja je po cesti 
Podpeč-Preserje pritekel močan tok vode, kije globoko izpodjedel še 
nedograjeno cesto, na križišču pri Grebenčevi apnenicipa odložil okoli 
petnajst kubičnih metrov kamenja in peska. Vaščani so se hitro odzvali 
in cesto kmalu usposobili za promet. Na pomoč je priskočilo tudi pro
stovoljno gasilsko društvo Podpeč. 

Rok Nagode 

smo prišli do avtobusne postaje, 
kjer naj bi stalo tudi semaforizi-
rano križišče, se je vse zapletlo. 
Zemljišče leta 1991 ni bilo odpi
sano in je tako še vedno ostalo v 
privatni lasti. Spor bi se čudovi
to uredil, če bi takratna lastnika 
podpisala nove geodetske izme-
rc, mi bi pa lahko že pričeli s pr
vo gradbeno fazo od Gorjanca 
do te avtobusne postaje. 

Se teh nesoglasij ne da urediti, 
saj ure vendar za skupno dobro? 

Ze od začetka projekta je 
komisija postavila zelo jasno 
zahtevo, da se na račun rekons
trukcije Tržaške ceste ne bo re
ševalo nobenih osebnih pro
blemov, ali na kakšen drug 
način izsiljevalo ugodnosti. No
ben se ne bo pri tem okoristil, 
saj rešujemo problem ceste ne 
pa občanov, živečih ob njej. 
Lastnik tega spornega zemljišča 
pa je postavil nesprejemljive za
hteve, ki bi bile realno izvedljive 
šele čez štiri leta. Tako je tre
nutno rekonstrukcija blokira
na, otroci, kolesarji, pešci in 
drugi, pa vsak dan v večji 
nevarnosti. 

Kaj boste storili? 
Sedaj čakamo, kaj bo najprvo 

storila država, ali bo posegla v 
ta spor in zemljišče nacionalizi
rala, ali pa bo enostavno poza
bila na nas, misleč, da se med 
seboj ne znamo pogovorit in bo 
že obljubljeni denar preusmeri
la v druge projekte, saj je znano, 
da vladi primanjkuje 5 = prora
čunskih sredstev. Naj še povem, 
da imamo že izdelan načrt in 
terminski plan, vendar sedaj že 
zaostajamo, saj nimamo izpol
njenega osnovnega sredstva, to 
je lokacijsko dovoljenje. 

Če pride do dogovora, kako bo 
izgledala rekonstrukcija? 

Ministrstvu za promet in zve
ze smo predlagali naslednjo 
ureditev: 

1. Obnova Tržaške ceste z 
ureditvijo kolesarskih poti in 
hodnikov za pešce, semaforizira-
nimi križišči in prehodi za pešce. 
Prva faza v letu 1997/98 (cca. 
1300 metrov), druga faza 
1998/99 (cca. 1300 metrov). In
vestitor RS in občina Brezovica 
v skladu s predpisanim spora
zumom, Za vsako fazo bo pri
bližna investicija okrog 100 mi
lijonov tolarjev. 

2. Ureditev izvoza iz avtoceste 
na Lukovici ali Logu pred cest
ninsko postajo. Na ta način bi 
večina vozil , k i se priključi na 
Tržaško cesto pri Gorjancu in 
odidejo na področje od Brezo
vice do Logatca in Rakitne, več 
ne obremenjevala naselja Bre
zovica, Vrhnika. 

3. Ureditev prehoda za pešce 
preko avtoceste na Brezovici. 
Brezovica je bila z izgradnjo av
toceste presekana na dva dela z 
enim samim prehodom, kar iz
redno ovira dostope krajanov 
do trgovine, servisnih dejavno
sti, vrtca, šole in drugih dejav
nosti. To investicijo pristojne 
službe obljubljajo že od samega 
začetka gradnje avtoceste pred 
20 leti, vendar do sedaj svojih 
obljub niso izpolnile. 

Upam, da bomo vsi spoznali, 
da je obnova Tržaške ceste po
trebna in nujna naložba, da bodo 
na njej varni vsi udeleženci v 
prometu ter, da bo z obnovo tudi 
Življenje prebivalcev Brezovice 
veliko prijetnejše. 

Meta Kastelic 

H i 
l l l l i l 

Kolesarske poti počasi napredujejo, saj se vsakič podaljša ali omogoči 
nova povezava. Takole izgleda nova brv, preko katere se bo omogočila 
nadaljnja zveza z Borovnico. Brv so postavili Pristavčevi in je tudi bljiž-
nica za prebivalce, ki živijo ob Ljubljanici. 

Srečanje šestdesetletnikov 
V začetku oktobra se je v go

stilni Pri Koširju v Kamniku 
pod Kr imom odvijalo zanimivo 
srečanje, zbrala se je namreč 
skupina bivših učencev prve 
povojne generacije osnovne šole 
Jezero pri Podpeči. Zamisel za 
to srečanje se je rodila sponta
no, kakor tudi celotna organi
zacija, odziv pa je bil večji od 
pričakovanja. 

Na srečanju so se po štirih in 
več letih zopet zbrali nekdaj go-
lobradi, bosonogi in večkrat 
lačni kot siti učenci od prvega 
do četrtega razreda osnovne šo
le, sedaj očetje, matere, dedki in 
babice. 

V prisrčnem pogovoru so se 
porajali spomini na otroštvo in 
mladostna leta. Mnogoštevilna 
so bila vprašanja kot »Kaj si po
čel v življenju?«, »Koliko otrok 
in vnukov imaš?«, »Se še spom
niš tega ali onega veselega do
godka?«, »Kje je ta in ta?« in ta
ko naprej. Vprašanjem in odgo
vorom ni bilo ne konca ne kraja. 
Marsikateremu se je pojavila 
tudi kaka solza v očesu. 

Veliko se je govorilo o teda
njih pogojih šolanja, saj so bila 
to najtežja povojna leta, polna 
revščine. Le redki so v tistih ča

sih premogli dostojno obleko 
ali čevlje, knjige in učbenike je 
največkrat uporabljalo dvoje, 
troje ali več učencev, nekaj pa je 
bilo tudi takšnih, ki učbenikov 
sploh niso imeli. 

Kljub temu so učenci te gene
racije v veliki večini postali iz
vrstni strokovnjaki na različnih 
področjih, delovni uslužbenci, 
obrtniki, vzorni gospodarji na 
kmetijah, predvsem pa pošteni 
ljudje v pravem pomenu te 
besede. 

Posebno živahen pogovor je 
bil vezan tudi na učitelje, ki so 
tedaj v osnovni šoli poučevali v 
zelo težkih pogojih. Nekdanji 
učenci so se dogovorili, da jih 
bodo povabili na tovrstno sre
čanje v prihodnjem letu. 

N a koncu srečanja, ki se je 
končalo v jutranjih urah na
slednjega dne, so se udeleženci 
prisrčno razšli, pred tem pa so 
dali polno priznanje organiza
torju Antonu Grudnu, po do
mače Kokaljevem Tonetu, in ga 
zadolžili, da prvo oktobrsko 
soboto naslednjega leta ponov
no pripravi tovrstno srečanje s 
povabilom tudi tistih, ki se le
tošnjega niso mogli udeležiti. 

Ivan Vincencij Šebenik 

Kulturno društvo Rakitna 

O T R O C I R A K I T N E ! 

N a Miklavžev večer , 5. decembra 1997, vas bom s svojim 
spremstvom obiskal na vašem domu! 

Vaš Mik lavž 

VABILO 

Vse otroke vl judno vab imo na l u tkovno predstavo z 
nas lovom 

Najlepše dari lo. 

Predstava bo 19.12. ob 17. uri v šoli Raki tna . 

O b i s k a l vas bo tudi dedek M r a z . 

Mla j ša l u tkovna skupina 

K D R a k i t n a 

Delovanje občine 
Tu je na voljo veliko poti, da 

gre praktično vsaka občina po 
svoji. Političnokompromisni za
koni pa so kot trhla ograja ob 
omenjeni poti. Kdor ne ve, kaj bi 
počel kot dober gospodar, se pač 
opoteka in naslanja nanjo. Zara
di dvoumnosti in splošnosti pa je 
ta ograja tudi vir možnosti za 
medsebojno zapletanje in zaprav
ljanje energije v medsebojnih 
pravdanjih. 

Zagovarjam velikokrat pre
izkušen način dela, kjer s čim-
manj denarja in čimvečjim sode

lovanjem vseh ljudi naredimo 
čimveč za dobro vseh nas. Bolj 
kot gmotni napredek je torej 
zame pomemben občutek čim-
večih ljudi, da je narejeno zuna
nje znamenje naše žive skupno
sti, k i nas zato navezuje k 
sodelovanju v dobrem tudi v 
prihodnje. Delujemo javno, se
veda pa je potrebno velikokrat 
ukrepati tudi hitro in kot dober 
gospodar na podlagi dobrega 
premisleka in posvetovanja, to
rej po zgodovinskih in strokov
nih dejstvih, kar nam morda 

včasih ni najbolj všeč, dolgo
ročno pa se izkaže, da je tako 
najbolj prav. 

Primerov je veliko, vendar 
omenjam samo področje javnih 
del, kjer je bilo z vseh strani ve
liko negodovanja in nezaupanja 
ali morda celo nevoščljivosti. A 
nam je kljub vsemu uspelo do
seči lepe rezultate, nagrajene 
tudi izven naših meja in opazne 
tudi v tem časopisu. 

Vsak človek ima svoje izkuš
nje in svoj način dela. Vendar to 
nikoli ni toliko pomembno kot 
sled, ki jo pušča za seboj in po 
kateri se ocenjuje modrost, 
vztrajnost in učinek odločitev v 

danem okolju, razmerah in ča
su. Žal pa marsikdo beži od vlo
ge sodelavca in lastno poslan
stvo vidi le v vlogi nadzornika in 
kritika. Za to je vedno dovolj 
lažnih in umetnih razlogov, saj 
vsi vemo, da je_ laže škodovati 
kot pomagati. Če hočete ali ne, 
je učinek našega dela najbolj 
odvisen od našega medsebojne
ga zaupanja in sodelovanja. Še 
posebej se zamislite tisti, kate
rim so zaupana pooblastila za
stopanja, saj smo kandidirali in 
bili izvoljeni zato, da naredimo 
skupaj kar največ dobrega. Ne-
sodelovanje nikakor ne ovira ti
stih, ki si prizadevamo za na
predek, saj smo naredili že več, 
kot bi kdorkoli lahko napove

doval. Ovire bremenijo občane 
podobno kot oviranje dela vla
de škoduje znatno bolj vsem 
ljudem kot ministrom. 

Vsak ima seveda lastno svo
bodo, vendar je nedvomno ko
ristneje dragoceno energijo upo
rabljati za reševanje konkretnih 
težav kot pa za mrhovinjenje po 
preteklem, kjer je po bitki lahko 
vsak general. Pri tem seveda 
prednjačijo tisti, ki imajo pri se
bi manj pokazati. Vprašajmo pa 
se tudi, ali so sledi našega delo
vanja še koristne vsem ljudem 
ali so usmerjene proti nekaterim 
ljudem in ali niso morda le 
spomin, lep za nekatere in gre
nak za večino... 

Drago Stanovnik 

Z U P A N O V A BESEDA 

L E P J E S E N S K I 
P O Z D R A V 

V začetku pisanja namenjam 
najprej lep pozdrav vsem Vam 
in Vašim družinam z željo, da bi 
nas sadovi našega dela združe
vali in nikoli ne ločevali. Pri 
razumevanju tega nam je v veli
ko pomoč spoznanje, da obseg 
in količina dela nista odvisna 
samo od nas, pač pa tudi od ti
stega, ki rast, kakovost in pogo
sto vsebino ali obliko daje. Mar 
nam ni to čudovito napotilo 
med sodelavce in ne med gos
podarje? Sodelavci si med seboj 
pomagamo in zato se skupaj ve
selimo vsakega napredka ter de
limo med seboj vse, kar prinese 
življenje dobrega in hudega. 
Gospodarji pa nadomeščajo to 
radost skupnosti z občutkom 
ogroženosti z vseh strani. Po
sledica tega je neprestana zašči
ta lastnega položaja in sebič
nost, izražena z napadi na druge 
ljudi. Napad je pač najboljša 
obramba. Tako razpada naša 
skupnost. To pa pogosto pospe
šujejo še nezaceljene in podpih-
njene rane iz preteklosti. 

Ponovno vas torej vabim k 
poživljanju bivanjskih skupno
sti! Zastavimo si širše, vsem ko
ristne cilje! Poslovimo se od sta
re miselnosti. Prizadevajmo si 
za to, da bomo najboljši, vendar 
pri tem ne pozabimo na vse 
ostale skupnosti in posamezni
ke v bivanjskem okolju in prav 
toliko energije usmerimo v to, 
da bomo zaživeli odprti in dov
zetni do vseh različnosti in se v 
dobrem vsi dopolnjevali ter ni
koli ne izključevali, kar je žal 
povsod prepogost pojav. Po
magajmo pa si tudi pri odkriva
nju in odpravljanju slabega! 

Najprej sebi dopovejmo, da 
so vse obstoječe oblike skupno
sti namenjene izboljšanju odno
sov med vsemi ljudmi. Koristile 
pa nam bodo največ takrat, ko 
se bodo med seboj dopolnjevale 
in ne izključevale! 

Kakovostno skupno bivanje 
je tako pomembno kot, na pri
mer, povprečje v šolskem razre
du. Kaj pomeni en odličnjak, če 
so vsi ostali pod povprečjem ali 
celo kar doma? Povsem enako 
je v vseh ostalih skupnostih. Naj 
tovrstna miselnost obrodi vsem 
čimveč dobrega in tudi skupno
sti koristnega. 

Poleg tega je v novembru po
udarjena hvaležnost za življenj
ske modrosti starejših in zahva
la za vse dobro, prejeto od na
rave in stvarstva. Ob tem pa 
odkrivajmo tudi lastne koreni
ne ter poživimo pripadnosti iz-
vendružinskim skupnostim v 
domačem kraju in domovini. 

Mislimo pa tudi že na decem
ber, mesec pričakovanja in kre
pitve pozornosti do vseh ljudi 
brez izjeme. 

Drago Stanovnik 

TOKRATNE 
ZAHVALE 
NAMENJAM: 

- Tistim staršem in vsem ostalim, 
ki ste tako dobri, da priznavate lastno 
nepopolnost in ob vseh obveznostih še 
najdete čas za medsebojno izmenjavo 
izkušenj vzgoje in za sodelovanje v 
najrazličnejših skupnostih. Vedno 
bolj nam je jasno, da smo starši svo
jim otrokom nenadomestljivi. Da pa 
bi spoznali tisto, za kar smo bili mno
gi v preteklosti prikrajšani, in poma
gali razrešiti tudi nekatere vsak
danje probleme, smo na Brezovici kot 
prvi v Sloveniji ustanovili bratovščino 
odraslih skavtov Ostrorogi Jelen. 

- Celotnemu kolektivu vrtcev 
Brezovica za pripravo in sodelo
vanje na srečanju vrtcev Borovnica, 
Ljutomer in Brezovica. 

- Kolektivom osnovnih šol Bre
zovica in Preserje ter vrtcev, za sode
lovanje v okviru meseca izboljša
nja splošne varnosti in za povabilo na 
simbolično predajo šolskega igrišča 
svojemu namenu. 

- Vodstvom osnovnih šol s pod
ročja nekdanjih občin Vič - Rudnik 
in Vrhnika za pobudo k organizira
nju enovite skupnosti ravnateljev 
osnovnih šol s področja Barja in za
ledja. (Prvo tovrstno srečanje bo 4. 
decembra v Kamniku pod Kri
mom.) 

- Kolektivu osnovne šole Preserje, 
nekdanjim učenkam, priznanim umet-



nicam in avtorici knjižne pesniške 
zbirke, gospe Heleni Košir ter njeni 
materi za čudovit književni večer v 
knjižnici Prežihovega Voranca na 
Viču. 

- Zahvaljujem se tudi predstavni
kom mladine, ki se zbira pred trgo
vino in pošto na Brezovici in seveda 
še kje po občini in pobudnikom za 
skupni pogovor na to temo. Skupaj 
smo spoznali, da si želijo le bežnih 
srečanj z nekdanjimi sošolci in so
šolkami. Njim namenjen prostor 
pomeni odgovarjanje zanj. Tega pa 
si za nekaj trenutkov prostega časa 
ne želijo, saj se zavedajo, da bi, na 
primer, katerikoli nepredviden in
cident posameznika, običajno ne 
domačina, zopet vrgel slabo luč na 
vse mlade. Predlagano je bilo tudi, 
da se s svojim predlogom omenje
nim mladostnikom oglasijo še star
ši. 

- Kulturnemu društvu Rakitna. Z 
vsemi, ki ste na katerikoli način pri
pomogli pri organizaciji in izvedbi 
vsem prepotrebne in že tradicionalne 
prireditve z naslovom 'Kaj veš?', se 
veselim, da je prireditev spet tako le
po uspela. Moja velika želja je, da bi 
se ljudje prebudili tudi po drugih kra
jih in, po zgledu POŠ in kulturnega 
društva Rakitna ter vseh ostalih, za
čeli spoznavati in predvsem ceniti 
lastno krajevno in vaško zgodovino, 
sedanji rod. S tem bi veliko pripomo
gli k bolj varnem življenju nas in naših 
potomcev. 

- Pošti in turističnemu uradu v 
Rakitni. Da je bila pohvala v pre
jšnjem Našem časopisu res upravi
čena, potrjuje tudi vest o nagradi, s 
katero Turistična zveza Slovenije 
nagrajuje tiste v Rakitni, ki si priza
devajo za oživitev turizma v tem bi
seru Slovenije. V velikem upanju, 
da bo to pripomoglo k priznanju in 
spoštovanju oživljanja kulturnih od
nosov med vsemi ljudmi v Rakitni, 
vsem iskreno čestitam. Seveda pa še 
posebej tistim, ki so podpirali gospo 
Marjeto Susman-Janža in jo še po
gumno podpirajo ter j i vztrajno sto
jijo ob strani zaradi njenega dela v 
korist kraja in ljudi. 

- Vodstvu gasilske zveze Brezovi
ca, občinskega štaba Civilne zaščite 
in stega Ostrorogi Jelen z Brezovice 
za izvedbo prve učne skupne reševal
ne akcije v občini Brezovica. Kot od
govorni za področje varstva pred na
ravnimi in drugimi nesrečami se 
iskreno zahvaljujem vsem, ki ste na 
katerikoli način pripomogli, da smo 
na tem področju naredili več kot 
kdajkoli prej. 

- Lovskemu in polharskemu druš
tvu Rakitna se zahvaljujem za vse, 
kar ste pripravili lepega na drugo 
oktobrsko nedeljo na Žalostni gori, 
pri lovski koči lovske družine Ra
kitna na Gorenji Brezovici, in po
poldan ter preko noči polharji pri 
Polharskem domu pod Rakitno. 
Dan je bil res popolnoma posvečen 
obnovi in ohranjanju naravnega 
ravnovesja med živalskimi vrstami, 
med rastlinstvom in med ljudmi. 
Gotovo se bo tudi kdo od bralcev 
zavedel, kako neločljivo so med se
boj povezana napisana področja. 
Ljudje kot gospodarji stvarstva jih 
kratkogledno lahko rušimo, vendar 
s tem uničujemo pogoje lastnega 
preživetja. Kadar pa kot dobri gos
podarji celimo rane 'brezumne civi
lizacije', oživljamo upanje v preži
vetje naših potomcev. 

Vsi dobrotniki omenjenih rakiških 
društev zaslužite vse priznanje z jas
no vednostjo, da je in bo življenje v 
prihodnosti tudi po vaših zaslugah za 
vse bolj lepo in varno. 

- Dekletom in ženam, ustanovite
ljicam in članicam novega stanov
skega društva v naši občini z ime
nom Sosede - Društvo deklet in 
žena s podeželja v občini Brezovica, 
se najprej zahvaljujem za izkazani 
pogum na organizacijskem področ
ju in vsem želim, da bi se v tem druš
tvu v prihodnje množilo in prepleta
lo vse tisto, kar smo preizkusili in 
delali dobrega že do sedaj. 

- Čestitam vsem društvom starej
ših in upokojencev, skupaj s povabi
lom na prvo srečanje predstavnikov 
vseh upokojenskih društev področja 
Barja z zaledjem. Še posebej sem ve
sel velike dejavnosti v domačem druš-

' tvu, ki je pripravilo že veliko lepega. 
Pa tudi v prihodnosti se obetajo vedno 
nove, vsem koristne stvari. 

- Zahvala vsem dobrotnikom, ki 
pripravljate tradicionalna srečanja 
starejših po naših župnijah. Na Bre
zovici, denimo, je bilo tako srečanje 
9. novembra ¡997. Kulturni pro
gram pa je pripravil otroški pevski 
zbor in ansambel Modrina. 

- Velika zahvala gre tudi vsem ti
stim, ki ste na katerikoli način pri
pomogli k prenovi Doma krajanov 
Vnanje Gorice. S skupnimi močmi 
nam je uspelo narediti več kot samo 
zdravstveno postajo! 

Zahvalo zaslužite tudi vsi tisti, ki 
razmišljate o tem, kako bi s svojim 
delom in zamislimi na področju 
naše občine uresničili čimveč vsem 
koristnih projektov državnega in 
meddržavnega značaja. Podrobneje 
pa bodo te stvari predstavljene v 
prihodnosti. 

Drago Stanovnik 

PRIDOBITEV ZA KRAJANE VNANJIH GORIC 

Prenovljena splošna ambulanta 
Konec oktobra je bila v Vna-

njih Goricah odprta prenovlje
na Zdravstvena postaja Vnanje 
Gorice, ki sodi k Zdravstvene
mu domu Ljubljana. To pa po
meni za krajane Vnanjih Goric 
in okoliških krajev novo prido
bitev, ki bo omogočila kako
vostnejše storitve zdravstvenih 
delavcev. 

Slovesnost so pripravili mar
ljivi delavci krajevne skupnosti, 

Odbor za družbene dejavnosti 
Predstavljamo vam odbor za 

družbene dejavnosti, vzgojo, iz
obraževanje, otroško varstvo, ra
ziskovalno dejavnost, kulturo in 
šport v občini Brezovica. Pred
sednik Rado Hlebec nam je za
upal, kaj vse so v tem letu naredili 
in kakšnih načrtov se bodo lote
vali v prihodnje. 

Kateri svetniki so vključeni 
vanj? 

Marija Bezek, Igor Petrovčič, 
Damijan Rus, Feliks Sojer ter 
Janez Miklič so člani odbora, 
medtem ko je na njihove se
stanke vedno vabljen tudi pred
sednik občinskega sveta Leo
pold Pristavec. Smo eno naj
dejavnejših občinskih teles pa 
tudi največji porabnik prora
čunskih sredstev. 

Vaše naloge so.... 
Zagotavljati sredstva za nor

malno delovanje otroških vrt
cev in šol, torej poskrbeti, da te 
dejavnosti dobijo zagotovljena 
občinska sredstva. Pripravlja
mo investicijske plane. Skrbimo 
za vzdrževanje vrtcev, trenutno 
se pogovarjamo o novem pri
zidku v Podpeči in razširitvi 
brezoviškega vrtca, k i bi bila 
zaključena v petih letih. Izdamo 
tudi svoje mnenje o imenovanju 
članov v svetih šol in vrtcev. 

Rado Hlebec 

Letos so bila obnovljena tri 
šolska igrišča? 

N a Rakitni so učenci in mladi 
po treh letih dobili novo igrišče, 
ki je ograjeno in s tem poskrb
ljeno za varno igro. N a Jezeru je 
obnova trajala kar štiri leta, saj 
smo morali navoziti veliko ma
teriala, da je igrišče kvalitetno 
zgrajeno. Presersko igrišče pa je 
že bilo zgrajeno, vendar smo le
tos s pleskanjem ograje zaključi
li tudi ta projekt. V Preserju bi 
posebej pohvalil številne pro
stovoljce - športniki, krajani, 
starši in učenci so s prostovolj
nim delom veliko pripomogli k 
hitrejši izgradnji. Za izgradnjo 
igrišč smo se odločili zato, da 
imajo učenci boljše pogoje za 
vadbo ter, da se mladina lahko 
tudi po šoli zbira na igrišču, kjer 
preko športa skrbijo za zdravo 
življenje. 

Kaj pa druge investicije? 
Kot je že bilo napisano, se ze

lo uspešno gradi prizidek k 
Osnovni šoli Brezovica, tukaj 
tudi porabimo največ sredstev. 
Brezoviški vrtec je letos dobil 
novo streho, kuhinjo, napeljana 
pa je bila tudi nova električna in 
vodovodna inštalacija. Priprav
ljamo se tudi na širitev podpeš-
kega vrtca in zanj že priprav
ljamo načrte. Število otrok je 
vse večje, tako bo podpeški vr
tec pridobil dve novi matični 
učilnici. 

6. 700 000 
600 000 

dejavnost 

Kako razdelite sredstva? 
Izobraževanje - 126.000 000 (od 
tega 80.000 000 namenjamo za 
prizidek) 

Otroško varstvo - 111.000 
000 

Kultura • 
Šport - 6. 
Raziskovalna 

1.000 000 
Celoten občinski proračun 

znaša 500 milijonov tolarjev to
rej mi porabimo dobro polovi
co, čez leto smo pozorni na po
trebe športnih in kulturnih druš
tev, zbiramo njihove prošnje ter 
j im pomagamo pri delovanju. 
Potrebe so vedno večje, kot bi 
j ih lahko uresničili. 

Kakšen je odziv ljudi? 
Na vseh koncih in krajih naše 

občine se nekaj dogaja, to seve
da opazijo tudi prebivalci, k i z 
naklonjenostjo gledajo na to. 
Opozoril bi da bi naredili še več, 

če bi za to imeli na voljo več 
sredstev. Tako bodo nekatere 
investicije morale počakati na 
prihodnje leto. 

Meta Kastelic 

zdravstveno osebje postaje in 
občina Brezovica. Na povabilo 
župana Brezovice Draga Sta-
novnika se je slovesnosti udele
žil minister za zdravstvo dr. 
Marjan Jereb. Ministrov obisk 
je bil obenem tudi prvi uradni 
obisk katerega ministra iz vlade 
republike Slovenije, odkar obsta
ja občina Brezovica. Vse prisot
ne je najprej pozdravil župan 
Drago Stanovnik, ki je orisal 
pot prenove zdravstvene posta
je Vnanje Gorice ter se obenem 
zahvalil vsem, ki so prispevali k 
obnovi. Še posebno pa seje za
hvalil osebju zdravstvene posta
je, ki so s svojim potrpljenjem in 
nesebičnim delom veliko pri
pomogli, da so postajo obnovili 
v zelo hitrem času. Skupaj z mi
nistrom dr. Marjanom Jerebom 
sta simbolino prerezala otvorit

veni trak ter tako vse prisotne 
povabila na ogled prenovljenih 
prostorov. 

S prenovo postaje so pričeli še 
pred leti, maja letos pa so pričeli 
z obnovo splošne ambulante, ki 
je bila resnično v obupnem sta
nju. Obnovili so tlake in strope, 
prepleskali zidove, zamenjali 
vodovodno in električno nape
ljavo, talne in stenske obloge, 
pač naredili so vse. V pritličju 
bo pričel delovati laboratorij v 
prostorih, kjer je bila patronaž-
na služba, ki seje lani preselila v 
prvo nadstropje. Sedaj bo labo
ratorij deloval le začasno, od
vzeto kri in urin bodo vozili na 
analizo v Zdravstveni dom Lju
bljana. Del sredstev za prenovo 
je prispevala občina Brezovica, 
ki je zautila, da je treba zdrav
stvene storitve približati kraja
nom. To pa je prav gotovo del 
sožitja med občino in krajevno 
skupnostjo oziroma samimi kra
jani. S.S. 

Kulturno-prlreditveni center 
in okrepčevaln ica 

m m 

Igrišče na jezeru 

COMING 
VRHNIKA 

TV, VIDEO, HI-FI CENTRI 

ZUPANOVE POBUDE 

Pismo, poslano pristojnim službam: 

ZA IZBOLJŠANJE VARNOSTI NA 
PODROČJU BARJA Z ZALEDJEM 

V smislu dobrega gospodarja si tudi na področju prometa 
prizadevam povezati med seboj vsa področja ter vse strokovne 
in lokalne skupnosti s ciljem, da bi to pripomoglo k izboljšanju 
prometne varnosti vseh udeležencev v prometu. 

Tovrstno delo je rodilo že kar nekaj sadov, seveda po zaslugi 
in z razumevanjem lastnikov, mejašev in vseh za to pristojnih 
skupnosti. Vsem se ob tej pri l iki lepo zahvaljujem za dosedanjo 
pomoč , z željo, da tudi v prihodnje z medsebojnim sodelova
njem ustvarimo čimveč vsem ljudem koristnih dobrin. 

Prihajajoče težave smo sproti razreševali skupaj na posamič
nih srečanjih z vpletenimi strankami. 

S tem dopisom pa bi rad predstavil tudi povezavo med vsemi 
dosedaj ločenimi projekti in zastavljen cilj, kije v razbremenitvi 
prometa tako na omenjenem področju kot tudi v našem glav
nem mestu. 

Temeljni problem in izhodišče je preobremenjena Tržaška 
cesta od Gorjanca do Loga. Nič manjša pa ni preobremenjenost 
Ljubljane z osebnimi avtomobili. 

Cesto smo delno razbremenili z ureditvijo ceste Notranje 
Gorice-Log ter, skupaj z mestno občino Ljubljana, z ureditvijo 
črnovaške ceste. Toda promet se je po Tržaški cesti proti Vrh
niki kljub temu znatno povečal, tudi zaradi nove asfaltne pre-
plastitve in uvedene cestnine, s katero je od Ljubljane na tej 
razdalji ločen edino zahodni krak. 

Na Brezovici deluje komisija za rekonstrukcijo Tržaške ce
ste, vendar to delno razrešuje le problematiko brezoviških nase
lij nad Tržaško cesto. Povečano nevarnost v prometu pa po
vzročajo tudi na avtocesti stoječa vozila pred izhodi pri 
Gorjancu in na Vrhniki . 

Za razrešitev problemov predlagam dejavnosti na najmanj 
štirih področjih: 

1. Večino težav bi razrešila nova dvodelna povezava med Tr
žaško cesto in avtocesto na Logu ter na ravnem delu ceste v 
Dragomerju, seveda z dovolj dolgim izhodnim pasom, za kar je 
dovolj prostora. Izvedba je lažja zaradi večinsko urejenega 
lastništva zemljišča, utrjenega terena na trasi nekdanje vrhniške 
železnice in omejene hitrosti vozil na avtocesti zaradi bližine 
cestninske postaje. V tem smislu se bomo ponovno srečali 5. 
novembra ob 12. uri na Logu. 

2. Pristojne službe v mestni občini Ljubljana in na državni 
ravni vabim, da z uvedbo podaljšanega mestnega prometa po
udarijo selitev prometa iz avtomobilov na avtobuse. S tem v 
zvezi vas prosim za vaše mnenje. 

3. Od Slovenskih železnic pa pričakujem več posluha za pri
mestni promet v smislu povečanja števila železniških postaj na 
trasi Verd-Ljubljana in boljšega dostopa do njih. Pristojne na 
Slovenskih železnicah prosim za pisno mnenje o omenjeni 
pobudi. 

4. Področje nekdanjih občin Ljubljana Vič - Rudnik in Vrh
nika, ki predstavlja povezavo osmih novonastalih občin Barja z 
zaledjem, je prepleteno s poljskimi potmi, katere vsaka občina 
na svojem področju vzdržuje zaradi dostopa kmetov do njiv, 
travnikov in gozdov. Iste ceste pa vedno bolj uporabljajo tudi 
sprehajalci, rekreativci in kolesarji. Z vključitvijo v širšo mrežo 
bi postale te poti varne bližnjice tako za domačine kot tudi za 
turiste. Poti so povezane tudi z vsemi železniškimi postajami 
Brezovica, Notranje Gorice, Preserje in Borovnica. Poleg tega 
so bližnjice do vseh zanimivosti naravne in kulturne dediščine. 
Dosedanja predstavitev in dejavnosti so v javnosti naletele na 

popolno podporo in na veliko pripravljenost sodelovanja. Ta
ko je, na primer, že vzpostavljena nova varna pot od Podpeške-
ga mostu do železniške postaje Preserje izven trase državne ce
ste Ig-Borovnica. 

Začasne poizkusne označitve poti bomo naredili sami v okvi
ru mladinskih društev (podeželska mladina, skavti in osnovno
šolci). Tudi za potrebne brvi se dogovarjamo, s Slovenskimi že
leznicami in domačimi podjetniki. 

Pristojne državne in upravne organe pa prosimo za razume
vanje, sodelovanje in pomoč pri vzdrževanju in registriranju 
tras. 

V pričakovanju dobrega sodelovanja vas lepo pozdravljam! 
Poslano v vednost (skupaj z zemljevidi možnih kolesarskih po

vezav z glavnim mestom): 
Direkciji RS za ceste (ga. Andrejčič-Mušič), Direkciji za državne 
ceste (g. Kunstelj), občinam Vrhnika (g. Tomšič), Borovnica (g. 
Ocepek) in Ljubljana (g. Klavs), Direkciji za ceste (g. Šajna), Slo
venskim železnicam (g. Baša), Svetu za preventivo in varstvo v 
cestnem prometu (g. Zlender, g. Winkler), policijskima postajama 
Vič (g. Janežič) in Vrhnika (g. Godnjavec), krajevnim skupnostim 
Brezovica (ga. Slana, g. Šebenik), Log (g. Novak), Vnanje Gorice 
(ga. Kovač), Preserje (g. Svete) in Rakitna (g. Borštnik), osnov
nima šolama Preserje (ga. Selan) in Brezovica (g. Povšič), vrtcu 
Brezovica (ga. Kuk), odboru za komunalo (g. Sivic), Medobčinski 
skupnosti za kulturo (ga. Kastelic), Našemu lazu (g. Skledar) in 
Turističnemu uradu Rakitna (ga. Janža- Susman) 

Drago Stanovnik 

POBUDA V ZVEZI Z BLIŽAJOČO 
STOLETNICO GASILSTVA V 
OBČINI 

Spoštovane gasilke, gasilci ter vse bralke in bralci! Pred svojo 
pobudo bi se rad najprej zahvalil vsem ljudem dobre volje, ki so 
na katerikoli način pripomogli k razvoju gasilstva v tem biseru 
Slovenije. Vesel sem bil stavkov sedaj žal že pokojnega gospoda 
Staneta Rotarja iz Vnanjih Goric v prejšnji številki tega časopi
sa. Prav te so me tudi dodatno spodbudile k pisanju pričujočih 
vrstic z namenom, da bi se po zgledu stoletnega gasilstva pove
zovali in združevali tudi na vseh ostalih področjih in si tako 
med seboj čimbolj pomagali, predvsem tam, kjer se pokažejo 
potrebe. 

Pred sto leti je občina združevala ljudi na področju sedanjih 
župnij Brezovica (z Logom, Lukovico in Dragomerjem iz so
sednje vrhniške občine) in Notranje Gorice in prav v tem okviru 
so tudi gasilci ustanovili svojo četo. Področje seje hitro razvija
lo, zato so se spreminjale meje in ustanavljala nova krajevna ga
silska društva. 

Gasilstvo preživlja vse sisteme, tudi zato, ker temelji na med
sebojnem sodelovanju in pomoči. Prav to modrost pa uspešno 
prenašamo na mnoga druga področja sobivanja. Zato je prav, 
da praznujemo stoletnico gasilstva v celotni občini Brezovica z 
Logom, Lukovico in Dragomerjem iz sosednje vrhniške obči
ne, saj segajo nekateri poizkusi ustanavljanja v nekaterih vaseh 
pod Kr imom še bolj v preteklost. Naj bo torej ta gasilska oblet
nica nova priložnost za utrjevanje prijateljskega sodelovanja v 
vseh oblikah našega skupnega bivanja! 

Ob tej pril iki s hvaležnostjo pozdravljam vse, ki zbirate za
nimive podatke naše skupne preteklosti in z objavami bogatite 
bivanjsko skupnost ter jih ohranjate pred pozabo. Le kdo nas 
bo cenil, če se sami ne bomo? 

Vsem Vam, ki imate radi gasilstvo in ostale skupnosti, vna
prej čestitam in želim uspešne priprave na praznovanje ter vse 
dobro! 

Drago Stanovnik 



FOTOREPORTAŽA O AKCIJI 

Zaščita - reševanje 
»Policaji, gasilci, vojaki, reše
valci, in vse to na naši šoli«, je 
razburjeno pripovedoval prvošol-
ček, ko gaje prišla iskat mama. V 
oktobru večina vzgojnih ustanov, 
tako šole kot vrtci, svojim varo
vancem pripravi reševalno akcijo 
ali jih na kak drug način ozavesti
jo o dejavnostih, ki so povezane z 
zaščito in reševanjem ter varova
njem ljudi, premoženja in življe

nja. Akcijo je pripravil Medob
činski center za kulturo, povabilu 
so se z veseljem odzvali P G D 
Vnanje Gorice, policisti iz PP Vič 
in Stožice, reševalci iz ljubljan
ske reševalne postaje ter vojaki 
vojašnice Ivana Cankarja z Vrh
nike. Vsem najlepša zahvala, 
med drugim tudi O Š za gosto
ljubje in hišniku za pomoč. 

Gasilci so se pripeljali z dvema voziloma, razkazali vso svojo zanimivo 
opremo in demonstrirali več vrst gašenja. 

Policijska konja Bučko in Gaetano slabila glavna atrakcija, saj so se 
učenci z njimi tudi popeljali na krajši sprehod. S policistoma konjeni
koma skrbita za varnost v parkih, na mestnih ulicah in množičnih 
prireditvah. 

Prav nekaj posebnega je bil policijski kombi, kije v notranjosti skrival 
mnoga presenečenja. Kaj vse potrebuje policist za varno delo, od čela
de, ščitnikov do svetilke 

Fantje so občudovali policijski BMW in vsi so prisegali, da se bodo 
vestno učili in tako tudi sami lahko zašli v policijske vrste. 

Luka preizkuša uporabnost vojaških nosil, v primeru slabosti pa mu 
bodo pomagali vojaki sanitetnega voda. 

Halo, je kdo doma? Pri vojakih vezistih se je dalo neomejeno telefonira
ti, saj niso zahtevali nič žetonov. 

Takole pa smo se postavili vsi sodelujoči, ki smo preživeli dopoldne v 
družbi 400 učencev Oš Brezovica, v upanju, da smo našim otrokom vsaj 
malo predstavili naše delo. 

Fotografije in besedilo: 
Meta Kastelic 

NOVA PESNIŠKA ZBIRKA 

Modrost učakanosti 

Bolničarka Saša je prikazala vso opremo, ki jo ima reševalno vozilo, na 
posebno željo pa je vsak lahko dobil tudi opornico ali se za kratek čas 
spočil na nosilih. 

Oktobra je bila predstavljena 
prva pesniška zbirka Helene Ko
šir, predmetne slovenskega jezi
ka na Oš Preserje. Predstavitev v 
knjižnici Prežihovega Voranca 
na Viču so poleg naključnih obis
kovalcev spremljali številni prija
telji in znanci pesnice, ki so ji 
pomagali in stali ob strani. Pro
stor je čudovito napolnjevala 
svetloba sveč, topla glasba pa je 
lepo poudarila recitirane pesmi. 
Poseben čar temu večeru so dale 
slike Silve Jurečič Košir, ki so 
oplemenitile bogat kulturni do
godek. V nadaljnjem zapisu boste 
več izvedeli o pesnici. 

Prosim za kratko predstavitev. 
Že 22 let učim slovenski jezik 

na Oš Preserje, pripravljam pros
lave ob raznih priložnostih, sem 
mentorica dramskega in recita-
torskega krožka, pomagam pa 
tudi pri šolskem glasilu Bobri. 
Vedno sem dajala prednost last
ni ustvarjalnosti učenca, tudi 
večino dramskih tekstov preden 
začnemo z igranjem sama dra
matiziram in jih tako prilago
dim potrebam današnjega časa. 

Predvsem zadnja leta pa učen
ce spodbujam, naj pišejo poezi
jo, tako je pred šestimi leti izšla 
antologija pesmi naših učencev. 

Čemu ste pesnica? 
Nehote in nevede, to je zapi

sano v zvezdah. Pesmi so iz me
ne začele vreti pred dobrimi de
setimi leti. 

Kako nastane pesem? 
V meni vlada popolna tišina, 

ki narašča, zmanjša se hrup zu
nanjega sveta. Pridejo besede in 
šele preko njih vem, katero do

živetje sem hotela opisati. Vese
la sem, da sem vsaj na tem pod
ročju prišla do modrosti učaka
nosti. Seveda me ta občutek ne 
zavaja v vsakdanjem življenju in 
me ne odvrača od realnega sve
ta. To pomeni, da ne hodim po 
poti simbolike, ampak po poti 
življenja samega. 

Kakšne so vaše pesmi? 
Odsev resničnega življenja v 

katerem igrajo posebno vlogo 
trenutki. Počutim se kot člen 
verige, čas je izgubil vlogo rab
lja. Ljubezen iščem v drobnih 
stvareh. 

Zakaj knjiga? 
Zbirka je nastala v želji, da bi 

prišla k sodarovalcem svetlobe 
in da bi morda komu prinesla 
upanje ter mu vrnila vero v živ
ljenje. Seveda sem se in se še 
vedno zavedam svoje neznatno-
sti in moje pesmi naj bodo neka 
poslanica odraslim otrokom. 

Al i je življenje pesem? 
Pesem je življenje in življenje 

je pesem, pesem je življenje brez 
rojstva in smrti, to življenje pa je 
zato kot pesem. 

Kaj se zgodi, ko ni več besed? 
Takrat zavlada tišina, pri

bližne besede ni in kadar je ni ne 
sme nastati pesem. 

Kje lahko najdemo vašo 
poezijo? 

Redno objavljam v revijah 
Primorska srečanja in v Aur i . 
Leta 92 pa sem pripravila tudi 
literarni nokturno za radio Slo
venija. Mojo zbirko prodajajo v 
Založbah Mladinske knjige. 

Na podlagi 29. člena Zakona o lokalni samoupravi (Uradni list RS št. 
72/93,57/94 in 14/95) ter 11. in 18. člena Statuta občine Brezovica (Naš 
časopis, maj 1995), je občinski svet občine Brezovica na svoji 20. redni 
seji, 20. junija 1996, sprejel ter na 28. redni seji, dne 2. oktobra 1997, 
dopolnil 

ODLOK 
O KRITERIJIH UDELEŽBE IN PRIORITETI NAMENOV 

KOMUNALNIH INVESTICIJ V OBČINI BREZOVICA 

1. člen 
Prioriteta del oziroma namenov na področju komunalnih investicij v 

posameznih krajevnih skupnostih na območju občine Brezovica je sle
deča: 
voda 
elektrika 
ceste 
kanalizacija 
razsvetljava. 

2. člen 
Kriteriji udeležbe sofinanciranja pri posameznih komunalnih investici
jah so sledeči: 

- Asfaltiranje 
dokumentacija 
mejni ugotovitveni postopek 

100 % občina 
50 % krajani, 50 % občina - v 

kolikor ni spora. V primeru spora 
krije 100 % kršitelj. 

100 % država 
80 % občina - 20 % občani 

občina + KS 50 %, občani 50 % 
občina + KS 30 %, občani 70 % 

Prispevek občine pri asfaltiranju cest občinskega pomena lahko do
seže 80 % ob cestah, ob katerih je majhna naseljenost, cesta pa je po
membna za občino. 

državne ceste financira 
občinske ceste financira 
krajevne ceste financira 
dovozne za stanovalce 

- Vodovod 
sekundarni vodovod - priključek 

- Javna razsvetljava 
ob državnih cestah 
ob občinskih cestah 
ob krajevnih in dovoznih cestah 

100 % krajani 

100 % država 
30 % krajani, 70 % občina 
80 % krajani, 20 % občina 

3. člen 
V posameznih oziroma določenih primerih lahko občinski svet odloči 
drugače. 

4. člen 
Ta odlok zavezuje stranke oziroma soinvestitorje, da so dolžne po

ravnati svoje skupaj dogovorjene sorazmerne deleže. 
5. člen 

Odlok se uveljavlja le od datuma sprejema, to je od 20. junija 1996 
naprej. Povračilo udeležbe za investicije, ki so se gradile in financirale 
pred tem datumom, ni možno. 

6. člen 
V primeru, ko so občani plačali višjo udeležbo, kot je obvezna po Od

loku, vendar investicija ni bila predvidena v planu krajevne skupnosti 
niti v planu občine Brezovica, povračilo dela plačane udeležbe ni 
možno. 

7. člen 
Odlok z dopolnitvami se v celoti objavi v Našem časopisu in velja od 

sprejema, to je od 20. junija 1996 dalje. 

Datum: 2.10.1997 
Predsednik občinskega sveta 

Leopold Pristavec 

Koliko pesmi je še ostalo? 
Imam še veliko pesmi, naredi

la pa sem že ožji izbor za drugo 
knjigo. Prisrčno se zahvaljujem 
občini Brezovica, za vsestran
sko pomoč tako pri izdaji, kot 
tudi pri predstavitvi same knjige 
in si želim še nadaljnjega sodelo
vanja. 

Zakaj naslov Modrost uča
kanosti? 

Modrost učakanosti pomeni 
le kapljo popolnosti,kajti pot 
do modrosti puščave je še dolga. 

Takole pesniško sva zaključi
li najin pogovor, vabim vas, da 
si preberete tudi pesem z naslo
vom Mati zemlja. 

Meta Kastelic 

Mati zemlja 

Ogromna in mehka 
zelena trava, 
odžejana. 

Rjave izmerljive 
krpe 
moje vsebine. 
Neposejane njive, 
testo mojega telesa. 

Saj, 
zašla sem 
v kresno noč, 
spregovorila je vsa zemlja, 
ki je nejevoljna 
prenašala 
moje težke stopinje. 

Helena Košir 

Društvo ljubiteljev malih živali Vrhnika vabi na 

R A Z S T A V O M A L I H Ž I V A L I , 

ki bo v Gasilskem domu na Brezovici 
5., 6., 7. decembra 



POGOVOR Z ANDREJEM SUHADOLNIKOM 

Moja družina so starejši ljudje 
Andrej Suhadolnik je zani

miv človek, takšnega ne najdeš 
prav pogosto. Ob pogledu nanj 
človeku postane takoj lažje, hi
tro ima pripravljeno šalo in 
nadvse rad pripoveduje o svo
jem življenju. Veliko ve poveda
ti o starih časih, saj seje rodil le
ta 36. Že od začetka živi in dela 
na Rakitni in tako pozna vse 
ljudi, njihove dobre pa tudi vča
sih slabe lastnosti, čeprav vsak 
nerad sliši o njih. Rad se pogo
varja in ravno to potrebujejo 
stari ljudje, katerim pogosto 
primanjkuje topla beseda, tre
nutek pozornosti ali samo obču
tek, da se nekdo za njih zanima. 
Andrej je že nekaj let zaposlen 
kot javni delavec v zdravstvu. 
Vsak dan jih oskrbuje in j im 
pomaga. 

Kako ste se usposobili za to 
delo? 

Več let sem delal v Mladin
skem klimatskem zdravilišču na 
Rakitni, opravljal sem vrsto del, 
od voznika reševalnega avto
mobila, hišnika do medicinca, 
tako sem se usposobil za delo, 
seveda imam opravljenih tudi 
nekaj tečajev. Več let sem bil 
predsednik Rdečega križa, na
šega gasilskega društva, kot 
mlad fant sem sodeloval tudi v 
kulturnem društvu, tako sem 
preko teh dejavnosti, ki so po
vezovale ljudi spoznal, da je 
treba vsakogar spoštovati. 

Kdaj ste začeli z oskrbovanjem 
starejših? 

K o mi je težko zbolela mama, 
sem moral pustiti službo in skr
beti zanjo, kmalu zatem je zbo
lela tudi moja teta, ki ni imela 
nikogar, ki bi lahko pomagal, 
tako sem negoval obe. Takratni 
predsednik krajevne skupnosti 
Peter Kovačič mi je predlagal, 
naj se vključim v javna dela in 
skrbim za onemogle ljudi. 

Kakšen je vaš delavnik? 
Vsak dan okrog 8.00 začnem 

z obiskovanjem rednih strank, 
j im zmerim pritisk, prinesem 
kakšno malenkost iz trgovine, z 
veseljem pa opravim tudi fizič
no delo. Poskrbim, da imajo 
vedno na zalogi zdravila, j ih pe
ljem k zdravniku na pregled, 
včasih pa dosti bolj pomaga le 
pošten pogovor, saj starejši to 
zelo potrebujejo. Seveda si vo
dim tudi dnevnik in tako imam 
tudi pregled nad potekom okre
vanja posameznikov. K o sem v 
Ljubljani, rad obiščem tudi znan
ce v domu ostarelih in j im prine
sem novice iz domačega kraja, 
vsi so veseli, da j im tako popes
trim dan. 

Koliko oskrbovancev imate? 
Vsak dan redno obiščem 14 

starejših, ki j im pomagam pri f i 
zičnem delu ali pa se samo po
menim z njimi, tako da imajo 
občutek, da nekdo skrbi zanje. 
Vsaj enkrat tedensko pa obiš
čem 25 občasnih strank, ki j im 
izmerim krvni tlak, prinesem 
zdravila, tudi obvežem rano, če 
ni prehuda in sem seznanjen z 
njihovim zdravjem. 

S i je težko pridobiti zaupanje? 
Starejše ljudi je treba razume

ti , včasih z njimi tudi malo po
trpeti in j im dati prav, četudi se 
motijo. Vsak človek ni za to de
lo, saj so starejši včasih nepot-
pežljivi in nadležni. Zaupanje si 
pridobiš z resnim delom, trudim 
se, da sem točen in j ih nikdar ne 
pustim na cedilu, če se le da j im 
ustrežem. Dostikrat se zgodi, da 
cel dan ne vidijo nikogar druge
ga in se veselijo mojega obiska 
in ne vem kako bi bilo, če bi j ih 
razočaral , če ne bi prišel ali če bi 
bil zelo slabe volje. 

Menda tudi sami nabirate zdra
vilne rastline? 

PREDSTAVITVENI PROSPEKT 
KRAJEV OBČINE BREZOVICA 

D e l o lepo napreduje, saj smo uspeli ves fotografski 
mater ia l posneti še v lepem vremenu. Sedaj se bo zače lo 
p o m e m b n o delo zbiranje pisnega mater ia la o posamez
nik kra j ih , znamenitost ih in v a š k i h posebnostih. T a k o ste 
n a p r o š e n i p rav vs i , k i že l i te pomagat i p r i zbiranju besed
nega gradiva , da se obrnete na: 

M e t o Susman - J a n ž a 
R a k i t n a 140, 
Preserje 

0609 331 194 
M e t o Kaste l ic 

N o v a pot 5 
Notranje G o r i c e 

041 638 438 

Krajevna skupnost Brezovica 
Tržaška cesta 390 
1351 Brezovica 

razpisuje prosto delovno mesto 

T A J N I K A 

K R A J E V N E S K U P N O S T I 

Pogoji za opravljanje del in nalog: 
- reševanje in ureditev dokumentacije na območju 

krajevne skupnosti Brezovica; 
- spremljanje tekočih del v krajevni skupnosti; 
- upravljanje pokopališča in lokalnega vodovoda; 
- pridobivanje vseh soglasij, potrebnih pri komunalnih 

delih v kraju; 
- izdajanje soglasij in izračun komunalnega prispevka; 
- pomoč in delo za občino ali drugo krajevno skupnost po 

nalogu župana; 
- obvladanje dela z računalnikom; 
- sposobnost komuniciranja. 

Izobrazba za delovno mesto naj bi bila vsaj srednješolska, 
tehnična ali ekonomska smer. Prednost pri zaposlitvi imajo 
krajani Brezovice. Delo bi bilo za nedoločen čas, s polnim 
delovnim časom. 

Prijave sprejemamo v roku petnajstih dni. Telefon: 654-102. 

Predsednica sveta krajevne skupnosti Brezovica 
Slavica Slana 

Rad pripravljam naravne čaje 
in druge pripomočke, s katerimi 
pomagam mojim oskrbovan
cem. Se posebno zdravilne rast
line so nam, kopriva, suličasti 
tropotec, zlata rozga, šentjan-
ževka. Rad pomagam ljudem v 
svojem kraju, vsi bomo enkrat 
stari in potrebni pomoči. Sicer 
sem se tudi veliko naučil od 
njih, spoštovanja, prenašanja 
trpljenja in veselega gledanja na 
svet. K o vidim, da so ljudje za
dovoljni s tvojim delom se tudi 
rajši lotevam dela in mini težko 
tudi krepko zavihati rokave, še 
posebno pa mi je v veselje, ker je 
to delo humano in v dobro ljudi. 

Na koncu bi v imenu vseh 
mojih oskrbovancev rad izrekel 
zahvalo: 
- patronažni službi 
- doktorju Gabrijelu 
- županu Dragu Stanovniku 
Z vsemi izredno dobro sodelu
jem, župan pa ima zares posluh 
tudi za to delo. 

Meta Kastelic 

Občinski svet je na svoji 
29. redni seji, ki je bila 
23.10.1997, sprejel sklep, da 
se ponovno objavi izvleček 
iz 

O D L O K A O 
J A V N E M R E D U IN M I R U 
NA O B M O Č J U OBČINE 

B R E Z O V I C A 

in s tem opozori na sledeče: 

Lastniki stanovanjskih 
hiš, hišni sveti, upravljalci 
javnih površin in upravljal
ci cest ter upravljalci stano
vanjskih in poslovnih 
zgradb ob cestah so dolžni 
zagotoviti: 

- da bo očiščen sneg, ki je 
zapadel ali padel z objektov 
na ceste, s strehe na dohode 
k stanovanjskim in poslov
nim zgradbam, prehode za 
pešce, kanalizacijske jaške 
in hidrante, čimprej, najpo
zneje pa do 8. ure zjutraj, 
podnevi pa sproti odstra
njevati novozapadli sneg; 

- da bodo ob poledici 
vhodi k poslovnim in sta
novanjskim zgradbam po
sipani s soljo, peskom ali 
žaganjem; 

- da se poseka drevje, ve
je, grmovje in živo mejo, ki 
ovirajo promet vozil in peš
ce na javnih krajih. 

Zaradi varstva ljudi in 
premoženja mora lastnik ali 
upravljalec: - odstraniti ob
jekte, ki ne služijo več svo
jemu namenu in kvarijo vi
dez kraja; 

- obnoviti ali odstraniti 
objekte, ki kvarijo videz ali 
ogrožajo varnost ljudi ali 
premoženja in so še vedno v 
uporabi; 

- odstraniti ali znižati 
predmete in rastje ob ce
stah, ki zmanjšujejo pre
glednost, odstraniti dreve
sa, pri katerih obstaja nevar
nost, da padejo in s tem 
ogrožajo varnost mimoido
čih ali njihovo premoženje; 

- odstraniti suhe veje pri 
drevesih, kjer obstaja ne
varnost suhih padajočih vej 
na cesto ali na druge javne 
površine. 

Predsednik 
občinskega sveta: 

Leopold Pristavec 

Prireditev 
'Kaj veš?' v Rakitni 

V soboto, 25. oktobra ob 19. 
uri smo imeli v dvorani osnovne 
šole Rakitna tradicionalno za-
bavno-tekmovalno prireditev 
'Kaj veš?', v kateri se med seboj 
pomerita dve ekipi. Letošnja 
tema so bile dejavnosti v Rakitni, 
ekipi pa so sestavljali mladi 
predstavniki jadralnih padalcev 
in igralcev. Vprašanja in naloge, 
ki sta j ih ekipi morali reševati, 
so bila tako vzeta s področja ra-
kiških padalcev in dramske sku
pine Lenoritisi, na sporedu pa je 
bilo tudi nekaj zgolj tekmoval
nih točk. Boj je bil trd in ne ena, 
ne druga skupina ni pustila, da 
bi jo druga prehitela. Toda 
vseeno je na koncu zmagovalec 
le en. In to so bili padalci, ki so 
zmagali z eno točko razlike. 

Med tekmovalnimi točkami 
vedno pripravimo tudi točke za 
razvedrilo. Tako nas je s har
moniko razvedrila Ksenija Be-
čaj, plesna skupina Blue Sky 
nam je pokazala nov ples, Tone 
Debevec pa nas je nasmejal s 
polharskimi pripovedmi ter z 
gospodom Pezdirjem. Tekmo
vali so lahko tudi igralci in sicer 
v plesih, odkrivanju skritega 
predmeta, ugibanju, kaj je na 
diapozitivih, ter (skupaj s tek
movalci) v igri podajanja klo
bukov z glave na glavo. 

Člani kulturnega društva se 
sedaj že tretje leto trudimo pri
praviti osrednjo (če lahko tako 
rečemo) prireditev v Rakitni. 
Le-ta je najbolj obiskana in naj
bolj priljubljena. Da poteka vse 
tako, kot je treba, smo celotni 
program načrtovali že od konca 
avgusta, zamisel pa smo obli
kovali še prej, spomladi. V pri-
rediteljskem odboru smo bili 
Nevenka Bezek, Majda Bezek, 
Martina Kržič, Boštjan Debe
vec in Alenka Kovačič, na sami 
prireditvi pa smo morali imeti 

še nekaj pomočnikov, katerim 
se lepo zahvaljujemo. To so M a 
ja Grmek, Spela Rot, Katja Biz
jak in Martin Česen. 

Brez pokroviteljev bi naši 
tekmovalci in obiskovalci odšli 
domov brez nagrad, ki so bile, 
kot vsako leto, lepe in dragoce
ne. Zato je prav, da na tem me
stu omenimo tudi pokrovitelje 
in se j im zahvalimo. To so V a 
lentin Bezek, Janez Kovačič -
J M M A , Mercator-Savica, Sta
nislav Rus - šola letenja, Helena 
Pogačar, Emona farma Ihan, 
Niko Bezek, Aleš Petrič, Zore 
Imex, Irena Kržič, Stanislav 
Kržič, M I - Majda Nestorovič, 
svečarstvo Kogovšek - Bogdan 
in Sonja, Fani in Veljko Toman, 
Tončka Frelih, Olga in Bojan 
Debevec, Fastcoop, Z K P R T V S 
-' Bojan Borštnik, gostilna Pri 
Logarju - Marko Petrič, Bruna
rica pri jezeru - Dušana Curk 
Kregar, M K Z Rakitna ter Jelka 
Likovič. 

Pa še nekaj misli za zaključek: 
S prireditvijo se je začela rakiš-
ka kulturna sezona. Seveda le 
malokdo ve, koliko dela in tru
da je bilo vloženega v omenjeni 
ali v kateri drugi projekt. Zato 
je tisti mesec počitnic, k i smo si 
ga člani kulturnega društva pri
voščili, zaslužen, čeravno tudi 
takrat marsikdo od nas ni nehal 
misliti na novo kulturno leto. 
Kdor pa ne neha z očitki, da se v 
Rakitni nič ne dogaja, naj se 
udeleži vsaj ene od prireditev. 

Žal se je nekaj nepravega od
nosa do kulture pokazalo tudi 
na tej prireditvi. N a trenutke je 
bilo pozabljeno, da je bila cela 
prireditev mišljena kot zabava, 
ne pa kot resno tekmovanje 
med ekipama in njihovimi pri
vrženci. Zato iskreno upamo, 
da s prireditvijo nismo vnesli 

Urnost in znanje nam bodo prine
sle nove točke, si mislijo mladi 
igralci. 

kakega razdora namesto prija
teljstva. 

Kljub vsemu pa se vidi , da 
mladi s svojim delovanjem pri
našajo v kraj zdrav napredek. A 
da bi še bolj trdno razvijali pri
jateljstvo in zdrav duh v zdra
vem telesu, bi , kot seje izkazalo 
tudi na tej prireditvi, potrebova
l i še športno društvo, ki bi j ih 
povezovalo v še eni njihovi 
skupni točki. 

Tako razmišljanje in udej-
stvovanje v različnih dejavno
stih bi bilo lahko vzgled drugim, 
ki premalo gledajo na skupno 
dobro ter s tem tudi na dobro 
posameznika, in mislijo bolj na 
to, kako bi oni sami dosegli kar 
največ za svojo hvalo in ugled. 

Čisto na koncu naj se vsem, ki 
so kakorkoli pomagali, še en
krat zahvalim, vse pa lepo po
vabim, da obiščete tudi druge 
prireditve čez leto. Poveselimo 
se skupaj! 

Alenka Kovačič 

Plesna skupina — B L U E S K Y 
Uvodni ples v težko pričakovano prireditev »Kaj veš?« 

Rakiški letalci se pripravljajo na 
recitacijo pesmi: Sem deklica 
mlada vesela. 

Spoštovani starši! 

Za otroke, ki ne obiskujejo vrtca in so stari a/i do 6 tet, bomo tudi v letošnjem 
šolskem letu organizirali 

80 urni program pravljičnih uric. 

u 

Vabimo vas, da otroke pripeljete v ponedeljek, 17.11. ¡997 ob 16.45 v vrtec 
Vnanje Gorice, kjer se bomo pogovorili o času in kraju izvajanja programa, 
otroci pa bodo spoznali vzgojiteljico, prisluhnili pnnljia in se poveselih. 

Program, ki ga bo finančno podprla Občina Brezovica, se bo izvajal le v primeru, da bo vanj 
vključenih vsaj 12 otrok 

Vljudno vabljeni! V V Z B R E Z O V I C A 



DNEVI COMINGA NA VRHNIKI 

Zvok in slika kot se š ika 

Generalni direktor filiale Citroen Slovenija Vincent Philippe poklanja 
simbol tovarne Citroen zakoncema Merlak v znak trideset letne zve
stobe Citroenu ter odprtju novega razstavnega prodajnega salona. 

Nov prodajni salon 
Citroenovega servisa Merlak 

Na Drenovem griču pri Vrh 
niki je bila v petek 7. oktobra 
slovesna otvoritev novega pro
dajnega salona za vozila C I 
T R O E N . Novo pridobitev je 
odprlo družinsko podjetje C i 
troen servis Merlak s pomočjo 
Citroena Slovenija. 

Prav letos mineva že tri deset
letja, odkar se je Anton Merlak, 
lastnik podjetja, začel kot av-
tomehanik ukvarjati z vozili C i 
troen. Že leta 1973 je odprl prvo 
avtomehanično delavnico za vo
zila Citroen, štiri leta kasneje pa 
je izgradil povsem novo delav
nico. Leta 1978 je dejavnost raz
širil še na avtokleparstvo in l i -
čarstvo. Ob mehanični delavnici 
pa leta 1990 zgradil še lakirnico 
in pred dvema letoma razširil 
nato šea samo avtomehanično 
delavnico. Podjetje je tako pre
raslo pravo družinsko, kjer je 
devet zaposlenih delavcev. 

Zaupanje Citroena Slovenije, 
predvsem pa kakovost storitev, 
odnos do strank in poslovnih 
partnerjev pa je veliko podjetje 
Citroen napeljalo, da so seda
njemu podjetju servis Merlak 
zaupali še izgradnjo prodajno 
razstavnega salona. N a otvorit
vi so se zbrali številni gostje, po
slovni partnerji Citroena in pre
cej strank, ki so dali vedeti, da 
podjetju zaupajo. Za razpolo
ženje je poskrbel vokalni kvar

tet Raskovec. Spregovorili pa so 
številni prisotni: župan Vrhnike 
Vinko Tomšič, komercialni di
rektor Citroena Slovenije Aleš 
Teran in generalni direktor po
družnice Citroena v Sloveniji 
Vincent Philippe, ki je med dru
gim poudaril: »S prav posebnim 
veseljem danes čestitam družini 
Merlak za njihovo lepo pri
dobitev. 

Za družinska podjetja vemo, 
da j ih druži in ohranja skupno 
delo, kot ga vidimo pri njih. Ta
ko delo namreč zagotavlja pra
vo kakovost, ki vodi k zvestobi 
kupcev. Dokaz za to smo pri 
Merlakovih videli pred nedav
nim, ko so svoji stranki predali 
žc dvajsetega citroena. Njihovi 
kupci že sestavljajo veliko dru
žino. 

Podobno kot na primer Coca 
Cola , M c Donald, Nike tudi C i 
troen skrbi za to, da so podoba 
njegovih pooblaščenih proda
jalcev v celoti sklada s celostno 
podobo blagovne znamke. Pre
pričani smo, da tudi to prispeva 
k dobremu imenu. V vašem no
vem salonu vozil boste lahko 
lepo predstavili vso bogato po
nudbo Citroenovih vozil , tudi 
nova modela Xsara in Jumpy, 
obenem pa boste svojim kup
cem nudili vse potrebno za do
bro odločitev.« 

S.S. 

Te besede so Vrhničanom po
stale že kar domače. Le redki še 
ne vedo, da s tem sloganom 
vstopa v slovenske domove vrh
niška Družba za trgovino -
C O M I N G . 

Kot se za največjega sloven
skega trgovca z avdio in video 
tehniko spodobi, so tudi letos za 
poslovne partnerje pripravili Co-
mingove poslovne dneve, kon
čali pa so j ih z Dnevom odprtih 
vrat in ugodnih nakupov. Ob tej 
priložnosti so v vrhniškem Can
karjevem domu »na ogled po
stavili« specializirano ponudbo 
avdio, video, hi-fi tehnike po 
vsem svetu znanih in priznanih 
blagovnih znamk P A N A S O 
N I C , T E C H N I C S , P H I L I P S , 
G R U N D I G , S O N Y , K E N W O 
O D , D A E W O O , J A M O in 
T D K . Za te je Družba C O 
M I N G pooblaščeni in uradni 
distributer ter prodajalec. Ne 
tako majhna dvorana je bila za 
vse razstavljene izdelke zabavne 
elektronike skoraj pretesna. 

Pr i C O M I N G U ne skrivajo 
svojih uspehov. Iz majhnega 
družinskega podjetja, ustanov
ljenega leta 1989, in prve trgo
vinice na Stari cesti na Vrhniki 
(merila je vsega 12 m2), je v 
osmih letih zraslo podjetje s 50 
zaposlenimi, verigo 15 trgovin 
po vsej Sloveniji in 2,5 milijar
dami tolarjev letnega prometa. 
Vsega seveda ne ustvarijo le z 
lastno maloprodajo. Približno 
polovico blaga prodajo drugim 
slovenskim trgovcem, ki imajo 
skupaj več kot 200 trgovin. Teh 
trgovcev je, kot smo izvedeli na 
Poslovnih dnevih, iz meseca v 
mesec več, saj j im poslovnost 
Družbe C O M I N G ustreza in 
omogoča razvoj v njihovem 
okolju. 

V teh dneh so prvič predstavi
li svojo novo ponudbo, ki kaže, 
da se pri C O M I N G U podajajo 
tudi na področje računalniške 
in multimedijske ponudbe. K a 
že, da so tudi na tem področju 
uspešni navkljub hudi konku
renci. V Ljubljani na Vegovi 
ulici so že odprli prvo lastno, 
specializirano trgovino z raču
nalniško opremo in priborom, 

C I T R O Ë N 
MERLAK 

P R O D A J A V O Z I L : 

• nova vozila CITROËN 
SAXO, AX, XANTIA, XSARA 
C-15, BERLINGO 

• STARO ZA NOVO 
AVTO 

M E H A N I K A 
K L E P A R S T V O 
L I Č A R S T V O 

p r i š l a vas je razvajat 

CITROËN 

SERVIS MERLAK, Drenov grič 99, VRHNIKA, 061/753-807 

postopoma pa bodo s ponudbo 
segli še v druge slovenske kraje. 
Tudi na Vrhniko. 

Čeprav razvoj, kakršnega be
ležijo pri C O M I N G U , terja ve
liko vlaganja, pa se zavedajo, da 
je kraju, v katerem živijo in de
lajo, treba dati še kaj več, kot 
samo davke. Zato že šesto leto 
zapored niso odrekli pomoči 
Tekaškemu klubu, ki nosi nji
hovo ime, in tako skoraj stotim 
mladim omogočili, da proste 
urice preživijo v športu ter tek

movalnosti. Pomagajo pa tudi 
humanitarnim organizacijam, ga
silskim društvom in še komu. 

In če boste povprašali koga 
od petdesetih zaposlenih v Druž
bi C O M I N G , kako so vse to, 
kar smo na letošnjih poslovnih 
dnevih lahko slišali in videli, 
dosegli, vam bodo verjetno do
govorili tako, kot je dejal direk
tor Ronko Gostiša: 
N E S A M O Z V O K I N S L I K A -
V S E M O R A BITI K O T SE 
ŠIKA! 

S.S. 

V dneh od 20. do 24. oktobra je družba C O M I N G priredila v M a l i dvo
rani Cankarjevega doma na Vrhniki tradicionalne P O S L O V N E 
D N E V E . Zadnji dan, 24. oktobra, pa so pripravili Dan odprtih vrat, ki 
ga je obiskalo veliko Vrhničanov in drugih obiskovalcev. 

Nova turistična agencija na Logu 
V oktobru smo na Logu (pri 

trgovini Mlinar) odprli novo tu
ristično poslovalnico, ki je za 
Vas odprta vse delovne dni od 9. 
— 12. ure dopoldan in od 14. 
—18. popoldan. Naša pestra 
ponudba zajema: 
— celotne Kompasove, Glob-
tourjeve in Atlasove programe 
— potovanje po Sloveniji in 
tujini 
— svetovanje in turistično poslo

vanje 
— novoletne aranžmaje 
— ugodne smučarske pakete v 
Italiji, Avstriji in Franciji 
— potepanje po Grčiji, Španiji 
in Portugalski 
— pomlad na Elbi ali Krfu 
— šolske, maturantske ter ab
solventske izlete 

Obiščite nas in izpolnili bomo 
vse vaše želje! 

SMTour , d.o.o. 

SMTour, d.o.o., Loška c. 21 a, 
1351 Log pri Brezovici, SLOVENIJA 

- ^ B m&Z- t e L 0 6 1 / 6 5 3 422>0417684 455> 
° i l ? K S S S 3 fax 653 262 

del. čas: 9. — 1 2 . ure in 14. — 1 8 . ure 
Jesenska ponudba: 
— 5-dnevni novoletni paket v Moravskih Toplicah 
— UGODNO SMUČANJE ! Italija Dolomiti - teden v 

januarju že od 160 DEM/osebo 
— preko avstrijske agencije Vam posredujemo 

smučarske pakete kjerkoli v Avstriji, Italiji, Franciji, 
Slovaški ali Češki 

— počitnice v Logarski dolini v hotelu Plesnik 
— apartmaji in hoteli v Bohinju in okolici 
— da Vam prihranimo pot v Ljubljano, kot agentje 

ponujamo celotne programe Atlasa, Globtourja in 
Kompasa 

Obiščite nas in se prepričajte! 
SMTour, d.o.o. 

Novosti s področja avdio 
- video tehnike, predstav
ljene na letošnjem sejmu 
TV, Video, Hi-FI opre
me v Berlinu 

C D - R P H I L I P S - C O M P A C T 
D I S C R E C O R D A B L E 
Vsem, ki so si od nekdaj želeli 
snemati na C D format, pa so 
j im bile obstoječe možnosti pre
drage, je Philips v Berlinu po
nudil rešitev, kije z vidika cene 
mnogo sprejemljivejša. Seveda 
pa so se v razvojnem sektorju 
Philipsa dokopali še do ene za
nimive tehnične rešitve, ki omo
goča presnemavanje že zapisa
nega na posebnem, temu namen
jenem discu. Obljubljajo, da bo 
zadeva v prihodnjem letu na
prodaj tudi v Sloveniji. 

D V D P A N A S O N I C - D I G I T A L 
V E R S A T I L E DISC 
Z modelom D V D - A 100 so pri 
Panasonicu prijetno presenetili 
vse D V D - j a željne. Bistvo D V D 
tehnologije, ki uporablja dose
danji C D format, je v gostejšem 
zapisu, na enem CD-ju pa sta na 
različnih globinah zapisana sli
ka in zvok, k i ju ločeno prebira
ta laserska čitalca. Proizvajalec 
pričakuje prevlado treh tipov 
D V D Discov - eno in dvostran
sko posnetega ter enostransko 
posnetega v dveh nivojih. Če ste 
lastnik katerega od naštetih 
D V D Discov (z vso potrebno 
opremo seveda), boste lahko ob 
vrhunski kvaliteti zvoka in sli
ke, pred vašim televizorjem uži
vali neprekinjeno cele štiri ure 
in pol. Takšna je trenutna dol
žina zapisa, ki jo ponuja Pana
sonic na obstoječem formatu 
D V D Disca. Poleg odlične slike 
in zvoka, pa D V D omogoča tu
di podnapise v 32 jezikih ter 
sinhronizacijo v 8 jezikih. Mož
no je tudi predvajanje posnetka 
iz večih zornih kotov, katerega 
želite, pa je stvar vaše odločitve. 
Zadevica ima dokaj sprejemlji
vo ceno (okrog 130.000 SIT). Če 
je ta primerna tudi za globino 
vašega žepa, potem obiščite tr
govino C O M I N G , in si privoš
čite svoj D V D . 

Prisotni na sejmu v Berlinu 
smo si bili enotnega mnenja, da 
bo D V D tehnologija v prihod
njih letih doživela največji raz
cvet, saj so jo osvojili vsi večji 
proizvajalci podobne tehnologi
je v svetu. 

(Berlinski sejem avdio-video 
opreme je največji v Evropi in 
drugi največji na svetu. Letos je 
trajal od 30. avgusta do 7. sep
tembra. Obiskal gaje Aleksan
der Gošnak) 

\ r 
• 
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I N F O R M A C I J A J E D E N A R 
V Bistro Pavzu na Vrhniki lahko poleg toplega čaja in dobre kavke 
spoznate tudi možnosti, ki vam jih nudi INTERNET. 

Primer: 
Lastninski certifikat ste >ložili v podetje X in zanj dobili delnice. 
Zanima vas koliko so te delnice vredne in kaj lahko z njimi naredite1 

Obiščete nas \ Bislroju 1'avza naročite ka\ ico in preko INTERNETA Se seznanite / 
vsemi cenami, ki vam jih ponujajo VSI potenci jalni kupci 
Na ta način prihranite vaš dragoceni čas. se izognete raznim špekulantom in iztržile za 
svoje delnice največ, ker ste si kupca izbrali po načelu kdo da seč in ne kdo lepše 
govori. 
Poleg Interneta lahko \ Bislroju Pav za stopile v kontakt z Borzno posredniško hišo 
BP11 d.o.o. iz Ljubljane, ki vam bo. kol pooblaščeni udeleženec trga vrednostnih 
papirjev in solastnik Ljubljanske borze posredovala strokovne odgovore na vsa vaša 
finančna v pra.šanja. 
Celotnega posla smo se lotili zato. ker so se na trgu pojav ili raznora/in akv iziterji. ki 
trkajo od vrat do vrat in vam ne ponujajo niti strokovnih informacij, niti možnosti, da 
se informirate m odločite sami 

Primer: 
za delnico I.IKO Vrhnika so vam v času pisanja tega članka ponujali 300.00 SIT. 
na tugu pa so bih kupci, ki bi za isto delnico plačali tudi 400.00 SIT. Polencijalno 
izgubo, kije nastala pri prodaji zaradi neinformiranosti. >i lahko izračunate sami. 

c o m p u t e r s 
d.o.o. Ijubljana 

Ž?* 
LJUBLJANA 

H O K Z N O l ' f J s
 k I- Ij N I š K V III» \ <J ' . ' . 



T V , V I D E O , HI-FI C E N T R I P H I L I P S 
l | > x G R U I 1 D I G 

w Panasonic 
VRHNIKA, 
Tržaška c. 28, tel.: 061 752-392 

d o 
O B R O K O V 

COMING 
EKRAN 37 cm, TELETEXT 

LJUBLJANA, 

Kongresni trg 12, tel.: 061 214-321 

LJUBLJANA, 

Slovenska c. 51, tel.: 061 311-188 

LJUBLJANA, 

Slovenijales, Dunajska 20, tel.: 061 324-467 

LJUBLJANA, 

BTC-hala A, Moderni interieri, Šmartinska 152, tel.: 061 185-27-70 C O M P U T E R C E N T E R 
LJUBLJANA, LJUBLJANA, 
BTC-hala A, Pritličje, Šmartinska 152, tel.: 061 185-26-04 Vegova ulica 2, tel.: 061 125-67-02 

T e c h n i c s 
D A E W O O 

GRUHDIC 
P 3 7 - 7 3 1 

• 50 mest spomina 
za nastavitev 
TV kanalov 

• daljinsko 
upravljanje 

• izpis funkcij 
na ekranu 

• programiran 
izklop 

S I T 4 3 . 5 0 0 ALI 9X5.201 

CAMCORDER S O N Y 

T R 5 0 2 

> 14 optični zoom 
t 26 x digitalni zoom 
> minimalna svetloba za 

snemanje je 0.4 lux-a 

S I T 1 2 2 . 9 0 0 ALI 10 X 13.359 

RADIOKASETOFON S CD-jem 
P a n a s o n i c 

RX-DS 11 

SEPARATOR 

MASH 

S I T 2 2 . 9 0 0 ALI 4X5.849 

GLASBENI STOLP 

PHILIPS EKRAN 55 cm 

2 1 P T 1 6 6 

• 70 mest spomina 
za nastavitev 
TV kanalov 

• daljinsko 
upravljanje 

• teletext 
• SCART vtičnica 

S I T 7 9 . 9 9 0 AL110 X 8.695 

CAMCORDER 
P a n a s o n i c 

N V - R X 1 0 E G 

• Širokokotne leče 
• 14 x optični zoom 
• spodnja meja občutljivosti 

pri snemanju je 0,3 lux-a 

S I T 9 6 . 5 0 0 ALI 10X10.489 

GLASBENI STOLP GRUDDIG 
M A X P A - 1 

• 100 W (60 W sinus) 
• tuner i 20 mesti spomina 
• CD s funkcijo iskanja 

in ponavljanja 
• APS z subwooferjem 
• daljinsko upravljanje 
• UBS in 3 stezni Equalizer 

S I T 3 4 . 9 9 0 ALI 7X5.270 

RADIOKASETOFON 

P a n a s o n i c 
EKRAN 70 cm 

T X - 2 8 L D 2 

• 100 mest spomina 
za nastavitev 
TV kanalov 

• daljinsko 
upravljanje 

• teletext 
• 2 SCART vtičnici 

S I T 1 2 9 . 9 0 0 AL110 X 14.119 

VIDEOREKORDER PHILIPS 
V R 1 7 1 

2 GLAVI 
WmBSÍM • WmBSÍM 

S I T 3 9 . 9 0 0 ALI 8 X 5.325 

VIDEOREKORDER D A E W O O 

F 442 D 

4 GLAVE 

S I T 4 6 . 9 9 0 ALI 10X5.108 

PHILIPS RADIOKASETOFON 

A Z 8 3 5 1 

• 80 W PMPO 
• CD z možnostjo 

programiranja 
• dvojni kasetofon 
• FM (MW) radijski sprejemnik 

S I T 2 8 . 9 5 1 ALI 6 X 5.035 

DIGA 
PHILIPS 

F W 3 3 5 

• 2 x 30 W 
• CD z Incredible 

Surround Sound 
funkcijo 

• dvojni kasetofon 
• digitalni tuner 

z RDS-om 

PHILIPS 
A Q 5 1 5 0 

• 20 W PMPO 
• FM stereo 

PHILIPS 

S I T 4 8 . 9 9 0 ALI 10X5.325 

Gsrnx 

S I T 9 . 5 0 0 

P a n a s o n i c 

R Q - V 8 5 

WALKMAN 

S I T 1 0 . 9 9 0 

ALI 2 X 5.495 

K E N W O O D 
D P C 3 8 1 

PRENOSNI CD 

PHILIPS 
A Q 6 3 4 0 

WALKMAN 

S I T 1 9 . 9 9 0 
ALI 4X5.106 S I T 9 . 2 5 0 

P a n a s o n i c 

S L - S 1 2 0 

PRENOSNI CD 

S I T 1 5 . 9 0 0 
ALI 3 X 5.300 

Najlažji in najmanjši 
mobilni telefon 
v svojem razredu 

• z Lithium batrijo vam 
omogoča do 350 ur delovanja 
v stanju pripravljenosti ali 
10 ur nepretrganega pogovora 

• imenik - vanj lahko spravite do 
250 imen in številk 

• pribor identifikacije 
tistega ki kliče 

• zapora klica 
• preusmeritev klica 
• SMS (Short Message 

Services) - servis za prenos 
kratkih sporočil 

• varnostna koda 
• recall 

S I T 4 7 . 8 8 0 
ALI 10X5.204 

PHILIPS D'ÍGfl j 

,NCIJA 
dve l E 

l A g o n a I M E T N I K I C O M I N G K A R T I C E 

I M A J O D O D A T N I 5% P O P U S T 
POMOTE IN TISKARSKE NAPAKE NISO IZKLJUČENE. PONUDBA VELJA DO RAZPRODAJE ZALOO. 
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S T I S K O V N E K O N F E R E N C E 

V H O R J U L U 

KS Horjul izpolnjuje vse 
pogoje za samostojno občino 

Neposredno po zborih krajanov je beseda o ustanovitvi nove 
horjulske občine tekla tudi na tiskovni konferenci v Horjulu, na 
kateri so odgovorni za ta projekt nadrobneje pojasnjevali raz
loge za takšno odločitev. Član sveta občine Matko Zdešar je 
povedal, da so se krajani že na poizvedovalnem referendumu 
leta 1994 izjasnili za samostojno občino v mejah zdajšnje kra
jevne skupnosti Horjul, da pa izzida referenduma žal niso upoš
tevali. K S Horjul je sprožila ustavni spor in ustavno sodišče RS 
zaprosila za oceno ustavnosti. Le-to je razsodilo, da sta 2. in 3. 
člen zakona o ustanovitvi občin in razmejitvi njihovih območij 
v neskladju z ustavo in da mora državni zbor ta neskladja od
praviti najpozneje šest mesecev pred razpisom naslednjih lo
kalnih volitev. Horjulci so počakali na ustrezno zakonodajo, 
nato pa v skladu z njo svojo pobudo naslovili na občinski svet. 
Ta jo je gladko zavrnil, zato je vso pobudo prevzela K S Horjul. 

»Pobudo smo dali zato, ker je naša K S izpolnjevala vse pogo
je za ustanovitev nove občine, hkrati pa z izločitvijo ne bi bil 
okrnjen preostali del občine,« je na tiskovni konferenci pojasnil 
občinski svetnik Matko Zdešar. »Poudarili smo tudi teritorial
no zaokroženost in zgodovinsko tradicijo. Tuje namreč občina 
nekoč že obstajala, in to vse do leta 1947. Vseskozi smo bili v 
prvi prioriteti vladnega predloga za ustanovitev novih občin, 
nato pa smo iz javnih občil izvedeli, da nas v tej prioriteti ni več. 
Zato je svoje delo pospešila komisija za ustanovitev nove obči
ne pri K S . Poleg drugega smo nekajkrat tudi obiskali ministra 
za lokalno samoupravo in nekatere strankarske prvake. Nada
ljnji postopek je terjal, naj se krajani še enkrat izjasnijo na zbo
rih krajanov, ki j ih mora sklicati župan.« 

Zbor i krajanov so potekali od 17. do 23. oktobra. B i l i so do
bro obiskani in krajani K S Horjul so bi l i ponovno soglasni za 
lastno občino. 

»Želja po samostojni občini je izražena predvsem zato, ker 
menimo, da v okviru zdajšnje občine gospodarsko stagniramo. 
Prepričani smo, da bi v novi občini ekonomsko upravičili sa
mostojnost. Pri nas je namreč veliko podjetnikov in delavcev, ki 
s svojimi dohodki doprinašajo državi in občini. Ekonomska 
upravičenost je torej najbolj poudarjena. Imamo razvito tudi 
siceršnjo infrastrukturo, od zdravstva in šolstva do kulture, 
skratka vse, kar določa zakon o lokalni samoupravi,« je še po
vedal Matko Zdešar. 

Sposobnost preživetja nove občine je poudaril tudi predsed
nik komisije Jože Grdadolnik. Dejal je, da je cilj ustanovitve 
samostojne občine pravzaprav v tem, da ne bo visela na državi, 
ampak da bo znala sama gospodariti in se razvijati. 

Edini pogoj, ki ga K S Horjul ne izpolnjuje, je število prebi
valcev, k i j i h premore le 2.530, določenih pa je 5.000. Toda od 
zdajšnjih 147 občin, kolikor j ih je v Sloveniji, j ih v 15 ne živi niti 
3.000 prebivalcev, smo že izvedeli na tiskovni konferenci. Naj
manjša občina pa šteje vsega 402 prebivalca. Tudi med kandi
datkami za nove občine ni nič bolje. Od skupaj 22 j ih kar v 16 
živi manj kot 5.000 prebivalcev... 

Branko Vrhovec 

WSKm 

Vodna ujma 
podrla škarpo 

Nedavno deževje je tudi na 
našem območju sprožilo nekaj 
zemeljskih plazov, ki pa k sreči 

niso povzročili večje škode. Še 
najhuje je bilo ob Horjulski ce
sti malo naprej od Dobrove, 
kjer se je zrušil iz betonskih blo
kov sezidan oporni zid, kije šči
til manjši sadovnjak. Plaz je 
zgrmel naravnost na cesto, ven
dar pa so ga kmalu odstranili. 

B . V . 

Občino Horjul podprli 
tudi na zborih krajanov 

Krajani vseh osmih vasi v K S Hor ju l so se od 17. do 23. okto
bra na zborih krajanov spet odločal i o samostojni občini Hor ju l . 
Tako je veleval uradni postopek, potem ko je K S Hor ju l izpadla 
iz prvega kroga vladnega predloga o ustanovitvi novih občin . 
Krajani so pobudo tudi tokrat soglasno podprl i , o njihovih skle
pih pa bo najprej razpravljal občinski svet, nato pa še državn i 
zbor. 

Na osrednjem zboru kraja
nov v Horjulu v nedeljo, 19. 
oktobra, je zbranim ves potek 
dozdajšnjih prizadevanj pred
stavil občinski svetnik Matko 
Zdešar. Povedal je, da bodo na
slednje lokalne volitve že pri
hodnje leto decembra in da se 
torej čas izteka. Iz javnih občil 
pa so izvedeli, da K S Horjul ni 
več med kandidatkami za nove 
občine, o katerih bodo odločali 
v državnem zboru z glasova
njem. Beseda o ustanovitvi nove 
občine Horjul pa je tekla tudi na 
občinskem svetu, je še pojasnil 
Matko Zdešar. 

«Svetniki iz naše K S smo bi l i 
vsi za, vsi drugi pa so bi l i proti. 
Tedaj je bil na seji tudi Marjan 
Podobnik, ki je doživel naš po
raz. Vendar pa sklep nima odlo
čilnega pomena. Če ne da so
glasja svet občine, ga bo pač dal 
svet naše K S . Obiskali smo vse, 
k i nam lahko kakor koli poma
gajo. Pogoj za ustanovitev sa
mostojne občine je ekonomska 
upravičenost, kar pomeni, da 
lahko sami živimo. Horjul je 
bolj razvit in ima več gospodar
stva ter kulture in je več naredil 
kot drugi kraji v občini. Zdaj pa 
ugotavljamo, da na nek način 
zaostajamo. Denar, ki ga bomo 
dobili , bo namenjen za ta kraj, 
ne za tiste, ki so manj razviti. 

Ekonomsko smo močnejši kot 
druge K S . Edini pogoj, ki ga ne 
izpolnjujemo, je število prebi
valci v... 

Po mnenju Matka Zdešarja je 
zdajšnji državni zbor precej za
ostril določila, kar zadeva na
stajanje novih občin, medtem 
ko je bil prejšnji temu bolj 
naklonjen. 

Župan Leopold Oblak se je 
zavzel za skupna prizadevanja, 
s katerimi naj bi , kot je dejal, la
že dosegli željeni cilj. Po njego
vem naj bi nova občina namreč 
vključevala tudi K S Šentjošt. 

»Če se ne bomo sami zavzeli 
zase,« je dejal, »se tudi drugi ne 
bodo za nas... Skušal bom pre
pričati Šentjoščane, da bi Hor
jul in Šentjošt stopila skupaj. 
Sele pozneje naj bi Šentjošt šel 
na svoje. Pomemben je skupni 
uspeh, ne kaj bi sodilo k novi 
občini. Ker se drugi kraji niso 
razvili, bomo capljali za njimi. 
Menim, da smo sposobni izpe
ljati svojo občino. V njej boste 
davke vsaj zase plačevali. Res 
pa je, da je zdajšnja oblast na
klonjena čim manj delitvam.« 

Župan je povedal, da name
rava v domačem kraju sklicati 
sestanek, na katerega bodo sku
šali povabiti tudi Marjana Po
dobnika, Lojzeta Peterleta in 
Janeza Janšo . Po sestankih v 

Šentjoštu, na Butajnovi in dru
god ter po odločitvi krajanov, 
da se pridružijo K S Horjul, pa 
lahko skličejo skupni sestanek, 
na katerem bi se potem dogo
varjali Vr-»i 'p k.iVo rmnrej. 

Matko Zdešar je menil, daje 
županova pobuda, da bi se Hor
jul in Šentjošt trudila skupaj, 
prepozna in daje Šentjošt prav
zaprav bol vezan na Polhov 
Gradec. 

Predsednik komisije za usta
novitev samostojne občine Hor
ju l , Jože Grdadolnik, pa je opo
zoril na stisko s časom: »V tej 
časovni stiski je nemogoče izpe
ljati vse to. Prosimo pa lahko, 
da bi bil i vključeni v razpravo v 
parlamentu, da bi to regijo spre
jeli kot referendumsko območ
je. Tedaj bomo bliže cilju.« 

Kol ikor bo državni zbor pod
prl pobudo K S Horjul, je pojas
nila tajnica občine Jana Jereb, 
bo v vsakem primeru treba izpe
ljati ponoven referendum, v na
sprotnem primeru, pa bo ves 
trud zaman. 

Na zboru krajanov v Horjulu 
smo že najamem začetku tudi 
izvedeli, kaj bo z rekonstrukcijo 
ceste Dobrova-Horjul. Župan 
Leopold Oblak je povedal, da 
naj bi zaenkrat obnovili le 1,5 
kilomttra ceste, in sicer od Brez
ja do Malnarja (»če ne letos, pa 
spomladi«). D o zadnjega so ča
kali, je dejal, da bi cesto prevze
la država, a je žal ni. Nekaj de
narja imajo vendar odobrenega, 
toda potrebnih bi bilo od 19 do 
20 milijonov tolarjev. 

Branko Vrhovec 

S T I S K O V N E K O N F E R E N C E N A P O L I C I J S K I P O S T A J I V I Č 

Preventivne akcije policije 
Podobno kot lani, je tudi to 

jesen policija pripravila več pre
ventivnih akcij, ki naj bi izbolj
šale varnost v prometu. Na Po
licijski postaji Vič so posebej v 
ta namen sklicali tiskovno kon
ferenco (predvsem za lokalne 
medije), na katero pa žal ni bilo 
pravega odziva. Komandir po
staje Andrej Janežič in njegov 
pomočnik Adis Bizjak sta po
jasnila, kakšne akcije so v ta 
namen že pripravili na njiho
vem območju in kakšne še 
pripravljajo. 

Ob začetku novega šolskega 
leta in ob jesenskih počitnicah je 
bila skrb namenjena predvsem 
šolarjem. Policisti so tedaj po
sebej poostrili nadzor nad kr i 
žišči in skrbeli, da so otroci var
no prečkali cesto. 

V teku je tudi akcija Stopimo 
iz teme. Policisti so začeli (ob 
opozorilih) deliti posebne zlo
ženke, ki v sliki in besedi opo-

K R A J E V N A 
S K U P N O S T 
D O B R O V A U p i 
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Prijave otrok: 
D O B R O V A : Frizerski salon "Anica" 
in Jože Oven; B R E Z J E : Angela 
RemSkar in Roman Škof. S E L O : 
Janez Rozman: G A B R J E : Vida in 
Tone Vidmar: S T R A N S K A V A S : 
Andrej Dolenc in KS D O B R O V A . 

Prispevek za vsakega prvega otroka 
znaša 1.000 SIT, za drugega 800 
SIT, za tretjega 600 SIT, za 
vsakega naslednjega prijavljenega 
otroka iz iste družine pa bo darilo v 
celoti financiral Miklavž. 

zarjajo, kako in kje prečkati ce
sto, po kateri strani ceste naj 
pešci hodijo ponoči in kako že 
svetla oblačila, še bolj pa kres
ničke in izdelki z odsevnimi po
vršinami omogočajo voznikom, 
da prej opazijo pešca. Akcija bo 
trajala do 28. novembra, o tem 
kako je potekala, pa bodo spre
govorili na tiskovni konferenci 
na Upravi za notranje zadeve 
Ljubljana. 

Letošnjo živahno preventiv
no aktivnost bodo policisti skle
nili z akcijo Varna zimska vož
nja. Ta bo stekla 12. novembra, 
trajala pa bo vse do 10. decem
bra. Policisti bodo na terenu 
preverjali, ali imajo vozniki mo
tornih vozil vso potrebno do
datno opremo za vožnjo v zim
skih razmerah. Stopili bodo 
tudi v stik z vzdrževalci cest in 
A M Z S , s katerimi bodo skupaj 
izvajali enodnevne brezplačne 
tehnične preglede. Voznike, pri 
katerih bodo odkrili manjše ne
pravilnosti, bodo opozorili. 

Kar zadeva siceršnjo varnost, 
je komandir Policijske postaje 
Vič Andrej Janežič povedal, da 
nameravajo tudi ob letošnjem 
božiču in novem letu poostriti 
nadzor nad uporabo in prodajo 
pirotehničnih sredstev, še zlasti 
petard. Glavni uporabniki so 
kajpak mladoletne osebe in ot
roci, zato bodo, če bo potrebno, 
o tem opozorili tudi starše 
otrok, še zlasti, kar zadeva upo
rabo teh sredstev okrog šol in 
vrtcev. Proti kršiteljem bodo us
trezno ukrepali. Zadeva je lah
ko zelo nevarna, je opozoril 
Andrej Janežič in za ilustracijo 
povedal, kako lahko otroška 
igra s petardo, na primer v šoli, 
pripelje do resnih telesnih po
škodb. 

Ob praznikih bo veliko ljudi 
zdoma in to bodo spet skušali 
izkoristiti zlikovci. Krajani naj 
se za ta primer ustrezno samo
zaščitno zavarujejo, opozarja 
Andrej Janežič. Vrednejše pred

mete naj shranijo v bankah ali 
šefih, dobro pa je tudi, da o svoji 
odsotnosti seznanijo sosede, ali 
pa se oglasijo na policijski po
staji in bo policija poskrbela za 
nadzor nad njihovim hišami. 

B .V . 

P e s a p a t a k a 

Očiščevalna 
akcija v 
Črnem Vrhu 

Učenci in učitelji podružnič
ne osnovne šole v Črnem Vrhu 
smo že nekaj časa ugotavljali, 
da se tudi našega kraja dotikajo 
tegobe sodobnega časa - smeti. 
Na svojih sprehodih v okolico 
šole smo opažali, da vsepovsod 
ležijo papirčki, pločevinke, pla
stenke in podobna nesnaga. 
Največ odpadkov pa smo opazi
li na naši priljubljeni šolski poti 
na Postotnikovi senožeti. 

Žal ta senožet ni le naža učna 
pot, ampak je tudi lepo spreha
jališče in za nekatere »ljubitelje« 
narave že cesta in parkirišče. Je 
pravi raj nabiralcev borovnic, 
gob in drugih gozdnih plodov, 
ki poleti množično prihajajo iz 
doline. D a ne bi iz naših gozdov 
le odnašali gozdnih dobrot, 
nam v spomin vsako leto pustijo 
na kupe smeti. 

Zato smo se odločili, da bo
mo izkoristili lep jesenski dan in 
očistili najbolj nasmetena mesta 
v okolici šole. Učenci prvega in 
drugega razreda smo se odpra
vi l i na Postotnikovo senožet. S 
seboj smo vzeli veliko vrečo za 
smeti (150 1). Žal se je ta vreča 
kar prehitro polnila. Ugotovili 
smo, katera pijača je najljubža 
ljubiteljem borovnic in gob, saj 
smo našli ogromno plastenk, 
steklenic in pločevink, da o pa
pirju niti ne govorimo. Naša 
najdba so bile čisto prave žabe. 
Največ smeti je bilo »kritih« 
pod-majhnimi smrekami in gr
movjem. S težko vrečo, a zado
voljni smo se vrnili k šoli, kjer so 
tudi učenci tretjega in četrtega 
razreda že končali s pobiranjem 
smeti v okolici igrišča, šole in na 
poti proti trgovini. Edini smo si 
bi l i , da bo naš kraj vsaj do druge 
gobarske sezone bolj Čist in pri
jazen. Trdno pa smo se odločili, 
da mi ne bomo med tistimi, ki 
smeti mečejo na tla. 

Prelep jesenski dan je kar k l i 
cal k temu, da se že malo pove-
selimo. Zato smo na šolskem 
dvorišču zakurili ogenj in pri
pravili jesenski piknik s kosta
njem. Veselp in zabavno je bilo. 

Smeti pa smo za sabo 
pospravili! 

Učenci OŠ Črni Vrh 

! 

Pri pobiranju letošnjih poljskih pridelkov seje kmetovalcu Fran-
ciju Malovrhu iz Prosce pri Horjulu nasmehnila nenavadna sreča. 
Izruval je namreč peso velikanko, kije v dolžino merila kar 83 cen
timetrov, tehtala pa je kar 8 kilogramov! Kako je pesa lahko zrasla 
do tolikšne velikosti, lahko kmetovalec iz Prosce samo ugiba, še težje 
pa je razumeti, da je bila v zemljo zakopana le kakih deset 
centimetrov. 
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Obetavni pianist iz Horjula 
koncertiral s Proklovom 

Tistega sobotnega veče
ra, 4. oktobra 1997, seje ve
lika dvorana Cankarjevega 
doma na Vrhniki napolnila 
s prijetnimi zvoki. Prosvet
no društvo Horjul in Zveza 
kulturnih društev Ljubljana 
- okolica sta priredila glas
beni večer opernih arij ter 
ruskih narodnih pesmi in 
romanc v izvedbi priznane
ga basista Aleksandra Pro-
klova ob spremljavi nadar
jenega mladega pianista Bla
ža Puciharja. Proklov, po 
rodu Uzbekistanec, je di
plomant glasbene akademi
je v Krasnojarsku in s so
progo sedaj že nekaj let živi 
na Češkem, Pucihar, doma 
iz Horjula, pa študira na 
glasbeni akademiji v Ljub
ljani. Poleg njiju so sodelo
vali še znana slovenska so-
pranistka Pia Brodnik, zbo-
rovodkinji Galina Proklova 
(soproga osrednjega gosta 
večera) in Asta Jakopič , 
povezovalec Matko Zdešar 
ter mešani pevski zbor pro
svetnega društva Horjul. 

Člani slednjega so zapeli 
uvodne melodije v glasbeni 
večer. Posebej za to prilož
nost so se naučili tudi nekaj 
ruskih narodnih pesmi (na 
primer Slavnoje more, ki 
pripoveduje o življenju ob 
Bajkalskem jezeru v Sibiri
ji). Nato pa sta izmenoma 
nastopala basist Proklov in 
sopranistka Brodnikova. Ra
zen ene pesmi ju je na kla
virju vseskozi spremljal pi
anist Blaž Pucihar, ki si je 
po odličnem koncertu vzel 
nekaj časa tudi za Naš 
časopis: 

Blaž, prosil bi te, da se na 
kratko predstaviš našim bral
cem. 

Star sem 20 let, živim v 
Horjulu in sedaj že tretje le
to š tudiram klavir na A k a 
demiji za glasbo v Ljublja
ni. Vsega skupaj pa se s 
klavirjem ukvarjam enajst 
let. 

Kdo te je navdušil za glas
beno pot? 

Rojen sem, če lahko tako 
rečem, v glasbeni družini. 
Moj oče igra harmoniko, 
moj stari oče pa je igral or
gle in tudi harmoniko. Za 
glasbo meje torej navdušila 
družina. 

Igraš poleg klavirja še ka
ko drugo glasbilo? 

Tr i leta sem igral čelo, 
dokler nisem imel s klavir
jem toliko dela, da sem ga 
moral pustiti. Če sem od
krit, me čelo niti ni preveč 
veselilo, raje sem sedel za 
klavirjem. 

Lahko na kratko nanizaš 
svoje glasbene stopinje? 

Na nižji glasbeni šoli na 
Vrhniki sem se najprej dve 
leti učil pri profesorju Ha-
su, po njegovem odhodu tri 
leta pri Nadi Bauer, potem 
pa sem se vpisal na Srednjo 
glasbeno šolo, kjer sem pet 
let igral pod mentorstvom 
profesorja Lovšeta. Med
tem so se seveda vrstila 
razna tekmovanja in na
grade, tri leta nazaj pa sem 
opravil sprejemni izpit na 
akademiji. Moram reči, da 
sem s svojim študijem kar 
zadovoljen. 

Nastop v Cankarjevem do
mu ni mačji kašelj, pa vendar 
imaš za seboj bržkone že kar 
nekaj podobnih koncertov? 

Tako je, tukaj sem že 
večkrat nastopil, tudi kot 
solist s vrhniškim komor
nim orkestrom. Na srednji 
glasbeni šoli sem igral z ra
dijskim orkestrom, s kate
rim smo v veliki dvorani 
Slovenske filharmonije po
sneli Havdnov koncert, leto 
kasneje pa smo zaigrali že 
Mozartov dvojni koncert, 
torej koncert za dva klavirja 
in orkester. Ob tem je bilo 
seveda še veliko manjših 
nastopov in raznih sprem
ljav. 

Tujina zaenkrat še čaka na 
tvoj naskok? 

Letos smo s triom z A k a 
demije nastopali v Nemčiji, 
kjer smo izmed dvajsetih 
komornih orkestrov štirje 
prišli v ožji krog. Lahko pa 
povem, da tujina ni nič 
posebnega. 

Se nameravaš z glasbo 
ukvarjati profesionalno, si z 
njo služiti vsakdanji kruh? 

Gotovo. D o konca študi
ja imam še dve leti in tako 
ali tako že honorarno po
učujem. Vid im se tako v 
vlogi glasbenega učitelja, 
ker je dobro imeti neko 
redno zaposlitev, kot v vlo
gi pianista. 

Katera glasba ti je najbolj 
pri srcu, za poslušanje in 
igranje? 

Rad imam klasiko, zlasti 
Bacha, pa tudi Chopina, vse 
do sodobnih skladateljev, 
na primer Stravinskega. Nav
dušujem se tudi nad jazzom. 

Kakšno vlogo igra pri tvo
jem glasbenem udejstvova-
nju družina? 

Zelo pomembno, pri me
ni še prav posebno. Oba 
starša sta me vedno podpi
rala in me še podpirata, 
hvalabogu. Poleg tega je 
tudi moj brat glasbenik, na 
akademiji študira kompo
zicijo in bo letos diplomiral. 
N o , sestrice pa so še maj
hne. 

Ti ostane kaj časa za ko
njičke ali je glasba tvoja edi
na strast? 

Sedaj, ko seje znova pri
čelo študijsko leto, večino 
časa posvetim klavirju. Dru
gače pa se včasih najde tudi 
čas za rekreacijo, na primer 
za izlet v naravo. 

Koliko ur na dan posvetiš 
belim in črnim tipkam? 

Tega vprašanja sem naj
pogosteje deležen. Reči mo
ram, da je vse odvisno od 
dneva in razpoloženja. K a 
dar je potrebno, vadim (se
veda s presledki) tudi po pet 
ur, drugače običajno dve 
uri. Pomemben pa ni samo 
čas, marveč predvsem način 
vaje; treba je vaditi z glavo. 

Ob koncu pogovora sem 
Blažu še enkrat čestital in 
mu zaželel obilo nadaljnih 
glasbenih uspehov, vesel, 
da tudi naši kraji premorejo 
tako dobre umetnike. Ne
kaj pa meje vendarle grizlo: 
Dvorana se je napolnila le 
do treh četrtin in še če bi b i 
la polna, vstopnina 700 to
larjev bržkone ne bi zadoš
čala za pokritje vseh stroš
kov. »Če bi nastopali drugač
ni glasbeniki, bi napolnili 
tako dvorano kot blagajno 
do zadnjega kotička,« je 
povedal Matko Zdešar. »To
da glasba, kakršno smo sli
šali nocoj, s svojo kakovost
jo vzgaja.« V tem je njena 
neprecenljiva in nezamen
ljiva vrednost. Zato ne bi bil 
greh, če bi nekaj posluha 
pokazale tudi pristojne usta
nove z denarno podporo. 

Miha Černetič 

Toneta Lavrišo, po domače 
Spehovega iz Horjula, sem sre
čal pri blagoslavljanju novih 
farnih zvonov. Takrat je petino-
semdesetletni Tone že petič pri
šel iz Clevelanda v domači kraj 
na obisk. Pogovor je stekel prav 
na vogalu njegove rojstne hiše 
ob kapelici Srca Jezusovega, ki 

jo je sezidal Tone v mladih letih. 
Njegov oče Franc se je namreč 
kot avstrijski vojak v peklu 
Soške fronte zaobljubil, da bo 
na vogalu domače hiše zgradil 
kapelico, če bo še kdaj videl svoj 
dom. Oče se je vrnil in po nekaj 
letih skopal temelje za kapelico. 
Tone se je kot zidarski vajenec 

spoprijel z zidanjem in kmalu je 
bila kapelica postavljenja. Nje
gov oče je v Ljubljani kupil kip 
Srca Jezusovega, ki še vedno 
stoji na istem mestu. 

Prišla je druga svetovna voj
na in Toneta so vtaknili v vojaš
ko suknjo. Ker ni bil na pravi 
strani, se je po vojni znašel na 
Koroškem. Imel je srečo. Ker je 
imel teto v Ameriki , seje kmalu 
odpravil tudi sam tja in tam 
osnoval svojo zidarsko firmo s 
petimi zaposlenimi. V Cleve-
Iandu je spoznal svojo ženo M a 
rico in se leta 1951 poročil. V 
zakonu imata devet otrok, šest 
sinov in tri hčere, ki znajo vsi 
govoriti slovensko. Sin Tone je 
odvetnik, Frenk učitelj telovad
be, Marko fotograf, Martina 
bolniška sestra... torej nadalje
vanje klenega slovenskega rodu 
v daljni slovenski oazi v Cle-
velandu. 

K ohranitvi slovenstva v Ame
riki je veliko pripomogla Tone
tova žena Marica, ki je v cerkvi 
Marijinega vnebovzetja v Ca l -
woodu poučevala v Ameriki ro
jene otroke slovenskih staršev. 

V stari kraj se je Tone prvič 
vrnil leta 1964. Z ženo sta bila tu 
že trikrat, sam pa je sedaj že pe
tič v rodnem Horjulu. Pet nje
govih sinov je že obiskalo nje
govo rojstno hišo in njegovo 
sestro Marjano, ki sama živi v 
njej z več kot osmimi križi, skrbi 
za nekaj govedi, kokoši, sedem
letnega mačka in seveda tudi 
sama zase. 

Tonetove spomine bi želel 
strniti z mislijo, da bi vsi rojaki, 
ki žive na tujem, s tako ljubezni
jo kot Tone in njegova žena M a 
rica vzgajali svoje hčere in sino
ve do stare domovine in materi
nega jezika. 

F R A N C E B R U S 

P o m a g a l i 

s m o ž i v a l i m 
Ob svetovnem dnevu živali je 

na Osnovni šoli Polhov Gradec 
potekala dobrodelna akcija. V 
okviru naravoslovnega krožka 
smo se pridružili obširni akciji 
revije Glamur, — Pomagajmo 
štirinožnim brezdomcem —, v 

kateri pomagajo 150 zavrženim 
psom, k i j ih oskrbuje gospa M i 
lena Močivnik z Dola pri Borov
nici. 

V akciji sodelujejo številna 
slovenska podjetja: Jata in Žito 
prispevata hrano, Lek in Krka 
zdravila, Kl in ika za male živali 
pa skrbi za redna cepljenja in 
zdravniško oskrbo. Živalim po
magajo tudi številni prostovolj
ci; nekateri z denarnimi pri
spevki, drugi prinesejo hrano, 
psa peljejo na sprehod, popravi
jo ograjo... 

Na naši šoli smo na dan živali 
pozvali vse razrede, naj učno 
uro namenijo živalim, se pogo
vorijo, kako je treba zanje skr
beti, in jih povabili, naj se pri
družijo akciji zbiranja hrane za 
brezdome pse. 

Zbrali smo približno šestde
set kilogramov hrane. Predstav
niki krožka smo gospo Močiv
nik in njene pse obiskali ter j im 
izročili zbrano pomoč. Akcijo 
bomo ponovili tudi prihodnje 
leto. 

Mateja Praprotnik, 
OŠ Polhov Gradec 

Tone in Marjana Lovriša, po domače Špehova, ob kapelici na domači 
hiši 

Prestavili kapelico 
Krajani Stranske vasi pri Dobrovi so se sami lotili obnove njihove 

kapelice Matere božje, k i stoji ob cesti neposredno pred vstopom v 
vas. Temelji kapelice so bili namreč že povsem dotrajani in jih je 
razmikalo («pod vsakim kamnom je bilo mravljišče«), zato jih je bilo 
treba na novo zgraditi. Kapelico so krajani podrli in jo postavili na 
novo, toda kak meter dlje od ceste. Sami pa so zbrali ves potreben 
denar. 

B . V . 

PORUŠILI S T A R O PETRČKOVO H I Š O - Križišče sredi Horjula, kjer je tudi glavno avtobusno postaja
lišče, je zdaj veliko preglednejše. Staro in povsem dotrajano Petrčkovo hišo, kije zastirala pogled voznikom, 
so namreč odstranili, na istem mestu pa bodo zgradili novo postajališče z izogibališčem, ki bo tudi na drugi 
strani ceste. 
Pred rekonstrukcijo ceste bo treba v tem delu vasi zgraditi še del manjkajočega kanalizacijskega omrežja, ki 
so ga krajani že plačali. V K S Horjul si prizadevajo, da bi dela stekla kar najhitreje in da bi bila tudi rekons
trukcija ceste končana že prihodnje leto. 

Staro Petrčkovo hišo je krajevna skupnost odstranila lastniku brezplačno, v zameno pa naj bi lastnik od
stopil del zemljišča. 

GOBJA TROFEJA JOŽETA RITLOPA IZ HORJULA—Jože Ritlop 
je sicer navdušen lovec in večkrat krene na obhod po lovskem revirju ter 
opreza za srnjadjo, divjimi prašiči in drugo divjadjo. Tokrat seje že v 
mraku spustil s preže in nedaleč stran že skoraj v temi ugledal nekaj 
gobi podobnega. Ko se je približal, je ugotovil, daje res naletel na pra
vega gobanjega orjaka, kije prava redkost v tej gobarski sezoni. Klo
buk je v premeru meril kar osemindvajset centimetrov, tehtnica pa je 
pokazala točno kilogram in pol. Orjakova pot se je končala v domačem 
loncu in prav gotovo je vsem odlično teknil. Na fotografiji: Jože Ritlop z 
orjaškim jurčkom. (F. B.) 
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TREK- JEZERINE97 

Kot vseh tovrstnih tekmo
vanj so se člani K K Horjulka 19. 
10. 97 udeležili tudi zadnjega 
tekmovanja letos in ponovno 
slavili. Redni treningi in stalen 
domač poligon za vadbo konj 
so ponovno dokazali svoje pred
nosti, saj tekmovalci zmagujejo 
iz tekme v tekmo sirom Slo

venije. 
Zadnjega tekmovanja se je 

udeležilo kar osemnajst tekmo
valcev, od katerih sta bila tudi 
dva tujca, kar kaže, da se za to
vrstna tekmovanja zanimajo tu
di zunaj naših meja. Posest Je-
zerina je oddaljena le nekaj k i 
lometrov od Kozine v smeri 

Od leve: Miha Bogataj, zmagovalka Živa Prunk in Matej Buh 

Spomin na prijatelje, 
sorodnike in znance 

Vsi sveti ali Dan mrtvih je praznik, ko se spominjamo vseh tistih, ki 
so bili nekoč med nami in smo jih imeli radi. V spomin nanje pričajo 
številni šopki cvetja in množica prižganih sveč ter misli, ki so namenje
ne rajnim. 

Horjulsko pokopaližče ni urejeno le za ta praznik, temveč vse leto, le 
da ostale dni ni na grobovih toliko sveč in rož. Na fotografiji: Horjulsko 
pokopališče letos na dan mrtvih. 

(F.B.) 

MATEVŽEVA IGRA S POLHI — Ko je stric Pavel sredi poletja na 
svojem vikendu ujel živega polha, ga je zvečer Matevž zaprl v kletko. 
Nemalo je bil zjutraj presenečen, ko je v kotu kletke uzrl gnezdo s peti
mi mladiči. Pridno je hranil samico in polhi so zrasli nekako v enem 
mesecu. Navadili so se na Matevža; hrano mu jemljejo iz roke, plezajo 
po njem in včasih hoče kateri prespati celo v njegovem žepu. Sedaj so 
stari tri mesece, dobili so novo veliko kletko in pridno luščijo orehe, 
lešnike in drugo hrano, ki tekne polhom. Na fotografiji: Lončarjev Ma
tevž z dvema udomačenima polhoma. (F. B.) 

proti Reki. Če boste pred tablo 
Obrov zavili levo na makadam, 
potem zagotovo ne boste zgreši
li primorskih dobrot, ki j ih pri
pravljajo v domači kuhinji na 
tradicionalen način, kije znači
len za ta kraj. 

Nekoč je bila tam 
opekarna, kije zaposlovala kar 
35 delavcev, in sicer v letih 1963 
do 1973, nato pa so obrat zaradi 
nedonosnosti ustavili in sedaj je 
tam našlo domovanje deset pri
srčnih konj, ki so v velik ponos 
lastnikoma Heleni Gašperšič in 
Jadranu Železniku. 

S pomočjo K K Horjulka, k i 
ima kar precej izkušenj v to
vrstnih tekmovanjih, jima je 
uspelo prixraviti dobro in za
htevno progo, na kateri so 
slavili: 

1. Živa Prunk, KK Horjulka 
2. Miha Bogataj, KK 
Horjulka 
3. Matej Buh, KK Horjulka 
4. Mojca Vodopivec, KD 
Krim 
5. Miha Dekleva, KD 
Snežnik 
6. Jadran Železnik, KK 
Jezerina 

Tekmovanja za domači klub 
pa so se udeležili tudi Janez 
Trtnik, Mojca Jeršin in Mi lan 
Jeršin. Tako smo vsi zadovoljni 
zapustili Jezerine, k i so v nam 
ostale v lepem spominu. Še isti 
večer smo se predali zmagos
lavnemu rajanju v domačem 
hlevu, ki je trajalo pozno v noč 
in skoraj bi pozabili, da je na
slednje jutro že ponedeljek. 

Miha Bogataj 
Foto: Daris 

M I K L z A L F O v akciji 

ap*m 

Na sliki zmagovalna ekipa Horjula 

ŠENTJOŠT: 

Konec 
nogometne lige 

Jesenski del lige v malem no
gometu se je 24. oktobra kon
čno končal. Končno pravim 
zato, ker se je glede na število 
sodelujočih ekip tekmovanje za
vleklo že dodobra v jesen, mraz 
in vreme pa nista prizanašala. 
Deset tekmovalnih ekip se je 
vsak petek od septembra naprej 
trudilo doseči najboljši rezultat. 
Brez dvoma je to odlično uspelo 
ekipi Horjula, saj ni nikoli odi
grala s porazom, razlika pred 
drugouvrščeno Dobrovo pa je 
bila kar deset točk. Zmagovalne 
ekipe in najboljši vratar so pre
jeli pokale, vse tekmovalne eki
pe pa bon Brunarice G r i v pro
tivrednosti tisoč tolarjev. Organi
zator Ž D Šentjošt pa se letos ni 
angažiral samo za ligo. Že dalj 
časa poteka priprava- terena na 
smučišču in postavitev nove 
vlečnice. 

Člani opravljajo prostovoljne 
delovne ure skoraj vsak dan in si 
predvsem želijo, da ne bil zapa
del sneg in jih tako prehitel. 
Konec oktobra so postavili ste
bre, tako da do premierne vklju
čitve vlečnice ne manjka veliko. 

Lestvica ob koncu nogometne 
lige Šentjošt 97 
1. Horjul 52 točk 
2. Dobrova 42 točk 
3. Lučine 36 (-1) točk 
4. Dvor 37 točk 
5. Ž R D Polhov Gradec 31 točk 
6. Ž D Šentjošt 21 točk 
7. Brunarica G r i 21 točk 
8. Rovte 11 ( - l ) t očk 
9. Polhov Gradec (mladi) 11 
točk 
10. Brezje 0 (-3) točk 

ALES DOLINAR POSTAJA VSE 
USPEŠNEJŠI VOZNIK SPEEDWAYA 

S trdim delom do 
boljših rezultatov 

Odkar je speedwayske steze 
zapustil sloviti Leteči Kranjec, 
ta šport pri nas nekako ždi na 
obrobju drugih motociklistič-
nih športov, pa čeprav ne manj
ka mladih entuziastov, ki se mu 
predajajo z vso vnemo. Aleš 
Dolinar, 18-letni avtoelektričar 
iz Stranske vasi pri Dobrovi , se 
je v razmeroma kratkem času v 
tem športu prebil povsem v 
ospredje. Z resnim treningom je 
začel že pri petnajstih letih in 
uspeh ni izostal. Na prvi tekmi 
za državno prvenstvo je bil 15., 
naslednje leto 11., letos pa se je v 
posamični konkurenci prebil že 
na 7. mesto, v dvojicah pa celo 
na 5. Aleš Dolinar, ki je član 
A M T K Ljubljana, trenira na 
štadionu Ilirije v Zgornji Šiški v 
Ljubljani, tekmuje pa, kot pra
v i , v treh krajih - v Ljubljani, 
Lendavi in v Krškem. 

»Ves prosti čas porabim za ta 
šport. Sezona speedwaya traja 
od marca do novembra. V zim
skem času pa si nabiram fizično 
kondicijo. Klub mi veliko po
maga, za motorje pa skrbi moj 
oče. Na samih dirkah sta mi v 
veliko pomoč brat Roman in 

zvesti prijatelj Igor iz Šiške, ta
ko da smo postali že kar uigran 
team. Poimenovali smo ga po 
mojem očetu Fi l ipu. Na vseh 
tekmah pa me redno spremljajo 
tudi zvesti navijači iz naše doli
ne. To mi zelo veliko pomeni,« 
nam je o svojem konjičku pove
dal Aleš Dolinar. 

Naslednje leto se bo mlasc 
speedwayist iz Stranske vasi po
leg državnega prvenstva pome
ril tudi v svetovni mladinski 
konkurenci, nastopil pa bo tudi 
na dirki za srednjeevropski po
kal. 

»Preboj na vrh je v vsakem 
športu težak. Upam pa, da bom 
s trdim delom okusil tudi to.« 

Vse doslej je Aleš Dolinar 
tekmoval brez sponzorjev. D o 
bro pa se zaveda, da še vidnejših 
rezultatov ne bo moč doseči 
brez vlaganj. Vsem, ki bi j ih 
utegnila zanimati njegova pri
zadevanja, je naslovil pravcati 
apel: »Pridite si ogledat tekme, 
ne bom vas razočaral. Če pa mi 
je kdo pripravljen pomagati, 
bom temu pripravljen prisluh
niti.« 

Branko Vrhovec 

I z l e t n a 

P o l h o g r a j s k o 

g o r o 

V soboto, 18. 10., smo se od
pravili na Polhograjsko goro. 
Pot je bila strma, otroci pa smo 
držali tak tempo, da so nas sta
rejši komaj dohajali. Na začet
ku poti smo se ustavili pri Bla-
gajevem spomeniku. Tu rastejo 

zavarovane rože, blagojane. 
N a vrhu gore je cerkev sv. 

Lovrenca. Malo pod vrhom 
smo se pogreli in okrepčali s ča
jem na prijetni domačiji. Na
vzdol smo šli po drugi poti, kije 
bila bolj položna. Na koncu 
poti smo se ustavili v parku. 
Nekateri smo se povzpeli na 
večstoletno lipo. Utrujeni, a za
dovoljni smo se vrnili domov. 

Nika Novak, 2.a 
planinski krožek 

OŠ Log Dragomer 

VRZDENŠKI GASILCI KUPILI HORJUSLKO A VTOCISTERNO — Prostovoljno gasilsko društvo Vrz-
denec je zdaj bogatejše še za eno vozilo. Od sosednjega PGD Horjul je kupilo avtocisterno TAM 110 s pro
stornino 5.000 litrov, s katero bodo njegovi člani zdaj laže gasili na terenu. Horjulskim gasilcem je služila 
kar sedemnajst let. 
Po prevzemu avtocisterne, za katero so Vrzdenčani odšteli 7.200 mark, pa je predstavnik PGD Vrzdenec za 
Naš časopis povedal: »Zelo smo zadovoljni, da smo dobili avtocisterno. Pogovori s PGD Horjul so potekali 
kakega pol leta, zdaj pa smo se končno le dogovorili.« 
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Ivana Drašler z Dola 
je učakala 100 let 

Kar nekaj mesecev so 
urednika Našega časopisa 
večkrat z raznih strani opo
minjali, da letos ne sme po
zabiti v tem časopisu zabe
ležiti pomembnega jubileja, 
stoletnice Ivane Drašler, ki 
leta svoje jeseni življenja 
preživlja v hiši na D o l u pri 
Borovnici. Tako smo čakali 
to stoletnico, brez velikega 
hrupa kajpak, in krepko 
držali pesti, da bi se vse do
bro izteklo, celo tista zopr
na viroza, k i jo je slavljenka 
staknila nekaj tednov pred 
okroglo obletnico. Če je v 
svojem dolgem življenju do
bila EMŠO in lani potem še 
davčno številko, je na kon
cu staknila tudi zdravstveni 
karton pri borovniškem 
zdravniku, saj ga prej ni ni
koli potrebovala. Tudi ta 
prehlad je minil in Ivana 
Drašler je za svoja leta do
kaj čila in zdrava 28. okto
bra zakoračila v svoje dru
go stoletje. Oči j i sicer ne 
služijo tako kot nekdaj, 
marsikaj j i je treba večkrat 
povedati, da sliši, spomin 
pa ima krepak, tudi korak 
je za ta leta dokaj trden. 

Za stoletnico se je pri
pravljalo lepo slavje. Na
povedano je bilo za soboto, 
25. oktobra popoldne ob 
treh, najprej v župnijski 
cerkvi in nato še v gostišču 
pri Godcu. Tista sobota v 
oktobru je bila lepa, vreme 
kot nalašč za praznovanje. 
Najprej je bila v cerkvi maša 
v zahvalo za dolgo življenje, 
ki jo je opravil borovniški g. 
župnik Janez Šilar ob so-
maševanju prejšnjega žup
nika g. Jožeta Stržaja. V 
masnem nagovoru je g.Silar 
posebej omenil, kako si v 
tem življenju tudi mama, ki 
rodi in vzgoji pet otrok, za
služi človeško pa tudi božje 

spoštovanje, obenem pa je 
slavljenki zaželel, da kol i
kor je možno čila in zdrava 
prebije tudi dneve, ki j ih 
ima pred seboj. Med mašo 
je pel M P Z sv. Marjete 
pesmi, ki so bile posebej 
odbrane za to priložnost. 
Na koncu sta slavljenki za 
sto let voščila predstavnika 
župnijskega pastoralnega sve
ta v imenu borovniških žup-
ljanov, nato pa je pravniki-
nja Monika na flavti zaigra
la Gounodovo Ave Maria . 
Nato so mami Ivani voščili 
vsi njeni sorodniki in znan
ci , ki so se zbrali v cerkvi, do 
najmanjših. N a koncu so vsi 
skupaj zapeli zahvalno pe
sem. 

Slavje seje preselilo v go
stilno pri Godcu. Tam sta 
Ivani Drašler v imenu obči
ne voščila župan Andrej 
Ocepek in občinski tajnik 
Slavka Gerdina s prilož
nostnim darilom, nato kot 
najstarejši upokojenki v kra
ju predsednik društva 
Franc Drašler, upokojenski 
pevski zbor pa j i je zapel 
nekaj priložnostnih pesmi. 
Slavljenka Ivana je bila ga
njena, vendar je odločno 
povedala »Hvala za vse!«. 

Po tem uradnem, vendar 
prisrčnem delu seje razvilo 
ljubeznivo praznovanje, pri 
čemer je jubilantka zdržala 
do konca, se pravi skoraj do 
pol dveh zjutraj naslednjega 
dne z izjavo, da noče razbi
jati vesele druščine, ki se je 
zbrala in da ima čas počiva
ti. Vendar tudi naslednje 
dni zanjo ni bilo počitka, 
ker so bili pri hiši obiski so
sedov, sorodnikov in dru
gih, ki so zamudili sloves
nost v soboto. Bila je delež
na tudi pozornosti medijev, 
se pravi časopisov in televi
zije, saj jo je obiskala tudi 
ekipa POP T V . 

Tudi mi smo jo obiskali, 
dan pred njenim vstopom v 
drugo stoletje. Takole proti 
večeru v hiši, kjer prebiva 
od poroke naprej v daljnih 
dvajsetih letih, ko je vzela 
železničarja, ki je v ljudsko 
šolo hodil v daljni Ameriki , 
kamor je šel s starši in se po
tem vrnil domov. Drašler-
jevi so potem kupili hišo, 
kjer danes mama Ivana živi 
s svojo hčerjo, upokojeno 
učiteljico z borovniške šole. 
Lahko je vesela, ker so vsi 
njeni otroci še danes kljub 
temu, da že sivolasi, še vsi 
lahko z njo proslavljali ob 
tem visokem jubileju. D o l 
go je vdova, vendar nam je 
rada kar nekoliko navihano 
povedala, kako je bilo, ko je 
bila mlada in so se pri nji
hovih doma oglašali bogati 
kmečki snubci. 

Doma je bila z velike M a -
jerjeve kmetije na Dolu . 
Dela je bilo veliko, otrok 
deset, zemlja pa kljub tež
kemu ročnemu delu ni pri
našala velikega zaslužka. 
Kdor pozna barjansko zem
ljo, to dobro ve. Zato je bil 
oče stalno zdoma, ker je 
prevažal les na bližnjo žago 
v Bistri. Kmečko delo je 
ostajalo ženskam, materi in 
najstarejšim otrokom. Naj
starejši sin je študiral, ob 
prelomu vojnih časov je bil 
celo bančni guverner, in ga 
niso silili s fizičnim delom. 
Ivana, ki je hodila v šolo pa 
je morala biti že zgodaj za 
pestrno mlajšim bratom in 
sestram. In ko je končala 
ljudsko šolo, je morala stal
no hoditi delat na njive. 

Zato je potem ni toliko 
mikalo, da bi se poročila na 
kmetijo. Njen pokojni mož 
pa je bil prijatelj njenega 
brata in nekega dne sta se 
zagledala drug v drugega, 
ko je bi l ravno pri njih na 
obisku. Tako je naneslo, da 
sta se vzela, otroci so priha
jali drug za drugim, za žen
ske tedaj ni bilo zaposlitev 
in Ivana je čakala, daje njen 
Jože prihajal z voženj na že
leznici. Najprej je bil kurjač, 
potem pa se je povzpel do 
strojevodje. To je bilo tista 
leta pomembno, ker je bil 
stalen dohodek pri hiši in je 
mama Ivana danes finan
čno neodvisna, saj ima svo
jo pokojnino. Tudi vse otro
ke sta z možem spravila k 
dobremu in poštenemu kru
hu, kar je bilo z eno plačo 
vselej težko. Danes so vsi 
njeni »otroci« seveda že v 
pokoju. 

Ka r žalostna je bila, pra
v i , ko se od pred nekaj več 
kot desetimi leti ni več vozi
la s kolesom, in gre le še 
redko od doma in še to ne 
daleč. Prej je šla večkrat 
kam, tudi čez državne meje, 
če je le bila priložnost. 

Človeka pri teh letih po
navadi povprašamo, ali ima 
recept za dolgo življenje. 
Mama Ivana Drašler nam 
svojega ni zaupala. Toda 
kakor smo videli ob obisku 
na njenem domu, je tako, 
da mora biti človek vse živ
ljenje zadovoljen s tem, kar 
ima in kar mu življenju po
nuja, obkrožen z dobrimi 
ljudmi. Najbrž je tisti pri
jazni nasmeh na obrazu 
mame Ivane odgovor na 
naše vprašanje. 

Za jubilej j i voščimo in j i 
zdrava leta želimo tudi mi 
od Našega časopisa. 

T O N E J A N E Ž I Č 

t r g o v i n 

keramika — parketi 
stavbno pohištvo — obloge 

VOLITVE V DRŽAVNI SVET 

Mag. Maja Makovec Brenčič 
Med tistimi zastopniki 

lokalnih interesov, ki j ih 
bodo na sejah občinskih 
svetov izbrani elektorji voli
l i v državni svet za območje 
petih občin, je tudi edina 
kandidatka, menda celo v 
državnem merilu, borovniš
ka občinska svetnica mag. 
Maja Makovec Brenčič, ki 
je študij ekonomije končala 
leta 1993 s š tudentsko Pre
šernovo nagrado, se nato 
dodatno na podiplomskem 
študiju izpolnjevala na sme
ri mednarodna ekonomija 
in pred enim letom magis-
trirala iz analize konkuren
čnih prednosti naše tekstil
ne indusitrije. Letos je zače
la s študijem za doktorat. 

Izobraževala se je tudi v 
tujini na Oxfordu v Angli j i , 
na univerzi v Salamanci in 
drugod. Veliko je doslej 
publicirala v strokovnem 
tisku. 

Elektorji iz občin Vrhni
ka, Logatec, Cerknica, Loš
ka dolina in Borovnica bo
do izvolili enega državnega 
svetnika, kandidatov je več. 
Žal so te volitve zdaj v zelo 
ozkem krogu, čeprav gre za 
predstavnike lokalnih inte
resov, se pravi, da naj se 
vsaj teoretično sliši glas kra
jev, v katerih prebivamo, 

tudi v državnem svetu. 
Mag. Maja Makovec Bren
čič sodi, da bi bilo treba na
čin izvolitve v prihodnje 
dopolniti, zlasti zato, ker 
volitve v državni svet pote
kajo skoraj istočasno s pred
sedniškimi volitvami in so 
preveč v senci onih drugih 
volitev. Gre pa pratkt ično 
za enosmerni volilni krog:-
če bosta imela dva kandida
ta enako število glasov, bo 
šel sedet v državni svet tisti, 
ki ga bo določil žreb. 

Mag. Maja Makovec Bren
čič je predstavnica majhne 
občine, kjer pa je še toliko 
bolj očitno, da rada država 
nanjo pozabi, zato bi bila 
njena izvolitev toliko po
membnejša, čeprav je njena 
moška konkurenca v tem 
volilnem okrožju kar moč
na. 

Tudi je prepričana tako
le: »Državni svet naj bi le 
dobil večjo težo pri nas. Ne 
nazadnje naj ima v tem tele
su vso možnost glas stroke. 
Po drugi strani pa naj bi bila 
to tista možnost , kjer bi pri
šlo do izraza lokalno obrob
je, ki nima velikih razvojnih 
možnosti . Zaradi majhnpo-
sti in s tem majhnega vpliva 
tudi ni možno lobiranje za 
različne državno podprte 

projekte. Državni svet lah
ko vpliva na oblikovanje 
zakonov in to je možnost, ici 
bi jo veljalo izkoristiti.« 

Gre za sorazmerno ge
ografsko raztegnjeno območ
je, o katerem se včasih zdi, 
da živimo v njem drug mi
mo drugega. Zato prihaja 
do različnih povezovalnih 
pobud. 

Mag. Maja Makovec Bren
čič pravi takole: »Seveda se 
pojavljajo skupni problemi 
v industriji, gospodarski pod
lagi razvoja, problemi so 
povsod prakt ično enaki, ne 
glede na to, kako je območ
je povezano. Pojavijo se 
problemi v komunali, vzdr
ževanju osnovnega šolstva, 
problem ekologije itd.« 
(N.Č.) 

Prenova 
telovadnice v Borovnici 

Telesno vzgojna dejavnost v 
Borovnici zadnje čase znova 
pridobiva svojo znano vitalnost 
in zagon. Sposobnost organiza
cije in zagnanost posameznikov 
sta v letu 1996 sprožila pravi 
plaz nove rekreativne dejavno
sti v našem društvu in povečala 
število članov na 300. 

Predšolski in šolski otroci, 
pohvalno veliko dijakov, štu
dentov in članov in velika sku
pina upokojencev se v sedem
najstih sekcijah ukvarjajo pred
vsem z rekreativno telovadbo, 
gimnastiko in igranimi športi. V 
objektu zgrajenem kot sokolski 
dom v letu 1922 se dobro poču
timo, vendar opažamo, da ne
kaj osnovnih stvari še primanj
kuje. 

Vzdrževalna dela in manjša 
popravila opravljamo sami, v 
marcu smo iz sredstev članari
ne, s pomočjo mizarstva Novaki 
z Loga sami prebelili telovadni
co in prostor za rekvizite (500 
m2), zamenjali luči in ventilaci
jo v telovadnici, preuredili skla
dišče rekvizitov, zakitali že zelo 
dotrajana okna, prebelili stop
nišče itd. 

Kljub zagnanosti in priprav
ljenosti na žrtve pa naši načrti 
obstanejo ob nabavah potreb
nega materiala za obnovo, saj 
denarja — kot vedno — ni 
dovolj. 

V letošnjem letu smo izvedli 
obnovitvena dela s katerim smo 
lahko ponosni: 
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— preuredili pisarne v pritlič
ju v garderobo (zaradi poveča
nega števila članov in varnosti 
garderobe je ena sama gardero
ba nepraktična in premalo) 

— porušili W C (edinega) in 
prostor za tuširanje, zamenjali 
odtočne cevi in napeljavo, pozi
dali nove predelne stene in ločili 
moške in ženske sanitarije, moš
ke in ženske kopalnice 

— izvedli novo podkonstruk-
cijo poda telovadnice in zame
njali parket, kije že resno ogro
žal uporabnike. 

Občinska sredstva so bila za-
gotovoljena samo za zamenjavo 
parketa. Ostala materialna sred
stva pa smo kupili s pomočjo 
članarine in sponzorjev: SO
N E T d.o.o., M E R C A T O R Do
lomiti, L I K O V R A T A d.o.o. 
Borovnica, E L L E S d.o.o., tr
govina J U R Č E K , ključavničar
stvo M I K U Ž N I K O s.p., T E R -
M O T O M d.o.o., Komunalno 
podjetje Vrhnika, inštalaterstvo 
ŠUŠTAR F R A N C s.p., inštala
terstvo D O L J Š A K J A N E Z s.p. 
inštalaterstvo ŠKRBEC 
F R A N C s.p. 

Posebno se moramo zahvaliti 
gradbenemu odboru društva t 

ter hokejski in odbojkarski sek
ciji, k i so s 1200 urami prosto-
volnega dela pripomogli k ures
ničevanju cilja našega društva. 

Ostala pa so nam še nujna de
la na objektu: 

— nadkritje plošče nad kuril
nico in kopalnico s katerim bi 
preprečili nadaljnje zamakanje 
ravne pločevinaste strehe in 
pridobili nujno potrebni pro
stor za razširitev dejavnosti (FIT-
NES) . 

— izvedba vetrolova (poraba 
goriva!) 

— ureditev klubskega pros
tora 

Tako kot v letu 1992, ko je 
dom iz donatorskih prispevkov 
in prostovoljnega dela nastal, se 
vam bomo tudi mi po končanih 
delih posebej zahvalili na prire
ditvi v čast obletnice našega Te
lesno Vzgojnega Društva. 

Finančno pomoč lahko na
kažete tudi na Ž. R. 
50110-678-86340 

Pozivamo vse občane, ki si že
lijo z rekreacijo pridobiti novih 
moči, da si ogledajo urnik in nas 
obiščejo v prenovljeni telovadnici 
na Zalarjevi 10. 

Vljudno vabljeni! 

IO T V D Partizan Borovnica 
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OD DO PONEDELJEK TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA 

13:30 14:00 
14:00 14:30 
14:30 15:00 

- DVORANSKI HOKEJ 
Vodja: Mavec Aleš 

15:00 15:30 - DVORANSKI HOKEJ 
Vodja: Mavec Aleš 15:30 16:00 

- DVORANSKI HOKEJ 
Vodja: Mavec Aleš 

16:00 16:30 

- DVORANSKI HOKEJ 
Vodja: Mavec Aleš 

NOGOMET- PIONIRJI 
Vodja: Hazim Frljak 

REKREACIJA UPOKOJ 
Vodja: Vera Celarc 

16:30 17:00 NOGOMET- PIONIRJI 
Vodja: Hazim Frljak 

REKREACIJA UPOKOJ 
Vodja: Vera Celarc 17:00 17:30 

NOGOMET- PIONIRJI 
Vodja: Hazim Frljak 

REKREACIJA UPOKOJ 
Vodja: Vera Celarc 

17:30 18:00 

NOGOMET- PIONIRJI 
Vodja: Hazim Frljak 

REKREACIJA UPOKOJ 
Vodja: Vera Celarc 

PROSTO PLEZANJE 
Vodja: Bogo Celarc 

BOKS 
Vodja: Kavčnik Franci 

GIMNASTIKA PIONIRJI 
Vodja: Tone Žerjav 

18.00 18:30 
PROSTO PLEZANJE 
Vodja: Bogo Celarc 

BOKS 
Vodja: Kavčnik Franci 

GIMNASTIKA PIONIRJI 
Vodja: Tone Žerjav 18:30 10:00 

PROSTO PLEZANJE 
Vodja: Bogo Celarc 

BOKS 
Vodja: Kavčnik Franci 

GIMNASTIKA PIONIRJI 
Vodja: Tone Žerjav 

19:00 19:30 

PROSTO PLEZANJE 
Vodja: Bogo Celarc 

BOKS 
Vodja: Kavčnik Franci 

GIMNASTIKA PIONIRJI 
Vodja: Tone Žerjav 

AEROBIKA 
Vodja: Maruša Klobčič 

NOGOMET VETERANi 
Vodja: Marjan Pristavec 

19:30 20:00 AEROBIKA 
Vodja: Maruša Klobčič 

NOGOMET VETERANi 
Vodja: Marjan Pristavec 20:00 20:30 

AEROBIKA 
Vodja: Maruša Klobčič 

NOGOMET VETERANi 
Vodja: Marjan Pristavec 

20:30 21:00 

AEROBIKA 
Vodja: Maruša Klobčič 

NOGOMET VETERANi 
Vodja: Marjan Pristavec 

REKREACIJA MLADI 
Vodja: Kristina Cerk 

DVORANSKI HOKEJ 
Vodja: Gabrovšek 

Slavko 

21:00 21:30 REKREACIJA MLADI 
Vodja: Kristina Cerk 

DVORANSKI HOKEJ 
Vodja: Gabrovšek 

Slavko 
21:30 22:00 

REKREACIJA MLADI 
Vodja: Kristina Cerk 

DVORANSKI HOKEJ 
Vodja: Gabrovšek 

Slavko 22:00 22:30 

REKREACIJA MLADI 
Vodja: Kristina Cerk 

DVORANSKI HOKEJ 
Vodja: Gabrovšek 

Slavko 

NOGOMET- KADETI 
Vodja: Bregar Edo 

od 16:00 do17:30 

NOGOMET- PIONIRJI 
Vodja: Dare Radič 

od 17:30 do 19:00 
PROSTO PLEZANJE 
Vodja: Bogo Celarc 

BOKS 
Vodja. Kavčnik Franci 

REKREACIJA ŽENSKE 
Vodja:Vera Celarc 

od 20:30 do 22:00 

KARA TE 
Vodja: Andrej Brilly 
od15:00 do 17:00 

TELOVADBA CICIBANI 
Vodja: Jožica Suhadolnik 

GIMNASTIKA PIONIRJI 
Vodja: Tone Žerjav 

od 18:00 do 19:30 

REKREACIJA DEKLETA 
Vodja: Kristina Cerk 

od 19:30 do 21:00 

NOGOMET NK Bor. 
Vodja: Petrovčič Franc 

od 21.00 do 22:30 

DVORANSKI HOKEJ 
Vodja: Mavec Aleš 
od 15:00 do 16:30 

NAMIZNI TENIS 
Vodja: Volk Boštjan 
od 16:30 do 18:00 

AEROBIKA 
Vodja: Maruša Klobčič 

od 18:00 do 19:30 

KOŠARKA VETERAN 
Vodja: Frljak Hazim 
od 19:30 do 21:00 

DVORANSKI HOKEJ 
Vodja:Gabrovšek 

Slavko 

NOGOMET- KADETI 
Vodja: Bregar Edo 

od 10:00 do 12:00 
NOGOMET NK Bor. 

Vodja: Petrovčič Franc 
od 12:00 do 14:00 

KARATE 
Vodja: Andrej Brilly 

od 15:00 do 17:00 

PROSTO PLEZANJE 
Vodja: Bogo Celarc 

BOKS 
Vodja: Kavčnik Franci 

REZERVIRANO 
Vodja: Zupančič Miran 

BADMINTON 
za člane društva 

NOGOMET REK. 
Vodja: Stražišar Jože 

od 9:00 do 11:00 

BADMINTON 
ZA DRUŽINE 

rezervacija 
od 11:00 do 17:00 

REKREACIJA SLAP 
Vodja: Žeželj Peter 

od 17:00 do 18:30 

REKREACIJA 
Vodja: Jurček Jože 

od 18:30 do 20:00 

BADMINTON 
za člane 
društva 

U R N I K V E L J A O D 1 5 . 1 0 . 1 9 9 7 N A P R E J I O T V D P a r t i z a n B o r o v n i c a 

P o z i v v o z n i k o m , k i v o z i j o 

p o s r e d i š č u 

Stari del naselja Borovnica je stisnjen ob Zalarjevi cesti, Rimski 
cesti in Paplerjevi ulici. Vse omenjene ceste so preozke za današnji 
promet, ker pa so hiše tik ob cestah, bodo verjetno ceste takšne osta
le še precej dolgo. Zaradi varnosti pešcev, kolesarjev in drugih ude
ležencev v prometu ob teh cestah ni dovoljeno parkiranje in ustav
ljanje, žal to le malokdo upošteva. Posebej pereč je problem na 
Paplerjevi ulici. Stanje seje delno izboljšalo v prvih štirinajstih dneh 
septembra, ko je bi l zaradi začetka šolskega leta nadzor policistov 
pogostejši. 

Prosimo vse voznike, posebej še obiskovalce lokala Čebela, da 
svoje jeklene konjičke pustijo na parkiriščih, ki j ih je dovolj v bližini. 
Posebej trkamo na vest voznikov kamionov in reševalnega kombija, 
v tistih petih minutah, ko skočite na kavico, se lahko zaradi vašega 
napačno parkiranega vozila zgodi nesreča. 

Vodni pogoni 
Turistično društvo Borovnica še vedno priporoča knjigo inž. 
Tomaža Kočarja Vodni pogoni v Borovniški dolini pred drugo 
svetovno vojno. Knjiga je pomemben vir za krajevno zgodovino. 

Delo dobite po 1500 tolarjev na sedežu Turističnega društva Borovnica, 
Paplerjeva 22, ali v borovniški knjižnici, prodajajo jo v papirnici Kocka 
v Borovnici, pri blagajni muzeja v Bistri in v knjigarni Cankarjeve za
ložbe na Vrhniki. 

Lahko pa jo z naslednjo naročilnico , ki nam jo pošljete nalepljeno na 
dopisnici, naročite tudi na naslov : Turistično društvo Borovnica, Pa
plerjeva 22,1350 Borovnica. 

Nepreklicno naročam. . . . izvodov knjige Tomaža Kočarja Vodni pogoni 
v Borovniški dolini pred II. svetovno vojno, ki je izšla pri Turističnem 
društvu Borovnica. 

Ime: 

Priimek: 

Ulica in hišna številka: 

Kraj in poštna številka: 

Knjigo, ki jo bom prejel, bom plačal po povzetju. 

Datum: Podpis: 

BOROVNIŠČICA 
Oft IF KIT 
1. W Z 
2. stan. hlsa(SuhadoJnlk) 
3 telovadnica 
4 osnovna sola 
5 postala C4H10 
6 kontejner 
7 transformator 
8 šolsko k jh tce 
9 prodala C4H10 

(Sv«e» 

Zalarjeva ulico 

jii«"-
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VAJA G Z VRHNIKA 
vodja intervencije Stanko Bröl 

Vaja GZ v Borovnici 
V soboto, 18. oktobra je občinsko poveljstvo Borovnica 

organiziralo svojo G Z Vrhnika. Namišljeni požar naj bi zajel V V Z 
Borovnica, ogrožal prizidek osnovne šole »dr. Ivana Korošca«, ter 
bližnjo stanovanjsko hišo. 

Pri izbiri načrta vaje in določitvi objektov smo upoštevali, da 
bodo prikazani različni postopki gašenja. Poudarek je bil predvsem 
na pravilni izvedbi notranjih napadov, z obvezno uporabo izolirnih 
dihalnih aparatov. (I. D . A . ) . 

Vaja je bila izvedena po operativno-taktičnem načrtu, ,ki ga je 
izdelal spodaj podpisani. Vodja intervencije je bi l občinski poveljnik 
tov. Stanko Brož. V vaji je sodelovalo 117 gasilcev z 18 vozili iz G Z 
Vrhnika ter P G D Goričica, ekipe prve pomoči C Z občine Borovnica 
ter vozilo podjetja »REŠEVALEC«. 

Po vaji smo se zbrali na dvorišču gasilskega doma Borovnica. T u 

sta regijski poveljnik tov. Franc Jesenovec in poveljnik G Z Vrhnika 
tov. Pavle Bizjan ocenila potek vaje s strokovne plati. 

Vaja je pokazala, da nekatera društva še ne znajo pravilno 
uporabljati I. D . A . Potrebno bi bilo, da bi se iz vsakega društva po 
vsaj 2 gasilca udeležila tečaja o uporabi I. D . A . 

V dogovoru s š tabom C Z občine Borovnica in vodstvom V V Z 
Borovnica, smo se začeli dogovarjati, da bi v mesecu aprilu leta 1998 
izvedli ponovno vajo na ta objekt. Ta vaja bi morala biti v času, ko je 
vrtec poln otrok. Ugotovili bi, kakšne so možnosti za evakuacijo 
otrok in osebja iz objekta ob morebitnem požaru. 

Na kocnu velja zahvala še gospe Ocepek in gospe Hanžel , ker sta 
dovolili uporabo objektov za vajo. 

P G D Borovnica 
Ci r i l Kos, višji gasilski častnik 

Mladinski klub Slap vabi na rekreacijo v TVD 

Razgibavanje je eden od dejavnikov za zdravo in veselo živ
ljenje. N a rekreacijo ste vabljeni v N E D E L J O od 17. do 18.30 
vsi mladi, dijaki in študentje. 

V tem času bi se poleg telovadbe tudi družili in če bi bilo za
nimanje ter dobra družba, bi organizirali tudi smučanje in dru
ge aktivnosti. Vse je odvisno od tega, koliko nas bo. 

Lansko leto smo igrali dvoranski hokej, zato, ker je bilo zanj 
največ zanimanja. Poizkusili smo se tudi s košarko, odbojko in 
namiznim tenisom. 

Poleti smo odšli v Vodice, kjer smo tekmovali v košarki, od
bojki in malem nogometu. Uvrstili smo se na predzadnje, 4. 
mesto. 

Telovadba bo potekala redno vsako nedeljo od 16. novembra 
do maja. Vabljeni! 

M K Slap 



EKOLOŠKO DRUŠTVO PRIPRAVILO POSVET O INŠPEKCIJAH 

Predpisi veljajo za vse 
Posvet o inšpekcijskih služ

bah v primeru družbe Fenolit je 
22. oktobra pripravilo borov
niško ekološko društvo. Pred
sednica društva Nenci Steva-

novski je takoj na začetku raz
grnila gradivo, ki naj bi dokazo
valo Fenolitove kršitve odloka 
o zaščiti vodnega vira. Povedala 
je, da tovarna onesnažuje okolje 

Predstavnika tovarne Fenolit, direktor Slavko Žibret in finančni direk
tor Ivan Mohar, ob njiju predstavnik ministrstva za okolje Jorg 
Hodalič. 

Inšpektorji, ki se podrobno ukvarjajo s Fenolitom in pritožbami eko
loškega društva. V ozdaju Nenci Stevanovska, ki prikazuje občinstvu v 
šolski dvorani diapozitive, ki jih je napravila v tovarni. 

Borovničani, ki prihajajo na okrogle mize, se zavedajo težavnosti eko
loških problemov, vendar je tega ozaveščenega občinstva za majhen 
vzorec. 

na več načinov. Med drugim naj 
bi iz cistern, ki niso hermetično 
zaprte, v ozračje izhlapevale 
kemikalije, ob visokih vodah pa 
naj bi iz kanalov v Borovniščico 
odtekale tudi odplake. Steva
novska je še trdila, da gre v Fe-
nolitu za povsem nove proizvo
de, drugo tehnologijo, surovine 
in asortimane, kar je v nasprot
ju z odlokom o zaščiti vodnega 
vira. Povedala je še, da v Fenoli-
tu nimajo dovoljenj za delova
nje vseh proizodnih obratov in 
da so v tovarni začeli graditi 
mimo ureditvenega načrta - pod 
pretvezo, da iščejo sode in da 
preti nevarnost ekološke nesre
če. S tem naj bi v Fenolitu kršili 
gradbeno zakonodajo, je še po
vedala Stevanovska in inšpek
cijskih službe obtožila zaradi 
njihove nedejavnosti oziroma 
nepripravljenosti, da bi ekološ
ko društvo kot prizadeto jav
nost obveščali o svojih dejavno
stih in ukrepih. 

Eden izmned vodilnih delav
cev Fenol ca Ivan Mohar je od
govoril, da je Stevanovska na
vedla kup laži, podtikanj in 
neresnic, zaradi česar lahko, kot 
je rekel, pogovor nadaljujejo na 
sodišču. Zagrozil je s tožbo 
proti Stevanovski. Udeleženci 
sestanka iz Fenolita so kmalu 
nato zapustili okroglo mizo. 

Borovniški župan Andrej Oce-
pek je na posvetu povedal, da 
postopek pridobivanja mnenj in 
soglasij, ki so potrebna za spre
jetje ureditvenega načrta, pote
ka še naprej. Seveda ne bo spre
jet na račun zdravja Borovni-
čanov, je še rekel, in opozoril na 
pomanjkljivosti zakona o lo
kalni samoupravi na področju 
ekologije. Tako je, na primer, 
voda v državni lasti, zanjo pa 
mora skrbeti lokalna skupnost. 

Inšpektorji za okolje in pro
stor pa so razložili, da so se z 
nadzorom delovanja borovniš
ke tovarne Fenolit ukvarjali ce
lo veliko več, kot z drugimi one
snaževalci. Pri tem so, kot 
pravijo, ekološkemu društvu, ki 
pri delu inšpekcije pravzaprav 
niti ni stranka v postopku, po
sredovali več podatkov in gra
div, kot to sploh predvideva za
kon. Glavni inšpektor za okolje 
in prostor Vekoslav Rajh je po
vedal, da je delo njihovih inš
pektorjev kazensko, disciplin
sko in moralno odgovorno, 
zato skušajo svoje delo opraviti 
kar se da korektno. Razložil je, 

da so inšpektorji glede kemične 
tovarne Fenolit do zdaj naredili 
zelo veliko, pri tem pa se niso 
poklonili niti enemu zunanjemu 
interesu ali pritisku. 

Glavni inšpektor je sicer pri
znal, da imajo zaradi pomanj
kanja kadra inšpektorji pogosto 
premalo časa za poglobljeno in 
natančno delo, vendar pa od le
ta 1995, ko so prevzeli odgo
vornost, pozorno spremljajo in 
nadzorujejo delovanje tovarne 
Fenolit. Razložil je še, da pri 
ekološko spornih tovarnah ne 
skušajo že takoj na začetku pre
povedati dejavnosti, ampak sku
šajo kršitelje s postopnimi ukre
pi pripraviti do ekološko sprejem
ljivega vedenja. Inšpektor je še 
povedal, da glede Fenolita ni
majo slabe vesti, čeprav j im 
marsikaj očitajo. Razložil je še, 
da inšpektorji odgovorno upoš
tevajo predpise in da ne tolmači
jo zakonov (ekološko društvo 
j im namreč očita napačno tol
mačenje 1. člena zakona o gra
ditvah), ampak j ih le izvajajo, 
pri tem pa se le redko kdaj 
zmotijo. 

Pomočnik glavnega inšpek
torja za okolje Srečko Valič pa 
je razložil, da so vsi Fenolitovi 
objekti legalni in daje tudi nova 
lovilna skleda v skladu z zako
nom, medtem ko za urejanje ze
lenice, ki so jo posadili okoli to
varne, ni treba imeti dovoljenj. 
Povedal je še, da so v Fenolitu 
sode odkopavali z dovoljenjem 
upravne enote Vrhnika, pod 
nadzorom inšpekcij in z navodi
lom strokovnih služb. Lovilno 
skledo pa so morali zgraditi 
zato, ker zdajšnja zakonodaja 
ne dovoljuje postavitve cistern 
na zemljišče, ki ni utrjeno. Za 
določena dela torej ni treba pri
dobiti dovoljenja pred začet
kom, če gre za nevarnost nesre
če, tri mesece po koncu pa mora 
graditelj zaprositi za dovolje
nja. Ker pa je Fenolit tehtnico 
za cisterne postavil drugje, kot 
je bila predhodno zgrajena, je 
inšpekcija vodstvu tovarne odre
dila njeno umaknitev. 

Inšpektorica oddelka za oko
lje Saša Bačnik je neposredno 
pristojna za dogajanje v tovarni 
Fenolit. Na posvetu je poveda
la, da je zadnji pregled emisij 
škodljivih snovi v okolje v Fe
nolitu opravila 18. septembra 
letos, od junija do oktobra pa 
vsaj desetkrat. Poudarila je, da 
so bi l i izpusti v zadnjih nekaj le
tih pod zgornjo predpisano me

jo in na vprašanje, ali bi, če bi 
živela v bližini takšne tovarne, 
delovala drugače, odgovorila, 
da bi ukrepala natanko tako, 
kot je ukrepala tudi doslej - v 
skladu z zakoni. 

Razložila, da je inšpekcija že 
leta 1995 Fenolitu naložila sa
nacijo cistern, pod katerimi so 
našli sode. Inšpekcija za okolje 
je po prevzemu dolžnosti opazi
la, da sanacija ni bila izvedena 
zaradi nesprejetja ureditvenega 
načrta, je povedala Bačnikova, 
zato je zahtevala preizkus tes-
nosti vseh 13 cistern. Prav ta
krat pa so na inšpekciji prejeli 
sporočilo policijske postaje V r 
hnika, da so na območju tovar
ne zakopani sodi. Izkop je po
tekal pod njenim osebnim nad
zorom, je še povedala, tudi pod 
cisternskim skladiščem in pod 
sodi, ki naj bi po besedah Ste-
vanovske izginili, v resnici pa so 
j ih le prestavili v bližino biološ
ke čistilne naprave. Bačnikova 
je še povedala, da bo Fenolit 
nadaljeval z izkopi sodov, ven
dar šele takrat, ko bodo za to 
vzpostavljeni pogoji. Izkop naj 
bi bil končan do konca tega leta. 
Urbanistična inšpekcija pa je 
pred kratkim vendarle izdala 
odločbo, v kateri ugotavlja, da 
mora Fenolit odstraniti na novo 
zgrajeno ploščad za tehtanje ci
stern. Njena graditev naj po 
mnenju inšpekcije ne bi sodila v 
zaščitne ukrepe, zato bi moralo 
podjetje zanjo pred tem prido
biti ustrezna dovoljenja. Izvede
li pa smo, da seje vodstvo Feno
lita na odločbo pritožilo, saj so, 
kot pravijo, ploščad zgradili na 
podlagi strokovnih mnenj Inšti
tuta za varovanje zdravja in Za
voda RS za varstvo pri delu, ta
ko kot j im je to v odločbi 
predpisala Upravna enota Vr 
hnika. 

Nenci Stevanovska je še izraz
ila željo, da bi Fenolit ekološ

kemu društvu posredoval po
snetek obstoječega stanja na 
področju tehnologije, proizvod
nega asortimana in uporabe su
rovin, na kar j i je direktor to
varne Slavko Žibret odgovoril, 
da so bili člani ekološkega druš
tva kot stranke v postopku o 
tem že večkrat obveščeni, če
prav trdijo, da niso bil i . 

Na pripombe sodelujočih, 
češ, da imamo v Sloveniji pre
ohlapna merila za onesnaževa
nje pa je odgovoril Jorg Hoda
lič, sodelavec ministrstva za 
okolje. Razložil je, daje večina 
naših predpisov glede onesna
ževanja zraka, vode in tal obli
kovanih po nemški zakonodaji, 
ki je še precej strožja od drugih 
evropskih smernic. Tudi inš
pektorji so potrdili, da v Slove
niji sprejemamo zakonodajo, 
kakršna se uveljavlja v Evropski 
Uniji . Vendar pa so se strinjali, 
daje pri nas problem nadzora in 
sankcij. Teh je premalo, tako 
kot tistih, ki bi j ih izvajali. 

Posvet o delovanju inšpekcij
skih služb se je končal z znova 
izraženo željo krajanov Borov
nice, da bi j im vendarle nekdo z 
vso odgovornostjo razložil, kak
šni so škodljivi učinki fenolov in 
formaldehidov na njihovo zdrav
je, saj j im trditve, da so emisije 
pod zgornjo mejo, ne povedo 
veliko. Inšpektorji so razložili, 
da bi to najlaže razložili pred
stavniki zdravstvene inšpekcije. 
Sodelujoči na posvetu so ob 
koncu srečanja strinjali, da seje 
treba zavzeti za večje število 
inšpektorjev, za organizacijsko 
samostojnost in neodvisnost in
špekcijskih služb, ki bi delovale 
zunaj pristojnih ministrstev, in 
za spremembo zakonodaje, ki 
bi lokalnim oblastem in prebi
valcem omogočila večji vpliv na 
odločanje in večjo seznanjenost 
o onesnaženosti lastnega oko

lja. (N.Č.) 

S p o š t o v a n i s t a r š i , m a m e i n o č e t j e ! 

Bliža se december, z njim pa tudi praznovanja, k i j i h v tem 
mesecu res ne manjka. Že na samem začetku pa nas bo obiskal 
tudi sv. Miklavž v Njegov obisk pričakujemo točno 5. decembra 
ob 16.30 pred OŠ Borovnica. 

Kot vsako leto mu tudi letos pomagamo mladi iz Mladinske
ga kluba Slap. Miklavžey obisk bomo popestrili z igrico Sne-
guljčica. Otroci pa bodo dobili tudi manjša darila. Zato prosi
mo vse starše, da po svoji želji prispevajo k temu, da bodo darila 
bogatejša in bodo še bolj razveselila naše malčke. Pr iporočamo 
se predvsem za bonbone, suho sadje in podobne (manjše) slad
karije, da j ih bo sv. Miklavž lahko pravično razdelil. 

Prinesete jih lahko vsak petek do vključno 28. novembra med 
20.30 in 22. uro v prostore M K Slap na Paplerjevi 23 (prostori 
knjižnice). 

Prijetno pričakovanje praznikov vam želijo mladi M K Slap. 

PREJELI S M O 

Slabo obiskana predavanja 
društva za ekologijo Borovnica 

Zakaj je vodstvo slovenskih okoljskih inšpekcij
skih služb svoje odločitve v zvezi s Fenolitom »za
govarjalo« le parim posameznikom (če odmisli
mo pevski zbor)? 

V zadnjem času smo priča povečanim aktivnostim Društva za 
Ekologijo Borovnica; organizirajo novinarske konference, preda
vanja v osnovni šoli Borovnica, dajejo izjave za medije, podajajo 
kazenske ovadbe proti inšpektorjem, grozijo s kazenskimi ovad
bami strokovnim službam, ki so pooblaščene za ocenjevanje vpli
vov na okolje, načrtujejo ustavne pobude za spremembo zakono
daje... Vse te aktivnosti potekajo pod geslom »varovanja okolja 
oziroma ekologije«, kot to oni imenujejo. 

Nedvomno gre za velikopotezne akcije Društva za ekologijo, 
ki bi lahko bile za vzgled vem lokalnim ekološkim društvom, ki 
nastajajo zadnje čase v Sloveniji. Toda zakaj Društvo za ekologi
jo Borovnica z vsemi temi akcijami in s temeljnim namenom, da bi 
škodovalo podobi družbe Fenolit, škoduje predvsem samo sebi in 
ostalim ekološkim društvom ter ekologom po Sloveniji? Za odgo
vor na to vprašanje bomo morali nekoliko poseči v bližnjo zgo
dovino, v čase, ko je bil konec leta 1996 formiran Vaški odbor 
Breg-Pako, ki se je kasneje preimenoval v Ekološko društvo 
Borovnica. Odbor se je vzpostavil ob obravnavanju osnutka 
ureditvenega načrta družbe Fenolit na lokalni ravni. 

Priča smo bili kritičnim razpravam o Fenolitu kot o onesna
ževalcu lokalnega okolja. Dosegli so, da se je razprava o spre
jemanju osnutka ureditvenega načrta umaknila za nekaj časa z 
dnevnega reda sej občinskega sveta, doslegli so zamaknitev iz
vajanja gradbenih del po ureditvenem načrtu, ki so bila v Feno
litu načrtovana izključno zaradi okoljevarstvenih namenov. 

Že s temi dejanji je Društvo za ekologijo Borovnica pokaza
lo, da pravzaprav nasprotuje tistim posegom v okolje, ki se izvaja
jo z nameni večje zaščite okolja in ljudi... Ze takrat je nakazovalo 
svojo strategijo manipuliranja s podatki, nezaupanja v vse 

strokovne odločitve, uveljavljanja svojih interesov pod krinko 
ekologije in zaščite okolja. 

Poletje in jesen je v Fenolitu zaznamovalo iskanje sodov z 
nevarnimi snovmi in izvajanje zaščitnih ukrepov ter sanacije. 
Društvo za ekologijo Borovnica je ob tem ponovno izrazito po
večalo svoje aktivnosti, s katerimi tokrat napadajo ne samo Fe
nolit temveč tudi strokovne institucije in inšpekcijske službe. 

Druš tvo za ekologijo Borovnica ponovno nasprotuje delom, 
ki j ih Fenolit izvaja v skladu s slovensko zakonodajo in mnenji 
strokovnih pooblaščenih institucij, ki se izvajajo izključno z 
namenom zaščite okolja in ljudi. 

Predsednica tega društva gospa Nenci (Nevenka) Stevanov
ski s svojim ravnanjem sicer dokazuje, daje neumorna in iznaj
dljiva pri potvarjanju podatkov, izgovorih in manipuliranju po 
eni strani, da ima zelo razvito domišljijo pri pripisovanju Feno
litu stvari, ki so daleč od resničnosti, toda po drugi strani s svo
j im obnašanjem postavlja pod vprašaj zaupanje v svoje stro
kovno znanje in resnične namene njenih naporov za čisto 
okolje. Predsednica Društva za ekologijo Borovnica se v svojih 
aktivističnih nastopih ne vpraša in ne analizira delovanja tistih 
ekoloških društev in okoljskih organizacij, ki so resnčno pri
pomogle k izboljšanju stanja okolja in k okoljskemu osveščanju 
lokalnega prebivalstva. Res je, da so dosegale rezultate s pritiski 
na industrijo, da ta deluje tako, da čimmanj vpliva na okolje, da 
se emisije škodljivih snovi znižajo pod dovoljene koncentracije. 
Paradoksalno pa je, da Druš tvo za ekologijo Borovnica deluje 
ravno obratno. Nasprotuje vsaki okoljski izboljšavi v Fenolitu, 
zavaja lokalno prebivalstvo in širšo javnost s podatki, da Feno
lit še vedno čezmerno onesnažuje okolje, čeprav vse meritve ka
žejo, daje Fenolit svojo proizvodnjo organiziral tako, da so vsi 
vplivi na okolje vedno pod maksimalno dovoljenimi kon
centracijami. 

Društvo za ekologijo Borovnica je verjetno edino ekološko 
društvo, k i daje kazenske ovadbe proti tistim institucijam in 
službam, ki so bile ustanovljene zato, da varujejo okolje in ki 
razpolagajo s strokovnim znanjem, da to svoje poslanstvo tudi 
izvajajo in da javno nasprotuje posegom za varovanje okolja... 

Predavanje, ki smo mu bili priča 22. oktobra — »Inšpekcij
ske službe in njihovo delovanje v družbi Fenolit« — je samo 
eden izmed dokazov, da ima gospa Stevanovski čas za manipu
liranje v imenu nekih samo njej znanih interesov, ki pa nikakor 

niso povezani z interesi varovanja okolja. Čas je, da tudi tisti, ki 
jo podpirajo pri tem delovanju, spoznajo, da se ne bodo mogli 
več dolgo skrivati za tako imenovanimi »okoljevarstvenimi in
teresi«, saj z vsako akcijo dokazujejo ravno nasprotno. Naj tezo 
podkrepimo samo z enim preprostim primerom. Fenolitu je 
ravno Drustyo za ekologijo Borovnica oziroma takrat še Vaški 
odbor Breg-Pako očital, da predstavlja nevarnost za okolje, ker 
nima utrjenih lovilnih skled na cisternskem skladišču. K o so bi
le v postopku izivajanja zaščitnih ukrepov sanacije in zaščite 
okolja te lovilne sklede utrjene, je Društvo za Ekologijo Borov
nica vložilo kazensko ovadbo za inšpekcijske službe in stro
kovne institucije, ker so dovolile Fenolitu izvedbo teh zaščitnih 
ukrepov. Kdo in kako se torej bori za zaščito okolia? 

Želimo si, da bi gospa Nenci Stevanovski enkrat javno odgo
vorila na sila preprosto vprašanje: kako se lahko proglaša za 
ekologa, če ves čas deluje proti tistim, ki želijo in izvajajo oko-
ljevarstvene ukrepe? K o bo lahko iskreno odgovorila na to 
vprašanje, predstavniki Fenolita ne bomo več predčasno za
puščali predavanj in razprav, k i j ih organizira Društvo za eko
logijo Borovnica. »Dosf mam« je eden izmed bolj znanih grafi
tov, ki so se pojavili na ljubljanskih stenah; tudi mi, ki smo 
zaposleni v Fenolitu in se trudimo z vsakodnevnimi aktivnost
mi za izboljšanje okolja, imamo počasi dosti »ekologov«, ki ci
vilizacijske pridobitve želijo obračati v uresničevanje svojih 
lastnih interesov. Čas je za konstruktivno oceno delovanja 
Društva za ekologijo Borovnica in pozivamo vse, ki se trudijo, 
da bi v slovenskem prostoru izvajali akcije, ki bi pripomogle k 
odgovornejšemu obnašanju industrije do okolja, da se javno 
opredelijo do sledečega problema: ali zapreti vso industrijo, ki 
kakorkoli vpliva na okolje (to je tako rekoč vsa industrija) ali 
pa stopiti z njo v konstruktivni dialog in doseči, da njihovo de
lovanje poteka z zanemarljivimi vplivi na okolje. To slednje 
nam omogoča razvoj tehnologije, ostalo pa je lahko posledica 
samo tega, da se tisti, ki se proglašajo za ekologe, začno temu 
primerno tudi obnašati . 

Vse dokler ne bo opredelitve do izpostavljene dileme, pa bo
do predavanja Društva za ekologijo Borovnica izzvenela v 
prazno in bodo zgolj sama sebi v namen in propagando. 

Ivan Mohar 
Fenolit d.d. 



Ogroža nas družba LIKO 
Občani Borovnice smo izpostavljeni prekomernemu one
snaževanju iz družbe LIKO. 

S problemom nedovoljenega onesnaževanja je družba L I K O sez
nanjena od svojih strokovnjakov kot tudi od inšpekcijskih služb. Ta 
problematika je stara več desetletij, do izboljšave pa nikakor ne 
pride. Prav nasprotno, postaja celo nevzdržno. Obupani občani so 
se obrnili na nas za pomoč in sodelovanje, zato smo na osnovi pre
verjenih informacij, monitoringa namreč še ni, napisali prijavo Inš
pekciji za okolje — Enota Ljubljana. Objavljamo originalna dopisa. 

DRUŠTVO ZA EKOLOGIJO IN 
VARSTVO OKOLJA BOROVNICA 
DOL Pri Borovnici 112,1353 Borovnica 

Borovnica, 22. 9. 1997 
Naš znak: DEDOP-41 

RS — M I N I S T R S T V O Z A O K O L J E I N P R O S T O R 
Inšpektorat RS za okolje in prostor __________ 
Inšpekcija za okolje — Enota L J 

g. Bojan Štraus, dipl. ing. kern. 
Vilharjeva 33 
1000 L J U B L J A N A 

DRUŠTVO ZA 

EKOLOGIJO IN VARSTVO OKOLJA 

BOROVNICA 

Z A D E V A : P R I J A V A O G R O Ž E N O S T I BOROVNIČANOV 
Z A R A D I E M I S I J IZ D I M N I K O V DRUŽBE L I K O , MEJAČEVA 2, 
B O R O V N I C A 

Društvo za ekologijo in varstvo okolja Borovnica (v nadaljevanju: 
društvo), D o l pri Borovnici 112, ki ga zastopa predsednica društva 
Nevenka Stevanovski in je vpisano v register društev pri Upravni 
enoti Vrhnika pod zaporedno številko 8, v imenu članov društva in v 
imenu ostalih občanov Borovnice vlaga prijavo zaradi emisije iz 
dimnikov družbe L I K O , Mejačeva 2, Borovnica. 

Izpoved prizadetih občanov Borovnice (Gradišnikova ulica in 
Ulica bratov Mivšek): 

V mirnih dneh se iz dimnikov LIKA pogosto vali po dolini jedek, du
šeč dim. To se dogaja podnevi, zlasti pa je moreče ponoči. V vročih po
letnih nočeh nas je jedek dim nemalokrat prebudil. Še posebej nevzdrž
no je bilo v začetku septembra. Morali smo zapreti okna. Zjutraj smo 
se zbudili s težko glavo. 

Na balkonih se dnevno nabira prah. Odstranjevanje prahu iz avto
mobilov predstavlja zahtevno delo. Zmanjšalo se je število ptic in mrče
sa. Zelo se je povečala obolelost otrok na dihalih. Sušijo se drevesa. 

Prizadete pravice in pravne koristi članov društva in občanov, ki 
potrebujejo pravno varstvo, so v tem, da emisija iz dimnikov družbe 
L I K O predstavlja splošno nevarnost za ljudi, živa bitja in rastlinje. 

Pričakujemo pisni odgovor v zakonsko predpisanem roku. 
Hvala za sodelovanje in lep pozdrav. 

Predsednica 
Nenci Stevanovski V vednost: 

— Glavni inšpektor g. Vekoslav Rajh, dipl. iur. 

R E P U B L I K A S L O V E N I J A 

M I N I S T R S T V O Z A O K O L J E IN P R O S T O R 

Inšpektorat Republike Slovenije za okolje in prostor 
Inšpekcija za okolje — OE Ljubljana 
Ljubljana, Vilharjeva 33, * 061/322-061 

fax: 061/323-765 

Številka: 356-04-sl/97/214-BS 
Datum: 6. 10. 1997 

Društvo za ekologijo in varstvo okolja Borovnica 
D o l pri Borovnici 112 

1353 Borovnica 

Z A D E V A : Prijava ogroženosti Borovničanov zaradi emisij iz dimni
kov družbe Liko , Mejačeva 2, Borovnica 

V zvezi z vašo prijavo št. DEPOP-41 z dne 22.9.1997, ki se nanaša 
na emisije iz dimnikov družbe L i k o , Mejačeva 2, Borovnica vam po
sredujemo naslednjo informacijo: 

V februarju 1996 je b i l v družbi L i k o (Liko Servis, L i k o Vrata, L i 
ko Borles) v Borovnici opravljen inšpekcijski pregled v zvezi z emisi
jami snovi v zrak in emisijo hrupa v naravnem in življenjskem 
okolju. 

Glede na ugotovljene pomanjkljivosti in nepravilnosti so bile iz
dane ureditvene odločbe, s katerim je bilo zavezancem odrejeno, da 
pooblaščene organizacije opravijo meritve emisij snovi v zrak iz vseh 
izpustov v okolje (iz lakirnic in iz odpraševalnih naprav lesnih obra
tov) in iz kurilne naprave. 

Glede na ugotovitev inšpektorja, da v kurilni napravi kurijo lep
ljene lesne odpadke iz lastne proizvodnje, je bilo odrejeno, da zapro
sijo M O P , Upravo RS za varstvo narave za dovoljenje po 5. členu 
Uredbe o emisiji snovi v zrak iz kurilnih naprav. 

Po preteku rokov odločb, so bil i v družbi L i k o opravljeni kon
trolni pregledi, na katerih so bile predložene vse, z odločbami odre
jene meritve, k i j ih je opravil zavod RS za varstvo pri delu iz Ljublja
ne, kot tudi dovoljenje po 5. členu Uredbe o emisiji snovi v zrak iz 
kurilnih naprav. 

Ker je iz strokovnih poročil razvidno, da v družbi L i k o presegajo 
na izpustih v zrak mejne vrednosti za prah, je inšpektor z odločbo, 
katere rok še ni potekel, odredil izdelavo programa ukrepov za 
zmanjšanje emisij prahu v okolje. 

Lepo vas pozdravljamo. 

V vednost: 
— g. Vekoslav Rajh, dipl. iur. 

Glavni republiški inšpektor 
— g. Ivan Štefelj, 

Svetovalec vlade RS 

SAŠA BAČNIK 
Vodja enote - pomočnica 

glavnega republiškega inšpektorja 

Skokovit tehnološki, industrijski 
razvoj resno ogroža našo naravo. 
Človeška zavest temu le s težka 
sledi. V Ekološkem društvu želi
mo prebujati ozaveščenost ljudi o 
preteči nevarnosti. Da ne bo naše 
prebujanje prekasno in bo naše 

življenjsko okolje že nepopravlji
vo prizadeto. Da ne bi našim za
namcem zapustili bleščeče avto
mobile, dovršene stroje — pa 
zastrupljeno vodo, zrak, zemljo, 
gozdove. 

BOROVNIŠKO POKOPALIŠČE 

Posode za smeti so prestavljene 
Za dneve ob prvem novembru se nekateri obiskovalci borovniškega 

pokopališča niso čisto znašli, ko so opazili, da namestitev posod za 
smeti ni čisto taka, kot soje vajeni. Zato so nekateri odpadke odlagali 
pač kar zraven posod, nekateri drugi pa niso opazili velikega zabojnika, 
ki je stal tam poleg in so ga za tiste dni pripeljali posebej. Navada je 
železna srajca. Nekateri so pač ravnali s staro navado in so smeti pušča
l i kar tam, kjer so predpostavljali, da bi morala stati posoda, čeprav 
posode tam ni bilo. Lepo je sicer, če se spoštuje vkoreninjeno izročilo, 
toda tudi pri takem varstvu dediščine škoduje pretiravanje. Za pojasni
lo smo torej naprosili borovniško občinsko upravo in od tam so nam 
razložili, kako je s tem po novem. Prejeli smo tale dopis: 

Radi bi vas seznanili z nekaterimi spremembami, na katere se bo
mo morali navaditi ob obisku pokopališča. 

Kot ste verjetno že opazili, smo posode za smeti namestili na dveh 
novih lokacijah - za mrliško vežico in ob potoku Malence na koncu 
novega pokopališča. Začasno pa je nameščen en večji zabojnik ob 
vhodu na pokopališče. K o bo pospravljeno cvetje in sveče od praz
nika 1.novembra, bomo ta zabojnik odstranili. 

Obnova cerkve je pred zaključkom, k lepo urejeni cerkvi pa prav 
gotovo ne sodi zabojnik, še najmanj takrat, ko je poln in smeti puš
čamo kar poleg njega. Zato se bomo vsi skupaj preko zime poskusili 
navaditi na to, da odpadke odnesemo na za to določeno mesto, ter 
da j ih , kolikor se to le da, ločujemo. V zeleno posodo bomo odlagali 
bio odpadke (ostanke rož, zemljo, papir,...), v kovinsko posodo pa 
sveče in morebitne druge odpadke. V kolikor bi se zgodilo, da so po
sode ob mrliški vežici polne vas, lepo prosimo, da odpadke odnesete 
na zbirno mesto ob potoku Malence. V primeru, da tudi v teh poso
dah ni prostora, odpadke izjemoma lahko odložite ob teh posodah 
in j ih bo pospravil vzdrževalec pokopališča. Kdor pa ima možnost, 
naj odpadke odnese domov in j ih odloži v svoj zabojnik za odpadke. 

Po pokritem potoku Malence smo uredili tudi pot, predvsem zato, 
da lahko vzdrževalec pokopališča odpelje odpadke do ceste, kjer j ih 
pobere Komunalno podjetje. Prosimo vas, da po tej poti ne vozite z 
avtomobili, lahko pa jo uporabljate kot pešpot na pokopališče. 

Pripravljamo se na širitev pokopališča, odmerjeno imamo pri
bližno 2400 m2 zemljišča. Do pomladi bomo pridobili potrebno do
kumentacijo, potem pa nas čaka investicija, na katero se kot kraj 
pripravljamo že skoraj deset let - ureditev novega pokopališča, ure
ditev mrliške vežice, pa tudi nekatera večja vzdrževalna dela na sta
rem pokopališču. 

Projekt bo določil tudi lokacije za posode za odpadke, do takrat 
pa vas prosimo, da vzdržujemo red na pokopališču in okrog njega v 
okviru obstoječih možnosti . 

PGD BREZOVICA PRI BOROVNICI 

Nov izziv - državno prvenstvo 
Septembra je bilo v okviru jala veliko časa, truda volje in 

G Z V R H N I K A in regije občin potrpljenja. Posebno pri delu z 

nekaj časa nimajo konkurence 
na Notranjskem in člani A l , ki 
so tudi suvereno opravili z na
sprotniki. Navdušili so pred
vsem z lepo izvedeno R E D O V 
N O V A J O in s tem potrdili, da 
je 12 pokal prišel v prave roke. 

5 ekip P G D Brezovice se je 
uvrstilo na državno prvenstvo 
leta 1998. Pred društvom je nov 
izziv, ki bo terjal veliko dela in 
stroškov. 

Obljubljajo, da se bodo trudi
li po svojih najboljših močeh. 
Pričakujejo tudi finančno po
moč občine Borovnica saj pri
prave, vaje in tekmovanje niso 
ravno poceni. 

U V R S T I T V E NA T E K M O V A 
N J U NA U L O V K I 
P I O N I R K E 3. M E S T O 
PIONIRJI • 7. M E S T O 
M L A D I N C I 1. M E S T O 
Č L A N I C E A 1. M E S T O 
ČLANI A l 1. M E S T O 
ČLANI A 2 2. M E S T O 
ČLANI B 1. M E S T O 

U V R S T I T V E NA T E K M O V A 
N J U V L O G A T C U 
P I O N I R K E 

Vrhnike, Borovnice, Logatca in 
Cerknice tekmovanje gasilcev 
vseh kategorij za memorial M A 
TEVŽA H A C E T A . 

P G D Brezovica pri Borovnici 
je tekmovalo kar s 7 desetinami. 
Priprave na tekmovanja so ter-

mlajšimi, ki j ih je v teh krajih 
veliko. 

Trud ni bil zaman. Tekmo
valci so osvojili 11 pokalov za 
tekmovalne dosežke in pokal za 
najštevilčnejšo udeležbo. Poseb
no so izstopala dekleta, ki že 

M L A D I N C I 
Č L A N I C E A 
ČLANI A l 
Č L A N I A 2 
Č L A N I A 2 
Č L A N I B 

D I S K V A L I F I K A C I J A 

3. M E S T O 
2. M E S T O 
1. M E S T O 
1. M E S T O 
3. M E S T O 
3. M E S T O 

T i 

A si ti tud'not'padu: 
Borovniški občinski možje so 

se pred časom odločili, da bodo 
ob občinskih praznikih poskr
beli za slovesno ozračje tudi z 
mlaji, ki so bil i in so še vedno 
značilnost vaških skupnosti. V 
ta namen so skopali tri luknje 
(pri osnovni šoli ob oglasnem 
stebru, pred pošto in nasproti 
avtobusnega postajališča, pri 
malem kozolcu) ter vanje posa
dili betonske cevi, približno me
ter visoke in s premerom 40 cen
timetrov. Nam vsaj ne bo treba 
vedno znova kopati, so si rekli, 
pa še prav so imeli. A pri nečem 
so se vendarle ušteli. V te luknje, 
ki so zdaj nenehno odkrite, pa
dajo vse mogoče stvari. Iz njih 
smo že reševali ježevo družino 
(in ne enkrat), otroke, tudi kate
ri izmed odraslih jo je že pošte
no skupil. Lepo bi torej bilo, če 
bi borovniški občinski možje 

poskrbeli tudi za pokrove. Z 
njimi bi bilo sitnosti in pretečih 
tožb zagotovo manj. (B.B.) 

DROBTINICE 
NAŠIH 
NAJMLAJŠIH 

Niso nas 
pozabili 

V začetku šolskega leta so nas 
obiskali prijatelji iz Borovnice 
in nas prijetno presenetili. »Ker 
vam je ogenj uničil telovadni 
kabinet in kombinirano pleza
lo, ki je bilo v njem, vam pokla
njamo novega,« so dejali. 

Otroci so bili veseli darila in 
prav kmalu je postala velika vr
sta. Vsi so hoteli preskusiti ple
zalo in nam pokazati, da še niso 
pozabili, kaj vse je mogoče 
narediti. 

Prijateljem iz Borovnice se 
iskreno zahvaljujemo za darilo. 

NOVOSTI V 
KNJIŽNICI 
dr. M A R J E 
B O R Š N I K 

B O R O V N I C A 
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Mala nadloga 
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Mali zaletavček 

: Mali žgečkljav 
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Hargreaves, R. 
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Büchner, G : Drame in proza 
Darrieussecq, M. : Svinjarije 
Fulghum, R.: Od rojstva do smrti 
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Podpeško jezero 
Podpeško jezero je priljublje

no zbirališče ribičev, kopalcev, 
sprehajalcev in vseh, ki j ih po
klicno ali ljubiteljsko zanima 
voda in življenje v njej. 

Leži v eni izmed kotanj na 
južnem robu Ljubljanskega bar
ja, ki ima obliko odprte uvale. 
Ta kotanja ima občasno po
plavljeno, ravno aluvialno dno, 
katerega od Barja loči nizka 
pregrada (skalna terasna vzpe
tina). Uvala, ki ima kraški do
tok in iztok, je dolga približno 
en kilometer v smeri sever-jug, 
široka pa je pol kilometra. Naj
nižja je v severozahodnem delu, 
kjer počiva jezero. Nadmorska 
višina roba jezerske kotanje je 
289.58 metra, medtem ko je je
zerska gladina skoraj vse leto 
nižja za približno 90 centime
trov. Ob daljšem deževju pa se 
voda razlije čez breg ali celo po
plavi vso ravnico, kije tudi sicer 
čez leto močvirna. 

Jezerska kotanja je nekakšen 
odcedni kanal za okoliško hri
bovje. Največ vode priteka iz 
južnega in jugozahodnega gri
čevja. Kadar je vode dovolj, je 
vidnih sedem izvirov, ki se nato 
združijo v en pritok, katerega 
struga sega meter globoko v 
šotne in ilovnate plasti. 

Naj naštejeva nekaj suhopar
nih, vendar za predstavitev jeze
ra pomembnih podatkov: Jeze
ro je pravilne okrogle oblike, v 
dolžino sega 135 metrov in v ši
rino 120 metrov. Če bi objeli je
zero z vrvjo, bi potrebovali 410 
metrov vrvi. Temu ustrezna je 
površina - 1.33 hektara. N a po
gled precej majhno jezero pa 
skriva v sebi velike globine. Ima 
obliko lijaka, ki se do globine 
petnajstih metrov enakomerno 
znižuje, potem pa se strmo pre
vesi v brezno, globoko kar okoli 
46 metrov. V položnem delu je 
dno mehko, muljasto, ob brez
nu pa postane skalnato. Brezno 
je verjetno podzemni odtok, saj 
na površini ni nobenega. Voda 
se zopet pojavi v obliki močne
ga izvira 300 metrov proč , pri 
vasi Jezero. 

D a bi olajšali dostop čez 
močvirnat blatni breg, so vaš-
čani na severni strani sezidali 
kamnit pomol, blatno plitvino 
služijo tako ribičem kot plaval
cem. Okol i jezera se razprostira 
travnik, ki prehaja v muljasto 
dno jezera. Obrežni pas sestav
ljajo rastline, ki poraščajo breg 
ter segajo tudi v vodo, vendar 
največ do globine enega metra. 
V Podpeškem jezeru je obrežni 
pas širok do enega metra in je na 
nekaterih mestih povsem uni
čen zaradi trganja trstičja ter 
hoje ribičev, plavalcev in spre
hajalcev. V obrežnem delu ra
stejo trstična pisanka, bresko-
volistni osad, pijavčnica, ježek 
(rastlina s prikupnimi plodovi), 
šaši, trst, jezerski biček, močvir
ska preslica, krvenka in veliki 
trpotec. V vodi se ogledujejo 
tudi vodna perunika, porečnik 
in navadna kalužnica, na juž
nem delu pa nas razveseli po
gled na navadni mrzličnik. 

Pa poglejmo še malo globlje v 
jezero, kjer uspevajo plavajoče 
in podvodne rastline. Največjo 
vodno površino zasede rumeni 

blatnik. S svojimi velikimi pla
vajočimi listi in rumenimi cve
tovi krasi jezero. Rumeni blat
nik je največja vodna rastlina 
Podpeškega jezera, toda zdaleč 
ne edina. Pod vodo se skrivajo 
še klasasti in vretenčasti rma-
nec, ki skupaj z navadno smre
čico kuka tudi iz vode, kodravi 
dristavec, kije prisoten le spom
ladi, lasastolistna vodna zlatica 
z nežnimi belimi cvetovi, vodna 
kuga, vodna meta in ozkolistna 
koščica. Rastline uspevajo veči
noma le v plitvini, saj je prosoj
nost vode zelo majhna. 

Vloga višjih vodnih rastlin v 
jezeru je zelo pomembna. Zara
di neposredne izmenjave snovi 
med rastlino in vodo vplivajo na 
kemično sestavo vode. Iz vode 
in podlage črpajo hranila in s 
tem zmanjšujejo količine fosfor
ja in dušika v vodi. Prezračujejo 
jo s kisikom, k i je pomemben 
element za razgradnjo organ
skih snovi v vodi. Pomembne so 
tudi za prezračevanje jezerskega 
dna, kjer so ukoreninjene. Vod
ne rastline imajo namreč sistem 
zračnih prostorov, ki poteka od 
listov do korenin. Tako je kisi
ku omogočena pot od listov, 
kjer nastaja, do korenin. Zato 
lahko obrežni pas imenujemo 
kar naravna čistilna naprava, 
saj sodeluje pri odstranjevanju 
hranil, k i pritekajo s kopnega, 
ter pospešuje njihovo razgrad
njo. Vodne rastline imajo po
membno vlogo tudi za živali. 
Nevretenčarjem in ribam dajejo 
zaščito, med njihovimi sestoji so 
drstišča rib, z listov pa vzletajo 
žuželke. 

S povečano obremenjenostjo 
jezera s hranili lahko veliko 

podvodnih rastlin odmre, in si
cer zaradi njihove občutljivosti 
na onesnaženje ter kalnosti vo
de, ki se pri tem pojavi. 

Povsem neumestno je umet
no naseljevanje rib, predvsem 
velikih rastlinojedih, ki lahko 
ob večjih populacijah požro vso 
vodno vegetacijo. 

Podpeško jezero vsebuje pred
vsem veliko količino fosfornih 
spojin. Uvrščamo ga med zmer
no onesnažena jezera. Jezerska 
kotanja je namreč nekakšen od
cedni kanal za okoliško hribov
je in v njej se zbira vse, kar je 
voda pobrala na svoji poti. S k i 
sikom je jezero dobro prezrače
no, kar omogoča popolno raz
gradnjo snovi in preprečuje na
stanek strupenih substanc (na 
primer vodikovega sulfida), ki 
so produkt nepopolne razgrad
nje snovi ob odsotnosti kisika. 
Kotanjasta oblika jezera one
mogoča hitro staranje jezera 
oziroma njegov prehod v moč
virje. Zaradi zelo velike globine 
se jezero tudi poleti v zgornjih 
plasteh segreje le do temperatu
re 22 stopinj celzija. 

Podpeško jezero daje okoliš
kim krajem značilen pečat. Mno
gim živalskim in rastlinskim vr
stam nudi dom, ob njem se 
spočije oko obiskovalcev. Vsa
ko jezero je kot živ organizem. 
Se rodi, živi in umre. Kako dol
go bo živelo, je v veliki meri od
visno od odnosa ljudi do njega. 
Jezero naj ne bo smetišče, naj 
bo lep del narave ne le za nas, 
marveč tudi za rodove, ki pri
hajajo. 

Zdenka Mazej, dipl. biol. 
mag. Mateja Germ-Jogan, 

dipl. biol. 

d . o . o . 
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Vabl jeni na 

1. medobčinsko srečanje starejših z naslovom 

JESENSKO LISTJE 

K u l t u r n i d o m Not ran je Gor ice , 22. november ob 18.00 

Sodelujejo: učenci OŠ Not ran je Gor ice, 
nastopajoči z Iga, Borovnice, V rhn ike , 

ansambel M O D R I N A 

PREDSTAVITVE 

Medobčinski center za kulturo je v mesecu oktobru in novembru 
pripravil spoznavna srečanja s predstavniki kulturnih, turističnih, 
športnih in drugih delujočih društev po posameznih občinah. 

Na srečanjih smo se pogovarjali o potrebah in problemih društev. 
Skupaj smo zastavili tudi določene smernice v delovanju centra za 
kulturo in se dogovorili za sodelovanje. 

Bogastva narave skandinavskih dežel 
Letošnje poletje smo se sku

pina zanesenjakov, velikih lju
biteljev narave, po dejavnih 
enoletnih pripravah odpravili 
na doživljajsko-študijsko popo
tovanje po najsevernejšem delu 
Evrope. Zakaj smo se odločili 
za potovanje po tako daleč na 
sever odmaknjeni Skandinaviji, 
k i je stran od naših običajnih 
potovalnih poti? Ker na poto
vanju nismo iskali le novih po
krajin, temveč tudi novih oči! 

Ob tamkajšnjih ljudeh in njiho
vem odnosu do okolja, narave, 
smo doživljali drugačnost sveta 
in bivanja v severni Evropi. 

Atlantska obala Norveške je 
zaradi nenaseljenosti, z ribami 
in planktonom bogatih voda ter 

strmih, za gnezdenje primernih 
pečin, bivališče velikih kolonij 
galebov, viharnikov, njork in 
drugih ptic. V objektiv fotoapa
rata smo ujeli triprste galebe, 
mormone, male njorke, vranje-
ke, školjkarice, orle belorepce 
in druge manjŠtevilne vrste iz 
ptičjega sveta. 

Drugi del našega podviga se 
je nanašal na barja in tam pri
sotno rastlinstvo. Raziskovali 
smo predvsem dejavna visoka 
barja Lofotskega otočja. To ču
dovito otočje z majhnimi in sli
kovitimi ribiškimi vasicami leži 
na severozahodnem delu Nor
veške. Presenečeni smo bili nad 
tem, kako ljudje v Skandinaviji 
gledajo na obremenjevanje oko
lja. Pričakovali smo, da bomo 

tam našli zavarovana področja 
narave, pa smo ugotovili, da se 
domačini ne obremenjujejo z 
okoljevarstveno problematiko 
kot pri nas. Enostavno živijo v 
sožitju z naravo. Očarale so nas 
idilične močvare; ob jezercih 
smo pogosto uzrli lične lesene 
hišice s privezanimi čolnički ob 
pomolih. 

Tretji del podviga je vključe
val oglede muzejev na prostem. 
Spoznali smo, kako na zanimiv 
in naraven način prikazati živ
ljenje na vasi in v mestu. Osebje 
muzejev, v izvirnih oblačilih, ze
lo živo pričara vtis o življenju 
prednikov določenega zgodo
vinskega obdobja. 

Kako bi lahko Ljubljansko 
barje zopet približali naravni 

S l o v e n s k a 

l j u d s k a s t r a n k a , 

p o d r u ž n i c a 

B r e z o v i c a 

DA KOT ENA 
BI DRUŽINA 
VSI ŽIVELI... 

Nevarnost ali sovražnike 
premagamo trajno edino 
takrat, ko se j im posvetimo, 
j ih spoznamo in spremeni
mo v prijatelje ter sodelav
ce. Poglejte okoli sebe in 
spoznali boste, koliko je ne
smiselnih in vsem škodljivih 
blokad med ljudmi. Kol iko 
dobrega bi lahko naredili, 
če bi medsebojne napetosti 
in nesmiselna tožarjenja na
domestili z medsebojnim 
sodelovanjem. M i moramo 
storiti prve korake in j ih 
neprestano ponavljati toli
ko časa, da se vzpostavi 
konstruktiven dialog! Pri 
tem se opirajmo na sveto
vanje stroke in zdravo pa
met. Dobro pa je tudi, da se 
postavimo v vlogo drugače 
mislečih in pogledamo na 
lastna dejanja z nasprotne 
strani. Ste že pomislili, ka
ko bodo naše sedanje odlo
čitve in delo vplivali na naše 
zanamce? J im bo koristilo 
ali škodovalo? 

V decembru se obeta ob
čni zbor podružnice. 

Drago Stanovnik 

1 . m e d o b č i n s k o s r e č a n j e s t a r e j š i h 

Č E S T I T K A 

Sredi meseca stopa na 
novo življenjsko pot 

naš predsednik. 
Ob tej priliki želimo 

mladoporočencema vse 
dobro v zakonu in 

družini. 

Vodstvo podružnice 

OGRAJICE 
Živa meja 
kamen beton 
železo, jeklo steklo 
vmes les 
deska navpik 
tramiči počez 
kombinacije dekoracija... 

Zemlja pa na vse to 
prizadevanje 
gleda s posmehom 
in si misli: 
Ti ubogi minljivi črv, 
kaj se trudiš 
kaj vame riješ, 
zabijaš 
kole in stebre 
se usajaš izza ograje. 

Nekega dne te bo 
moja dekla, smrt, 
izvlekla izza 
vseh tvojih ograd 
in te zanesla 
za pokopališki zid, 
kjer boš zemlje 
in ograj 
za večno sit. 

D. R. 

skladnosti? Ugotavljamo, da je 
resnično pomemben pristen od
nos ljudi z okoljem. Pod tem 
pogojem so posegi v naravo pri
jazni okolju. Verjamemo, da 
bomo, ko se uredi lastništvo 
zemljišč na Ljubljanskem barju, 
s skupnim nastopom občin bar
janskega območja zmogli vzpo
staviti muzej na prostem, ki bo 
prikazoval za tisti čas najbolj 
razvito kulturo kolišč. 

Za denarno podporo pri iz
vedbi podviga se najlepše za
hvaljujemo društvu Rosika -
Zveza kulturnih organizacij Vr 
hnika, občinama Vrhnika in 
Brezovica ter Slovenski ljudski 
stranki in Slovenskim krščan
skim demokratom z Brezovice. 
Marija in Tadej 

Leta 1992 je O Z N proglasila 
1. oktober za D A N S T A R E J 
ŠIH, obdobje od leta 1992 do 
2001 pa za D E S E T L E T J E S T A 
REJŠIH. S tem je O Z N vsem dr
žavam naložila nalogo, da pro
učijo življenjske razmere sta
rejših ljudi in pripravijo progra
me in zakonske pogoje za kvalite
to življenja. 

V tem duhu pripravlja Me

dobčinski center za kulturo 1. 
Medobčinsko srečanje starejših, 
na katerega so preko upokojen
skih društev prisrčno vabljeni 
vsi naši starejši ljudje. Vabim 
vas, da skupaj izkoristimo to 
pril iko, da/opozorimo generaci
je in druge dejavnike, da si le s 
skupnimi prizadevanji lahko us
tvarimo vsem lepše življenje. 

Meta Kastelic 

1. medobčinsko srečanje lovskih družin Barja in zaledja 

Žalostna gora je v cerkvi Matere Božje sprejela številno lovsko bra
tovščino, ki so s slavnostnim sprevodom in prapori sprejeli škofa Alojzi
ja Urana. Pri sveti maši so se izročili v varstvo sv. Huberta, zavetnika 
lovcev. Z lovskimi šegami in prijetnim druženjem so nadaljevali v lovski 
koči na Rakitni. 

Meta Kastelic 

Polovica kulturnega doma v Notranjih Goricah je dobila novo streho in 
tako z novim ostrešjem pričakuje negotove zimske dni. Obnove so se 
lotili delavci Krovstva Mihelič, na nekaterih mestih so morali zamenja
ti dotrajan les, namestili so nove žlebove in zamenjali vso strešno ope
ko. Sredstva v višini L 500 000 so se nabrala iz najemnin, upati pa je, da 
bo nekaj prispeval tudi občinski proračun iz kulturne dejavnosti. Pri
hodnje leto bo zamenjana opeka tudi nad dvorano, če bodo sredstva do
puščala, pa se bo obnovil še kakšen del. 

Slika prikazuje bivšo pogorišče Mazijeve domačije na Jezeru. Pred me
seci je strela zanetila požar in takrat so požrtvovalni domačini prisko
čili na pomoč in reševali, kar se je rešiti dalo. Sedaj gospodarsko po
slopje že dobiva novo obliko. Ob izjemni pomoči domačinov in tudi 
jezerskih gospodinj ter vseh ostalih dobrotnikov je sedaj že na novo 
pokrito. 

Meta Kastelic 



11. MEDNARODNI TURNIR 
V RITMIČNI GIMNASTIKI 

M o j c a R o d e 

z m a g a l a m e d m l a d i n k a m i 

Tradicionalni 11. mednarodni tur
nir v športno-ritmični gimnastiki si 
je v dvorani Osnovne šole Ivana 
Cankarja na Vrhniki ogledalo veli
ko gledalcev. Še posebno pa sta na
vdušili domači tekmovalki članica 
Dušica Jeremič in mladinka Mojca 
Rode, ki je Vrhniki prinesla tudi 
edino zmago' v zelo hudi kon
kurenci. 

Turnirje potekal v soboto, 11. 
oktobra, ko so bile kvalifikacije, in 
v nedeljo, 12. oktobra, s finalnimi 
nastopi mladink in članic. V dveh 
dneh so vrhniški ljubitelji športno-
ritmične gimnastike videli 46 tek
movalk iz 8 držav in 12 klubov. Ta
ko lahko rečemo, da je bil to eden 
najkakovostnejših mednarodnih tur
nirjev v Sloveniji pred svetovnim 
prvenstvom ritmičark. 

Tekmovanje je potekalo prvič tu
di po novih mednarodnih pravilih 
športno-ritmične gimnastike tako, 
da so v sobotnih kvalifikacijah mla
dinke in članice nastopile z dvema, 
namesto s 4 rekviziti. Najboljših 
osem se je v nedeljo pomerilo v fi
nalnih nastopih, in sicer mladinke z 
enim rekvizitom, članice pa z dve
ma. Tako je samo tekmovanje pri
dobilo na kakovosti in večji zanimi
vosti med samimi gledalci. Same 
tekmovalke pa so se lahko bolj 
osredotočile na posamezne vaje ter 
prikazale vrhunsko ritmično gim
nastiko, ki vse bolj navdušuje tudi 
slovensko občinstvo. Ob tem pa 
niso zaostajale domače tekmovalke 

Članice: 

Športne zveze Vrhnika ter s svojimi 
vajami zopet navdušile polno dvo
rano na Vrhniki. V mladinski kon
kurenci je bil boj za zmago do zad
njega rekvizita v nedeljskem finalu 
zelo oster in zanimiv. Le z 0,025 
točke je minimalno zmagala doma
ča favoritinja Mojca Rode pred Ru
sinjo Barvkino. Na tretje mesto pa 
se je uvrstila tudi domačinka Bilja-
na Milašinovič in tako presenetila 
vse strokovnjake športno- ritmične 
gimnastike. 

V članski konkurenci je bila ne-
nadkriljiva ruska reprezentantka 
Julija Barskonkova, ki sodi v sam 
svetovni vrh. Drugo mesto je zavze
la domačinka Dušica Jeremič pred 
poljsko reprezentantko Marto Szwed-
skajo. Že po sobotnih kvalifikacij
skih nastopih je padla odločitev o 
ekipnem zmagovalcu: osvojila jo je 
ekipa Moskve iz Rusije, druge so bi
le domačinke ŠZ Vrhnika in tretje 
tekmovalke iz poljskega Lodza. Za 
ekipni rezultat se je štel seštevek 
dveh najboljših tekmovalk iz mla
dinske in članske konkurence. 

V neuradnem delu mednarodne
ga turnirja pa so se pomerile še pio
nirke in kadetinje iz štirih sloven
skih klubov in dvema kluboma iz 
Italije. Tudi te mlade tekmovalke so 
prikazale dobro gimnastiko in tako 
dokazale, da bodo kmalu dostojno 
nasledile svoje starejše tekmovalke 
kolegice. Rezultati obeh tekmoval
nih dni: 

1. Barsoukova 
2. Jeremič 
3. Szwedzka 
4. Polišenska 
5. Ladescu 

Mladinke 
1. Rode 
2. Barykina 
3. Milašinovič 
4. Brlek 
5. Krukowska 
9. Šinigoj 

Moskva 
ŠZ Vrhnika 
UKS Lodz 
Gity Brno 
Oradea 

ŠZ Vrhnika 
Moskva 
ŠZ Vrhnika 
Vindija Varaždin 
UKS Lodz 
ŠZ Vrhnika 

Ekipno rezultat 1. mladinke in 1. čla
nice po kvalifikacijah 
1. Moskva RUS 
2. ŠZ Vrhnika SLO 
3. UKS Lodz POL 

Kadetinje 
1. Žegarac 
2. Gala 
3. Jerenié 
4. Križman Tina 
5. Zupan 

Narodni dom Lj 
Narodni dom Lj 
Moste Lj. 
ŠZ Vrhnika 
Narodni dom Lj. 

7. Kovač, 10. Solina, 11. Petelin (vse ŠZ Vrhnika) 

RUS 
SLO 
POL 
CZE 
R O M 

SLO 
RUS 
SLO 
CRO 
POL 
SLO 

73,875 
72,800 
69,325 

SLO 
SLO 
SLO 
SLO 
SLO 

77,150 
75,250 
72,025 
70,950 
69,975 

52,950 
52,925 
50,250 
50,075 
50,Q25 
32,950 

Pionirke 
1. Jerant 
2. Križman Tea 
3. Zajec 
4. Kržišnik 
5. Arhar 

Narodni dom Lj. 
ŠZ Vrhnika 
Studenci MB 
Moste Lj. 
Moste Lj. 

SLO 
SLO 
SLO 
SLO 
SLO 

33,167 
31,950 
31,917 
31,350 
30,783 

20,033 
19,000 
18,800 
18,267 
17,933 

6. Bobnar, 9. Mršič, 10. Ličof, 11. Ramič, 12. Jerina (vse ŠZ Vrhnika) 

Predsednik organizacijskega odbora Igor Novljan je podelil medaljo 
tudi drugouvričeni domačinki med članicami Dušici Jeremič. 

Edino domačo zmago je osvojila Mojca Rode pred Rusinjo Loubou Ba
rvkino ter domačinko Biljano Milašinovič 

Z dobro organizacijo turnirja so 
se izkazali športni delavci športno-
ritmične sekcije pri Športni zvezi 
Vrhnika. Naj omenimo, da so to 
predvsem starši vrhniških tekmo
valk, ki resnično na amaterski 
osnovi že več let skrbijo za nemoten 
potek tradicionalnih turnirjev z 
mednarodno udeležbo. Prav tako 
pa so za uspešno predstavitev Vrh
nike v svet prispevali številni spon
zorji turnirja, za kar se jim na tem 
mestu tako tekmovalke kot organi
zatorji zahvaljujejo. 

Ti pa so: 
Žito, Birokop, Citroen Melak, 

Com-tar, Cvetličarna Jana, FD-
Fefer, Jerina, J F M , Komunala, 
Kordič Roman, Loka, Mizarstvo 
Kogovšek, Orel, Rode Stane, A-
Enter, Cankarjeva založba, IUV, 
Kara, Ključavničarstvo Oblak, L i -
ko, Pekarstvo Adamič, Termo-Flor, 
Termo-tom, Šola, Blago mix, Boter, 
Kogovšek Adapt, Občina Vrhnika, 
Vegos, Vinoteka Simon, ŠZVm 
Križman Stane, Galerija 2, M A , Tr
govina Darilce, Zlatarstvo Lančič. 

ZSAM VRHNIKA 
ORGANIZIRAL 

19. Turistični 
avto-rally 

Člani Združenja šoferjev in 
avtomehanikov Vrhnika smo v 
soboto, 14. 6. 1997, organizirali 
že 19. Turistično avto-rally. Le
tos seje prijavilo 27 voznikov in 
sovoznikov, med katerimi je 
sodelovala pestra paleta vozil, 
in sicer neuničljivega fička do 
mercedesa. 

Prireditev se je pričela na 
parkirišču in prostorih I U V , 
kjer so udeleženci tekmovanja 
po pravilniku rallyja najprej re
ševali teste iz cestno-prometnih 
predpisov, žrebali smo štartne 
številke, nato pa so se vozniki 
odpeljali na S T A R T spretnost-
ne vožnje. Po opravljeni spret-
nostni vožnji je sledil pregled 
vozniških in prometnih doku
mentov ter stanje vozila. Nato 
se je pričela S T A R T vožnja, k i 
je potekala po okoliških krajih 
občine Vrhnika in se s C I L J E M 
končala v Močilniku. 

V parku restavracije Mar in-
čič v Močilniku je bilo poskrb
ljeno za prijetno počutje tek
movalcev in gostov, in sicer s 
pogostitvijo, glasbo in sreče-
lovom. 

Po objavljenih rezultatih je 
pokale in nagrade tekmovalcev 
podelil predsednik ZŠAM Vrh
nika gospod Srečko Krašovec, 
ki je bil vodja rallvja. Prvo me
sto je osvojila gospa Irena Šte-
fančič, drugo mesto gospod 
Marjan Smrtnik, tretje pa gos
pod Darko Japelj. Za prva tri 
mesta so tekmovalci prejeli po
kale in praktična darila, manjša 
darila pa so prejeli tudi vsi drugi 
tekmovalci. 

Vse prisotne je pozdravil se
kretar ZŠAM Slovenije gospod 
Stane Inkret, k i si je kot gost 
ogledal naše tekmovanje. 

Po uradnem delu prireditve 
pa smo imeli smolo, saj nas je 
presenetil dež in je tako neusmi
ljeno deževalo, da so ljudje zače
li odhajati; razpoloženje se je 
poslabšalo, še večje težave pa so 
bile s prodajo srečk za srečelov. 
Zahvala velja celotni ekipi sre-
čelova, da j i je uspelo, kljub zelo 
slabemu vremenu, prodati sko
raj vse srečke. 

Kljub vremenu je prireditev 

Tea Križman je bila druga med 
mlajšimi deklicami in bomo o njej 
še slišali. 

0 vrhniški atletiki ali rezervirana za 4, mesta 

Prav na 11. mednarodnem turnirju pa sta se od aktivnega treniranja 
poslovili Tina Pajnič in Urška Cvetko. 

Nehvaležno je napovedovati 
uspešnost neke športne sezone 
vnaprej, vendar na koncu reče
mo, da smo lahko vseeno zado
voljni, čeprav se je športna sreča 
poigrala z našimi atleti. 

Omeniti je treba, da vrhniški 
atleti nastopajo kot člani atlet
ske sekcije pri Športni zvezi Vrh
nika, dva atleta-člana pa zaradi 
boljših pogojev tekmujeta za At
letski klub Olimpija. Zato nam je 
vodstvo AK Olimpije omogočilo, 
da naši najboljši posamezniki 
lahko vadijo v atletskem centru v 
Ljubljani. To je posebno po
membno za zimsko vadbo v 
dvorani. 

Ne moremo trditi, da v prete
klih sezonah naši atleti niso bili 
uspešni, šele letos pa lahko zopet 
rečemo, da imamo nekaj zelo 
obetajočih posameznikov. 

Znano je, da atletika obsega 
številne panoge, ki se med seboj 
zelo razlikujejo, in le redki klubi 
imajo v vsaki panogi enega ali 
dva tekmovalca. Tako je na Vrh
niki zanimanje, lahko bi temu 
rekli tudi tradicija, le za nekaj 
panog. Čeprav je opaziti nihanje 
rezultatov, pa ne moremo prezre
ti, da so naše najbolj popularne 
discipline skoka v daljino in viši
no, šprint in štafeta 4 x 100 m. 

Po kronološkem redu lahko 
rečemo, da so najpomembnejša 
zimska tekmovanja dala rezulta
te v skladu z naslovom članka. 
Pri tem je treba dodati, da sta bi
la dva obetajoča atleta, Peter 
Kunstelj in Tadej Krašovec, dalj 
časa poškodovana in se zato nista 
udeležila zimskih tekmovanj 
(skok v višino, tek 60 m). 

Trenutno je naša najbolj na
darjena šprinterka Polona Gru-
bič. Zaradi neizkušenosti se je 
morala dvakrat zadovoljiti s 4. 
mestom, tako na državnem pr
venstvu za pionirke, kot tudi za 
mlajše mladinke. Velja pripo
mniti, da je atletinja tekmovala 
tudi z leto in pol starejšimi tek
movalkami v svoji kategoriji. Če
trto mesto je dosegla v finalu 
APOŠ Slovenije v Ljubljani. Se
zono pa je končala z bronasto 
medaljo na državnem prvenstvu 
za pionirje v Novem mestu in iz
vrstnim rezultatom 7,93 s v teku 

Polona Grubič, najbolj nadarje
na vrhniška atletinja 

na 60 m v Kopru v finalu ekipne
ga državnega prvenstva za osnov
ne šole. Samo športna smola -
padec naše tekmovalke v teku na 
1000 m - nam je preprečila, da se 
iz Kopra nismo vrnili z osvojitvijo 
najvišjega naslova; zadovoljiti 
smo se morali s 4. mestom. 

Drugi atlet, za katerega me
nimo, da je sposoben doseči od
lične rezultate, je Jak Rogel, kije 
na letošnjih največjih tekmova
njih dosegel tri 4. mesta in zelo 
dober rezultat 6,65 m v skoku v 
daljino. Ne smemo pozabiti tudi 
na skakalca v daljino Gregorja 
Mrgolela, kije že kot štirinajst
letnik preskočil mejo 6, na dr
žavnem prvenstvu za pionirje pa 
osvojil 4. mesto. Spisek uspešno
sti naših atletov ne bi bil popoln, 
če ne bi omenili rezultata 4,88 m 
v skoku v daljino Helene Trček, 
kije na APS za OŠ še kot peto-
šolka osvojila 6. mesto. 

Nehvaležno 4. mesto smo do
segli tudi na državnem prvenstvu 
v uličnem teku za OŠ v Brežicah. 
V tem nas je zastopala mešana 
ekipa smučarjev-tekačev in at
letov. 

Za konec še nekaj besed o obeh 
atletih, ki tekmujeta za Atletski 
klub Olimpija, Matjažu Lazarju 
in Petru Kunstlju. 

Tudi za Matjaža velja, da je 
nadarjen atlet, saj je bil že po letu 
in pol vadbe 2 x finalist državne
ga prvenstva. Na zimskem prven

stvu je zasedel 6., na letnem pa 8. 
mesto med našimi najboljšimi 
šprinterji in le za 5 stotink se
kunde zaostal za prvo pomembno 
mejo v šprintu -11 sek. 

Peter se je dolgo spogledoval z 
raznimi športnimi panogami in 
njegov nemirni duh je kar za ne
kaj let pozabil na že v osnovni šoli 
preskočenih 180 cm v skoku v vi
šino. Pred tremi leti pa se je odlo
čil resno trenirati in rezultati niso 
izostali. Že lani je preskočil 208 
cm, letos pa je, čeprav po daljši 
poškodbi, preskočil spodbudnih 
210 cm. Osvojil je 3. mesto na dr
žavnem prvenstvu, 2. mesto na 
APS za člane in postal 3. najus-
pešnješi skakalec v višino v letu 
1997. Peter se je udeležil tudi več 
mednarodnih mitingov v Italiji, 
kjer je zelo uspešno tekmoval. 

Pred novo sezono so naši atleti 
optimistično razpoloženi in am
biciozni, vendar v mejah stvarno
sti, ki nam jo zagotavljajo naši 
rezultati. Bojimo se le težjih po
škodb, ki so v tekmovalnem špor
tu pogoste, da bi nas odvrnile od 
postavljenih ciljev. 

Luka Drašler 

lepo uspela in zahvaljujemo se 
I U V za gostoljubnost v njenih 
prostorih in na parkirišču, pred
vsem gospodu Stanetu Japlju in 
drugim, ki so nam omogočili 
gostovanje. 

Nenazadnje smo se dolžni 
zahvaliti vsem, ki so nam mate
rialno in finančno pomagali, 
našim članom, uniformirancem 
in drugim, ki so s svojim delom 
kakor koli prispevali k uspeš
nemu zaključku 19. Turistične
ga avto-rallyja. 

Ivan Šraj 

Peter Kunstelj se za pomoč za
hvaljuje podjetju P R O - S A F , las
tnika Danila 1 odoroviča in po
djetju K A R A , lastnika Staneta 
Marinčiča. 

Š P O R T N A 

ZVEZA 
VRHNIKA 

B A L I N A N J E 

Balinarji 
Notranjih Goric 
drugi v državi 

Balinarji društva upokojencev iz 
Notranjih Goric so dosegli drugo 
mesto na državnem prvenstvu, ka
mor so se uvrstili po predhodnih 
kvalifikacijah na območnem in re
gijskem prvenstvu. 

Državno prvenstvo v balinanju je 
potekalo 11. septembra 1997 v Ra
dovljici. Na njem je nastopalo devet 
moških in sedem ženskih ekip. Po 
izločilnih borbah sta se v finale uvr
stili ekipa Radovljice in ekipa No
tranjih Goric. Radovljičani so bili 
naposled boljši, zato so prejeli naziv 
državnih prvakov. 

Za dosežek notranjegoriških ba-
linarjev so bili zaslužni Jože Sveti
na, Stevo Saranovič^ Avguštin Ku-
šar, Jože Čuden, Štefan Kovač, 
Slavko Mezgec in Ivan Rtač. Pose
bej se moramo zahvaliti županu 
občine Brezovica, gospodu Dragu 
Stanovniku, ki je razumel naše te
žave in ekipo podprl s petnajst tisoč 
tolarji, za kar se mu iskreno zahvalju
jemo. 
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Skupinski start na 7 in 14 kilometrov 

18. GOZDNI TEK 

Na Ulovko 
teklo 180 
tekmovalcev 

Marljivi športni delavci Športne
ga društva POVŽ s Stare Vrhnike so 
skupaj s Športno zvezo Vrhnika 
pripravili že 18. gozdni tek Ulovka 
97. Lepa sončna nedelja (19. okto
bra) je pritegnila 180 tekmovalcev 
rekreativcev iz vse Slovenije, saj se 
je tek po Ulovki že »prijel« v kole
dar rekreativnih prireditev sirom 
Slovenije. Tekmovanje je potekalo 
v 14 starostnih kategorijah ter na 
štirih različnih dolžinah. Cicibani in 
cicibanke so tekli na 500 metrov 
dolgi progi, dečki in deklice na 1300 
metrov, tekmovalci starejših kate
gorij pa so tekli na 14 in 7 km dolgi 
progi. Rezultati prvih treh v posa
mezni kategoriji so bili: 

Cicibanke (500 metrov) 
1. Tinka Petrovčič 1.22,19 
2. AdelaLučič 1.24,34 
3. Suzana Modenovič 1.24,75 

Cicibani (500 metrov) 
1. Marko Bregar 1.12,35 
2. Tine Brenčič 1.13,16 
3. Marko Macuk 1.18,09 

Mlajše deklice (1300 metrov) 
1. Suzana Mladenovič 
(Domžale), 4.09,03 
2. Eva Božič 
(Hotedršica), 4.11,40 
3. Polona Brenčič 
(Hotedršica), 4.11.80 

Mlajši dečki (1300 metrov) 
1. Jan Debevec (Corning Vrhnika), 
3.43..50 
2. Matej Nagode (Hotedršica), 
3.57,31 
3. Bernard Jarc (Domžale), 3.57,61 

Starejše deklice (1300 metrov) 
1. Anja Mikulan (Corning Vrhni
ka), 3.51,58 
2. Tamara Jesenovec (Vrhnika), 
3.53,85 
3. Zečija Misibi (Trbovlje), 3.54,68 

Starejši dečki (1300 metrov) 
1. Jure Kocjan (BTC Bauer), 3.31,84 
2. Nejc Plešec (Olimpija), 3.36,37 
3. Domen Jarc (Domžale), 3.3817 

Mladinci (7 km) 
1. Matej Jakša (Logatec), 24.36,21 
2. Martin Brenčič (Hotedršica), 
28.32,12 
3. Zdravko Bogataj (ŠD Povž) 
29.10,37 

Ženske do 25 let (7 km) 
1. Anita Jakša (Logatec), 31.16,10 
2. Urša Prinčič (Corning Vrhnika), 
32.45,37 
3. Ajda Slavec (Corning Vrhnika), 
32.45,37 

Ženske od 25 let do 35 let (7 km) 
1. Miša Ehrlich (Olimpija), 28.52,45 
2. Irena Petkovšek (Ljubljana), 
29.28,81 
3. Zvonka Bregar (Sevnica), 
30.54,24 

Ženske nad 35 let (7 km) 
1. Tina Kocjan (Kranj), 31.52,77 
2. Erika Kotar (Brezovica), 32.37,57 
3. Zlata Novak (Vrhnika), 34.57,79 

Moški do 30 let (21 km) 
1. Roman Hojak (ŠD Povž), 
50.08,61 
2. Marjan Zupančič (Ljubljana), 
51.14,11 
3. Andrej Dolinar (Ljubljana), 
52.41,89 

Moški od 30 do 40 let (21 km) 
1. Anton Erjavec (NLB Ljubljana), 
52.04,15 
2. Darko Hrovatin (Vipava), 
56.53,03 
3. Bogdan Trstenjak (Šentvid), 
57.09,15 

Moški od 40 do 50 let (21 km) 
1. Milan Kotnik (Kranj), 50.10.54 
2. Matija Ožanič (Kastelj), 55.23,19 
3. Štefan Lešnik (Ljubljana), 
56.38,56 

Moški nad 50 let (21 km) 
1. Janez Umek (Ljubljana), 56.01,87 
2. Franc Kocjančič (Kočevje), 
57.47,18 
3. Bine Lenaršič (Kranj), 1.01.57,15 

Prvi trije iz vsake kategorije so 
prejeli medalje, vsi nastopajoči pa 
spominske majice 18. gozdnega te
ka Ulovka 97. Medalje sta podelje
vala predsednik KS Stara Vrhnika 
Janez Grom in podpredsednik občin
skega sveta Vrhnika Tomo Grom. 

S.S. 

ŠAH 

V r h n i č a n i o d l i č n i 

č e t r t i v p r v i 

d r ž a v n i l i g i 

Škofja Loka. Končana je I. 
državna šahovska liga zahod za 
članska moštva za leto 1997, v 
kateri je nastopilo 8 ekip, med 
njimi tudi ŠD Vrhnika. Vrhni
čani so začeli ligo precej nego
tovo, saj bi bilo jasno, kako v i 
soko sodijo po odhodu neka
terih ključnih igralcev - Gostiše, 
Solna, Stojnica in Šebenika k 
ljubljanskemu LŠK-u. Najbolj 
pesimistični so napovedali celo 
boj za obstanek v ligi. N a srečo 
so se stvari zasukale drugače. 
Kljub porazu v prvem krogu 4:2 
proti ljubljanskemu moštvu 
BMP- ju , proti kateremu je bila 
zapravljena priložnost vsaj za 
neodločen rezultat, je moštvo že 
v drugem krogu pokazalo zobe, 
saj je enega od favoritov za pr
vaka ljubljansko ekipo dr. M . 
Vidmarja dobesedno »povozi
lo« in to kar s 5:1. Tretji krog je 
bil prelomnica v boju za sam 
vrh. Poraz proti M u r k i Lesce, 
enemu od favoritov za prvaka 
4:2, so Vrhničani doživeli, ko so 
zapravili priložnost vsaj za ne
odločen izid. Že naslednji krog 
so proti močni ekipi Napredka 
iz Domžal , ki je bila pred sreča
njem še v igri za naslov prvaka, 
dosegli visoko zmago 4,5:1,5. V 
petem krogu je sledil neodločen 
izid 3:3 proti Iskri A E T iz T o l 
mina. V šestem krogu je Vrhni 
ka visoko, s 5:1, premagala 
zadnjega na lestvici, Stari trg ob 
Ko lp i . V zadnjem, sedmem kro
gu pa so Vrhničani z rezultatom 
5,5:0,5 zmleli še Kočevje, kije za 
obstanek v ligi potrebovalo vsaj 
minimalno zmago. 

Zmagovalec lige je postalo 
moštvo Š D Murka Lesce, ki je 
sicer prikazalo solidno igro, 
imelo pa v odločilnem dvoboju 
z moštvom B M P zvrhano mero 
športne sreče. S to zmago je 
Murka postala novi član Dr 
žavne superlige. 

N a končuje Vrzhnika zasedla 
odlično četrto mesto, kar je v tem 
trenutku ob vseh težavah, ki j ih 
je moštvo imelo z igralci, lep do
sežek. Poleg igralcev, ki so odšli 
v drug klub, je moštvo nastopilo 
še brez mojstra F I D E Tomaža 
Mikca , ki je bil bolan, in je sicer 
eden ključnih igralcev prvega 
moštva. 

Končni vrstni red: 1. ŠD 
Murka Lesce 12 (27), 2. ŠD 
B M P Ljubljana 10 (25), 3. ŠD 
Napredek Domžale 10 (32,5), 4. 
ŠD Vrhnika 9 (27), 5. ŠD Iskra 
A E T Tolmin 6 (20), 6. ŠD dr. 
Mi lan Vidmar 5 (18,5), 7. ŠD 

Kočevje 4 (15), 8. ŠD Stari trg 
ob Ko lp i 0(12). 

Iz lige neposredno izpade 
Stari trg ob K o l p i , ogroženo pa 
je še Kočevje. Če iz superlige iz
padeta v zahodno 1. ligo dve 
moštvi, se bo tudi Kočevje mo
ralo preseliti v nižji rang tekmo
vanja. 

Vrhnika je nastopila v na
slednji sestavi: Justin 6 točk (iz 7 
partij). Anton Praznik 4,5 točke 
iz 7 partij, T. Mikac 0(1), N iko 
Praznik 5,5 (iz 7 partij), Miloše-
vič 4,5 ( i z 7), Stanič 1,5 (iz 3), 
Arčon 1 (iz 1) in Kariž 4 (iz 7 

partij). 
Odlična sta bila zlasti Matjaž 

Justin, ki je na prvi deski s 6 
točkami dosegel prakt ično nor
mo za mednarodnega mojstra, a 
ne bo upoštevana, ker je imel 
samo 7 partij, in Niko Praznik, 
ki je bil ob Justinu steber moš
tva, saj je na tretji deski osvojil 
5,5 točke, bi l pa je tudi nepora-
žen. Omeniti velja še zanimi
vost, daje bila Vrhnika po meč 
točkah sicer četrta, po šahov
skih točkah pa si deli prvo me
sto s 27 točkami z Murko Lesce. 

Anton Praznik 

Smučarji tekači TSK COMING 
Na zaključku rolkarskih tekem, 

ki smo ga smučarji tekači imeli na 
Ulovki 12. oktobra, nam vreme žal 
ni bilo naklonjeno. Vendar pa smo 
organizatorji, TSK COMING, tek
mo v rolkanju na Ulovko vseeno iz
peljali. V močnem nalivu so štartali 
najpogumnejši »jekleni« možje in 
dekle, tako da priprave organizator
jev in vseh, ki so nam pri tem ka
korkoli pomagali, niso bile zaman. 
Najboljši so tako bili: Petkovšek 
Jožko 20.55, Rupnik Vasja 21.13, 
Jakša Matej 22.56, Ambrožič Flor
jan 23.06, Godina Uroš 23.22(vsi 
Valkarton Logatec), Grom Miha 
23.50, Plahutnik Miha 24.01 (oba 
Corning Vrhnika),, Ob tej pri
ložnosti se zahvaljujemo vsem spon
zorjem, ki so nam tekmo sploh 
omogočili: Corning, ŠD Povž, ŠZ 
Vrhnika, Sabod, Gostinstvo Rejc, 
Tomas Sport, Gostišče Povž, Slaš
čičarna Berzo, BlagoMix, Planen, 
Avtoprevozništvo Marolt, Elektro-
mehanika Jelovšek, Stanovanjska 
zadruga Vrhnika, Pekarna Vrhni
ka, Timing Vrhnika. Za nagrade pa 
se zahvaljujemo: Trgovina Kara, 
Avto M A X , Avtošola C O M TAR, 
Trgovina Kocka, Trgovina Dična, 
Gostilna pri Kranjcu, Bife Tadeus, 
Cankarjev Hram, K Z Trgovina 

Verd, Orel, Foto Markelj, Zlatarna 
Aurum, Zlatarna Mojca Lančič, 
Trgovina Darilce, Peter Šivic, Tr
govina Rašica Horjul, Trgovina 
Škarjice, Trgovina Sonček, Vulka-
nizerstvo Jeršinovec, Cvetličarna 
Karmen, Trgovina Veronika, Čar-
man šport, Trgovina Oblaček, Ra
čunalništvo Mesec, Bife Studenec, 
Gostilna Kavčič, Citroen servis Mer-
lak, Pizzeria Paradiž, Bife Jernejev 
kot. 

Slabo vreme, ki nam ni omogoči
lo speljati tekme tako, kot smo na
črtovali, nam ni vzelo volje, temveč 
nas je opozorilo, kako blizu je zima 
in vrhunec tekaške sezone. Prvič se 
bodo smučarji tekači pomerili že v 
decembru, kjer se bodo že pokazali 
rezultati treniranja v pripravljalnem 
obdobju. V TSK COMING se že ve
selimo prvih preglednih tekem in 
upamo, da se nam bodo treningi, ki 
v tem obdobju potekajo tudi se
demkrat tedensko, obrestovali. Ve
liko upanja nam dajejo tudi uspehi 
na dosedanjih rolkarskih tekmah. 

Vsi skupaj pa vabimo v naše vrste 
mlade člane in članice. Zanje je po
sebej organizirana vadba enkrat te
densko, in sicer v četrtek ob 17.30 v 
telovadnici stare šole. Vabljeni vsi, 
korajža velja. 

Rezultati: 
1. Petkovšek Jožko 20.55 TSK Valkarton Logatec 
2. Rupnik Vasja 21.13 TSK Valkarton Logatec 
3. Jakša Matej 22.56 TSK Valkarton Logatec 
4. Ambrožič Florjan 23.06 TSK Valkarton Logatec 
5. Godina Uroš 23.22 TSK Valkarton Logatec 
6. Grom Miha 23.50 TSK Corning Vrhnika 
7. Plahutnik Miha 24.01 TSK Corning Vrhnika 
8. Jerina Davor 24.21 TSK Valkarton Logatec 
9. Pavlic Matevž 24.26 TSK Jub Dol 

10. Antičevič Gašper 25.04 TSK Valkarton Logatec 
11. erginc Gorazd 25.08 TSK Corning Vrhnika 
12. Dobrovoljc Matjaž 25.13 TSK Corning Vrhnika 
13. Mehle Jože 25.22 TSK Olimpija 
14. atič Matjaž 26.00 TSK Corning Vrhnika 
15. Ponikvar Martin 26.17 TSK Olimpija 
16. Nagode Lucijan 26.17.80 TSK Valkarton Logatec 
17. Kršinar Jani 26.28 TSK Olimpija 
18. Gregorin Teja 26.46 TSK Olimpija 
19. Gričar Dejan 26.52 TSK Olimpija 
20. Okršlar Jure 26.54 TSK Olimpija 
21. Pergovnik Ivan 30.31 TSK Valkarton Logatec 
22. Mole Matej 30.40 TSK Corning Vrhnika 
23. Grom Bogdan 35.58 TSK Corning Vrhnika 

Dan rolanja 
v Žireh 

Prireditev je potekala dne 
4.10.1997 na žolskem stadionu 
v Žireh, kjer sta vzporedno po
tekala hokejski turnir in tekmo
vanje v akrobatskem rolanju. 

Hokejskega turnirja so se 
udeležile naslednje ekipe: Hor
jul - Dinamiti , Piranha - P i -
ran.Š.D. Kranjska Gora , A l p i -
na, Leeende Kara - Stara Vrhni
ka in S.D. Kerlc - Most na Soči. 

Ekipe so tekmovale v dveh 
skupinah, kar je določil žreb. 
Rezultati medsebojnih srečanj 
po dveh skupinah so naslednji: 
Dinami t i : ŠD Kranjska gora 5 : 
1 
Dinamiti : Piranha 2 : 1 
Piranha: ŠD Kranjska gora 4(2) 
:3(2) 

Alpina : Legende 5(3): 3(3) 
Legende Kara : ŠD Kerlc 4(2): 
2(2) x 

Alpina : S D Kerlc 1 : 2 
V nadaljnje tekmovanje sta se 

uvrstili vodilni ekipi iz vsake 
skupine, te štiri ekipe pa so se 
pomerile med seboj. Rezultata 
za uvrstitev v finale pa sta bila: 

Dinamiti : Legende Kara 4 : 0 
Alpina : Piranha 0 : 1 

Za Legende Kara - Stara 
Vrhnika so igrali: Metod Osred-
kar -kapetan, Boštjan Plahut
nik in Grega Cvetko (golmana) 
ter Mario Troha, Peter Mesec, Mar
ko Sabol, Aleš Kuhar, Peter 
Furlan, Uroš Krvina, Žiga Ho
čevar, Uroš Novak, Igor Kna-
pič, Damir Latif Mulalič. 

Tekma za tretje mesto: 
Legende Kara : Alpina 3(2) : 
2(2) 

Ulovka 97 
Že tretjič smo imeli srečo na 

Ulovki tako z vremenom, lastniki, 
kot tudi, da ni bilo nesreče. Težavni, 
tereni (manjši travnik kot ponavadi 
drugje) in spreminjajoč veter sta si
cer nagajala marsikateremu tekmo
valcu, a vsi so varno pristali na 
travniku pod brunarico. Tako je 
minila 7. tekma za Pokal Slovenije 
97. Zapletov s prijavami, razen ene
ga primera, ni bilo, pa bo vsaj opo
zorilo za vse tiste, ki že več kot štiri 
leta letijo brez izpita. S tako dolgim 
stažem jim bo opravljanje izpita 
prava malenkost in težav s sodelo
vanjem ne bo več. 

Zmagal je član Kluba Letalcev 
VRHNIKA, sekcija jadralnih pa
dalcev TOMAŽ GORIŠEK, ki je bil 
lani državni prvak, letos pa je malo 
zaostal, a je sedaj skupno tretji in je 
še vse odprto. Boj za zmago bo za
nimiv in verjetno se bo Rahtel, kjer 
bo zadnja tekma, kar tresel od 
napetosti. 

Nagrad je bilo dovolj za vse; po
leg prvih treh najboljših so dobile 
nagrade tudi tri najboljše tekmo
valke oz. bi jih dobile, če se jim nebi 
tako mudilo naprej. Nagrado si je 
prislužil tudi najtežji tekmovalec, 
kar je moral dokazati s tehtanjem. 

Pa še rezultati: 
Posamezno: 

1. Tomaž Gorišek, KLV, 0 cm 
2. JožeTivk, Logatec, 12 cm 
3. Tomaž Lednik, Sky, 32 cm 

Ženske: 
1. Vlasta Kunaver, Kim-fly, 857 cm 
2. Erika Skočir, Frč, 973 cm z doti
kom (padec) 
3. Mojca Rus, KLV, ven kroga 
3. Jasna Šivec, Race, ven kroga 
4. Margita Udovič, Paljužin, ven 
kroga 

Najtežji je bil ROBERT K R A L J 
iz Kavke Kisovec, ki je tteššžžžž-
kooooo odnesel »šaht« težak 70 kg. 

Najlepše se zahvaljujemo vsem, 
ki so prispevali, da smo tekmovalce 
nagradili, še posebno pa Jelku Oren 
in OREL, d.o.o. Pod Hruševco 1 na 
Vrhniki, ter Mirku Maroltu s.p. 
PREVOZI GOSTINSTVO IN TU
RIZEM, Zaplana 37. 

Drugi sponzorji pa so bili: 

ARMIČd .o.o., Log pri Brezovi
ci, FUN FLY Ljubljana, URH & 
CO d.o.o., Preserje 35, ORAL 
d.o.o., Vrhnika, Butik ANDOL-
ŠEK Ljubljana, SRC COMPU
TERS Ljubljana, MODNI DEŽ
NIK d.o.o., Vrhnika, PRIGO TRAN
SPORTI d.o.o., Brezovica, ČOŽ 
BRANE Notranje Gorice, PRA-
ŽARNA MIVAS Dragomer, FO-
TOSTUDIO PTC Loka Vrhnika, 
OBNOVA TRGOVINA Lesno Br
do, KOL1NSKA Ljubljana, PROT 
d.o.o., Log pri Brezovici, IT 100 
Brezovica, MIREL d.o.o., Drenove 
Grič, H A N D M A D E Vnanje Gori
ce, Cvetličarna IXIA Log pri Bre
zovici, Gostilna M A R O L T Drenov 
Grič, Prevozništvo Drago Artač 
Vnanje Gorice, ISKRA STIKALA 
Kranj, VIZ vijačni izdelki Zupančič 
Log pri Brezovici, M A K O M T R A -
DE - VALVOLINE, SHELL — 
HELIX Ljubljana, SOMARU 
d.o.o., Log pri Brezovici, TEH
NIŠKI M U Z E J SLOVENIJE, TOP 
SILVER Ljubljana, SANIKER 
d.o.o., Vrhnika, Trgovina K A R A 
Vrhnika, ANŽE Vrhnika M EX
PRES, ELEKTRO MEDIC, ZAJC 
Avtoprevozi, Dnevni bar OAZA, 
SLED d.o.o., Vrhnika, ZLATAR
NA A U R U M Vrhnika, PIHLER 
VILI GRADBENIŠTVO, BARJA-
NS Vrhnika, Komunalno podjetje 
Vrhnika, Pekarna BAŠKOVC Vrh
nika, Avtokleparstvo in ličarstvo 
RODE Vrhnika, Gostilna TURŠIČ 
Vrhnika, Trgovina TOMAS 
SPORT Vrhnika, TERMOTOM Vr
hnika, Gostilna NIBI Sinja Gorica, 
Kmetija KIRN Verd, LIKO Verd, 
PROFIN d.d., Vrhnika, ATS 
d.o.o., Ljubljana, AVTOCENTER 
REN A U L T Vrhnika, TRGOAVTO 
KOPER enota Vrhnika, Slaščičarna 
BERZO Vrhnika, FEROCOM 
d.o.o., Ljubljana, EVEX d.o.o., 
Verd, V A R G A L A N T d.o.o., Vrh
nika, SKY SERVIS Velenje, KO-
VAŠTVO GORENC Mirke, Trgo
vina SIMON Vrhnika, Gostilna 
SIMON Vrhnika, Z L A T A R Stara 
cesta, Vrhnika, DOGET Vrhnika, 
SEMENARNA SONČNICA Vrh
nika, Pizzerija BOTER Vrhnika, 
COM-TAR Vrhnika, SELIŠKAR 
Vodoinštalaterstvo Logatec, EVG-
R A D Vrhnika, Pekarna ADAMIČ 
Vrhnika, Gostilna KRANJC Vrh
nika, Avtokleparstvo NOVAK Vr
hnika, Trgovina gostilna GRO-
GAR Vrhnika, BARJANS Vrhnika 
in Računalništvo BOJAN MESEC,' 
s.p.. Stara Vrhnika. (S. R.) 

Ženski 
turistični 
avtorally -
Gradovi na 
Slovenskem 

27.9.1997 smo se ponovno 
zbrale in pomerile v spretnost-
nih vožnjah. Prevozile smo kar 
30 krajev naše prelepe Dolenj
ske. Startale smo izpred motela 
Grosuplje, kjer je bil tudi cilj. 
Prijeten večer ob razglasitvi re
zultatov nam je popestril an
sambel čIN-čIN. 

Med vožnjo smo imele po
stanke in si ogledale izvir reke 
Krke, stiski samostan in Župa
novo jamo. Pot nas je vodila 
mimo gradov Boštanj, Višnja 
gora, Podsmreka, Grumlof in 
Selo. Pokrepčale pa smo se in si 
nabrale novih moči v gostilni 
Oberščak. 

Tehnični del rallvja in časo-
merilske naloge je izvajal Vrh
nika Timing s svojimi športnimi 
funkcionarji, samo tekmovanje 

pa je bilo organizirano po dolo
čilih cestno prometnih predpi
sov, športnega pravilnika F IE 
in A M Z S . 

Ženskega turističnega rallvja 
»Gradovi na Slovenskem« se 
lahko udeležijo vse ženske, ki 
imajo veljavno vozniško dovo
ljenje. Posadko tvori tekmoval
ni par - voznica in sovoznica. 
Prijave sprejema organizator 
Beba / J V d.o.o. na telefon 
061/14-12-618. Naslednja pri
reditev bo 6.12.1997 v Ljub
ljani. 

Tudi tokrat so sodelovale 
ekipe z Vrhnike in Brezovice. 
Posadka Štefančič Irenka - Kot
nik Štefanija se prisrčno zahva
ljuje sponzorjem, ki so podprli 
njeno udeležbo in tekmovalni 
duh: Avtotrade Sinja Gorica, 
Fashion Frizerski salon Ljub
ljana, Odisej tourist agency 
Kranj, Starling Ljubljanam, L i 
do sedežno pohištvo, Foto Gro
har Kranj, Gostilna Vrhnika 

Zmagovalka je vsaka, ki so
deluje, saj je sodelovanje za
bavno in poučno. Najboljše re
zultate pa so dosegle: 

1. ŠtefančipMrenka - Kotnik 
Štefanija - Vrhnika - 36 točk 

2. Škraba Alenka - Bogeljič 
Tanja - 40 točk 

3. Strmljan Marina - Kocjan
čič Marija - 40 točk 

Finale 
Dinamiti Piranhe 12:0 

Moški del slike Timing Vrhnika in dve ženski vrhniški ekipi: Helena, 
Ančka, Štefanija, Irenka 



Karate klub Vrh Vrhnika raste B A L I N A N J E 

D a zanimanje za K A R A T E 
in K I C K B O K S raste kaže tudi 
vpis v našem klubu. Zato smo 
števila treningov povečali na 
trikrat tedensko. Zdovt ipom da 
sta K A R A T E in K I C K B O K S 
nasilniški disciplini smo hitro 
opravili ter ju prikazali kot za
nimiva in predvsem koristna 
športa , ki pomagata krepiti ne 
samo telesa ampak tudi duha. 
Naši rezultati pa se lahko poka
žejo tudi na naslenjih slikah. 

Vse, ki bi vas zanimal ta d i 
namičen borilni šport, vabimo 
na naše treninge, informacije pa 
lahko dobite na tel. 654-593. 

Za napako, do katere je prišlo 
v prejšnji številki Našega časo
pisa, bi se opravičili K K Vrhni 
ka. Naše ime pa še vedno ostaja 
K K V R H V R H N I K A . 

K A R A T E K L U B V R H 
R H N I K A 

Poročilo o turnirju balinarskega 
društva Vnanje Gorice 

K A R A T E 1 - je karate za najmlajše in je uvod in priprava za mlado telo 
in duha za kasnejše težje treninge. 

Po uspešni sezoni balinarske
ga športa je balinarsko društvo 
Vnanje Gorice (druga ljubljan
ska liga - zahod) priredilo me
dobčinski turnir v balinanju. 
Vse domače in povabljene tek
movalce je čakal bogat srečelov. 
Prireditev so omogočili vsi člani 
balinarskega društva Vnanje Go
rice, pokrovitelji ( M O K d.o.o., 
Amfora, Pleško Cars d.o.o., go
stilna Kopač, Span d.o.o., Avto 
center Vrhnika d.o.o.), občina 
Brezovica ter podporni člani. 

Izidi medobčinskega turnirja: 
1. mesto - B D Vnanje Gorice 
2. mesto - B S K Radna 
3. mesto - B D Vnanje Gorice 

(druga ekipa) 
4. mesto - BS3-Bežigrad 
Turnir so pripravili vsi člani 

balinarskega društva Vnanje G o 
rice, po tehnični in sodniški 
strani pa gaje v lepem vremenu 
izpeljal njihov tehnični vodja 
Roman Jakomin. 

Vsi člani društva se zahvalju

jemo gospodu županu za otvo
ritveni govor in za prisotnost pri 
podelitvi pokalov na koncu. 

Pri vseh teh uspehih in med 
klubskim sodelovanjem med ob
činami smo bili povabljeni tudi 
na mednarodni turnir na BŠK-
Hermes (Italija-Hrvaška-Slove-
nija). Osvojili smo peto mesto 
dne 28. septembra 1997. 

Ob uspešni sezoni 1997 se ba
linarsko društvo Vnanje Gorice 
zahvaljuje vsem klubom, s kate
rimi smo sodelovali, občini Bre
zovica, krajevni skupnosti Vna
nje Gorice, vsem pokroviteljem 
in gostilni Amfora za večkratne 
pogostitve in pomoč. 

S strani občine pa pričakuje
mo pomoč pri iskanju tako nuj
no potrebnih društvenih pros
torov. 

Vsem klubom in občini Bre
zovica športni pozdrav. Hvala! 

Roman Jakomin, 
tajnik in tehnični vodja 

K A R A T E 2 - tu se starejši člani že pripravljajo za borbe, treningi pa so 
tudi težji 

ELEKTRONSKI PIKADO 

Oster dober met v središče 

K I C K B O K S - tudi na petkovem treningu je lahko zanimivo. Treningi v 
tej disciplini so težji, gibalno zahtevnejši vendar še vedno na voljo 
najvztrajnejšim 

O b č i n s k o 

p r v e n s t v o v 

k o l e s a r j e n j u 
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- Š E E N K R A T 

V prejšnji številki Našega časopi
sa nam je pri objavi rezultatov po
motoma »ušla« kategorija članov 
od 30 do 40 let. V tej kategoriji je na
stopilo pet tekmovalcev na progi, 
dolgi 8700 metrov. 

Vrstni red pa je bil: 

1. Robert Kogovšek 18.49,00 
2. Marjan Petrič 21.12,00 
3. Marko Krašovec 22.33,00 
4. Tomo Štuflek 22.40,00 
5. Dare Caserman 23.36,00 

Vsem se še enkrat opravičujemo. 
S.S. 

TENIS 

Dolničar -
praznik prvaka 
Dragomera 

Dragomer. N a prvenstvu TS 
Dragomer-Lukovica v dvojicah 
je nastopilo deset dvojic, k i so se 
pomerile po izločilnem sistemu. 
Presenetljivo, a zasluženo je 
zmagala dvojica mladincev D o l -
ničar-Praznik, ki sta zmagala v 
vseh dvobojih. Vrstni red: 1. 
Dolničar-Praznik, 2. PeČlin-Re-
mec, 3.-4. Gregorin-Kraševec, 
Grdadolnik-Mesojedec itn. 

Med posamezniki je v kate
goriji do 35 let zmagal 18-letni 
Niko Praznik, ki je premagal 
vse nasprotnike. Vrstni red: 1. 
Praznik, 2. Piršič, 3. Ralca, 4. 
Mesojedec ml. int. V kategoriji 
nad 35 let pa je zmagal K r a -
ševec. 

A . P. 

Oktobra (18. in 19.) je na Vrhniki 
v telovadnici OŠ Ivana Cankarja 
potekalo že 4. odprto prvenstvo 
Slovenije v elektronskem pikadu. 
Prvenstva so se udeležili tekmovalci 
in tekmovalke iz Slovenije, Hrvat
ske in Italije. Manjkalo ni tudi navi
jačev, ki so stiskali pesti in bodrili 
svoje tekmovalce. 

Moški posamezno: 
1. Sergej Vodičar - SLO 
2. Krešo Kranjičina - HR 
3. Hamzo Beganovič - SLO 

Ženske posamezno: 
1. Tanja Peric-HR 
2. Eta Orel - SLO 
3. Mojca Humar - SLO 

Moške dvojice: 
1. H i - V e g o s - H R 
2. Autsajder - SLO 
3. Grand prix - HR 

Ženske dvojice: 
1. Čebele-SLO 
2. Stock cola - SLO 
3. Emancipirane - HR 
4. Škorpijon - SLO 

Mešane dvojice : 
1. Stock cola - SLO 
2. T G H - Škorpijon - SLO 
3. Koka - kola - SLO 

Ekipno: 
1. T G H V E G O S - H R 
2. ČEBULOVCA - SLO 
3. PASAŽA - SLO 

Za izvedbo turnirja je poskrbel: 
Pikado klub Škorpijon iz Dola pri 
Borovnici. Zahvaljuje se vsem spon
zorjem, ki so s svojimi nagradami 
popestrili turnir. Zlasti: Blago mix 
Vrhnika, Iskra antene Vrhnika, 
POP TV, Zlatarstvo Lančič Vrhni
ka, Škocja d.o.o. Rakek, Berzo, 
Breza, Optik, Markelj foto, Škarjice 
d.o.o., Dična d.o.o., WIT BOY 
d.o.o., Cankarjeva založba, Kara 
d.o.o., Aurum zlatarstvo, Avto tra- ; 

de Vrhnika, Com tar d.o.o., Boter 
pizzerija, Apreles, Avtomaterial, Ra
denska, Vipava agroindustrija, Dro

ga, Pivovarna Laško, Ilirija, Loka, 
Pekarna Klasek in pekarna Vrhni
ka, Mogota d.o.o., MIP, RED Buli, 
Orel d.o.o.Oblak gostilna. M bar 
Hočevar Matjaž, Barbi d.o.o., Gro-
gar gostilna. 

Kot ekipa ima ŠKORPIJON do
bre igralce. Letošnji uspehi na dr
žavnem prvenstvu 4. mesto moški 
pari, Škorpijon SŽ (Ogrin, Dero-
nja); Ženski pari 2. mesto (Vavtar, 
Novak). 

Na svetovnem prvenstvu v Švici 
je Cvetka Novak osvojila odlično 5. 
mesto - ženske posamezno. 

Mladinci - državni prvaki v letu 1995/96 

Športno društvo 
osnovne šole 
Brezovica 
v letu 1996/97 

Pred dvajsetimi leti se je na 
pobudo takratnega ravnatelja 
brezoviške osnovne šole Edvar
da Velkavrha ustanovilo šport
no društvo osnovne šole Brezo
vica. Od takrat je preteklo že 
veliko časa in se prekalilo tudi 
veliko uspešnih športnikov. V 
vseh teh letih je vsaj 28 mladih 
bilo izbrano v državno repre
zentanco, od najmlajših do naj
starejših kategorij. 

Na šoli že od vsega začetka 
obstaja šolsko športno društvo 
in ko so učenci zaključili s šola
njem jim je bilo zaradi kontinui
tete vadbe ponujeno udejstvo-
vanje tudi naprej v našem druš
tvu. Začeli smo z odbojko, kije 
na Brezovici zelo razvita in z njo 
dosegamo tudi vidne rezultate v 
slovenski ligi. 

V društvu gojimo rekreacijo, 
kije namenjena vsem, ki nimajo 
želje po resnem tekmovalnem 
športu, to so: 

- košarka, vodi Bojan Ravšelj 
(torek 21.00 - 23.00 in četrtek 
21.00- 23.00) 

- namizni tenis, vodi Jože Bu
čar (četrtek od 19. do 21. ure) 

- odbojka - moški , vodi Izet 
Pogif (ponedeljek in sreda od 
21.00 - 23.00) 

- odbojka - ženske, vodi Jelka 
Marinko (četrtek od 22, do 
22.30) 
- splošna telesna vzgoja, vodi 
Ana Novak (petek 20.30-21.30) 

Vs i . ki bi se želeli pridi nžiti 

rekreaciji so lepo povabljeni! 

V državni odbojkarski ligi pa 
smo bili zastopani v vseh sta
rostnih vejah: 

- mlajši dečki: vodi prof. Jel
ka Marinko 

- starejši dečki: vodi prof. Iz
tok Kšela 

- mlajši mladinci: vodi Marko 
Brumen 

- starejši mladinci: vodi mag. 
Marko Zadražnik 

- člani: vodi mag. Marko 
Zadražnik 

V pretekli sezoni so starejši 
dečki postali prvaki mesta Ljub
ljane, mlajši mladinci zasedli 
drugo mesto v državni ligi, prav 
tako starejši mladinci, medtem, 
ko so bili člani naporedovali v 
l .B ligi. če bi imeli večjo telo
vadnico in s tem pogoje za uvr
stitev v 1. A ligi bi prav gotovo 
posegali po najvišjih rezultatih 
je prepričan Edvard Velkavrh. 
Letos so nastopali tudi v odboj
ki na mivki , ki je postala zelo 
priljubljena. Starejši dečki so bi
li 5. v državi, mladinci pa so se 
uvrstili na 13. mesto med 43. 
ekipami iz vse Evrope. 

Brezovica je tako imenovano 
sestrsko društvo ljubljanske Olim-
pije s katerim zelo dobro sode
luje, tako imajo brezoviški igral
ci zagotovljeno napredovanje v 
najvišjo državno ligo. V njej so 
se že proslavili posamezniki, ki 
so igrali tudi za državno repre
zentanco. Da lahko nemoteno 
delujejo se zahvaljujejo šoli, da 
jim dovoli uporabo telovadnice, 
vsem sponzorjem, ki jih podpi
rajo ter občini Brezovica za 
redno dotacijo. 

Meta Kastelic 

Torba me 
je nesla v 
narobe šolo 
(domišljijski spis) 

Zvečer, predem sem šel spat, 
sem si uredil šolsko torbo. Uf, 
kako je težka! Saj bi ona lažje 
nesla mene, kot jaz njo! S temi 
mislimi sem zaspal. 

Nič nisem čakal na šolski 
kofnbi, kar na torbo sem se use
del in sva poletela proti šoli. 
Vstopila sva skozi okno naše 
učilnice. Tam so na mizah sedeli 
vsi učitelji z nogami na stolih in 

se kisali. Moja sošolka pa je vpi
la: »Tako je to, če ne naredite 
domače naloge!« Potem sem 
skupaj s torbo poletel v drugo 
učilnico, kjer je bilo polno otrok. 
Prišli so na govorilne ure za star
še. Na hodniku pa je na veliki 
steni visel urnik dela šole. Tam 
sem razbral, da je šola sicer vsak 
dan, vendar je pouk samo ob ne
deljah. Od ponedeljka do sobote 
pa so prosti dnevi. No, ta je pa 
dobra, sem si mislil. 

S torbo sva se dogovorila, da 
poletiva na pizzo in sok. Ko sva 
sedela pri Godcu, me torba vpra
ša: »Adrian, ali je pouk vsako ne
deljo ali samo vsako drugo v 
mesecu?« 

Oš Borovnica 
Adrian Sylaj, 4.a 

P E D I K U R A 

tel. 752 530 



DAN ODPRTIH VRAT ZA ČLANE — 
ZAMUDNIKE V CANKARJEVI 

KNJIŽNICI 

V ČETRTEK, 11. DECEMBRA, ob obletnici smrti 
našega rojaka pisatelja Ivana Cankarja, od 9. do 19. 
ure lahko vrnete izposojene knjige, ne da bi plačali 
zamudnino. 

Člani, ki še niste vrnili knjig iz Izposojevališča Can
karjeve knjižnice v Dragomerju, to lahko storite is
tega dne od 16. do 17. ure v knjižnici v Dragomerju. 

NA GOSTOVANJU PRI NAS... 

Jutranja zarja Zambije 

NOVOSTI V 
C A N K A R J E V I 

KNJIŽNICI 
- oktober 97 

STROKOVNA LITERATURA 
Borage, F.: Krščanski nauk za 
Indijance 
Carper, J.: Ostanimo mladi, nehaj
mo se starati 
Ceklin, L: Kaj znam za maturo 
Couper, J.: Veliko pok 
Goldratt, E.: Cilj: proces nenehnik 
izboljšav 
Graham, L: Vprašanja in odgovori 
Green, P.: Mar oči lažejo? 
Harris, R.: Pogovorimo se o seksu! 
Horovitz, J.: Za popolno kupčevo 
zadovoljstvo 
Howarth, L: Miselne igre 
Kocuvan, E.: Egipčanska knjiga 
živih 
Kroflič, R.: Avtoriteta v vzgoji 
Kunaver, D.: Z lepim vedenjem v 
lepše čase 
Mežan, A.: Fatima 
Mladina v devetdesetih 
Najlepša knjiga o glasbi 
Pavčnik, M . : Temeljne pravice 
Peršak, T.: Slovenija čez dvajset let 
Pico della Mirandola, G.: O člove
kovem dostojanstvu 
Redfield, J.: Vodnik po desetem 
spoznanju 
Schreiter, T.: Turbo mrežni mar
keting 
Scvvartz, O.: Bogastvo trajnih oku
sov 
Starodavni svet 
Šuler, A.: Microsoft Excel '97 
Stropnik, N . : Ekonomski vidiki 
starševstva 
Ura evropske resnice za Slovenijo 
Vulikič, V.: Bratje Pirnat 
Wang, W.: Microsoft office 97 za 
windows 

L E P O S L O V J E ZA MLADINO 
Foreman, M . : Angelca in skrinja 
časa 
Glazer, A.: Gugalice 
Goscinny, R.: Astérix in Briti 
Iwamura, K.: Rdeče jopice 
Kapušin, L: Nagajivi Uhec 
Karlin, A.: Modri mesec 
Maurer, N . : Od srede do petka 
Moost, N . : Zeleno, modro, rdeče 
Pestum, J.: Mestni lisjaki 
Pestum, J.: Mestni lisjaki in klovn 
Pregl, S.: Ferdinand 
Repchuk, C : Snežno drevo 
Ribaš, T.: Konec tedna 
Ribar, T.: Prodajalna 
Testa, M . : Ples rožnatih plamencev 

L E P O S L O V J E ZA ODRASLE 
Borges, J.: Alef 
Bradford, B.T.: Ne pozabi 
Brandon, M. : Pesmi moje matere 
Buchner, G.: Drame in proza 
Canfiled, J.: Kurja juhica za dušo 
Darrieussecq, M . : Svinjarije 
Grisham, J.: Mojster za dež 
Hibbert, E.B.: Nevidna vez 
Karlin, A.: Popotne skice 
Pahor, B.: Nekropola 
Santos, L.: Spomini sestre Lucije 
Šturm, M . : Ena in ena ni vedno dve 
Vse najboljše za tvoj rojstni dan 

ZEMLJEPIS-ZGODOVINA 
Atlas slovenskih mest 
Badovinac, B.: Savinjsko, Celje, 
Velenje 
Drnovšek, M . : V Ameriko 
Granda, S.: Novo mesto 
Jepson, T.: Italija 
Ruck, A.: Francija 

Bogastvo zdravja občut imo 
šele ob bolezni. Zdravje pa ni 
edina samoumevna stvar, k i 
nam povzroča skrbi ob prepo
znem zavedanju. To so tudi 
zrak, gozd,, in voda v vseh pes
trih pojavnih oblikah in ob vseh 
možnih rabah. Zaradi zastru
pitve poginejo ribe, voda se v 
deževnih obdobjih razbohoti 
čez bregove in si vzame svoj 
uničujoči davek. Takrat.se zgro
zimo, začnemo reševati, kar se 
rešiti da. Vendar je prepozno za 
obžalovanje, ker nismo pravo
časno našli dovolj energije za ce
lovit trajnostni pristop. A še 
vedno dovolj zgodaj, da to 
začnemo. 

Slovenijo so razbrazdale in j i 
zarisale zdajšno podobo prav 
vode. Tako kot so ustvarile 
podzemeljski svet, so razbraz
dale površino in ustvarile zuna
njo reliefno razgibanost. Izjem
no stopnjo krajinske in biotske 
pestrosti je ustvarila voda v vseh 
mogočih pojavnih oblikah. 

V Sloveniji so vodni in moč
virski ekosistemi med najbolj 
ogroženimi. Stoječe vode zasi
pamo, mokre travnike meliori-

V zadnjih septembrskih dneh 
seje na Vrhniki ustavila misijo
narska karavana patra Mihe 
Drevenška in glasbene skupine 
Ba Stella, kar v prevodu pomeni 
Jutranja zarja, iz Zambije. Sicer 
lepe in sončne dežele, a povsem 
neurejenih družbenih razmer, ki 
kličejo po pomoči tako imeno
vanega razvitega sveta. Kl icu 
pomoči potrebnim so se v pre
teklosti odzvali številni misijo
narji, med njimi tudi že omenje
ni misijonar Miha Drevenšek in 
vrhniška laiška misijonarka K r i 
stina Leskovec. 

Pater Miha Drevenšek je na 
svojo misijonarsko pot stopil 
pred enaindvajsetimi leti v Za-
mbijskem Ibengu, jo nadaljeval 
v Chifubuju, danes pa deluje v 
Kalalushiju. V tem času je do
gradil cerkev, skrbel za obče
stvo in vzgojo mladih fantov, ki 
so se pripravljali na minoritski 
redovniški poklic, ustanovil far
mo, ribogojnico, mizarsko de
lavnico, gospodinjsko šolo, v 
kateri veliko dela opravi Krist i 
na, osnovno in srednjo šolo za 
gluhoneme otroke... Takrat so 
prišle na dan vse patrove skrite 
graditeljske sposobnosti, od mi
zarja, vodovodarja, ključavni
čarja do mehanika, poleg pa še 
vse finance, zbiranje katerih je 
gotovo najtežje. Vsakega po
vprečnega človeka bi to strlo, 
patra Miha ni , tudi petdeset ma-
larij ga ni. Vedno se smehlja, 
poje in dela. Kjerkoli je, usta
navlja zbore in glasbene skupi
ne. Pred nekaj leti se je lotil 
edinstvenega projekta - ustano
vil je katoliški radio Ichengelo, 
vmes pa skrbel za vojne begunce 
iz Zaira in Ruande. Trenutno 
vodi katoliški informacijski cen
ter, k i ima radio, tiskarno in 
mogoče še kaj. 

Z Ba Stello je pater Miha go
stoval v Sloveniji že pred šestimi 
leti. Takrat so se imenovali še 
Abana Ba Stella, kar v prevodu 
pomeni Otroci jutranje zarje. 

ramo, vodotoke reguliramo iz
razito »tehnicistično«. Ideolo
gijo, k i so nam jo položili v 
zibelko - da so nam naravne pr
vine (tla, voda in zrak) na voljo 
v neomejenih količinah - bomo 
morali zamenjati z ideologije 
trajnostne rabe. Bolj kot »pa
pirnato« delOj je pomembno de
lo na terenu. Se posebno to velja 
za podeželje, kjer so praviloma 
vsa vodozbirna območja Slove
nije. Vsak dober gospodar pa 
ve, daje treba bika prijeti za ro-
ge. Zato ta prispevek namenja
mo predvsem podeželskim gos
podinjstvom z območja projek
ta DEŽELA S U H E R O B E . 

Premalokrat se zavemo za
skrbljujočih posledic vse kom
pleksnejših posegov v okolje. 
Nenadzorovano odlaganje sme
ti, onesnaženje podtalnice, pre
komerno gnojenje polj, neure
jena kanalizacija, slabo zavaro
vana zajetja, dotrajani vodo-
hrami, neurejeni bregovi, propa
danje jezov, divje osuševanje 
gorskih potokov za male hiroe-
lektrarne so dejstva, ki kažejo 
na naš odnos do voda in posle
dično do celotnega okolja. Iz-

Mala Zambijka 

Danes so to že prava dekleta in 
fantje, ki se imenujejo samo Ba 
Stella, Jutranja zarja. 

S svojimi nastopi v Sloveniji 
bi radi zbrali denar za šolanje, 
za sirote, katerih starši so umrli 
za aidsom in begunce iz Ruan
de, Angole in Zaira. Čeprav je 
Zambija sončna dežela, so raz
mere v njej izredno težke. Slabe 
gospodarske razmere, neureje
no zdravstvo in šolstvo, aids in 
begunci iz sosednjih dežel. 

»S svojimi pesmimi, plesi in 
veseljem prihajajo v Slovenijo 
kot znamenje upanja. Če se 
bomo z njimi srečali, bomo 
znamenje upanja postali tudi 
mi. Naše srečanje z njimi nas bo 
zbližalo in po človekovi bližini 
bomo začutili Božjo bližino in 
ljubezen, ki sega do skrajnih 
meja sveta. Bog je upanje malih, 
preprostih trpečih, zatiranih... 
Vsaka pesem, ki nam jo bodo 
zapeli prinaša upanje, veselje in 
hvaležnost za življenje. V njiho
vih pesmih se odraža, da vsak 
otrok, vsako novo življenje in 
vse, kar nas obdaja, prinaša 
upanje. Ravno v tem sprejema
nju življenja, takšnega, kakršno 
je, se odraža njihovo bogastvo... 
» so zapisali organizatorji v M i 
sijonskem središču Slovenije na 
Poljanski 2 v Ljubljani, kjer 
lahko dobite podrobnejše in
formacije o koncentriranjih po 
Sloveniji skozi oktober ali pa 
morda finančno pomagali mla
dim. 

Nataša Medvešček 

koristiti moramo priložnost in 
preprečiti katastrofo. 

Toda kje in kako začeti pri 
tako pestri pojavnosti vode in 
tolikih (pre)potrebnih pristopih 
za njeno trajnostno rabo? Kaj 
pomeni cikel Proizvodnja - Po
trošnja - Čiščenje? Je manjša 
poraba v gospodinjstvih, zaprt 
krog tehnološke vode v tovar
nah, čistilne naprave, večja vla
ganja v kakovost vodovodov, 
podražitev vode in kanalščine, 
prosti spisi v šolah, protesti na 
ulici in še marsikaj drugega- je 
to primerna pot do uspeha? 

Eden izmed možnih začetkov 
vstopa v začarani krog so goto
vo naši vodotoki, ožilje kultur
ne in naravne krajine. Toda sta
nje ni razveseljivo. Narodno 
bogastvo, skrito in propadajoče 
na slehernem potoku Slovenije 
(tudi naš domači potok ni iz
vzet), počasi, a zanesljivo umi
ra. K d o v tej deželi je zadolžen 
za obstoj vodnega in obvodnega 
prostora? Kdo bo ponudil pro
grame, ki bodo zamenjali pr
votno funkcijo žaganja in mlet
ja? Nekaj zanimivih bo urejenih 
za turizem, nekaj za vikende, za 

Turistično 
priznanje 
Rakitni 
in Vrhniki 

Za izboljšanje kakovosti živ
ljenja, ohranjanja domačnost i 
in gostoljubja, obogatitev turi
stične ponudbe, urejanja in va
rovanja okolja ter uveljavitev 
naše države je Turistična zveza 
Slovenije pod pokroviteljstvom 
Ministrstva za okolje in prostor, 
Ministrstva za gospodarske de
javnosti ter s pomočjo drugih 
sponzorjev ponovno izvajala tra
dicionalno tekmovanje sloven
skih krajev na področju turizma 
in varstva narave pod geslom 
»Moja dežela - lepa, urejena in 
čista« in ga tudi uspešno kon
čala. 

Ocenjevalna komisija pri Tu
ristični zvezi Slovenije je od 
aprila do sredine oktobra, po 
predhodnem izbiranju na kra
jevni, občinski in področni rav
ni, pregledala po dvakrat stošti-
ri slovenske kraje. Nato je po 
kategorijah izbrala najbolj ure
jene. Ta laskavi naslov so si 
zaslužili: 

I. Večja mesta: 
1. Maribor 
2. Velenje 
3. Novo Mesto 

II. Srednja in manjša mesta: 
1. Grosuplje 
2. Vrhnika 
3. Hrastnik 

Predstavitev 
v Cankarjevi 
knjižnici 

V mladinskem oddelku je bi
lo 19. septembra srečanje z zna
no in priznano zdravnico go. 
Metko Klevišar in založnikom 
g. Androm Skalerasom. 

Predstavila sta novo radijsko 
kaseto z naslovom: Govori t i o 
smrti pomeni govoriti o živ
ljenju. 

Ponosni smo, ker sta si za 
kraj prve krstne predstavitve iz
brala prav Cankarjevo knjižni
co na Vrhniki . 

Kljub težki temi o smrti, kije 
marsikoga že vnaprej odvrnila 
od obiska, se je zbralo kar pre
cej obiskovalcev in nastal je 
globok in zaupen pogovor, ki ga 

drugu pa zasebni kapital ni za
interesiran. Med tem, ko mi 
razpravljamo o kulturnosti, za
raščanju in propadanju naše 
obvodne krajine, voda nepriza
deto teče naprej in jo neopazno, 
toda vztrajno grizlja. Zaradi 
netrajnostne rabe vode se doga
ja to, česar si pred 20 leti nismo 
mogli niti zamisliti. Na podeže
lju - prispodobi »ekološke« či
stosti - so posamezna območja 
že uspela onesnažiti zaloge pit
ne vode. 

Zaradi opuščanja rabe vodne 
energije (mlini, žage, delavnice) 
se povečuje hudourniški značaj 
vodotokov. Potrebno je ponov
no postaviti manjše zadrževal
nike, poskrbeti za vzdrževanje 
bregov, rastlinja, mokrišč... Ta
ko bomo preprečili hiter pretok 
padavinske vode v nižino, kije v 
latentni nevarnosti pred popla
vami. 

Ena od možnosti novih vse
bin so vsekakor male hidroelek
trarne instalacijskih moči do 10 
K W . Te ne potrebujejo dodat
nih infrastrukturnih del, saj je 
njihova instalacija nevidna. Pro
daja tako dobljene elektrike bo 
nadomestila ekonomski interes, 
ki so ga nekoč imeli mlinarji in 
Žagarji - edini in pravi vzdrže-

III. Izrazito turistični kraji: 
1. Portorož 
2. Podčetrtek 
3. Moravske Toplice 
3. Radenci 

IV. Turistični kraji: 
1. Ptuj 
2. Šmarješke Toplice 
3. Kobarid 

V. Kraji s prehodnim turizmom: 
1. Slovenske Konjice 
2. Slovenj Gradec 
3. Murska Sobota 

VI . Izletniški kraji: 
1. Cerklje 
2. Kamnik 
3. Gornji Grad 

VIL Hribovski kraji: 
1. Šentanel 
2. Rakitna 
3. Šmihel nad Mozirjem 

VIII. Drugi kraji: 
1. Sora 
2. Medana 
3. Mlinše 

Na zaključni prireditvi, ki bo 
novembra v Mariboru (tam 
zato, ker je štajerska prestolnica 
zasedla v svoji kategoriji prvo 
mesto), bodo najbolj prizadev
nim krajem podelili priznanja. 
Kot je razvidno iz seznama 
zmagovalnih krajev, bosta med 
prejemniki tudi Rakitna in V r 
hnika. Česti tamo! 

je ga. Klevišarjeva obogatila še z 
lastnimi izkušnjami pri svojem 
delu. 

Kot ustanoviteljica dobrodel
ne organizacije H O S P I C v Slo
veniji ga. Metka namreč sprem
lja umirajoče in njihove svojce v 
težkih trenutkih, j im stoji ob 
strani in j im pomaga s toplo, 
razumevajočo in spodbudno be
sedo. 

Na tečajih in predavanjih, ki 
jih pripravlja za tiste, ki delajo s 
starejšimi oz. za vse, ki j ih tema 
zanima, skuša spregovoriti o 
smrti in umiranju kot normal
nem pojavu v človekovem živ
ljenju, s katerim se mora vsak 
čimprej sprijazniti. Neizogibno 
je namreč dejstvo, da vsako živo 
bitje mora skozi preizkušnjo 
smrti. 

Po njenih besedah mora biti 
človek pripravljen »izpuščati« -
se odrekati in končno se odreči 
prav vsemu. Le tako ne bo ve
zan samo na materialni svet, z 
duhovno poglobitvijo pa bo za
živel bolj kakovostno življenje 
in misel na smrt ga ne bo begala. 

valci vodnega in obvodnega 
prostora. In prav interes (oseb
ni, občinski, državni) je tisti, ki 
spro*? posqn-iP7»-,: a l i ' ' nosti. 

Kdo ga mora imeti? V prvi vr
sti je to Ministrstvo za okolje in 
prostor, ki je letos z novim dr
žavnim sekretarjem dalo pred
nost prav trajnostnemu ureja
nju voda. V skupno koordina
cijo bodo morali pritegniti še 
občine, nevladne organizacije 
(NVO) in druge vladne službe 
(kmetijstvo in gozdarstvo, gos
podarske dejavnosti, promet in 
zveze, obrambo, ekonomske od
nose in razvoj,...), ki so soude
ležene pri trajnostnem urejanju 
voda. Vlada RS je 11. 9. 1997 
sprejela sklep o ustanovitvi Sve
ta za trajnostni razvoj, ki ga ko
ordinira prav M O P . To je dobra 
priložnost za uskladitev intere
sov posameznih sektorjev. 

Sledijo mu občine, ki so z 
uvedbo nove lokalne samoupra
ve dobile pristojnosti tudi pri 
urejanju voda. Tu mislim pred
vsem na pozidavo, pitno vodo, 
izgube v vodovodnih omrežjih, 
odplake, čistilne naprave in 
ohranitev poseljenosti obvod
nih stanovanjskih objektov. Zal 
v Sloveniji prevladujejo kadrov
sko in finančno osiromašene 
občine. Velja pravilo, da večino 

Pohvala 
Sva dve mladi jahalki z Dre

novega Griča pri Vrhniki . Vel i 
ko jahava po terenih, vendar 
morava v vsakem primeru iti ali 
ob cesti ali pa vsaj čez cesto, kije 
zelo prometna, saj imava konja 
v hlevu nasproti Gostilne Kav
čič na Drenovem Griču. Šoferji 
se ne zavedajo, daje konj plašna 
žival in da ga tudi dober jahač 
ne more zlahka obvladati, če se 
splaši. Redkokdaj se zgodi, da 
kdo ustavi, ko vidi, da bi radi s 
konjema prečkali cesto. Tudi ko 
jahava ob cesti, kjer nista ureje
na niti pločnik niti kolesarska 
steza, vozniki ponavadi vozijo 
tako, kot če bi bili na cesti npr. 
pešci ali kolesarji, ne pa konji. 
Očitno se ne zavedajo, da se 
lahko konj splaši in j im (po ne
sreči) poškoduje avto. 

V vseh letih, kar jahava, se 
nama je samo dvakrat zgodilo, 
daje bil šofer tako uvideven, da 
je ustavil, da sva šli lahko s ko
njema mimo. 

Prvič se nama je to zgodilo na 
avtobusni postaji na Drenovem 
Griču. Bi l i sva malo pred avto
busno postajo, ko je pripeljal 
avtobus podjetja L P P in ga je 
vozil g. Brane Iljaš z Vrhnike. 
Takoj, ko naju je zagledal, je 
upočasnil vožnjo, počakal , da 
sva prejahali avtobusno posta
jo, nato je zapeljal na postajo, 
ko pa je speljeval, je speljal čisto 
počasi, tako da konja avtobusa 
skorajda nista opazila. 

Drugo, kar se nama je zgodi
lo, pa je še skoraj bolj neverjet
no. Jahali sva po zelo ozki cesti. 
Nasproti nama je pripeljal to
vornjak s prikolico. K o naju je 
šofer g. Janko Gabrovšek, avto-
prevoznik iz Horjula, opazil, je 
takoj zapeljal na parkirišče, 
ustavil tovornjak in ga celo 
ugasnil. Počakal je, da sva bili s 
konjema mimo in že precej da
leč, ko je tovornjak spet vžgal in 
se počasi odpeljal. Nad tako 
uvidevnostjo sva bili zelo zelo 
presenečeni, ker česa podobne
ga sploh nisva navajeni. 

Še enkrat se iskreno zahvalju
jeva g. Iljašu in g. Gabrovšku za 
njuno uvidevnost in upava, da 
bo takih primerov v Sloveniji 
vedno več v korist vseh, tako šo
ferjev kot tudi jahačev in konj. 

Sabina Radošek, Špela Mole, 
Drenov Grič 

RENAULT 
energije usmerjajo v asfaltiranje 
cest, kjer sta učinek in zadovolj
stvo hitro opazna. Res pa je, da 
tudi v občinah vse pogosteje po
stavljajo zahteve za trajnostno 
urejanje voda, ki vključujejo 
tudi kakovostno pitno vodo ter 
urejanje in čiščenje odplak. 

Tretja, a nikakor zadnja sku
pina so nevladne organizacije. 
Gibanje civilne družbe se je v 
Sloveniji že močno razširilo. 
Nekatere od 130 okoljskih or
ganizacij že vključujejo vse upo
rabnike prostora. Vodna pot 
(naravoslovna, turistična, raz
vojna, učna) na zelo nazoren 
način prikaže vodo, njene po
tenciale, priložnosti in nevarno
sti. Hkrati je najboljše zagotovi
lo vsakodnevnega monitoringa, 
kar pomeni optimalno varstvo 
vodnega in obvodnega prosto
ra. Take akcije so nekatere 
N V O že uspešno opravile. 

Oportunitetni stroški zaradi 
neizrabljene energije, erodira-
nega materiala, porušenih bre
gov, oslabljenega napajanja pod
talnice, zapuščenih domov, pred
vsem pa.zaradi vsestranskega 
posiljevanja voda morajo skr
beti nas vse, ne samo občinske 
in državne uradnike. Račun 
bomo namreč plačali vsi skupaj. 

Bojan Znidaršič d.i.k.a. 

Trajnostna raba vode 

http://Takrat.se
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ELAN killtec 

možnost plačevanja na obroke [6 cehov] 

5'/. gotovinski popust 

brezplačna montaža pri nas kupljenih vezi in smuči 

kolesa in rolerj i po neverjetno nizkih cenah! [hoiicma omejena] 

•velika akcijska prodaja športnih copat 

V R H M I K A 

Kara - Tržaška 5 

N A J M A N J - 2 0 7 - I N V E C 
NIKE PUMA CONVERSE 

REEBOK LOTTO A D I D A S . . . 

R E A N i n ž e n i r i n g , d . o . o . 

QS 1357 NOTRANJE GORICE 

j) P o d p e š k a cesta 236 
L — ^ t e l . / f a x : 061 /651 -309 

mobitel: 0609/642-085 
A K C I J A 

Litoželezne peči STARCLIMA z oljnimi gorilniki s 
predgretjem: GNS1 20 — 24 KW 

30 — 34 KW 
40 — 46 KW 

138.990,00 SIT 
148.990,00 SIT 
163.990,00 SIT 

S l a r c í f i n A 

MOŽNOST ZAMIKA 

PLAČILA m 
Dr. B.THYSSEN 

S E R V I S N I P R E G L E D I I N 

N A S T A V I T E V G O R I L N I K O V 

» S i l v e s t r o v a n j e v 

G O S T I L N I B O T E R « 

Rezervacije sprejemamo do 10.12.1997 
v popoldanskem času na telefon 754-100 

BIOBRAZDA 
TRGOVINA BIOBRAZDA 

Dragomer, Pod Lovrencem 1, 
tel. 061/654-580 

Se priporočamo! Ugodne cene! 
Možnost zamika plačila! 

SANI KER d.o.o. 
Opekarska c. 18., VRHNIKA 
Telefon: 753-618, 751-376 

A D A P T A C I J A K O P A L N I C 

Z V E L I K O I Z B I R O 

K E R A M I Č N I H P L O Š Č I C 

I N K O P A L N I Š K E O P R E M E 

• zidarska dela, 
• zamenjava vodovodne instalacije, 
• polaganje keramičnih ploščic, 
• montaža sanitarne keramike, 

mešalnih armatur in 
kopalniškega pohištva, 

• odvoz odpadnega materiala. 

G A R A N C I J A 

I N R O K I Z V E D B E 

Z A G O T O V L J E N A . 
Hvala za zaupanje! 

VRHNIKA 

T R G O A V T O 
Z M E T A L O T R G O M 

Akcijska prodaja Rogovih koles 
in dodatna izbira otroških 

Plačilo do 12 čekov brez obresti, 
do 2 obroka še 10 % popusta 

Izpušne cevi firme ASSO 
za vsa vozila, 

montaža zagotovljena 

Rezervni deli za tovorna vozila 
TAM, ZASTAVA, IVECO, tudi po naročilu. 

Rezervni deli ŠKODA, ZASTAVA, GOLF 

Zimske gume SAVA ESKIMO M+S vseh dimenzij 
165/70x13 M+S 7.620,00 
155/70 x 13 M+S 7.162,00 

Plačilo tudi na obroke 

Del. čas: od 7.00 do 19.00 
sobota od 7.00 do 12.00 

Telefon: 061 756-210 
. 756-211 



T E R M O 
tel./fax.:(061) 746 - 209, mobitel:0609 644 -173 

Ulica bratov Mivšek 24, 1353 Borovnica 
- P V C JTAT V R A T A mmmmm 
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MALI OGLASI 
Pevca in basista za igranje za
bavne in narodno- zabavne glas
be iščemo. 
Informacije po tel. 061 752 389, 
Matjaž. 

• • • 
Inštrukcije iz angleščine in fran
coščine, pomoč učencem, k i 
imajo težave ali dvojke, sprem
ljanje znanja vse leto, za boljše 

ocene, za predšolske otroke, za 
menagerje in ekonomiste. 
Ugodno: 2.800,00 SIT/mesec 
Telefon: 746-076 po 17. uri. 

Ugodno prodamo dve parceli 
gozda: na Zabočevem pri Bo
rovnici, 9 ha po 0,4 D E M / m 2 in 
na Verdu (Javore) 2 ha po 0,6 
D E M / m 2 ; informacije' na tele
fon 061 612 353. 

Janez SKI s e r v i s 

V r h n i k a . Po l « M o C l l n l k s h . t a l . : O B I - 7 5 2 9 3 0 

ODPRTO: 
Vsak dan od 8. do 20. ure 
Kličite po telefonu: 
061/752-930 

V novembru na Vrhniki odpiramo smučarski servis, ki 
vam bo nudil servisiranje alpskih in tekaških smuči ter 
snovvboardov. 

V s e r v i s u n u d i m o c e n j e n i m s t r a n k a m : 
— montaže in premontaže 
— zalitje drsne obloge in brušenje 
— brušenje robnikov 
— impregnacijo in mazanje 
— vstavitev odtrgane mase 
— popoln servis. 

Pripravite smuči na bližajočo se zimo. 
Vse na enem mestu. Prepričajte se! 

I f 
pr ipo ročamo: : 

V U L j K A J S T I Z E R S T V O 
I V A N MOTjK S . p . 

RAMOVŠEVA 2,BOROVNICA tel.¡061/747-102 

-velika izbira letnih in zimskih avtoplaščev za osebna vozila 

(SAVA, FULDA, KORMORAN in ostalih proizvajalcev) 

-velika izbira nalitih gum BAN DAG 

- možnost plačila na 3 čeke 

-5% popust na gotovinsko plačilo 

-brezplačna menjava pri nas kupljenih gum 

DELOVNI ČAS: 
Ponedeljek - Petet8,Q0.- «00 .14 00 - 19.00 

Sobote; .8,0.4-12,05 
Prepričajte se o pestri ponudbi in dobrih storitvah! 

A v t o - i Z Z i v d . o . o . Č u ž a 15 
1360 V R H N I K A 

tel . : /fax: 061/754-787 
mobitel: 0609/618-013 

http: / / www avto-izziv. si 

PRI NAS VAM NUDIMO: 

• menjavo vozil: 
— staro za novo 
— staro za staro 
• komisijsko prodajo vseh vrst osebnih 

vozil 
odkup vozil, letnik nad 1990 
možen nakup na posojilo in leasing 
prenos lastništva (prepis vozil) 

ODPRTO: 
vsak dan od 9. do 18. ure, 
sobota od 9. do 13. ure. 

Kulturno-prlredltvenl center 
in okrepčevalnica 

D 0 L H I Č A R & C O . 

kamnosestvo 

N A G R O B N I K I 

KAMNITI PULTI 

S T O J A L A Z A P R Š U T 

V a z e , p e p e l n i k i , o k e n s k e p o l i c e 

izdelava in obnova, iz gran i ta , marmorja. . . 

na vol jo š i roka paleta barv 

za gostinske lokale, kuhinje, kopalnice. 
Polepšajte svoj dom z lepoto naravnega kamna! 

podarite nekaj trajnega - zelo izvirno tudi 
kot poslovno darilo - spomin iz Slovenije 

in drugi izdelk i iz kamna. 

DOLNIČAR & CO. kamnosestvo d.o.o. • Sinja gorica 34 • 1360 Vrhnika 
• tel.: 061 /752 950 • fax: 061 /752 950 

N O V O N A S T A R I C E S T I ! ! 

Ob bližajočih se praznikih 

potrebujete darila, katera lahko 

dobite v novo odprti TRGOVINI Z 

DARILI — LEVČEK, na Stari cesti 10 

^ KJEVCEK ^ S t a r a cesta 10. 1360 V R H N I K A 

• unikatni izdelki 
* pcwlovnn dar i ls 

• izdelki domačo in umbt.nc obrti 

( S u z a n a 5 u č e k « . P . 

GOSTILNA 

Katarina Bašič 

Sinja Gorica 109 
1360 Vrhnika 
tel.:061A754-199, 753-509 

Odprto 
9. — 23. ure 
sreda zaprto 

V naši gostilni ob magistralni cesti Vrhnika 
— Ljubljana, v Sinji Gorici, vam nudimo: 

tople malice 
d r u ž i n s k a kosila in v e č e r j e 

jedi na ž a r u 
r a z l i č n e ribe 

morske posebnosti 
d o m a č a odprta primorska vina. 

Za večje skupine, zaključene družbe in 
poroke damo 20% popusta. 

V S A K O S O B O T O G O S T E Z A B A V A 

A N S A M B E L » D O B E R D A N « . 

O P T I K 

B R A N K A J E L O V Č A N 

S T A R A C E S T A 5 

1 3 6 0 V R H N I K A 

T e l . : 0 6 1 / 7 5 6 - 1 0 5 

Izdelava vseh vrst očal na recept in brez 
njega. Kontrola vida. 

Delovni čas: od 9. do 12. ure in 13. do 16. ure, 
sreda od 9. do 12. ure in 15. do 18. ure, 

sobota zaprto. 

Tržaška 3, Vrhnika, tel.: 061/752-714 

K O N E C N O V E M B R A v a m 

n u d i m o v e l i k o i z b i r o 

A D V E N T N I H V E N Č K O V 

Odprto: 
vsak dan od 8. do 12. in od 14. do 18. ure 

sobota od 8. do 12. ure 

Strojno ključavničarstvo 
inž. Marko Popit 
Log, C. Dolomitskega odreda 4 
1351 Brezovica 
Tel.: (061) 653-036, fax: (061) 654-432 

C I S T E R N E Z A K U R I L N O 
O L J E , A T E S T I R A N E 
— OD 1000 — 48001 
— PLOČEVINA — 3 mm 

N E R J A V N E P O S O D E Z A 
V I N O I N S O K O V E 
— OD 25 DO 300 I 
DOBITNIKI ZLATEGA CEHA ZA 
KAKOVOST NA MEDNARODNEM 
OBRTNEM SEJMU V CELJU 

ÍÜ UOKVIRJANJE - UOKVIRjANjE - UOKV1RJANJE C 

GALERIJA 2 
S t a r a c e s t a 4 1 , V r h n i k a 

tel./fax: 061/756-102 

ODPRTO 
od ponedeljka do petka 

9°°do 1200 in 16°°do 19" 

Radi vam bomo uokvirili vašo fotografijo, 
gobelin ali umetniško sliko. 

Veseli bomo vašega obiska galerijskih 
prostorov, kjer bomo z vami ob razstavljenih 

umetniških delih z veseljem poklepetali 
in vam lahko svetovali pri izbiri in nakupu 

osebnih ali poslovnih daril. 

C 
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< 
> 
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3 UOKVIRJANJE - UOKVIRJANJE - UOKVIRJANJE m 



W T 0 T R A D E Ao.o 
Sinja gorica 11, VRHNIKA, tel.:061/755-199, 751-346 

B a n a I LANCIA 

U G O D N A P O S O J I L A 

M E N J A M O S T A R O Z A N O V O 

- F I A T P R E S E N E Č A -

J e s e n s k a a k c i j a z a d o s t a v n a v o z i l a : 

SKUDO 8 sed 1,9 TD — COMBINATO 
SKUDO 1,9 TD — FURGON 
FIORIN0 1.7 DS —FURGON 

PUNTO 85 ELX 
BRAVA 1,6 SX MANIA 

27.990 DEM 
25.490 DEM 
15.390 DEM 
19.990 DEM 
24.940 DEM 

Z E L O U G O D N O : F I A T M A R E A W E E K E N D 

Za vsa vozila plačamo obvezno zavarovanje. 

OBIŠČITE NAS! ! 

Š K O F J A L O K A 

T r g o v s k o p o d j e t j e L O K A v P T C n a V r h n i k i p r i p o r o č a 

u g o d e n n a k u p : 

PIVO UNION GRAND 1 /2 I 
VINO LAŠKI RIZLING 1 I 
OLJE CEKIN 1 I stekl. 
SLADKOR 1 kg 
RUM Fructal 1 I 
MOKAT500Ml inotest1 kg 
COCA COLA Amatil 2 I 
KIS VINSKI Kolinska 1 I 
PLENICE PAMPERS 

118,00 SIT 
295,00 SIT 
198,00 SIT 
139,00 SIT 

1.440,00 SIT 
80,00 SIT 

290,00 SIT 
198,00 SIT 

1.480,00 SIT 

U G O D E N N A K U P J E P R I L O K I N A K U P ! 

1 I I \ « I \ S K I N K K V I S - I i u . o \ i - \ \ 
Uit \ I H t l M s t o k i • v i : 

O h l i l f l I V M M I V 

P R E V O Z I 

Horjul 17/1). 1351 HORJUL 

Franc Lončar *.P. 

telefon: 061/ 710-578,749-290 
telefax: 061/7*9-281 

mobitel: 0609/637-735 

Ugodna prodaja KURILNEGA OLJA 
- popust pri takojšnjem plačilu 

od 1000 I do 3000 I 
nad 3000 I 

- možnost plačila na 3 obroke 
- brezplačen prevoz, dobava takoj. 

Prodaja ZIMSKIH IN LETNIH 
AVTOPLAŠČEV raznih proizvajalcev 

- montaža pri nas kupljenih avtoplaščev 
je brezplačna. 

Na zalogi imamo tudi: olja, maziva, 
akumulatorje, filtre, antifriz, verige 

in druge rezervne dele. 

Pri nas dobite tudi: gospodinjski plin, 
kisik, acetilen, CO-2, argon, dušik, stragon. 

DELOVNI ČAS: 
ponedeljek - sobota 6.30 — 21.00 

nedelja - prazniki 7.00 -13.00 
Tel.: 061/740-578 740-587 
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A V T O C E N T E R , d . d . , V R H N I K A 

PRESENEČENJE! 

P O S E B N A P O N U D B A - 6 % P O P U S T A ! 

Popust za vsa vozila iz zaloge velja le do 30. novembra 1997. Količina avtomobilov je 
omejena. Vsi, ki nas boste do omenjenega datuma obiskali, ste lahko udeleženci 
tombole z lepimi nagradami. 

NOVO! Dočakali smo ga! Renault Kangoo že v prodaji. NOVO! 
KANGOO ni le naslednik R-4 (katrce), je mnogo več. Obiščite nas in se 
sami prepričajte. 

Cena: od 1 . 6 5 0 . 0 0 0 , 0 0 s i t dalje! 

• Renault Megane Scenic — avto brez konkurence, dobava takoj! 
• NAJ VAS SNEG NE PRESENETI, zimski avtoplašči in platišča po 

izredno ugodni ceni. 
VULKANIZERSTVO za vse vrste osebnih avtomobilov ne glede na 
blagovno znamko 

• RABLJENA VOZILA Z GARANCIJO, za gotovino, kredit, staro za 
staro,... PREPISI. 

• AVTOELEKTRIKA (avtoakustika, klima naprave, avtoalarm, mobilni 
telefoni...) za vse vrste osebnih in dostavnih vozil. 

AVTO CENTER, d.d., VRHNIKA, Jelovškova 6 
Tel.: 061 /755-720 - prodaja, 061 /755-730 - servis, telefax 061 /756-150 R E N A U L T 

A V T O 

Ž I V L J E N J A 

file:///IHtlM


V W S E R V I S I N V U L K A N I Z E R S T V O 

• Servisiranje in popravila vozil VW, AUDI in 
SEAT 

T U R S I C 
VRHNIKA • JAGROVA 2 • TEL: 755-117 

DELOVNI ČAS: 
od 7. do 12. ure in od 13. do 18. ure 

sobota od 8. do 12. ure 

Na zalogi letni in zimski avtoplašči raznih 
proizvajalcev: MICHELIN, DUNLOP, 
SAVA, SEMPERIT 
Montaža pri nas kupljenih novih 
avtoplaščev za osebna vozila 
je brezplačna 
Možnost plačila na (3) tri čeke 
Pri nakupu novih avtoplaščev nudimo 
5% gotovinski popust 

Del ponudbe avtoplaščev: 
175/65-13 

135-12 
145/70-13 
135-13 
145-13 
155/80-13 
155/80-13 

155/80-13 

155/70-13 
155/70-13 

DUNLOP SP 
WINTERSPORT 
SEMP. T, GRIP 
SEMP. T. GRIP SLG 
ESKIMO M+S 
ESKIMO M+S 
ESKIMO M+S 
DUNLOP SP 
ALL SEASON 
DUNLOP SP 
WINTERSPORT 
ESKIMO M+S 
DUNLOP SP 

13900,- SIT 
5500,- SIT 
6800,- SIT 
7000,- SIT 
7400,- SIT 
7800,- SIT 

9900,- SIT 

10600,- SIT 
8400,- SIT 

ALL SEASON 9700,- SIT 175-70-13 MICH. ALPIN M+S 15600,-SIT 185/65-14 MICH. ALPIN M+S 20400,- SIT 
155/70-13 DUNLOP SP 

9700,- SIT 
165/80-13 ESKIMO M+S 9800,- SIT 195/60-14 DUNLOP SP 

WINTER SPORT 9900,- SIT 165/65-14 SEMP. T. GRIP SLG 11300,- SIT WINTERSPORT 18500,- SIT 
155/70-13 MICH, ALPIN M+S 13400,-SIT 175/65-14 ESKIMO M+S 11300,- SIT 185-14 SEMP. HIGRIP8PR 14300+p.d. 165/70-13 -ESKIMO M+S 8900,- SIT 175/65-14 DUNLOP SP 195/55-15 DUNLOP SP 
165/70-13 DUNLOP SP WINTER SPORT 15100,- SIT WINTER SPORT 23150,- SIT 

WINTER SPORT 11300,- SIT 175/65-14 MICH. ALPIN M+S 19900,- SIT 195/65-15 DUNLOP SP 
165/65-13 ESKIMO M+S 9300,- SIT 175/70-14 ESKIMO M+S 11900,- SIT WINTER SPORT 20750,- SIT 
175/70-13 ESKIMO M+S 10400,- SIT 185/70-14 ESKIMO M+S 12300,-SIT 195/65-15 ESKIMO M+S 14700,- SIT 
175/70-13 DUNLOPSP 185/70-14 MICH. ALPIN M+S 20900,- SIT 195/65-15 MICH. ALPIN M+S 24800,- SIT 

ALL SEASON 12100,- SIT 185/60-14 ESKIMO M+S 11700,- SIT 195/65-15 MICH. XM+S330 30700,- SIT 
175/70-13 DUNLOP SP 

12100,- SIT 
185/60-14 MICH. ALPIN M IS 18200,-SIT 205/65-15 ESKIMO M+S 17200,-SIT 

WINTER SPORT 12700,- SIT 185/65-14 ESKIMO N+S 12500,- SIT 205/60-15 MICH. XM+S 130 27600,- SIT 

¿S 
I M A M O V S E ! 

Avto izpušne 

cevi 

Ob potoku 10, 8000 Novo mesto 
Tel. 068/322-643, 322-278, faks 068/323-585 

D A R I S 
Ruža - Andrej DOLŽAN 

Polhograjska c, 1356 Dobrova, Tel.: 061/641 -008 
GSM. 041/677 900 

RAZVIJANJE FILMOV 
in 

IZDELAVA SLIK 

SLIKANJE 
POROK 

BIRM 
POGREBOV 

SVEČANIH PRIREDITEV 

NASVETI 

PRI NAKUPU 
FILMOV 
BATERIJ 

FOTOAPARATOV 
ALBUMOV 

Del. čas: od 9. do 12. in od 14. do 18. ure 
sobota od 8. do 12. ure 

(23ZÍ53? 
AVTOŠOLA 

TURISTIČNA AGENCIJA 
PISARNIŠKE IN 

RAČUNOVODSKE STORITVE 
FOTOKOPIRANJE 

A V T O Š O L A 

S TRADICIJO IN DOBRIM USPEHOM VRHNIKA 
VSAK MESEC TEČAJ CPP A, B, C, E IN F KATEGORIJE 

PLAČILO UR VOŽNJE NA 6 OBROKOV! 
DIJAKI IN ŠTUDENTI POPUST! 

Vabljeni tudi tisti, ki ste tečaj CPP opravili pri drugi avtošoli. 
ORGANIZIRAMO TEČAJ IZ VARSTVA PRI DELU S 

TRAKTORJEM IN TEČAJ ZA MOPEDISTE 
• VOŽNJA NA AVTOMOBILIH R CLIO, MEGANE, 

FIAT PUNTO 
MOTOR JAMAHA 125 

TOVORNO VOZILO TAM T 8 

T U R I S T I Č N A A G E N C I J A 

ZIMSKE POČITNICE V DOMOVINI IN TUJINI, NA SNEGU IN 
MORJU! EKSOTIČNE DEŽELE, IZLETI. LETALSKE 

VOZOVNICE ... MOŽNOST PLAČILA NA VEČ OBROKOV 
TURISTIČNIH ARANŽMAJEV VSEH SLOVENSKIH AGENCIJ 

TURISTIČNO ZAVAROVANJE CORIS 
FOTOKOPIRANJE 

PISARNIŠKE IN FAKS STORITVE 

new swing quartet 
V n e d e l j o 1 6 . n o v e m b r a , 

o b 2 0 . u r i v k l u b u L e s k o v e c n a V r h n i k i . 

V l judno vabl jeni! 

Vstop prost! 

sponzorji prireditve: 

H e i n e k e n 
SMN marketing, Hermes Plus, Sled, RCG, Pekarna Baskov;, M express 

'Eis, Samex, Uni Pack, Kovinoplastika Popit 

•M. 

POKROVITELJI NEDELJSKIH VEČERNIH 
ODDAJ Z NASLOVOM 

»99 MINUT ZA OBEŠANJE & 81 MINUT 
ZA GRDE, UMAZANE, ZLE« 

ZA OKTOBER! 
Miaco M d.o.o., Ljubljana; 
Prodajalna obutve Fastcoop, Rakek; 
KLI Logatec; 
Mercator - modna hiša Maribor, PE MODIANA, Ljubljana; 
Gramofonček Trade, Ljubljana; 
Optika Prime, Kranj; 
Ribarnica Maxi Papalina, Ljubljana; 
Gostinsko podjetje Trojane; 
Dibo-Hobi Program, Ljubljana. 

Spremljate nas lahko: Gorenjska Tele TV Kranj, 
Kanal 2 TV, Vrhnika, 

Notranjski radio 107 & 91.1 MHz. 
Pokličite 061/741-632 ob nedeljah med 20. in 23. uro 

ter preskusite svoj pogum na vislicah. 
Zanko okoli vratu vam zategujemo —- Šerif iz Oklahome -

Ognjena Puščica — Jutranja Zarja 

N O I K A N J S K I H A Ü I U L O U A I L C D . O . O 

Logatec • T r t a i k a 14« • tel.:061 /741 632 • fax:061 /74 I 61 2 

Javno podjetje 
LJUBLJANSKI POTNIŠKI PROMET, d.o.o. 
Ljubljana, Celovška c. 160 

objavlja prosto delovno mesto 

V O Z N I K A A V T O B U S A 

za relacijo Borovnica-Vrhnika-Ljubljana 

Pogoji: 
IV. st. šolske izobrazbe (končana triletna šola), 
vozniško dovoljenje za D kategorijo, 
bivališče v Borovnici oz. bližnji okolici in 
aktivno znanje slovenskega jezika. 

Pisne vloge s priloženimi dokazili naj kandidati v roku 
petnajstih dni pošljejo na naslov Ljubljanskega po
tniškega prometa, Ljubljana, Celovška cesta 160. 

Z A P O S L I M O V O D J O M A R K E T I N G A 
Z I Z K U Š N J A M I 
Prijave pošljite na naslov: Cl d.o.o., Kanal 2, TV 
Vrhnika, Cankarjev trg 8,1360 VRHNIKA. 

- 7 I METREL 
M E T R E L , m e r i l n a i n r e g u l a c i j s k a 
o p r e m a , d . d . , H O R J U L 

Razglaša prosto delovno mesto: 

1. ČISTILKE 
Pogoj: delavka, ki ima smisel za red in čistočo 

2. GALVANIZERJA 
Pogoj: KV galvanizer ali priučen delavec z 
ustreznimi delovnimi izkušnjami 

3. SITOTISKARJA 
Pogoj: grafični tehnik ali ofset tiskar z delovnimi 
izkušnjami pri sitotisku 

Delovno razmerje pod tč. 1 bo sklenjeno za določen 
čas, to je za čas nadomeščanja delavke, ki bo odsotna 
cca dve leti, obstaja pa realna možnost za poznejšo 
sklenitev delovnega razmerja za nedoločen čas. Za 
delo je določeno enomesečno poskusno delo. 
Delovno izmeno bomo določili po kasnejšem 
dogovoru. 
Delovno razmerje pod tč. 2 in 3 bo sklenjeno za 
določen čas treh mesecev, zaradi povečanega 
obsega dela, obstaja pa realna možnost za poznejšo 
sklenitev del. razm. za nedoločen čas. 
Pisne prijave s kratkim opisom dosedanjih delovnih 
izkušenj pošljite kadrovskemu oddelku Metrel, d.d., 
1354 Horjul, v osmih dneh po objavi. 

A Y T O M A T E R I A L 
Ljubljanska 29 
1353 Borovnica ® 061/746-264 

Trgovina z rezervnimi deli in dodatno avto
mobilsko opremo 

- motorna olja: Aral, Agip, BP, Elf, Shell, 
Valvoline, Castrol, Pennasol, Motorgold 

- masti: Molydal 
- hidravlična olja: Pennasol 
- antifrizi: Valvoline, Provid, AMT 
- petrolej za peči: Zibro 
- akumulatorji: Topla, Varta 
- filtri: goriva, olja, zraka 
- motorni aditivi: STP, Comma 
- svetlobna telesa: avtoelektrika Facet 
- izpušni sistemi: Walker, Lauš 

O d p r t o : o d 9 . 0 0 d o 1 2 . 0 0 
o d 1 5 . 0 0 d o 1 9 , 0 0 

s o b o t a o d 8 . 0 0 - i 2 . 0 0 

3 H Î 
d.o.o. Z DOBRIM IMENOM 

Telefon: 125-42-04 
Tržaška 2 - Ljubljana 
Uradne ure vsak dan od 10. do 16. ure, 
ponedeljek in sreda od 10. do 18. ure 

IZKORISTITE NAŠO UGODNO PONUDBO 

— brezplačen tečaj CPP organiziramo 2 x mesečno 
ob 16.30 na Tržaški 2 

— v novembru bo tečaj CPP 17.11., v decembru pa 
1. 12. in 15. 12. 

— organiziramo tudi tečaj prve pomoči z izpitom 
— dijaki in študentje imajo poseben popust pri 

praktični vožnji 
— nudimo izposojo literature 

URADNE URE: pon.-pet. od 9. do 18. ure, sob. od 9. do 12. ure 

INFORMACIJE IN PRIJAVE: C0M-TAR, d.o.o., PTC LOKA, 

Robova 6, VRHNIKA, te l . : / fax: 061 / 7 5 5 - 8 2 8 . 7 5 5 - 0 2 3 



B o m - O p r e m a 
TRGOVINA POHIŠTVA VRHNIKA 

V R H N I K A T r ž a š k a 2 3 

T e l . : 0 6 1 / 7 5 5 - 2 5 5 

C E N T R A L N A 

B O R Z N A D R U Ž B A 

b o r z n o p o s r e d n i š k a h i š a 

Obveščamo vas, da smo za vas 

odprli novo poslovalnico na Vrhniki, 

Stara cesta 12. Pri nas lahko po tržni 

ceni prodate ali kupite delnice, ki ste 

jih dobili v zamenjavo za svoje 

certifikate! 

KRKA, PETROL, ISTRABENZ, KLI, 

VALKARTON, L I K O 

Opravljamo prenose lastništva v 
KDD! 

Pokličete nas lahko vsak delavnik 

od 9. do 16. ure 

po telefonu 751-104. 

P O N U D B A S K B banke 

8KB Papi 
za najmlajše varčevalce 
Poletite z letečim 
pujskom v svet 
otroške domišljije 

V SKB banko stranke velikokrat 
pridejo s svojimi otroci, ki se 
radovedno ozirajo po banki in 
sprašujejo vse mogoče o denarju. 0 pomer\u denarja in var
čevanju je treba pričeti poučevati otroke že zelo zgodaj. Da 
bi naši najmlajši obiskovalci lažje razumeli pomen varčeva
nja, smo že v mesecu varčevanja zanje pripravili ponudbo, 
ki je namenjena tako predšolskim kot šolskim otrokom. 
Našim najmlajšim strankam je na voljo zabaven hranilnik, ki 
je narejen v obliki krilatega pujska z Imenom PAPI. SKB 
Papi, kot simbol otroškega varčevanja pomeni uresničitev 
želja, ki jih imajo otroci tako veliko. S krili pujsek poleti v 
deželo otroške domišljije, kjer so tudi vse tiste reči, ki se 
lahko kupijo s privarčevanim denarjem. Pomembno je po
učiti otroke, da denarja ne hranimo doma, ampak v banki, 
kjer je na varnem. Poleg tega pa dobijo otroci še obresti in 
občasno praktične nagrade. 
Varčevanje je smiselno le tedaj, ko denar ohranja svojo 
vrednost, zato smo našim najmlajšim varčevalcem pripravili 
otroško varčevalno knjižico. Varčevanje pri najmlajših bomo 
spodbujali tudi z manjšimi presenečenji, ki jih pripravljamo 
za naslednje leto. 
Naj spomnimo, da imamo v SKB banki tudi ponudbo za 
dijake in študente. Le ti lahko odprejo tekoči račun, za 
katerega pa banka ne zaračunava stroškov vodenja. Ob 
prvem prilivu dobi študent ali dijak tudi bančno kartico za 
bančne avtomate in osebno geslo. Dijak ali študent lahko 
odpre tudi varčevalno knjižico, zaprosi pa lahko celo za 
kredit. » 
Vsi, od najmlajših pa vse do že izkušenih varčevalcev, ste 
vabljeni, da nas obiščete v Ekspozituri Vrhnika, telefon 
755 411, informacije o zapisanem pa vam bodo znali po
sredovati tudi na Zelenem telefonu 080 15 15. 

SKB BANKA 9.8. 

EKSPOZITURA VRHNIKA 
Cankarjev trg 8 
Tel.: 755-411, 752-327 
Fax: 753-135 

Za Danes. In za Jutri. 

CHEMO TRGOVINA 
DRAŽICA 4, BOROVNICA 

Tel. 747 127 

VAM NUDI: 

- barve za zidove 
- lake za parket 
- barve za kovino in les v 600-tih odtenkih 

(tudi po naročilu) 
- številna čistila, praške in ostale različne 

artikle po ugodnih cenah. 

Na zalogi imamo tudi že novoletni program 
(umetne jelke, okraske, lučke). 

O b i š č i t e nas - se p r i p o r o č a m o 

JERSI 
T R G O V I N A A V T O O P T I K A Z A V O R N I SERVIS 

J E R N E J J E R Š I N O V I Č s . p . 

Tel/Fcrx 061/ 753 111 
VOLJČEVA 11 61360 VRHNIKA 

24. novembra bomo odprli novo delavnico za 
servisiranje in testiranje zavor - za vsa 
osebna in poltovorna vozila. 

Pred tehničnim pregledom vašega vozila se 
lahko pri nas prepričate o brezhibnosti zavor. 
V trgovini vam nudimo različne vrste zimskih 
in letnih avtoplaščev 
• HANKHOOK • GOODYEAR • SAVA • 
DEBICA 

NOVOST - montiranje in dobavljamo 
avtopnevmatiko za tovorna vozila, kmetijske 
in delovne stroje. 

• Gotovinski 5 % popust na avtoplašče 
• Možnost plačila na 3 obroke 

ODPRTO: 
vsak dan od 8.00 - 13.00 in od 15.00 -19.00 

sobota od 8.00 -12.00 

SE PRIPOROČAMO - SE PRIPOROČAMO 

Avtokleparstvo Fortuna, Podlipa 6 
Vrhnika - Razorska dolina 
Tel. 752 • 088, mob. 0609 634 764 

Vam nudi na vašem vozilu 

- brezplačni pregled izpušnega sistema 
- zamenjavo izpušnega sistema 
- popravilo vseh vrst poškodovanih vozil 
- zamenjavo in tesnjenje stekel. 

Del. čas vsak dan od 9. do 17. ure. 

Se priporočamo. 

KAMNOSESTVO 
SVETE 

— Izdelava in obnova nagrobnikov; 
več kot 50 različno oblikovanih nagrobnikov iz raz
ličnih materialov: zeleni, rdeči, črni..., 

— lučke, vaze, 
— izdelava in montaža kuhinjskih, gostinskih ter ko

palniških pultov, 
— mize. 

Plačilni pogoji ter rok dobave po dogovoru! 
Delovni čas: 7.00 — 17.00 ure 

KAMNOSESTVO SVETE, s.p., Jezero 097,61352 PRESERJE 
Tel., fax 061/631-294 ali mob. 0609/633-250 

Huda bolezen nam je mnogo 
prezgodaj vzela našega moža, 

očeta, tasta in dedija 

Valentina 
\r Salomona 

iz Vrhnike 

Iz srca se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom na 
Klisu 2, sodelavcem tovarne I U V , prijateljem in znancem, 
ki ste nam ob težkih trenutkih stali ob strani. Zahvaljujemo 
se zdravnikom in osebju Z D Vrhnika za pomoč ob njegovi 
bolezni, gospe in gospodu Tršar za sočutnost, g. Jerebu za 
poslovilne besede in vsem, ki ste ga v tako velikem številu 

pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: žena Marta, hčerke Irena, Valentina in Zlatka z 
družinami 

ZAHVALA 

Hvala vsem, ki ste na zadnjo pot 
pospremili najinega moža in očka 

Milana 
Matica 

Hvala g. Vrhovcu, g. župniku, pevcem okteta Raskovec in 
trobentaču.Iskrena hvala sorodnikom, prijatelju, alpini
stom A O Vrhnika, sosedom, znancem, skratka vsem, ki ste 
nama nudili tolažbo in pomoč.Hvala vsem za številne izre
čene in napisane besede sožalja in vsem, ki nama vlivate 

moč in svetlobo na najini nadaljnji poti. 

žena Marinka in sin Gašper 

26. novembra bo minilo eno leto 
od tragičnega trenutka, ko smo za 
vedno izgubili našo drago hčerko 

Gordano 
Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo ohranili v vaših srcih ter jo 
obiskujete in darujete cvetje in sveče na njenem preranem 

grobu. 

Slava, Tanja in Milan 

ZAHVALA 

Ob smrti našega dragega moža, očeta, starega očeta in brata 

Valentina Jereba 
- Grilcovga Tineta 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste v težkih trenutkih so
čustvovali z nami. Hvala vam za izražena ustna in pisna so
žalja, za podarjeno cvetje in sveče, hvala vsem, ki ste ga po
spremili na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala dr. H . 

Rozmane - Drašlerjevi za njeno skrb in podporo. 

Vsi njegovi 



ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega dragega 
moža, očeta in starega ata 

Ivana Fortuna 
iz Razorske doline 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in sodelavcem za darovano cvetje in sveče ter sprem
stvo na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala pa velja dr. 
Lavrenčiču za nesebično pomoč in nego ob njegovi hudi bo
lezni. Zahvaljujemo se tudi g. župniku Antonu Gradišku, 
pevcem okteta Raskovec, govornici M i n k i Brus, Društvu 
upokojencev Vrhnika, Občinskemu odboru Z B Vrhnika in 
pogrebni službi Vrhovec za lepo opravljen pogrebni obred. 

Vsem se še enkrat zahvaljujemo. 

žena Amalija, sin Janez in hčerka Nevenka z družinama 

Sonce na tvoj vrt lepo bo sijalo, 
a tebe na njem več ne bo. 
Obstalo je tvoje srce, 
ostali so le še spomini -
sledovi pridnih rok. 

ZAHVALA 

ob boleči izgubi drage žene, mame 
in stare mame 

Gabrijele 
Suštaršič 

iz Kamnika pod Krimom 

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in 
sosedom za vsa ustna in pisna sožalja ter za darovano cvetje 
in sveče. Hvala tudi g. Kočarju in g. Malovrhu za lep cerk
veni obred. Hvaležni smo vsem, ki ste naši skrbni mami v 
življenju naklonili spoštovanje in jo v velikem številu po

spremili na njeni zadnji poti. 

Vsi njeni 

ZAHVALA 

V 96. letu nas je tiho zapustila teta 

Marija 
Popit 

roj. Jelovšek 
iz Zaplane 

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, znancem, prijateljem in 
sosedom za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče in 
vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Posebej se 
zahvaljujemo dr. Cukjatiju za prijazne obiske na domu in 
gospe Cvetki za vsestransko pomoč. Zahvala velja tudi 
t ravmatološkemu oddelku v Ljubljani za nego in prijaz
nost, pogrebni službi Pieta, gospodu Kapšu za opravljen 
obred, pevcem za lepe pesmi in pogrebcem. Zahvala velja 
tudi Gasilskemu društvu Zaplana za pomoč pri pripravi 

pogrebne svečanosti. Vsem še enkrat hvala. 

Hrovatinovi 

ZAHVALA 

V 88. letu starosti nas je zapustila naša teta in sestrična 

Frančiška Sedej 
iz Velike Ligojne 

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za 
darovano cvetje, sveče, darovane sv. maše ter za spremstvo 
na njeni zadnji poti. Posebna zahvala ga. Rožmanc-Drašler 
za zdravljenje v času njene težke bolezni, patronažni sestri 
ga. Habetovi za obiske na domu, osebju D U V za nego v ča
su bivanja in vsem, ki ste jo obiskovali s sočutjem in bese
dami tolažbe. Hvala g. župniku Podbevšku za pogrebni 
obred, cerkvenemu pevskemu zboru, ga. Mar ink i Kupec za 
poslovilne besede, g. Vrhovcu za pogrebne storitve ter po

grebcem. Vsem še enkrat iskrena hvala. 

Vsi njeni 

TURIZEM IN RENT - A - CAR d.o.o. 
CANKARJEV TRG 4, 61360 VRHNIKA tel. (061) 755 375. f«x. (061) 755 380 

ZAHVALA 

V 88. letu starosti naju je zapustila 
draga mama in stara mama 

Ivana 
Bogataj 

roj. Mivšek iz Zaplane 
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje in 
spremstvo na njeni zadnji poti. Zahvala velja tudi dr. Ljubi 
Prebil Božov ič jn sestri Andreji Jesenovec za nesebično 
nego na domu. Se posebno pa se zahvaljujemo gospodu de
kanu, pogrebcem in cerkvenemu pevskemu zboru za lepo 
opravljen poslovilni obred ter družini Mivšek (po domače 

Žirovčevi) za vsestransko pomoč. 

hči Mirni in vnuk Mirko 

ZAHVALA 

V 90. letu starosti nas je za vedno 
zapustil naš ljubljeni mož, oče in 

stari ata 

Franc 
Dobrovoljc 

iz Verda 

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose
dom, znancem, prijateljem in L I K U Verd za izrečeno soža
lje, spremstvo na zadnji poti ter za darovano cvetje in sveče. 
Zahvala g. župniku za pogrebni obred, g. Vrhovcu za po
grebne storitve, pogrebcem, oktetu Raskovec in trobenta

ču. Vsem še enkrat hvala. 

Žena Malči, hčerki Nati in L id i z družinama 

Verd, 12.10.1997 

ZAHVALA 
30. septembra nas je v 69. letu sta
rosti zapustila naša draga žena, 

mami in stara mama 

Marija 
Kuclar 

roj. Braniselj 
iz Notranjih Goric 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
krajanom in znancem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje 
in sveče ter vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 

Žalujoči: mož Tone, hčerka Majda in sin Boris z družinama 

Omahnila je duša smela, 
ki ni klonila, se boreč, 
usoda jo je le zadela 
tako, da se ne dvigne več. 

(Lili Novy) 

Omahnila je duša smela, 
ki ni klonila, se boreč, 
usoda jo je le zadela 
tako, da se ne dvigne več. 

(Lili Novy) 

Z A H V A L A 

Tiho nas je zapustil dragi mož, 
oče, dedek in brat 

%̂ l i r *^ Franc Franc 
Suhadolc st. 

Zahvaljujemo se vsem, ki ste bi l i v mislih z nami, nam v tež
kih trenutkih izrazili ustna in pisna sožalja, darovali cvetje 
in sveče ter ga v tako velikem številu pospremili na njegovo 
zadnjo pot. Iskrena hvala dr. Alenki Horvat, patronažni 
sestri A n k i Suhadolc, gospodu župniku Antonu Golobu, 
predstavnikom ZŠAM Dolomit i , Društvu upokojencev 

Dobrova, pevcem, pogrebcem in sosedom. 

Njegovi najdražji 

Podsmreka, Oktobra 1997 

POGREBNE STORITVE 

naročila na domu 
prevozi 
prevozi za upepelitev 
postavitev mrliškega odra 
pogrebna oprema 
urejanje umrlih 
izkop jam 

t — pevci, glasba 
— venci, cvetje, sveče 
— urejanje grobov 
— urejanje dokumentacije 
— prevozi v pogrebnem' 

spremstvu 

ANTON VRHOVEC, Drenov Grič 128 
Tel.: 061 /751 -437, mobitel 0609 637 617 

Tvojega trpljenja nismo razumeli, 
šele smrt je pokazala pravi obraz. 

ZAHVALA 

ob boleči izgubi mojega dragega 
moža 

Franca 
Novaka 

se iskreno zahvaljujem vsem prijateljem, sorodnikom in so
sedom, ki so mi v težkih trenuktih stali ob strani. Hvala 
vsem, ki ste ga imeli radi in mu darovali prelepo cvetje in 
sveče. Hvala D U Borovnica, dr. Mundovi , g. župniku za lep 
obred, pogrebni službi P I E T A , ter ga. Droletovi za vses
transko pomoč . S prelepim petjem pa so me najbolj prese
netili moji dolgoletni prijatelji — pevci z organistom, ki so 
možu v zadnji pozdrav zapeli moje tako ljube pesmi. Hvala 

vsem! 

Žalujoči: žena Zvonka in vsi njegovi 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi naše mame, babi
ce in prababice 

Angele 
Sever 

roj. Založnik 
Franckove Angele 

Se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
znancem in sodelavcem za izrečeno sožalje, podarjeno cvet
je in sveče in vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 
Posebno zahvalo izrekamo osebju Doma starejših občanov 
na Bokalcih. Hvala tudi zdravnikom in osebju bolnišnice 
dr. Petra Držaja in gospodu župniku Janezu Komparetu za 

opravljeni poslovilni obred. Vsem še enkrat hvala. 

Vsi njeni 

Brezovica, Medvode 

Rad si prihajal v to lepo Podlipo, 
ti večna bi'a želja, da v njej bi počival. 
S hribčka pogled ti sega na dom. 
Tam si rodil se, od tam ti slovo. 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi dragega brata, 
svaka, strica in prijatelja 

Lojzeta 
Jereba 

iz Ljubljane — Zaloška 92/c 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
znancem in sosedom za podarjeno cvetje in sveče, izrečena 
sožalja in spremstvo na njegovi zadnji poti. Hvala njegovim 
sostanovalcem iz Ljubljane, njegovim bivšim sodelavcem in 
prijateljici Mari j i , ki mu je nenehno stala ob strani. Posebna 
zahvala pa velja njegovemu prijatelju in sodelavcu dr. Tr i -
lerju za vso pomoč , ki mu jo je nudil. Najlepša hvala gospo
du Gradišku za lepo opravljen obred in mašo, g. Filipiču za 
poslovilne besede, podlipskim pevcem za zapete pesmi ob 
njegovem slovesu. Vsem, ki ste ga v tako velikem številu po

spremili na njegov zadnji dom, hvala. 

Lojze, vse želje smo tvoje ti izpolnili, 
zdaj mirno počivaj v domači gomili. 

Vsi njegovi, ki so ga imeli radi. 

Podlipa, Vrhnika, Ljubljana, Domžale, Celje 



POGOVOR Z ALPINISTOM 
PAVLOM KOZJEKOM 

Plezanje je šola za življenje 
V naši okolici živijo številni 

poznani ljudje, ki so se s svojimi 
podvigi vpisali na številne časo
pisne strani ter ponesli ime sebe 
in svojega kraja sirom sveta. 
Med te prav gotovo sodi tudi 
vrhunski alpinist Pavle Kozjek, 
Polhograjčan, ki je brez dodat
nega kisika osvojil najvišjo goro 
sveta Everest. Z njim sem se po
govarjal in nastal je zanimiv za
pis o njegovih planinskih začet
kih, pa tja do današnjih vrhun
skih alpinističnih dosežkih. 

Doma ste v predelih Polho-
grajskih dolomitov, kjer ni eks-
tremnih gorskih vrhov. Kako ste 
postali alpinist in kdo vas je na
vdušil za ta nevarni šport? 

»Prvi vzpon: Slovenska smer 
v Triglavski steni leta 1977, ko 
še nisem plezal (niti pretirano 
hodil v hribe). V steno meje pe
ljal sodelavec (tudi še zdaj!) 
Marjan Tomkievricz. Splezal 
sem brez težav, vendar takrat 
nisem razmišljal o »karieri« al
pinista. Sicer sem že prej pople-
zaval po krušljivih skalah G r 
made in Tošča nad domačim 
Mačkovim Grabnom, toda šlo 
je predvsem za stik z naravo, ki 

je v Polhograjskih dolomitih za
res lepa in to (iskanje lepote na
rave) sem kasneje nadaljeval v 
velikih gorstvih sveta. 

Konec naslednjega leta sem 
se (v glavnem iz radovednosti) 
vpisal v plezalno šolo A O M A -
tica in takoj opazil, da mi ta 
šport »leži«. &e naslednje leto 
sem splezal nekatere težavne 
klasične smeri v naših Alpah , 
kmalu pa dodal še nekaj svojih 
prvenstvenih smeri (novih sme
ri , kjer prej še ni plezal nihče). 
Uspehi v domačih gorah so me 
pripeljali na prvo himalajsko 
odpravo na sedemtisočak Gan-
gapurna. Odpravo je vodil eden 
mojih himalajskih vzornikov, 
zdaj žal pokojni Stane Belak -
šrauf, in skupaj sva stala tudi na 
vrhu.« 

Katere in koliko najvišjih vr
hov po svetu ste že osvojili? 

»V naslednjih letih sem plezal 
po najtežjih stenah in najvišjih 
vrhovih skoraj vseh najpomem
bnejših gorstev sveta. N a šriri-
najstih odpravah sem osvojil 4 
osemtisočake (od Slovencev sta 
j ih več le še V i k i Grošelj in A n 
drej štremfelj), 3 sedemtisočake 

in vrsto šesttisočakov. še več pa 
mi pomenijo smeri v nekaterih 
najtežjih stenah, kot so Cerro 
Torre v Patagoniji, E l Capitan v 
Kaliforniji in južna stena osem-
tisočaka šiša Pangme, ki je za
htevala tudi par prstov na no
gah. Mnogo smeri v naših in 
tujih stenah sem preplezal tudi 
sam. Za vzpon na Cerro Torre 
sem skupaj z ostalimi člani od
prave dobil najvišje slovensko 
špor tno priznanje: Bloudkovo 
nagrado. Mirno lahko trdim, da 
je generacija, ki j i pripadam 
(Knez, Jeglič, Karo, češem itd) 
ponesla Slovenijo v najožji sve
tovni alpinistični vrh; žal nas 
mora o tem včasih obveščati tu
ja strokovna literatura.« 

Po vaši oceni in v svetovnem 
merilu je prav gotovo največji 
uspeh vzpon na Everest brez do
datnega kisika. Kako ste to 
dosegli? 

Kljub vsemu je vzpon ne Eve
rest (8848 m) brez dodatnega k i 
sika (in hkrati prvi slovenski 
vzpon na Everest brez dodatne
ga kisika) vrh mojega alpiniz
ma. K temu je treba dodati dej
stvo, da je vzpon s severa 

(Tibeta) precej težji in da sem 
zadnji del stene plezal sam. Po 
tej smeri je na enka način doslej 
splezalo na vrh manj kot deset 
alpinistov. 

Opišite nam vsaj del tistega 
trenutka, ko ste stopili na najviš
jo goro sveta? 

Občutki , ki naj bi j ih doživljal 
na vrhu, so prišli za mano kas
neje: na vrhu imaš v glavi le na
petost, koncentracijo, ki je po
trebna da ne napraviš nobene 
napake in občutek, da čas teče 
neznansko hitro. Pogled na me
gleno morje, iz katerega so gle
dali okoliški osemtisočaki pa je 
bil vseeno veličasten. 

Za tak podvig so gotovo po
trebne izjemne psihofizične pri
prave. Kako ste se vi pripravljali 
in koliko časa? 

Neposredne priprave so se 
pričele približno eno leto pred 
vzponom, vendar je to težko na
tančno določiti, praktično so bi
le najpomembnejše priprave tež
ki vzponi na prejšnjih od
pravah, kjer sem spoznal svoje 
meje. Le tako lahko oceniš, kaj 
je še v mejah sprejemljivega tve
ganja in umetnost vrhunskega 
alpinizma je prav v tem, pribli
žati se robu, vendar ne iti čez. 

Sicer pa sem v trening vključil 
precej atletike (teki na dolge 
proge, maraton) in to seje izka
zalo kot dobra poteza, če si do
bro natreniran, si lahko hiter in 
v visokih gorah velja: hitrost je 

SESTAVIL 
SUSHAN 

JAKOB 

VRHNI

ŠKA TE

KAČICA 

MEJNA 

REKA NA 

SEVERI) 

IRANA 

IZRASTEK 

NA 

SLAVI 

(SHUCARJI 

2 DESNE 

SLIKE) 

BABILON

SKI BOG, 

SIN NAR-

DUKA,N£BQ 

PREBI

VALKA VI-

ETNAHSKE 

POKRAJINE 

AVTOM. 

OZNAKA 

REKE 

IGRA

LEC S 

KRO

GLAH! 

Vi l l l i i i 
P R Ë B1 t " 
VALCI 
ARABSKE 

DRŽAVE 

PRAZEN 

STROK,SE-

jSTAVINA 

[RIBJE KOZE 

TRDNJAVA 

V MESTIH 

SEVERNE 

AFRIKE 

VRHNIŠKA 

SMUČARKA 

KAJNOV 

BRAT 

DROG ZA 

LOV. LESA 

3/4 KW 

GESLO OD 

SPOD.GOR 

VOZI 

__L 
HITRA 

NA NEDE-

VIZNE 

VLOGE SO 

OBRESTI 

DRA6A, 
LJU

BICA 

POLMER 

KOPAST 

OBLAK 

LESENA 

HIŠICA, 

LOP I CA 

ZNAK ZA 

LANTAN 

ZNAK ZA 

URAN 

SLAVNO

STNI 

SUKNJIČ 

MEDNA

RODNA 

OZNAKA 

ZA VZHOD 

KORALNI 

OTOK 

KURIR 

ENAK, 

PODOBEN 

TEMU 

HO

DITI 

ASTAT 

ZNAK ZA 

DUŠIK 

TURŠKO 

PRENOČI

ŠČE, DVO

REC,VILA 

EVROPSKI 
DEL 
CARI
GRADA 

STRAS-

NOST 

KOBALT 

STO CEN

TIMETROV 

DOM 

HEDEJE V 

GRŠKI MI 

TOLOGIJI 

IT.LUKA 

V JADRANU 

OGLJIKOV 

MONOKSID 

RIMSKA 
400 

GL.MESTO 

SOS.DRZ. 

DEL TELESA 

REKA V 

ARMENIJI, 

PRITOK 

ARAKSA 

ANTON 
NANUT 

RIMSKA 1 

KUBIČNI 

DECI

METER 

KISIK 

PERZIJA 

varnost. Tako je trdil Reinhold 
Messner, prvi osvajalec Evere-
sta brez kisika in popolnoma se 
strinjam z njim (sicer se tudi 
osebno poznava). 

Najtežji del priprav je bilo 
zbiranje sredstev, zato se še en
krat zahvaljujem glavnim spon
zorjem: Mir ton d.o.o., Stati
stični urad RS, P D in A O 
Ljubljana Matica, Elektro Lju
bljana, K A pri PZS. ter ostalim 
sponzorjem in donatorjem: 
P A P I šport , K D Mark d.d., 
Lesnina trgovina d.d., Elsing 
d.o.o., Didakta d.o.o., Koto 
d.d., Annapurna, Poteza d.d., 

Kako gledate na razvoj alpi
nizma, recimo vrhunskega v 
Slovenji? 

Razvoj alpinizma gre naprej, 
v smeri vedno težjih vzponov, v 
stenah Himalaje in drugod. V 
Sloveniji je bil v zadnjih letih 
opazna manjša kriza prehoda 
med generacijama, vendar vse 
bolj kaže, da bodo tudi mladi 
nadaljevali uspešno tradicijo. 

Kakšni so vaši nadaljnji načrti? 
Moji načrti so vezani na še en 

himalajski osemtisočak: to je 
Daulagiri (8176 m), mogočen 
osamljen vrh v zahodnem delu 
nepalske Himalaje. Pravzaprav 
gre za stare dolgove, saj sva bila 
leta 1987 s šraufom na prvi slo
venski zimski odpravi le dobrih 
100 metrov pod vrhom, ko sva 
se morala obrniti. Upam le, da 
bom uspel zbrati potrebna sred
stva in si vzeti dovolj časa za 
moj naslednji cilj. 

Sedaj vas bralci Našega časo
pisa nekako bolje poznajo in 
upam, da bomo še pisali o vaših 
vrhunskih alpinističnih dosežkih, 
ki so nekako postali že del vašega 
življenja. Kako gledate na to? 

Osebna izkaznica alpinista Pavla 
Kozjeka pod steno Everesta 
Rojen 15.1.1959, Setnica pri 
Polhovem Gradcu. Poročen, že
na Nada (tudi športnica: tek, 
triatlon); 3 letna hčerka Ana 
Karin. 
Stanovanje: Kotnikova 20, 
Ljubljana 
Izobrazba: inžinir matematike, 
diplomirani informatik 
Zaposlitev, poklic: zaposlen na 
Statističnem uradu RS, načelnik 
oddelka (razvoj, programiranje) 
Od leta 1978 član PD in Alpini
stičnega odseka Ljubljana Mati
ca, od 1997 tudi član kluba Novi
ce Extreme. 

Po dolgih letih plezanja mi je 
alpinizem še vedno način življe
nja, čeprav na drug način kot 
pred desetletjem, ko sem mu 
lahko posvetil bistveno več ča
sa. Po drugi strani pa je plezanje 
tudi šola za življenje, včasih ne
koliko trda, vendar učinkovita. 
Le prevelikih napak si ne smeš 
privoščiti. 

Simon Seljak 
(Foto - arhiv Kozjek) 

Nagradna križanka 
»Športniki Vrhnike« 

Ime Vrhnike so ponesli tudi številni uspešni športniki. V letošnjem 
letuje precej državnih prvakov v različnih športnih panogah. Šport
na zveza Vrhnike še zbira predloge za najboljšega športnika za leto 
1997. Tradicionalna razglasitev pa bo takoj po novem letu. 

V nagradni križanki je samo nekaj najbolj znanih vrhniških 
športnikov, ki jih prav gotovo poznate. Za prve tri pravilno rešene 
križanke smo pripravili denarne nagrade: 

1. nagrada: 8.000,00 SIT 
2. nagrada: 6.000,00 SIT 
3. nagrada: 4.000,00 SIT 
Rešene križanke pa pošljite na naslov: Uredništvo »NČ«, Tržaška 
1., 1360 Vrhnika, v ovojnici z obveznim pripisom »KRIŽANKA«, 

in to do 10. decembra 1997. 

Izžrebali tri 
nagrade za 
križanko 
»NAŠ ČASOPISU 

V uredništvo smo prejeli kar 
lepo aševilo rešenih križank, 
kar dokazuje, da se bliža zimski 
čas, ko je ob večerih malo več 
časa za reševanje nagradnih kri
žank. Izmed prispelih smo iz
žrebali prve tri, ki so bile pravil-

S. S. 

no rešene. Nagrade bodo pre
jeli: 
1. nagrada: 8.000,00 SIT; Lovro 
Filipič, Draževnik 15, 1356 
Dobrova 
2. nagrada: 6.000,00 SIT; Andre
ja Kondardi, Verd 196, 1360 
Vrhnika 
3. nagrada: 4.000,00 SIT; Janez 
Trobec, Log 3, 1355 Polhov 
Gradec 

Vsem nagrajencem iskreno 
čestitamo ter j ih prosimo, da 
nam v uredništvo sporočite ma
tično številko, žiro račun, dav
čno številko ter vaš cenjeni 
naslov. 

S.S. 

N A S Č A S O P I S 
Naš časopis izhaja enkrat mesečno za občine Vrhnika, Bo
rovnica, Dobrova-Horjul-Polhov Gra'dec in Brezovica in ga 
brezplačno prejemajo vsa gospodinjstva v teh občinah. 
Uredništvo: Tone Janežič (v. d. odgovornega urednika), Si
mon Seljak (novinar in organizator). Naslov uredništva: Naš 
časopis, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika. Uradne ure za stran
ke: ob ponedeljkih, sredah in petkih od 10. do 11. ure. Tele
fon uredništva: (061) 756 224 ali h.c. 755 121, int. 222 in 291. 
Telefax: (061) 755 158. Urednik je dosegljiv ob sredah po
poldne na telefon (061) 631 567. 
Pokličite nas lahko tudi na mobitel 0609/650-186. 
Gradivo za brezoviške strani sprejema Časopisni svet občine 
Brezovica, Tržaška 390, 1351 Brezovica, telefon ali telefaks 
653-223. 

Oglasi: 1 cm v stolpcu za ekonomske oglase po 650 SIT, na 
prvi in zadnji strani dvojno. Oglasi za kulturno-zabavne in 
športne prireditve z vstopnino po 400 SIT za cm v stolpcu. 
Zahvale so po enotni ceni 10.000 SIT. Mal i oglasi sodprez-
plačni. Oglase lahko naročite pri sodelavcu Našega časopisa, 
pomagali vam jih bomo tudi oblikovati. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržu
jemo si pravico do jezikovnih popravkov propagandnih 
sporočil. 
Po mnenju pristojnega organa je Naš časopis informativni 
proizvod, za katerega se plačuje 5-pdstotni davek od prome
ta proizvodov. 
Grafična priprava in prelom: Grafika, Novo mesto, p.o. 
Tisk: TČR, Delo, Ljubljana. 


